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BİRİNC İ Gt1

Bİ RİNC İ OTURUM

Aç1ma Saati lOOO

GtİNDEM M DDES.t.::L.:,: Yoklama.

GÜNDEM MADDESI 2 Birlik Ba ş kaninın toplantıyı aç şı .

BAŞKİ N FARUK EB - Yüksek mahkeme1erimizi ı 'Yüce Başkanlar;

Huzurlarını zla ş eref. verdiihiz bu Genel Kurulumuza daima öster-

mek lütfı nda bu1unduunuz yak ın ilgiden ötürü Birliimiz adina tefekkür

ve şükranlarım ı z ı arz ederiz:.

Çok de ğerli, delege akada ş iarım;

Eer müsaade ederseniz, Eir]4imizin 13 ncU. Genel I.urul toplant ı-

s ını açmak ' istiyorum.	 .

GJLDEI lIDDESİ 3 : Bir Ba ş kan, bir Baş kanvekili ve iki Üyeen ku-

rulu Genel. Kurul Ba ş kanl ık Divanı seçimi.

BAŞKAN RUK EREM- Evvlà Yasa gereince Ba şkanlık Divanıni kurma-,

nı z gereklidir. Bu hususta verilmi ş iki önerge var, müsaade edersn 'z ki-

sini de okuyup oylarını za arz edeyim.

"Barolar ' Birliğinin Genel Kurul toplant ı iarındaGene1 Kurul Ba şkan-

lıına, toplant ı yapı lan ilin Baro Başkanı Birlik delegesiyse Başkan se-

çilmesi teamül haline gelmi ş tir. Toplantı yap ı lan ilde Baro Baş kanı dele-

ge deiise, o ilin delegelerinden biri Ba ş kanlığa seçilmi ş tir. Sa)tarya

toplant ı sında bu usul uygulanmış t ır.

Ankara'da 'daha evvel yap ı lan Genel Jurul toplat ı larında, Ô zamanki

Baro, Bakanları delege olduklar ından, teamül gere ği Kongre Ba şkanlığı yşp-

mış lardır.

Barolar Birliinin Yönetim Kurulu ve Genel Kurul Ba şkanh ıkseçim1e-

rijade cari olan centilmen anla ş mas ı gerei uygulanan usulün devam±n ı ;.sağ-
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lamak için d.elegelerirnizden Ankara Barosu Ba şkanı Avukat Sabahatt Ş n Ardıç-

ol ı 'nuı-ı toplant ının Ankara'da yapılmas ı sebebiyle Kongre Ba şkanı seçilrne_

siiıi teklif eder, bu hususun Muhterem Genel Kurula arz ın ı rica ed4riz.

Ankara Barosu Delegesi

Av. Ya şar Karayalç ın Nadir Latif Islam	 Selahattin Çay

ve arkadaş ları "

Ikinci önergeyi suhuyorum:

"Genel Kurul Bakaniıına Hatay Barosu Delegesi Avukat Nabi İnai' ı

önerdiimizi arz ederiz.

Saygılarımı zla.

Ankara Barosu Delegesi

Av. tJmit Teoman Özbey İmarnoiu Ati1ia Say Atilla Elmas

Ilhami Giiven	 Evran Erzurumluolu, Teoman Evren Nejat

Mahir Can İl ıcak Galip Ercan Bilgin Yazici,orluit

Göriiliiü üzere iki aday önerilmi ştir. Bu adayiard.an biri

dier±.in seçilmesi bir sonuç verecektir. Müsaade ederseniz evve

ci öneriyi arz etmek isterdim..

)uz

ı:in veya

a birin-

NADİR LTİF ISLM. (Sakarya)- Bir hususta usulü çinemi ş olnayal ım.

Bir aç ık ricam olacak Sayın Genel Kurul' delegelerinden.; şimdiye kadarki

Genel Kurullarımı zda yanl ış hatırlamıyorsam bu tamül 12 defa tekı arland ı

ve ittifakla seçildi. Biz Skarya Barosü olarak belki de hakk ımız olmadıı

ölçüde bu teamülUn lütfuna urad ık. 0 zamanki 'Baro Ba şkanımız delege olma-

masına ramen yine ifitfetti Genel Kurul bu teamiilil peki ştirdi've Sakarya

delegesini Genel Kurul Ba şkanlıına getirdiler. Ben öyle inanıydrum ki

bu teamülün dei şmesi gerekecekse bile, şu noktada dei ş tirmeyelirn bunu,

bu teamülü devam ettirelim Ve Genel Kurul E'a şkanırn ız ı oybirliiyl seçelim.

Sayg ılar sunarım efendim.

BA>KAI1 FARUK ı hEI - Eğer musaade edersenız bu konuda b ır tartışma

açmasak daha isabetli olür. Baz ı 1 ıru1uş1ar ın Genel Kurullar ında aşkan



seçiminin uzun çeki ş melere sebep oldumu hepimiz biliyoruz. Böyle bir du-

rum Birliimizde hiç bir zaman tecelli etmedi. İki adayı nı z var, •eer uy-

gun bulursanı z oylar ını za arz edeyim, oylar hepimizi balam ış bulunacak-

t ır Eğer musaade edersenı z dorudan dogrtıya oylamaya geçeyim

0 halde birinci öneri, Ankara Baro Ba ş kanı Sabahattin Ard ıçolu'nun

Genel Kurul Ba şkanlıına seçilmesidir. Bunu kabul buyuranlar lütfn elle-

rini kaldırs ınlar... 20 oy.

Ikinci öneri, Hatay .Barosu delegesi Nabi Ina.l' ın seçilmesi

dir. Kabul buyuranlar lütfen el kdld ı rs ınlar... 55 oyla Nabi mal

l ğa seçilmi ş ii ı , te şrifiniri.ca edece ğim. (Alkış lar)

DIVAN BAÇKANI NABIIllAL- Deerli arkada ş larım.;

Baş kanl ık Div.nın ı oluş turmamız gerekiyor. Bir Ba ş kan Yard

önerisi-

B.ş kan.-

LmCisi

ve iki ilyelik seçimine geçmemiz gerekir. Elimizde b ı ,, konuda bir ö ıeri var,

sunuyorum;

"Genel Kurul Ba şkan Yar,d ımcilıına Afyon Barosu Delegesi Turhan Im-

re'yi önerdiimizi arz ederiz.

Ankara Barosu Delegeleri imzaları "

B şkanveki.11ii için ba ş kaca ada , öneren var mı?.. Yok. Ohalde

Turhan Irnreyi Ba şk Yardımc ıİıı i ğin oylar ını za sunuyom.. Kbl eden-

ler. . Kabul etmeyenler 	 Kabul edı lnı at ır. Buyurun Sayın İmre. (Alkış lar)

Yine Genel Kurul ilyeikleri için verilmi ş bir yaz ı lı öneri var, arz

ediyorum:

"Genel Kurul ilyelikleine Bursa Delegesi Metin 1 sfendiyar ile Anka-

ra Delegesi Atilla El ınas' ı önerdiimizi arz ederiz.

Ilhami Güven ve arkada ş ları "

BIR DELEGE- Divan llyeliine olmas ı lazım.

BAŞİUN- Öneri öyle yazı lmış tır, aynn okudum efendim.	 j
Bu arkadaş larımı zdan ba ş ka aday önren var	 Yok. 0 haldeMe-

tin Isfendiyar ilie Atilla Elmas'i Divan yelii için oylar ını za sunuyorum.
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Kabul edenler...- Kabul :teyenler.. Kabul, edilmi ş tir. Buyurun efendim.

(Alkış lar)

Dererli arkada ş lar ım;

Gerek beni, gereç Divan Kurulu arkada ş.lrmı bu göreve setiiniz

için sizlere te şekkür ederiz. İtimadını a layık olacak ş ekilde en büyük

bir dikkatle Genel Kurulu yönetmeye çal ışaca ırıı zdan emin olman ı zı dile-

riz.

GU1DEM. MADDESI 4. : .Sayg ı duru şu.

BAŞKA4- Gündemimizin 4 ncü maddesine geçiyoruz.

Türkiye Cumhuriyetinin Kurucusu, Ölümsüz Atatürk, ş ehitlerimiz ve

yıl içinde kaybettiiiz meslekta ş larımı z için sizleri bir dakikal ık sayg ı

duru şuna davet ediyorum.

(Saygı duru şunda bulunuldu)

BAÇKAJJ- Te şekkür ederim..

Gündemin. 5 nci maddeinegeçmeden 'önce, meslekte 40 yı lını

muş olan üstatlar ımı za piaketlerini verme törenine ba ş l ıyoruz;

Sayın Avukat Feridun Öz?.. •Yo'klar.

Sayın Avukat Osman Hulisi?.. Yoklar.'

doldur-

Sayın Avukat Ahmet Gündodu?., Buradalar, buyurün efndim.Alkış-

Bu üstadımı za plaketini vermek üzere Say ın Yart;ıtaya şkanımı z ı 'da-

vet ediyorum efendim.	 .	 .

(Av. Ahmet Gündodu t ya plaketi verildi).

A1U\ilET Gti17!DO1DLJ-- Sayg ıdeer konuklar ımı z, benim aziz meslek aş larım;

Bana meslekte 30 y ılımı dldurduum için daha evvel Ankara Barosu,

tarafdan bir şut aaan edilmi ş ti. Bugün dé f ani hayat ımın 82 nci yı-

luu kutladıım mutlu günde Barolar Birliimiz Ba şkanı adına .bana, bu şut

armapan edilmi ş bulunuyor. Bu nedenle son derece muIuyum. Bütün e ınen.nim,

lar)
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genç .avukat arkada ş lar ım ın da meslekte ba şarı, dolu 30.ncu, 40 no ı yılları-
nı idrak ederek, bugün benim kavuş tuum 'mutlulua onlar ın da eri şbe.sidi.
Naçiz ş ahs ıma kar şı daima teveccühkr davranm ış olan Ankara Barosu, benim
YIBA Çarşı s ındaki yang ın nedeniyle bütün varlıımın kül olduğu bir zamanda

imdadıma yeti şti, mümkün olan alkay ı gösterdi. Bu bakımdan Ankara Barosu-

nundeerli Başkanıyla «saygıdeer'Yönetim Kurulu i'yelerine bahusus bize

her zaman yeni yeni hukuk dallar ında ufukİar aç ış olan, Yurdumuza.huku-

kun iistünlüfi prensibini yerle ştirmek için bitmeyen çabalarla çalmakta

olan Barolar Birliimizin mümtaz Bakan ı Sayın Faruk Erem'e yUksek,huzur

nuzda gönül dolusu şükranlarımı sunaiim. (Alkış lar)

Son olarak, çal ışmalarını z ın Yurdumuz için, iJlusumuz için, meslei-

miz için hayırlı veuurlu olmas ını yiirekten dilerim. (Alkış lar)

BALKAN- Say ın Avukat Muvaffak Benderlio1u?., Yoklar.

Plaket verilmesi töreni burada bitmi ş bulunu7or.

GtJITDBILLMA.DDES İ 5 : Ankara Barosu Ba şkanınıı konuşmas ı .

BAŞKAN- Gflndeimizin . 5 nci maddesine gelmi ş bulunuyoruz. sayın An-

kara Barosu BaşkanıSnı konu şmas ını yatmak üzere kirsüye davet ediyorum,.

ANKARA BAROSU BAŞKANI SABAHATTIK ARDIÇOLU (Ankara)- Muhteem misa-

firlr, Saygıdeer meslekta ş larım';	 •	 1
Çağımı z ın bir özelli ' i var; s ınıflar, meslekler ve sosyal gruplar,

hakların, menfaatlerini korumak için .örgütleniyorlar ve haklar ın, menf a-

atle.rini teminat alt ına ai ıyorlar ve uzun mücadeleler netiöesinde bu nime-

ti elde etmi şler. Demokrsibiraz da bu nirneti veren rejimdir. Mmleketi-

mizde 
de 

sosyal gruplar, meslekler ve ınıf lar, menfaatlerini ve haklar ını

teminat alt ına almak için gayret gösteriyorlar, hukuk nizarn ında dei ş iklik-

ler yap ıyorlar ve ğaklarını garanti alt ına alacak . yasalar ı getiriyorlar.

Avukatlar, haklar ın ı ve menfaatlerini dier meslek gruplr ı gibi

yahut dier sosyal s ınıflar gibi teminat alt ına alacak hiç ir gii ş imde

.1
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bulunmarnışlar ve mesleimiz bugünbir ç ıkmaz içine gelmi ştir, varh ını
pu	

siidiiremeyecek hale gelmi ş tir. Evet, hepimiz avukatlık yap ıyoruz, ailemizi

geçindirebiliyoruz; ama hiç bir meslek kadar gerekli gayreti göstrmemi ş -

izdir. Avukatların on-Unde birtak ım engeller var. Bunlar ı açacak hkç bir

meseleyi de. getiremi şizdir. Bir soyal çevre ngeli yar. Sosyal çevre,

nas ıl yarg ı kurulu ş larındaki hkimleri azizle ştiriors, hakimleri hak

yemez, hkimleri dürüst, hàkimleri adil görn ı k istiyorsa, sosyal Çevre

avukatları da bu kadar azile ş tiriyor, avukatlar ı da hak yemez, traf tut-

maz, hk1d, adaleti. yerine getirir ki ş iler olarak görmek 'istemektdir.

Sosyal çevenin bize bak ış aç ı s ı bu. Ama biz, senelerden beri bu sosyal

çevrenin bize verdi ği bu azizle ş tirneyi yıpratmışız. Bizler mi?.. Bizden

evvelkiler de ve halen de devamediyoruz Sosyal çevrenin bize bak ış açı-

s ı ii de ğil. Bunu dei ştirmk için hiç bir gayret te göstermemi şizdir.

Göstrmeye halen de niyetimiz yok. Meslek kurallar ı diye birtak ımroman-

tik kurallar var. Ne getirmi ş İQ seneden beri?,. Hiç bir şey getirmemi ş .

Avukatl ık, bize itibar sajlarnas ı laz ım elirken, avukat deyince zhinierde

biù şüphe uyanmaktad ır. Bunu silmemiz lz ımdır, bu boucu bir ş eydir. Ben

avukat olarak yahut ta çevremde avukatlarla konu ştuum zamaabubo.ucu, bu

s ıkıc ı hav.yı hissediyorum ve birçok arkada ş lar ımı z ın.eslei b ırakmak için

fırsat gözlemektedir, bunu inkar etmeyelim, buı u aç ıkça kabul etmklaz ı-

dır. Bu sosyal çevrenin bask ı s ını azoltmamı z l ımdır. Eer baskıını azal.t-

madıımı z müddetçe zor durumda kal ırı z, bugünkü çıkmaz içinde oluruz. Sos

yal çevrenin hukahredici, bizi ezici., çevresini dei ştirmediimiZ müddet-

çe, avakatl ı a biz onur kazandıramayız., Bir defa avukat ıesle'e b ş larken

neleri yapaca ını , nelri ypmayaca ını bilmelidir. Bunun eitimii verme-

mışız. Avukatl ık sadece b ır b ı l ı i şi de ı l ır, maddeleri s ıralamak deÇ ı l

-dir, davaları kazanmak da de ğildir, sosyal çevrenin itimad ını sar9mamak me-

s1esidir. Maalesef bunun hakk ında hiç bir şekilde içimizde böyle bir ac ı-
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yi hissederek dü şünmemi şizdir. Bunu düşinmemiz lz ımdır. Yoksa, 'bu mesle-

ği iirdüreme- riz, onurunu koruyamayız. Bu engeli a şmadıımı z mfid.detçe, mes-

leğimiz topluma faydl ı olamaz, gereksizli ğini ortaya. koyar. Muhimmesle,

mesle ğin, bize toplumun verdi ği faziletli yolu bir an evvel bulma,bir an

evvel bu yolun gerçekle şmesini temin etmektir. Sosyal çevre engelini bir

defa asmamiz lz ımdır. Bu engeli a şmak zorunday ız. Bunun için cidd£ dil- şii-

nüp, taşınıp,hu baskıdan, bu kahredici haldn kurtulman ın yolunu bulmamı z

laz ım. Kurullar ımı z bunun içi ı toplanmalıır, Birliimiz bunun için ça-

l ı maldır, Barolarımı z bunu problem yapmal ıdır. Yasalar kifayetsizdir,

kurallar kii'ayetsizdir. Biz maalesef bir avukat, tipi yaratamamışızdır ş e-

nelerden beri. Avukat ne olmal ıdır, neleri yapar, neleri yapamaz ve bir

ş eylerden mutlaka sak ınmasi lz ımdır avukat ın. Stjlarda geliyor akada Şı _.

mız, "Nasıl davranırs ınız?.."Stajla ın .kifayetsizlii de bir defa avukat-

ların iyi yeti ştirilmesine imkn b ıraktnıyor. Bu sebeple ba ş sorunumuz ol- -

muştur. Bu engeli yıkacağı z. Birinci ve mühim engelimiz budur.

Ikinci bir engelimiz daha var; iyi diizenlenmemi ş yasalar, ya rg ı

mercileri, adli ve idari bürokrasi, avukatlar ın görevini yerine getirme-

sini engelliyor. Me şhur sosyolg Weher'in bir sözü var; "Marksisim yahut

kapitalizm bo şuna kendi kendini hırpal ıyor. ikisinin de mü ş terek dü şmanı

bu as ırda belli, buroas ı ve burokras ı ıki rejimi de sarsan, halk ı b ık-

tiran ş eydir. .Lvvela bürokrasiye çare, bulmam ız laz ımdır." Doru, hkik

biirokra şjden b ıkkın.. Avukatı bir fedakar olarak bürokrasinin kar şısınabı-

rakıyor. Ekseri öyledir, gider gelimahkemelerde yahut ta idari merciler-

de, biirokrasi b ıktırmıştr. Bu bürokrbsi halka karşı görevi yokmuş gibi,

asıl hizmetil halka kar şı değilmi ş , sadece kendisinin maa ş almas ı , idare

etmesi gibi bir umursamazl ık içindedirler. Biz bu Mrokrasi çemberni avu-

kat olarak kırmadığımı z müddetçe, sayg ı uyandırmadığımız müddetçe, İ yine

ınesleğimizi ifa etmiyoruz. Yüksek yarg ı mercile.ri de ayr ı bir konur, ona
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gelece ğini,.

Bir de yarg ı mercilerindeki durumumuz var. Kötü düzenleni ş aSa-

lar var. Bizim bir duru şma mevz ımıız var,duru şmalarımı z var. :Niçin duru ş-

malara gideriz?.. Hiç bir faydas ı var	 Bir tezkerenin cevab ı gelme-,

ni ş , 3 saat bekle ı iz iki sat ır yaz ı için. Bu duru şma, ınevzuuna bir çare bu-

lamamışı zdır. Insani h ırt ıran, küçiilten, karanl ık koridorlarda vaktni

geçirten bir durumdur ve buna senelerden beri bir çare hulamam ışı zdır.

Ömrümfizün yarisi düru şmalarda gitmitir. Davlrn kazan ılmas ıra veya kay

bedilmesine zerre kadar faydas ı yoktur. Dtıruşmalar ı bir defa kald. ırfnak

iaz ırn., buna ait bir çare bulmam ız laz ım. Eziliybruz, s ılıhatimizkalk ıyor,

bu duru şmalara bir çare bulainam ışı zdır. Demekki hiç bir çözüm getirmemi-

ş iz. Duruşma denilen fuzul şeye çare bulaniamışı z, hiç bir ş eye de çbaia-

t ıyleçare gtire'memi şiz. Duruşmaları eveia kald ırmak1az ım, buna	 -

sul deği şikliini yapmak laz ım, bunu mutlaka getirmek laz ım, bu şar!t j bu

lüzumlu.

Bir de yargı mrcilerinde idari adli bürokrasi de ğil de, yarL

mercilerini temsil edenlerle meselelerimiz var bizim. Büyük'bir umusamaz-

l ık içindeler. Evvel-den biliyorlar her ş eyi, kaynaktan ke şfetmi ş ler. Anla-

t ırs ınız,yazars ını z, sanki sizin yazd ıklarnı z mühim değilmi ş gibi h±r

umursamazl ık içindelerdir. Bu da bir engeldir. Dinlenmeyen avukat olmaz..

Biz vatandaşın hakkini getiriyoruz. Getirdiğimiz mesele bizim mes4emiz

değildir, bunu anlamak laz ımd ır, bunu da yasala ş t ı mak laz ıidır 4vranıŞ

larımı z ı onur kı rı c ı halden kurtaracak yasalara ihtiyac ımı z vardır. Bunu

da ihmal edemeyiz.

Yflisek yargı mercilerindeki durn şmlar v:r, 20'yi şkın duruma

yap ılıyor. Sanki elektronik beyin kyd ıı'ia göre çal ışıyorlar. 1n ık.nı 1mı
var 20 i ş i birden idrak etmek?.. •Ysada var diye oluyor bu. Buna dal çare

bulamarnışı zdır. Ceza Usulü Mahkemesinin 318 nci maddesi var, hangisi uygu-

lanıyor?. Senelerden beri duu şmalarda bu uygulanmamış ve uygulann ıyor da.
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• Buna çare bulma.m ı z icap etmez mi? 44 10 seneden beri, 3 0 senedebri çare

bulmam1ş iz,'avukatl1k onur kazabiljr mi, avukt1 ıkbu ç ıkmazdanirtu-.
labilir mi?.. Buna da. çare bulmak 1z ım, mutlaka çare getirmek l ım Ça-
resi var; bir icra memuru var bir yerde, ş ik.yet ediliyor, bir hakim var
duruşrnaya saat 10..00'da 11.00'de geliyor, ke şif İşin. 1 3.30 'da gidiyor-
sunuz 15.30 'da geliyor, hiç kinaeyj dinlemiyor, hiç kimseyi umursrnıyor.
Ş imdi bUrokrasjnjn normal hiyerarş isi içinde terfi ediyorlar, tayin olu-
yorlar. Biz madeki ha1kn temsilcisiyiz, mademki savunmam ı z hak. ı am ına-
dır ve zaten biirokraside adliye te şki1t ı da halkın hakk ıni savunmak için
kurulmuş tur, bizim de bu tayin ve terfilerde ye ı i bir yasa dei şik1ii
yapt ı rmam ı,z 1z ımd ır. Ben her zaman yazı lar ımda bunu savundum veavı mu-
yorum. Ta. yinlerde ve terfilerde hak teirsilcisi olarak bizim reyimiizin
sorulmas ı lz ımd ır. Mühim konulardan birisi budur. Bunu mutlaka ysa1a ş -
tırnak lz ımd ır, avukatlar ın sözü dinlenmelidir. Bunu etirmediimiz müd-
detçe yine itibar sahibi dlrrtamı z irnk.ns ı zdı r.

Mühim bir engeliniz daha var; iktisadi engel. Avukatlar ın bugün
kazançları kendilerini geçindiremyecek haldedir. Avukatlar emeklerinin
karşı lığını alamaktadırı ar. Bir vergi meselemiz var. Bugünkü vergi ne-
selesinde avukatla ın kazanc ı ile sermaye kazanc ı bir tutulmaktadı . Ser-
mayenin amortisman ı vard ır, bizim amortisrnan ımı z yoktu Frans ı z khçiik
hke üstad ı Aiphonse toduoet'nin küçük hikysi var;"Alt ın Byini Adam."
Orada bir alt ın beyinli adamı anlat ıyor, güzel bir hikaye v adam ler gün
beinden bir parça alt ını al ıyor, sarf ediyor ve en sonuna da eli kan
lar içinde kal ıyor., tiikeniyor, bitiyor. Avukat bugün bu. Dvaml ı fikri
üreten bir adam ve gittikçe tiikeniyor ve .3 0-40 sene avukatl ık yapt ı ktaı
sonra hiç bir ş eyi kalmıyor. Bizim amortismanım ı z yok. Tiiccarın amrtis-
man ı var, sermayenin amortisman ı var, fabrika makinesinin amortimnı var,
akat ın amortismanı yok. Peki, buna ne çare bulaca ız?.. Akat ı Hmor
tisman ı da, ancak avukat ı birtücc	 diye dü şüneceiz. Tiiccar ın ald ı .50
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bin lira ile benim a1d1 ım 50 bin lira ar'.s ında çok fark vardır. Benim

50 bin lira kazanmarn için davay ı 10 sene takip etmem lâzimi HalbJi tüc-

car bir küçük muamelede 50 bin liray ı derhal kaz ıyor. Ben deftee yaz-

maya mecburum, o deftere yazmaz. Farz edelim yazd ı , benim 10 senede ver-
di ? im emefim farkl ı , avukat ın s ık ınt ı ları var, duruamalar ı var, meseleyi
nas ı l halledece ğim diye fikir yorgımluu var. Avukat ın 50 bin liras ının
% 50'si vergiye gider, tüccar ın da aynı ş ekilde gider. Tiiccar ın eme ği ile
akat ın emeini karşılat ırmak mümkün mü?., Onun için fikir ürüJ mut-

laka, sermaye iiriinünden ayrı lmas ı laz ım. Bu engeli yıkmaya mecbur ıiz.
Ad ına bir fark tan ımak laz ımd ır, bizim eeimizin bir fak ı vardır. Bunu
çevremize inand ı rmamı z laz ımdır. Bu engeli a ş amad ımz müddetçe de ka-
zaı c ım ız elimizde kalmaz ve ııes1ee devam ir.a1<n ı da kalmaz.

Bir da bizim bir tarife zincirirniz var. Senelerden beri bz boar

• durur bu. Bnim 1957'de ba ş 1adıım dava var, halenbitmedi. Ben bu dava-

dan ne ücreti vekalet a1aca1m?.. Miktarlar de ği ş ti, devalüasyonlar ol-

du, bu davadan alacağım ücreti vekalet 20 bin lira ise, o zaman ın 0 bin

liras ı para idi, ş imdi hiç de ğeri yok., Bu suretle hangi zamandaki tarife

uygulanacak?...Daı anın aç ı 1d1 ı t.arhteki tarife. Ne idi 1957'deki tarife?.

Ne ise o. Bir defa tarife zinCiinj kurmak laz ım. Bunu kramamışız biz.

30 seneden beri, 15Q seneden beri uraşırı z, bu tarife ziirini kıramain ı-

şı zdır. Bunu kıramadığımı z müddetçe mümkün mü avukütl ı a devan etmk?..

Bunu mutlaka k ırmak zarureti var. Tarife zincirini kı rdık, ücreti ekaie-

tialdık; paki ücreti vekaleti tahsil için ne yapacağı z?.. Miivekkiin in-

saf ına kalmış tır. Yıınanistan bunu uyguluyor, tahsil' bürolar ı var. Bu a ş a-

maya da gelmek laz ım. Bizim iiqretinpe ş ine dii şmememiz laz ım, mutlaka mer-

kez bir büronun kurulmas ı laz ım, bu a ş amaya gelmemiz zaruri. eaa£mizin

% lO'u I'kuka gidiyor, %90'1 müvekkilden ücretin tahsiline gidiyor. Onun

için mutlaka bunu hallet ınemiz laz ım, bu enfrelide aş mamı z lzim. Bunun

• için de hiç bir gayret götermemi şiz.
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Bu senelerde bir sorun daha ç ıkt ı ; biiy-ük'Barolar kendilerini idare

edecek halde deil1er. Ödntilerle Barolar kendilerini idare'edemyor.

Bır ıkt ısad so	 daha Bı z Ankara Barosu olarak b ır top1usozle ş e yap-

t ık. Biitin .ödentilerjmjzjn yekftnu mstandem maa şina gidiyor, fookopiciy
gidiyor, kendi odalar ımızdaçj eşyaarımı z ı yenileyöcek halde hiz4t gö--
tiirerniyoruz. Yeni bir en eldjr bü. Barolar görev yapam ıyor. Onun için mut-
laka Devlet yard ım ı liizumludu±. iademki adalete hizmet ediyoruz bu yardim

liizumludur. Bu gayet basit. Rarçiara kiiçiik bir il.ve yap ılnakia bu hllo-
labı l ır Vatandas 2' 30 harç oduyorsa, % 1-32 harç oder ve Barolar ade-

dine göre de 'bu maddî imkan bulunabilir.. Bu maddi engeli asaadıımı z'

mfiddetçe Barolar, görev yapamaz:Ricam ız şu; haklr ın ya ışı var, asrımı z

bu haklar ve menfaatler bir yar ış içindedirlr. Bu, demokrasinin Iverdi J^,i

bir' nimettir. Bu nimetten istifade etmeye mecburüz; Onun için . iz idier

meslek gruplar ı gibi haklarımı z ı koruyaak ş eki:lde ö rgütlenmemiz iz ım.
Böylece ancak baz ı engel ieri a şabil±riz. Temenni' ederim ki, bu toiant ıda
mesleimizi bugiinki halinden nas ıl kurtaraca ı z, neler yapaca ız; u ko-
nuşma mevzuu olsun ve bunlar müzakere edilsin.

Çok e ş ekkür ederim öfe ııdim. (Alkış lar)

BAŞKM- Te şekkür ederiz efendim. -

Gündemin 6 nc ı maddesine geçmeden evvel gelen telgraflardan bir
kı smını bilgilerinize arz edelinı .

"Tjirkjve Barolar i3ir1iinjn 13 ncii Olaa ı Genel Kurul toplant ı 5.-

na.davetiniz için te ş ekkür ederim.

Genel Kurul siiresince , .ortaa . koyulacak görü ş ve önerilerin, hukuk
alanındaki sorunlara yararl ı katkılar slamas ına dair toplant ıya kat ılan
deerİ i üyelerinize ve say ın konuklara sövgiler, sayg ılar sunar ım'.

Fahri S.Korutürk

Cumhurbaş kani" (Alkış lar)
"13 ncü Genel Kurul toplant ı s ına davetiniz için te şekkür edrim.
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Toplant ını da alInacak kararlar ın, meslek soruniar ıı zın çöziirnünde yardım-

c ı olmas ını diler, sayg ılar sunarım.

Ihsan Sabri Çalayangl.

Cumhuriyet Senatosu Ba şkanı " •Çlkış lar)

"lkemizde hukuk devleti: anlayış ve tutumunun genelle ş tiriifesi ve

hukukun üstfin1üü ilkesinin benimseti1msinde gayretli katk ılarda bulunan

Türkiye Barolar Bir1iinin 13 ncü Genel Kurulunun ba ş arılı geçmesih di-

ler, sayg ılar suiıarim.

Cahit. Karaka ş 	 1

Millet Meclisi E şkanı " (Alkışla)

"Türkiye Barolar Bi±1iinin 13 ncü Genel Kurul toplant ı s ına vaki

davetiniz için te şekkür ederim.Genel Kurulun ba ş :rı1 ı geçmesini, .1 ınacak

kararların ülkemize ve camian ıza yararl ı ve hayırl ı olmas ını dilerim.

Size, mensuplarını za ve davetlilere se1.m ve muhsbbetlerimi sunar ım.

Sayg ılarımla.	 »

Süleyman Demirel

Başbakan" (Alkış lar)

"Çar ınız için te ş ekkür ederim. Adaletin etkin1e ş irilmesi iie özel-

likle demokratik özgürlüklerin ve haklar ın daha geni ş bir güvencey kavu ş-

turulmas ı doru1tuundaki Genel Kurul to1ant ınıza basarılar dilerim.

Size, Bir1iinizi olu ş turan Barolar ını z ın deerli delegelerine ve Lnel

Kurul toplant ını za kat ılanlara mutluluk ve esenlik d.ilerim.

Saygılar sunar ım.

Bülent Ecevit

CHP Gnel Ba şkanı" (Alkış lar)

"Lahkememizin youn yarg ı toplant ıları nedeniyle Birliinizn İ

cü Genel Kurul toplt ı s.ına kat ı1amayaca ımi üzülerek .be İitir, Birlik

toplant ını za baş ar ılar diler, size ve t-Uim kat ıllar	 ayd ılarımı Lunarim.

ri



Şevket Müftiigil.
•	 Anayasa ahkernesi Ba şkanı " (A1k1 ş 1ar)

"Genel Kurul al ısmalarını zın baş arı lı geçmesini temeuni eer,'

şahs ınıza ve Br İiiniz camias ına mutluluk ve esenlikler dilerim.

Sayg ılarımla..

Ömer IJcuzal

Adalet Bakanı '' (Alkış lar)

BAŞKAN- Dier telgraf 1ar ı da zaman zaanokuyaca ı z efendim.

GiJJ TDEM MADDESİ 6 Ba şhanlık Raporu ı le Birlik Yonet ım Kurulunun

1979 yı lı çal ışma raporu, bilanço, geiiLgiaer

e giderlerin bütçe ile mukeyese tablolar ının

ve Denetleme Kurulù Rapounun okunmas ı re gö-

rüşfilmesi.

BAÇKMt- Gündemimiin 6 nc ı maddeine geçiyoruz.

Yalnız, Birliinizin yer etmi ş bir ge ıeuei vard ır. Bu Raporlar

dha önce delegelere zaten ula ş t ırı lmış t ır. Bu nedenle Raporun aynen okun-

mas ı deil, özetlenmesi ş eklinde bir uygulama vard ır. Zannediyöru aynı

uygulamayı devam, ettirmekte bir sakınca yoktur. Bu itibarla, Sayın Faruk

- Erem'i, kürsüye davet ediyorum efendim'.

BAÇ.A.N FARUK EREM- Aziz delege arkada ş larım;

Bugünkü Genel Kurulumuzun bir özelli.i, Bjliimizin 10 nc y ı l ını

idrak ettikten sonra ilk Genel Kurul tolat ıs ı olduCudur. Elbettel ki,

bu 10 y ıl ın bize baz ı gözlemler getirdiinj kabul etmemiz icap dcektir.

10 yıl içinde belk İ de en youn çaba', Barolar ımı zın ve Bir1iin özyöne-

tini salaak iste ği idi. 10y ıl . geçti; fakat bit, bunu elde edemedik.

Baroların ba ıms ı zl ı , sonuçta adaletin ba ımsı zlıına da etkili olmak-

tad ır. Nitekim, geçen Adalet Y ıl ı aç ı lışında çok de ğerli Yarg ı tay Ba şka-

nımız bu hususa temas buyurmu şlar, Earolara ba ıms3zl ık salanmam sınırı

sakıncalarını dile etirmek lütfunda bulunmu ş lardı . ŞiBranlar ımı zı tek
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raren arz ederim.

Bu arada kendi içimizde de özyönetimin o kadar önemli bir 4onu ol-

madıını ' savunan düşünceler ortya at ıldı ; ama özellikle son yııı4 deney-

leri bunun aksini kanıtladı . Adalet tarihinde doğrudan doruya Bao Yöne-

ticileri hakk ında dava aç ılmas ı yolunda Adalet Bakan1 ıııın savc ı1ara emir

vermesine hirstlanam ış t ır. Bundan elki Hükümetin son dönemnde bu-

na örnek bulmak gerçekten dü şündiiri5ciidür. özellikle takip emri, ceza ta-

kirleri aç ı sından Bakanl ık 1 gin müessesesinin kullan ış biçimi, Bz -^kbneti-

min nazarî bir kavram olrnadıını aç ıkça ortaya koymuş tur. Buna ramen el-

bette ki soIuuna güvenebilen Barolar Eirlii Yöneticileri, özyönetimi

salamyı yine amaçbileceklerdir umudunday ıırı . Yaln ız,.bugün burada Ra-

porun yaz ılmasndan sonra meydanagelen bir olaya temas etmek zordnday ım..

Bundan evvelki Hükümet, Barolar ınözyönetimini sa;layack 1anuri

değışıklıını Yuce Iecl ıse sunmu ştu Bu çal ışmalar devam ederken enı Hu-

kiimet bu tasar ıyı geri aldı . Bu bizim mücadele azmimizden, : bir. ekiklik

salamayacaktir;amma böyle bir tasar ıyı geri almış olmanın sorumluluunu

elbetteki Tiirk avukatlar ı hiç bir zaman affetmeyecektir. (Alkışla)

Bizim 10 y ıl içinde ilk gu• ilerde sanki imtiyazm ış gibi, ay ıcal ık-

mış gibi ortaya at ılan bir formülün, esa ında hiç de böyle olmadıını iz-

lemi ş bulunuyoruz."Barolar,kamu niteli;indeki meslek kruluşudur.' ibare-

sinin bize bir. şeyler getiren bir hükiim olduunu sanmış t ık Avukatl ık Ka-

ı .unu çıkt ı Lnda; ama bunun esas ında idari bir denetimi salamak aac ıyla

ortaya konmuş bir kural olduunu yine deneylep bize gösterdi. Büyük talih-

sizliimiz, 1961 Anayasas ı yap ı l ırken Türkiye Barolar Birlinin mevcut

olmat1as ıdı . Bizim yerimiz Anayasada yarg ı bUlUmiinde yer alm ı jap ede-

cektir. Biz de bu Anaysanın bu aç ıdan deitirilmesie çal ışacaklar ara-

s ında olaca ı z.	 ..

Bugün ne kadar gayret sarf eetek edelim, mevut usul kan ı nlarıyla

avukatl ık mesleinin bundnfazla bir güvenceye ve geli şmeyeula şras ı im-
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kans ı zdır.l800tarjhı erjne varan usul kanunlarım ı z, esas ında'tahkikusü
lii de ğil, ş iddeti azalt ı '1mı bir engizisyon usuliidir. R6nesansla 0rtaça
karmas ı bur usul. Elbette ki bu u'sul kanunlar ı menileketimizde bir ku ş a ın
yeti şmesine neden olmu ş tur; ama bugün belli bir çizgideri i5teye bizi g-
tiirmiiyor. Dünyanın her, yerinde "bi3tiin Bardlar, usul kanunlar ından şiyete
baş lamış t ır. Savunma me.slei nitelik de ği ş tirdi. Usul kanunlar ı ise bir
tek amaç giitraekte, uysalla ş t ır ı lmış savuiuı a. Bu te şhisi koyduktansonra'
usul kanunlarimizda yap ı lmas ı icap eden as ı l deği ş ikliin.bu noktada ağır-
.l ık kazanmas ını istememizöğal sayı lmal ı dır.

Bilik çal ışmalar ı zaman zaman. politika yap ı ldıından şikyelere

konu oldu. Gariptir, bu ithamda bulunanlar ın, hepsi tarn.politikan ın içinde
olan ki ş ilerdir. 0 halde politik rekabet bu kurulular ı kendi fikirerine

uygun beyanda bulunuliaa siyaset ' yapmakla suçlamak gibi bir e ğili içi-
de olmu ş lardır. Bu' ithamlar ı birhiinin.zıddı hükümetler zamanında da baş -
ka baş ka yönlerde kaydettik. Eas ında demokrasinin biz neresindeyizve

orada Barolarımı z ın yeri nedir?.. Her türlü 'ara kurulu şun milli 'iradeye
aykır ı olduu sayı , bugün Bat ı da en az ından 50 yı l evvel terk edildi.

Kütlenin daha fazla politikayla me ş gul olmas ını istemek, demokrasid.ir
geli ş imdir. Bu itibarla, Barlar ve Birli ğin fikirce' bskı grubu olmak'

gorevının devam etmesi gerefl ı dır. Hiç b ır zaman sosyal çevrenin ılt ıfatı
gibi bir kavram bizim mesleimizde yer almayacaktir. (Alk ı lar)

Dünyanın hiç bir, yerinde avukatlar ho ş karşı lanmaz. I ş te bu 'izim

as ıl niteli ğimizdir, 10 yı l içinde 'Barolar ı mı z ın ve.Eirli ğinortaya att ığı ,

fikirfer bugün en az ından % 90 maya vermi ş ve tutmuş tur.

De ğerli meslektaçiar ım;

Yönetim Kurulumuzun size 'sunduu ' Rapor 12 bölümden olu şuyor. Bu

y ı l Rapor haz ırlanırken, ev'relki Genel Kurullardaki yermelerinizi nazara

alarak gerek Genel Kurullar ımı z ın talimat ş eklinde, perek üyelerimizin

uyalar ı , özellikle nazara al ınmış , aç ıkla1a ım ı zd errelki 'yernıeler
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vetalirnatlara at ıfta bulunulmal: suretiyle eksiksiz bir görev yapmk, bir,

tarama usulüyle temin edi1mi:tir.

Birinci bölümümüzde; genel Kurullara temas ettik. Son yıl1ada ol-

dukça vahim bir olay ın baelamak iizere o1duu izlenmi ş tir: Yabanc ı hukuk

danışrnanlrı istihdamii Raporumuzda buna vesile olan olaya temas .tik;

çünkü esas ında yabanc ı danışmanl ıın dış a balıl ık ş eklindeki uygulamala-

rın bir ba ş ka göüntişü oldüğuııu te şhis etmi ş bulunuyoruz. Iitekirn, geçen

to1a ıit ıda deer1i bir meslekta şı mı z Kıbrı s konusunda Ingiliz uzmaıının

•

	

	 kullanı lmas ını tenkit buyurmuş lardı . 0 uyarının tesiri alt ında àa 1a1arak

şu atlatmacanın karşı s ına çıkmak ihtiyac ını duyduk. Yine geçen y ı lın vahim

saydıımı z olaylar ından birisi de sansürdür. Fiihakika, Anayasarn ı zın yal-

nı z bas ın özgiir1iiii bölümünde sansür yasa ından sbz ediliyor; aa aşkaca

•

	

	 gizli sansür hükümlerinin mevzuat ımı zda yer almış olmas ını ; yani fikir

özgiin1üii bak ımından gerçek sansürün nerede tolandıını Yönetim Kurulu

teş his etmek çabasihi gösterdi, rrerekli ba ş rrna1ar ı yapt ı
Ikinci bölümde; Bir1iimizi bu y ı lki çabalar ının büyük bir ikismina

yer vermek zorunlulu ınu hissettik. Bu yıl Bir1iimizden istenen mütalaa-

lar tek tek bütün Yönetim Kurulu arkadaslar ımın çahlarına ramen art ık

kar şı lanamayacak bir a'ırl ık göstermektdir; ama ş iphesiz bizden: resmen

bu ıflta1aalar ın istenmesinin de bu toplumda yer almam ı z açı s ından. fydas ı-

nı da idrak ettiirnizden, bütün Yöntim Kürulu arkada ş larım canla b ş la

bunları baş armaya çal ış t ık

Bu arada Kültür Bakanlıınca istenen Türk Sinema Kurumu tasar ı s ı ,

D ış i ş leri Bakanlıınca istenen Sakatlarin Korunmas ı Aç ıs ından Milletlera-

ras ı Anla şmalara Uygun Standart Yasa Hükümleri, Adalet Bakan1 ıınca.re'sen

Yarg ı tayımı z ın 647 ve tecil gibi yasal lütuf laf ı re'sen uygulamas ıfıın

isabetli olup olmaaca ı hakkındaki sorusuna çok ayrınt ı l ı , olumlu Mtalaa

verdik. Türkiye Büyük Millet Meclisi Adalet Komisyonu, Çocuk Mahkemleri

tasarı sı hakkında mütalaa istedi, çal ışmalara bizzat Birlik kat ıldı .. Ço-



cuk Mahkemeleri Kan ı tasar ı sının her ne kadar bizim mütalaalar ımız ı na-

zara almayan baz ı hükümleri varsa da,. yandan çok fazlas ı Birlik ?mei

ürüniidür. Adalet Komisyonu Organ Nakli Hakk ındaki Knun tasarı sI hakkın-

da, bizden geçen y ıl mütalaa almış tı . Bu yıL ç ıkan Ranunda aç ıkça iirkiye
Barolar Birlii miitalaalar ının aren ben'sendi,i Kanun tasar ı s ında ik-
redilmi ş tir. Ege Universitesinin, örenci1ere ili şkin taIiplerde LSITala-

ri avukatla ın haz ırl ık bölümünde inceleyi inceleyemeyecei yolundaki

mütalaamı z ı istedi; sonuç olumlu oldu. Toprak Reforrnunun gecikmesi hakk ın

da 5i1yetleiizi gösteren yaz ıla, belgeler Raporda takdir1erinze sunul-

du. Adalet Komisyonu, Bölge idare Mahkemeleri hakkında m'Utalaamizi ald ı .

Ba ş lıcaları buhlardan ibaret olan mütalaalar bölümüne böylece son verir-

ken; üçüncü bölüm olarak s ıkıyönetim uygulamalar ına karşı meslekta ş lar ı-
miz ın ve Barolarımı zın bize yans ı tt ıkları zorlu:klar ı ,.görüşme yasa ı ,

örii şme sflres±nin s ınırlandır ı lroas ı , görüşmede arac ı bulunmas ı , garnizon
iç 5 nde bina ve orada meydana gelen olaylar., nihayet -kitap yasaklanmas ı ve

benzeri konularda al ınan tedbirlerin isobetsizlii Ba şbakanl ı a arz edil-

di. Tümden demek mümkün olmasa "bile, ferahlat ıc ı baz ı sonuçlar alainmaya

ba ş lan ılmış tir.

Dördüncü böliimiimüz; sald ır ılara ili şkindir. Bütün çabalar ımı za

men öldi5rti.len arkada şlarımı z ın faillerinin bulunamamas ı elbette ki bizleri

de üzer. Yönetim Kurulu şöyle bir koruma sisteminin ya ılabilecei kanı-
s ıyle hareket etti: Hehangi bir olay meydana geldi ğinde, biz bunu Baro-

larımı zın telgİ aflarıyle bize bildirmelerini istedik; fakat hemen iqaret

edeyim ki, birçok olaylar ı biz ancak bas ından örenebildik. Bütün;kstirha-

mımız, bu, olaylar ın ayn ı gününde bize bil 1ii1mesidir. Bize bildirldiin-

de yaptığımı z;' Başbakanl ık, Içi ş leri Bakanl ı , ı , oranın valisi ve svc ı sı

olmak üz 'ere ' yıldırım telgraf ıyle ba şvuramiz, failin mütlaka bul ımaas ını

istememiz, 15 gUn ara ile yı ldırım telgraf ı, iIe 11 Ne oldu?.. " diye srmamı z.

Bunun biazi faydalarını gördük; yani hakkını arayacak bir kurulu şun mevcut
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olduunu unutma Ta terk etmediimii kanıtlamak iÇin.

Bursa'da cereyan eden olay çok üzüciio]mh ş tur. Öldürülen arkadaşı-

mız bütün tehlikeleri Baosuna arz et-mi ş I Baro Ba şkanı zamanın valisine

bunu duyurmuş , bunuh sonucü şöyle olmuş tur: Vali, Emniyt ]\ıiiidilrUn, Em-

niyet Müdürü mahalle komiserie, o da mahalle bekçisine i şihaval etmi ş -

tir, 0 halde ne yapmamız lazım?.. Cunıhurba şkanına ş öyle bir müracaatta

buJunduk; hakim, savc ı ve avukatlar ö1dürü1fiyor. Biz ortak bir to1ant ı

yap ş.l ım İ çi ş leri Bakanl ığında. ir olay ç ıktıında ne yap ılacakt ı , bunu

tespit edelim. Eğer bu tespit edilmi ş o1.rnaza, valinin anlay ışına göre

havale muamelesi devam edecektir. Bu önerimize minnet ve sükranla art

ediyorum, YflksekHakimler kurulu da kat ıidı1;. fakat bu tolant ı sağ-

layamadık. İ çi ş leri Eakan1ıından gelen cevap, "Gerei ya ı1mak ö4ere ya-

liliklere emir veri1mi ştir". eklind •.oldu Son kez Cumhurba şkanı Lza biz-

zat müracaat edildi. Kendisinden aldıımı z olumlu cevap Raporumuzda yer

almaktad ır. Imît ediyoruz ki, şu usul tespit edilebilecektir. Bu tespit

edi1medii müddetçe, olaydan sonra "Niçin bunlar ı yapmad ını z?0." demek•

olanağı meydana ç ı acakt ır.

Bu arada çok de;erli Baro Eaçkanlar ımı zı Ankara'da toplad ı1. Neler

yapabi1eceimiz hakkındaki önerilerini rica ettik. Bu arada silah ta şıma

konusu mütemadiyen Ge ı el Kurullarımızda Yönetim Kurulumuz aç ı s ından bir

baş ar ı s ı zl ık olarak daima ileri sürüldü, llat ır1ayaca ını z üzere, Içi ş 1eri

Bakanlığının ilk tutumu avukata silah verilmez oldu. Avukat genel hükümle-

re silah taşıma hakkını kazansa bile, avukat oldu,u için verilmez. Bu ça-

balar neticesinde Bakanlıın bütün illere gönderdii bir genelgey]e de ği ş -

ti."Avukata tabanca verilmez diye bir hüküm yoktur, isteyene kartara var-

sa vereceksiniz. " Baz ı illerde valilerimiz bunu en olumlu ş eki1dj takdir

etmi ş ler ve iste.ren meslekta şIarımı , ihtiyaç duyanlar bunlar ı alabilmi ş -

lerdir. Euna mukabil hazi illerde yorumun daha dar tut ıılduu, kütle ha-

linde tabanca vermenin sak ıncal ı o1duu gibi baz ı mülahazalarla ölçünün
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dar tutuldu,u anlaşılraakta ır. Bu husus Bakanlığa ş ikayet olunmuş ur.

Hukumet de ışıklıınden evvel şoyle bır s ı stem uzerınde anlaşılmış ve

fakat de ği şiklik nedeniyle yine soucun ai ınıp' al ınamayaca ı kuşkulu hale

•	 gelmi ş tir. Uzerinde çal ışıl ıp varılan sonuç u idi: Bir meslekta ş mı

tehlike halinde oldu ıınu Barosuna bildirdii takdirde, Barosu gereken

• incelemyi yat ıktan sonra bizat Bao mfiracaat êdecektir, sorumluluk Ba-

roya ait olacakt ır, bu itibarla çekınmeyını z gibi onerımız kabul dı lmış-

ti; ama bir metne balamak mümkün olamad.

Antidemokratik kanlaraç ı s ından genel Krulumuzun.emirleini

• yrine getiiik, lQömisyonlarda benimsenip, Genel Kurulca 1,-abul. edilrn

olan metinleri, taslaklar ı Başbakanl ı a sunduk., Bu arada Anayasa(iahke_

memze itikal eden 141ve 12 nci maddelere ili şkin Biflik mütalas ı

• da Raporumuzda mevcuttur, Anayasa Mahkemesine bi Rapor ııınuzu ula ş tjrmış

bulunuyoruz, fakat ya şadıımız donem, tedhıs harekeler ı net ıccsııle

daha sert önlem paketlerinin haz ırlanmakta olduueklinde.bir duumla

karşı karşıya kulındı ve önümüzdeki dönemde bir hayli direnç göstrmemiz

icap edece ği kanı s ındayım. Bizce, Türkiye'mizinsiyasetiyle me şgul olan'

ların bii'yiik hataları ,anar şi olaylar ının kanunlarda nedenini aramktır.

Bugünkü kan ı nların yetersiz olduğu iddias ı tamamiyle b ır bahanedır. "Kanun

elvermiyor, ba şaramıyoum.!' sözü o?ru deildi.(Alkışla)

Busuretie sorunu ba şka bir alana kayd ırmak çabas ı , .hence'ürki-

ye'ye yap ılabilecek felıdl ıkların en kotus ı ıdur. Taynaklara gitmemâ ı çin

bahaneyi ba şka bir yerde aramak, bence vatnseverlikdeildir. Essn

yüryüziinde en güç plan ş ey, kimin vatansever, kimin vatan ı sevmeynol-:

duunu ayırdedebilmektir.

Raporumuzun alt ınc ı bolumunu bu y ıl biraz daha ayr ınt ıl ı blacak-

s ııız. Çünkü, bu dönemde Devlet avukatlıı kadrosu içinde. alışandeerli

meslekta şlar ırnı z gerçekten büyük skht ılara uram ış lard ır. Genel Euul-

larımı z ın da uygun mütalaas ını aldıktan sonra bu yı lki •çal ışmalarmı z,

•	 •
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Devlet avukatlıının yeniden bir baska tüde örgütlenmesidir. Ee Dev-

let davac ı veya dayal ı oluşsa, mutlaka onun hakkını bir tek örgütün sa-

vunmas ı icap eder. Mal müdiiriniin emrinde, avukat, Avukatl ık Kanununun da

etirdiğ.i bağıms ı zl ık ilkesiyle asla ba ğda ş arnaz. Bu itibarla, baz ı mem-

leketlerden de ilham almak suretiyle Tiirkiye'mizde Devlet avkatl ıınıI

tek bir örgüt halinde kurulmas ı , ba şav ııkat ın dorudan doğruya Hfikimet

Başkanına ka şı sorumluluğuyla yetinmesi ve uzla şma, dava ama, dava ka-

bul ve benzeri bütün tasarruflar ın o örgütün içinde kalmas ı gibi bir ' yola

gidilmeli. Aş ağı yukari Bat ı t daki bütün örnekleri inceledik, zannderim

ki Devlet 'avukatlığ aç ı s ından bu fikir gerçkle ş tirilrnelidir. Bunun ya-

çal ışan arkada ş larımı z ın özlük klr ın-

olabilir.

hakim].ikler konusu ıa büyük önem verdi.

Gerçekten kadrolarda 'büyük bir aç ık davaların silriincemede kalmas ııh icap

ettiriyor. Adaleti arayıp da Devlet kapı s ına gelenin hkimi bulammas ı ,

hakikaten üzücü olmakta; fakat çesitli nedenlerle, hatta arizî sebepler-

le de ba şka memleketlerde buna benzer olaylar olabiliyor. Bn son Fransa'

nın uygulamas ını biröneri ' halinde ortaya att ık. Orada ani bir b4alrna

ölursa bir mahkemede, oranın kıdemli hakimi Baro Başkanından, 0 ilehiç

ilgisi bulunmayan bir avukat ı ister. Avukat bu görevi kabul etmey mec-

burdur. Bütün hakimin hak v selahiyetleri içinde celseyi yürütür hakim-

lik cübbesini de giymek üzere. Bütün kadrolar ı doldursak bile, an bo şal-

malr ı önlemek olenağı yoktur. Bugiin bu yolun, aç ılmas ına hiç bir engel

görmüyoruz. Hklikten avukatlığı , avukatl ıktan . hakimliğe geçme yasal

olanağının bulunduğu bir memlekette böyle bir tedbirin üzerinde drulmas ı

sakıncal ı olmayacakt ır.

Birliimi'ze intikal eden pekçok şikyet, kararlar ın gerekçeli ol-

mamas ıdır. Yeni Anayasamızdaki amir •hükiimden sonra bu durumda azçc1 de-

ği ş iklik olmuş sa da, içtihadın yarat ıc ılığını ; yani en soylu görrin ha-

nında, Devlet avukatli ğı alanında

dan bazıların ın sağlanmas ı mümkün

Yedinci bölürnümüz; münhal
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kimin b ş armas ı için genel bir anlayış dei ş klii çok isabetliolacakt ır.

Adiî zb ı tanın rulmas ı çabalar ın ı yenileik. Yaln ı z burada adli zab ı ta-

yı kuruyöruz sözü alt ında, bir. iki ,memurun svd ın•ın emrine vşrilrnesiyle

i ş in çözüme ba1anac ı kesin surette isabeisizdir. Esas ında, bugün kara-

kollerım ı zda uygulansın usul, Usul Kanunu ı le de ilgili de ı ldır. Bu, Os-

manl ı devrinden kalan karakol uygulamas ının devamından ibarettir. jUsul

Kanunumuzda ha ırlık tahkikat ı hakkında hüküm bulunmakla beraber, zab ı ta

tahkikat ı hakkında tek kelime yoktur. Adli zab ıta kur ılduktan sona, adli

zabitaflın takip edece ği soruş turma usuliinün de gösterilmesi icap

Yabanc ı kaynaklardan istifade edilerek bir tasar ı AdaletBakan 1 ığ na su-

nuldu.

Son günlerde özellikle müebbet, ağır hapis hükümliileriniil ac ıklı

durumu Adalet Bakanl ığının gerçekten anlams ı z yorumunun verdi ği sonııçl ır,

gerek çe ş iti Barolar ımız taraf ından, gerek Birlik taraf ından neekilde

çözüme ba ğ lanma ı da gösterilmek suretiyle bir hal ş eldine u1aş tıı lmaya

çal ışı ldı .	 .

Sekizinci bölüm; vergi kanunlar ı , vergi adaletsizli ği, verLi ada-

letinde bağıms ı zl ık liizumu üzerinde dur ı ldu. Barolar Birli ğ i kurulmad.an

evvel mali müavirlik konusu ortaya at ı lmış , önlenmi ş ti. Birli ğinkurU1U-

şundan sonra iki defa bu konu hortlad ı ve bütün bu çabalara ş imdiye kadar

karşı konuldu. Fakat, gelen haberlere göre, bu gii ş imlerin artac ğındn

kuşkulanrnaktay ı Z. Asgari ücret tarifesi bugünkii Yasaya göre Baro1ra.an

alınan miitalaadan sonra tek metin: halinde Birli ğin Bak8.nl ı a önersi;

fakat son sözün Baklikça verilece ği yolundaydı . Ç ıkan as- ri taifeyi

bast ırdık, hepinize gönderdik. Eğer o bas ı l ı metinle bugün Raporumuzda

bizim önerip de kabul edilmemi ş olan maddelere ili şkin bölümü kar şı la ş tı-

racak olursanız, niçin bu aç ıdan da ozynet ım ın lzurnlu o1duru. geekce-

sini bulmanı .z.. mümkündü.

Dokuzuncu bölüm; mes1ekta ş larmizla ilgili resmi k ı lık, tercihli



- 22 -

telefon, mesken kredisi ve benzeri konulard ır. Bunların kısmen de olsa
yerine getirildijnj söyleyebiliriz.

Avukatlık Kanunu üzerinde,özelljkle bi ı topla ıt ıda kıdeminkı ai-
t ılmas ı , •dier bir toplant ıda tümden kaldır ılmas ı , sonuncu toplant ı böy-
le tecelli ettii için gerek±i öneriler komisyona havale edildi; yani'

Meclise kadar gidebildi. Bu önerim ızle, Akatl ık Kanunu aç ı s ında yap ı l-
mas ı emir buyurulan bütün istekler yerine getirilmi ş tir.

Sosyal güvenlik aç ı s ından talihli bir dönem ge ğirmiyoruz. Tip söz-
le şme dei ş ikliinjn bir kelimesinden istifade etmek suretiyle, taban ve
tabanda dei ş iklik olmad ıkça bunun rap ılamyaca ı yolundaki tutumuna kar-
şı , Ankara İş Mahkemesinde tespit davas ı açt ık, davay ı kazan ık. Yargı-
tayımı z tasdik buyurdu. Raporumuzda karar aynen sizlere sunulrnustür.

Bundan sonra, i ıave ıi primin ne olabileceinj.n saptanmasn ı iste-
dik, uzunca bir süre cevap alamad ık. Sonra, içerden duyduumuza göre %
20'lik bir ilave düşünülflyorm ş ,

Sosyal Güvenlik Bakenlıına, müracat ederek ş ik rette bulunduk.

Bizzat Bakana Yönetim Kurulunun emriyle. gittim Bakan benim gittiim gün

mucibi onaylad ığını söylemesi üzerine, "Biz mutab ık de ğiliz." deyince,
Müste ş arı çağırdı , Müste şar aynen, "Ben Barolar Bir1jjne mutab ık àlarak
hzırlandıını zannediyorıın,' ddi. -İyi bir tesa.düf olarak genel eraktan
evrak henüz postalanmarn ış t ı , geri al ındı , yırt ıldı . Bunun üzerine Barolar
Birliği ve Sosyal Sigortalar Kurumu temsilcileri ve Bakanl ık temsi]ileri
bir masanın etrafında toplandık. Bu toplant ıya Yönetim Kurulumuzun bu i ş -

lerle ilgili arkadalar ıyla birlikte, bu konular ı gerçekten çok iyi bilen
Afyon Barosu Ba şkanı arkadaşımız da kat ıldı . Oran ın art ır ılmas ı üzerindeki
tart ışmalar ş öyle sonu ğland ı : Sosyal Sigorta, "Biz bunu inceleyip sizi

tekrar davet ederiz." dedi, 0 zamandan bu yana bir cevap gelmedi drt

tekide ramen. Yine .içerden örendiimize göre, menî.Î olmas ı muhtemel bir
karar ç ıkmış . Bunun sonunda ne yaaca ız?.. İlkeyi tespit eden kesinle şmiş



karar elimizde.elimizde Uygu1rı1avı yapmayanlar hakk ında tazminat dvas ıvla birlik-

te, mahkeme kàrarinin. ib.faz edil ınemesinin cézaî takibe geçilmesi miiracaat-

ları da diişünülebilecei gibi, tek tek bütün arkada şlar ımı z ın irbirine

vekalet vermek suretiyle binlerce dava açmas ının kfllfeti de kendierine

sunulacakt ır. Bugun daha mutlu b ır sonucu sizlere vereedııniz iç in uz-

gunuz Bu suretle elimden geld ı ' ı kadar fazla vakt ını z ı israf etmemeye

çalışarak Rporumuu.özt1edi ı .

Sayg ıyle te şekkr ederim efendim. (Alkış lar)

BMKAN-' Te ş ekkiir ederiz . Say ın Ba şkan.

Arkada şlar; Yarg ı organının çok değerli Ba şkanları aramı zdan ay-

rılıyorlar, kendilerine çok te şekkür eieriz. (Alk ış lar)

Telgraflar ı kısa bir siiro okumaya devam edece ğiz, ondan sonra top-

luca Anit Kabır'e gidilecek

"Türkiye Barolar Bir1iinin 13 ncü Genel Kul toplantisina dair

davetinize te şekkür ederim. i şlerinin yunluu nedeniyle kat ı Iarı adıım

için üzgünüm. Toplantının başarıl ı gemesini diler, tüm kat ılanlaa sevgi

ve saygılarımı sunar ım.

Ahmet Ihsan Birincioiu

Millî Savunma Bakan ı "

11 Youn i ş lerim ndeniyle Türkiye Barolar Birli ğinin 13 ncii

Kurul toplant ıs ına kat ılamayaca ımdin, çal şmslar ını zda başar ılar

saygılar sunarım.	 -

Talat Asal

Gençlik ve Spor Bakanı "

1 13 ncii Genel Kürul top1aut ınz ın ba ş arıl ı olmas ını diler,

lar sunar ım.

Genel

diler ,

saygı-

Ahmet Çakmak

Gümrük ve Tekel Bai-anı "
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"Türkiye Barolar Birliinin 13 ncii Genel Kurul topiant ıs ıa Bakan-

ar Kuruldaki toplant ıda mutlaka bulunmam nedeniyle kat ılaayaba ım için

üzgünüm. Toplant ının başar ıl ı geçmesi dileiyle ş ahs ını zda bütün meslek

mensular.ını ktlarım.

Saygılar sunar ım.

Tevfik Koraitan

Kültür Bakanı "

"Bakanl ık çai ısmala ım sebebiyle Türkiye Barolar Birli ğinin 13 ncü

Genel Kurul toplant ı s ına kat ılamadıım içi ı üzgünüm. Nazik davetnize 'te-

ş ekkiir eder, Genel Kurulun ba şarılı geçmesi dile'iyle'selm ve syg ıla ı-

mı sunarım.

Muhammed Kelleci

Devlet Bakanı "

"Seyahat be o1duum için arn ı zda bulunamad ı . 13 ncii Genei Kuru-

lunuzda Birliiniz mensuplar ına ve memleketimize hay ırl ı olmRsini diler,

Kurul üyelerine sayg ılarımı sunarım,

Barlas Küntay

Turizm ve Tanıtma Bakan ı "

('Yalnı z isimleri okuyun kfi.' sesleri)

Peki efendim. A1aslanTürke ş (Milliyet<i' Hareket Partisi Genel

Başkanı ),

Tayyar Alt ıkulaç (Diyanet İşleri Ba şkanı );

hstafa Ustünda (CHP Geni Sekreteri),

Bir de, Van yörei Bölge Barosu BasÈani Avukat Oyar Soydn'dan

çok uzun bir telgraf var.

Bır de, Kutahya Barosu Deleges ı A ıkat Zeki Osker, "E şimJn anı

rahats ı zl ığı nedeniyle kat ı1amadıım için Genel Kurul toplant ısHıın baş a-

r ı lı olmasn ı diler, saygılar sunar ım." ş eklinde telgraf göndermi ş .
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Ö1eden evvelk ı toplantıyı burada kapat ı orum efendim. () ğledela

sonra saat 14.00'te top1acaIz.

	

	 S

Kapanma Saati : 12.00



gi-

okun-

Bİ KİNC İ GİJN

İKİNC İ OTUKUM.

Aç ılma Saati : 1400

---------- 0 ---------

BAŞKAN- Toplant ıyı açiyorum.

Şimdi gündemin 6 nc ı maddesi uyarnca Bilanço, gelir-g

derlerin bütçe ile mukayese tablolar ı veDenetleme. Kurulu Ra

mas ı var. Birinci k ı s ım için Yönetim Kurulundan bir arkadaşım ız buı u

eski y ı llardaki gelenek uyar ınca özetlemek suretiyle sunacakt ır.

SAYMAN FE'I21 ÖZÇEL İK- Sayın üyeler; 1.1.1979 ile 31.12..1979 döne.-

miyle ilgili Yönetim Kurulu çal ışmaları daha önce bilgilerinize $nul-

muş tu. Bu döneme ait mali faa1iyetimizle ilgili bilgiler arz edilmktedir.

1978 yıl ı Genel Kurulunda Birlik keseneklerinin 25 liradan 35 lira±a ç ı-

kart ı lmas ı karrlaş t ır ı lmış idi. Uygulamaya 1980 yı lında ba ş lanı lmı 'ş t ır.

Arhş oranı % 66,6'dır, Oysa, ayni süre içinde toptan e şya fiyatlarındaki

art ış ve toplusözlesme ile personel ücretlerine yap ı lan zamlar, bu mikta-

.r ın çok üstünde buhmmaktad ır.. Bu nedenle parasal gereksinme duyulan Bir-

lik çal ışmaları önemli ölçüde ksamış , Yönetim Kurulunca tasarlana ı böl-

geel temaslar .gerçekle ş tir, lememi ş , Birliin yay ın çal ı malar1 aksamış ,

özellikle Birlik Bilteni yayınlanmas ı .olana ı bulunamam ış t ır.

Di ğer yandan, 1975 yı l ından. beri süregelen Birlik kes.eneklenin

tahsilideki zorluk ayn ı ölçüde devam etmi ş tir. Tahsilt ın ge ğisi,

baz ı hallerde .hiç tahsil edilememesi sebebiyle. Barolar ın borçları bonraki

senye aktar ı lrak., Birlik alacaklar ının büik meblalaa ula şmas ı ase-

bep olmuş tur. Barolar ın. tahakkuk etmi ş ; fakat henüz tahsil edilemerıi ş bı -

lunan kesnk brçlarınıı bir listesi sunulan al Faaliyet Raporunun ar-

kasında eklidir. 1976 ile 1979 yılı sonu itibariyle toplamlacaklr ş ö-

ledir: 1976*da 510.153 , 1977' de 1.108.813 , 1978 1 do 1.960.99 8 ve 1979,

yıl ında 3.338 .5 23 lira. Bilgilerinize sunduum bu meblalar yaln ı z o yı la
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ait olmayıp, bu rakamlar ın içinde önceden kalan borçlar da buiunmktad ır.

Ya ıda gösterilen dört senelik durum nedeniyle önceki y4lrdaki

nakit mevcudu tükenmi ş ve Birlik ödeme s ıkınt ı s ına düşmüş tür. Y ıll ık ge,

lire önemli katkıda bulunan stok cübbeler de bitmek üzere oldu ınafl, öde-

me skınts ının bu sistem derm ettii takdirde öümiizdeki yillarfa daha

da artaca ının kabulil gerekmektedir. Yönetim Kurulumuz keseneklerii zama-

nda tahsili knusnda ilerde metinlerini sunmu ş olduğumuz ısrar1 uyar-

malarve ricalara ramen smuç elde edememi ş tir. Bu nedenle duriziu Genel

Kuulun bilgi ş ine sunmakta zorunluluk görrnekteyz. Durum ölüm yar ımlar ı

a ı s ından da 1içük farklrla aynı biçimde geli şmektedir. 1976 ı lfnda uy-

gulanmaya ba ş lanan öliin yard ımı nedeniyla .Barolar ın dört sene içijde. bi-

ri1i ş borçları ş öyle.dir:

1976 ' da bakiye 348.400 lira, 1977'de 402.050 lira, 1978de İ 250.445

lira, : 1979' da 1.575.525 lira. 1979 yılı içinde 2.104 . 920 lira 31ilin yardı-

mı tahakkuk ettirilmi ş ve ancak 1.525.370 lira tahsil edilebilmi ş ir. Ge-.

çen yı ldan ödenmeen 38 öliim ard ım ıyla birlikte, 1979 yı l ında arkmı dan

ayrı lan 76 meslektaşımı z ın yakınlarına top.l 1.543.368 lira Yard;ım in-

tikal ettirilebilmi ş tir. Halen aranı zdan ayr ı lan, yak ınlar ına ö1m ard ı-

m ı - sunamadıımı z 73 meslektaşım ı z bulunmaktadır. Yönetim Kurulu olarak

ı rarlı ve ha1lı uyar ılarla kar şı kar şıya bulunduuınuzu bu konuda , belirt-

mek isterim Her ne kadar ölüm yard ımı esaslar ının 4 ncü maddesi, bu fon-

da - para bulunnasa bile, yard ımın Birlik bütçesinden yap ı lmas ını emretmek-

Je ise de, zamanzaman Eirlk cari giderleriyle personel ücretlerinin bi-

le karşı ianmas ında çekilen zorluklar bütçeden ölüm yard ımlarının karşı lan-

mas ı olanana ortadan kaldırmış t ır.

1979 y ılı içinde aylar itibariyle yap ılan tahsilt ve o süre için-

de yap ı lan ödemeler b,ir list'e halinde sunulmu ş tur. Bu listenin dtayını '

iz ııinizle okumayaca ım; fakat görülecei gibi öyle ay]ar .olmu ş tu

silttan daha fazla tediyatta bulunmak zorunda kal ını lmış tır. Bu

ki., tah-

İ mebla-
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lar geçmi yıllar tahsiltiar ıyla her ihtimale kar şı Birliin ayrlmış 0-

lan 250 bin liralık: bir fonundan kar şılanabilmi ş ti Biitiin bunlar; Genel

Kurulun öde ıiekle±'in zamanında tahsil edilebilmesi için etkin kararlar

almas ı zorunluiuunu ortaya koymaktad ır. Ayr ıca, T 1kenin içinde blundü

fiyat art ıslar ı ,önümüzdeki yıllarda toplusözle şmelerin getireceimal'

ik;mal durumun Birlik çal ısnalar ının yürütülmesine engel te şkil etmeme-

si. zorunluluu, Birlik ksenek ı iktarlarının yeniden saptanmas ını , Birlii ıi

mal kaynaklarının araş t ır ılmasını Genel Kurulun takdir ve incei4esine

sunmayı gerekli k ılmış t ır.

Birliimiin 1979 yı l ı Mali Bilançosunun aktifi ş öyledr: Sabit

değerler 2. 436. 283,33 , kasa 1.538.056.-, bankalar 1.089.816,42, mbarlar

306.507, 16, borçlular 5.301.283.-, naz ım hesaplar 503,15, ye1n 9195

931,62 TL. Pasif ise şöyledir: Özkaynaklar 7.105.189,90 , ölüm s•andıı

1.732.822,80 alacaklar 347.650,95, dier alacaklar 9.764,82, nazm he-

saplar 500.-, yekün 9.195.931,6 2 'IL d ır.	 1

•	 Gelir çizelgemiz 31.12.i99 itibariyle ş öyledir: Öz kaynaklar

7.666.741 ,90 , gelirler hesab ı 729.124 , 50 ; toplam 8.395,866,40 TL. Gedir

durumumuz da şöyledi: Yönetim giderleri 584.506,50, personel s;irleri

3.141.889,50 , bürogide ı ieri 40.043,78 1 çe şitli gidrler 30.594 ,5, ölüm

.yadımı 1.543.368. , amortisrnanlr 60.606 1 7 1 , toplan .8.395. 866 , 40 TL.

Sayg ılarımı sunar ım.

BAÇKAi- Te ş ekkür ederiz Say ın zçe1ik.

Denetleme Kurulu RapOrunu okurnas ı için Denetleme Kurulu Uylerinden

birini kürsüye rica ediyorum.

(Denetleme Kurulu Raporu Kurul TJyesi tarafndan okundu)
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BAÇE- Te ş ekki5r ederiz efendim.

Şimdi böylece Ba şkanlı k Raporu, gelir-gider, bütçe eDneti şme

Kurulu Raporu okunmu ş bulunuyor. Bu konuda göii şme açacağı z. Yalnız, bu

arada yaz ı lı bir öneri geldi, onu bilgilerinize sunmak istiyorum.

Genel Kurul Ba şIanİıına

Gündemin 6 nc ı maddesi erince .Ranor üzerinde yap ılacak görü şme-

lerin 10 dakika ile s ınırland ırılmas ını saygı . ile arz ve teklif ederiz.

Teoman Evren I.ahir Can İ l ıcak Ethem Soykan Ziya Bilge

Naci .Karaaslan Özen Çubükçu Qalip Orkun

BAŞ1AN- Bu öneri üzerinde leht veya alerhte söz almak 5ste şn

var mı?..

CELETTİN G1ÇDEkiE (Gaziantep)- Benim bir maiuzat ımo1acak bura-

dan arz edeyim. Geçe ı dönemlerde ba ş ian ıçta böyle bir sinırlama ÖJQuyor

ve sonlaa doğru bu s ın ırlaalar getiriliyordu. Bu sene -de böyle olacaksa,

adaletli olmas ı ya pe şineiı tandit edelim, tandit etmeyeceksek sonuna kadar

serbest b ırakal ım.

BAŞKA- Buyurun.	 -.

NADIR LTİF' İ L.M (Sakarya)-Say ın E şkanım; Bundan evvelki toplan-

t ılarda zb ıtlarır, büyük çounluunu harfiyen tespit ettim ve gördüm ki,

tandit eilnlerle dilmeyenle'r yine ayrilan program içinde konu şmlarını

bitirebilmi ş toplant ıda. Eer hava souk diye tandit .edeceksek onabir

diyeceim yok. yalnız, zab ıtlard böyle geçmesi şart ıyla, yoksa kçjki ş ifli

konuşacağı ortada deiien, şimdide bir tahide gidilmesi bizim knu şma

hürriyet± dU şüncemie çeli ş r. Şu anda 6nceden tedbir olarak tandt edil-

memesini arz ve rica ederim.

BAÇ.KiI Önergenin aleyhinde konu şma yan ılmı çt ır. Onergenin nite-

lii aç ık, pe şinen konu şmaların 10 dakika ile s ınırland ır ılmas ını stiyOr-

lar ve bu önergenin verilmesindeki maksat da zannediyoruz ki, hava ar ın

soukoluşudür yani arkada ş ların salığını da dü şflnme yönnde bu önerge
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veri1mi ş ti zanmediyoruz. Cemalettin Beyin endi ş esi de zaten bu aç ıklama-

mı zla her halde kalk ınış t ır, ya tandit yap ı lacaka ba şından , yap ı lackk veya

yap ı lmayacakt ır.

BIT? DELEGE- Sayın Başkan; nado1uyagidecek arkadaş 1arımı zvas ı
-ta bulamayacaklardı . Bu da kı s ıtlanma için bir nedendir.

BAŞkA?- Evet, tiimi5 zaten hava ş artlar ına dayan ıyor. Bu itibrla

bu önergeyi oylar ını za sunaca ım. 10 dakika ile konu şmalar ın s ınırlandıı l-

mas ını kabul edenler... Kabul etmeyenler... 3 aykırı oya karşı çomlukla

kabul edilmi ş tir.

Efendim, ş imdi Rapor üzerind.e konumalara gçiyoruz. Söz alak is

teyenler Divana isimlerini yazd ırsınlar lütfen.

Sayın Nadir Ltif Islam, buyurunuz efendim.

NAD İR LTIF ISLI (Sakarya)- Say ın Divan Baş kanı , Sayın Birik Baş-

kanı , deerli arkada ş lar ım;

11ç günlük bir program ı 10'ar dakika konu ş abilme imkan ı 1a t€ lif . et-

mek mümkün deildir. Biz buraya Say ın Ankara ]3arosunun ikramiar ına muhatap

olmak için gelmedik; zahmet etmiş ler. Ak ş amki kokteyl için de gelmedik.

Biz buraya konu şmak için geldik. Raporun eğer karar ını z ı dei ş tir1ii1ir,

bize o imkanı verirseniz, Raporumuzun,samim yaz ı ldıına kaniolduumuz

Raporu samimiyetle tenkit edebilme imk.nından mahrum b ır.ak ı lmamaınız 1z ın-

di. Ş imdi . ne olacak?.. Geçen Kongrenin zab ı tlarını okudum. Falan 'veya fi

lan belli zev.t gelecek buraya, arka arkaya söz alanlar kuyrua girecekler,

"Ben s ıramı b ı rakıyor-ı mı , ben s ıramı bı rakıyorum." diye hukuk kisvesi al-

t ında savunma ip eslein.in en yüksek organının bir istismar sahas ı haline

getirili ş ini göreceiz. Ben hiç delege olmad ın; ama tarihe geçti, zab ıt-

lar ı konuş turuyorum, hakkımı kullanıyorum. (Rapor üzerinde konu ş ' t sesleri)

Ba şka bir ş ey konu ş amyaca ım çünkü.

BAÇi:N- nadir Beş , lütfen Rapor üzerid.eki eie ş tirilerinizegeçin.

NADİR LTİFISLM (Devamla) Evet, evet, bütün mesele, tezgh ortaya

1	 e



çıkt ı .

BAŞKAN- Nadir Bey, rica ederim, Genel Kurulun karara ba1ad ı • ı bir

konudur bu.

NADIR LATİF İSLAM (Devamla)- Ben üzülerek söylüyorum bunu. İlk

konuşmacının söziiniin 10 dakika ile k ı s ı tlanmas ından sonra siz yargıc ın

Tt Sanmanı kısa kes" sözüne kar şı hangi vicdanı kanaatlé karşı dur;acak-

s ını z?..

BAŞKAN- Nadir Bey, bu konuda söziiniizü kesiyorum.

NADİR LTİF İSLM (Devamla)- Onu da yapabilirsiniz.

BAŞKAN- Rapor üzerinde konuşmanız varsa, lütfen yap ın.

NADIR L İP İSL İVi (Devamla)- Rapor üzerinde 'konu şturmanın taktiin-

den yakınıyorum. Rapor üzerinde konu ş turrnuyosunuz beni.

BA,Ç.W- Genel Kurul kararlar ına hakaret etmeye hakk ınız yok efen-

dim.

TE0N	 (Ankara)- Sayın Başkan; sözünü geri als ın. Ne deme

tezgah?..

NADIR LTİF İSLi1 (Devamla)- Sakarya Earos ımun verdii görvi ye-

rine getiriyorum. 0 kadarc ık bir tedbir alabildik, öneri İerimz var, bun-

ları Syin Divana takdim ediyorum. Ne olduunu s3yleyeme receim; günkü

söylersem siirem dolacak.

Ayrıca, Raporda bir tek şu konuya dinm]: istiyorum: Mesldkta ş la-

rımıza yap ılan sald ırilarda Rapora aksedi ş kıstasını hulsaadım. 93 sat ırla

bahsedilen olaylar ın yanında, içinde kimin teavüze uradıının imi dahi

zıkredılmeyen 3 sat ırlık olaylar var.	 rıca, Raporun 21 Aral ık tarihinde

tanzim edilmi ş olduğu yaz ı l ı . Ankara E'arosuna kay ı tlı bir Sayın Cahit

A1izüm var, merhum diyelim. 0 avukat deil midir, bir. urutma mıdır?..

Unutays, mesele yok, unutma olarak geçecektir. Ayr ıca, bir Bursd olay ı

var. Öbür olaylar çok önemli ise, Bursa olayindaki az ışr.an ın aç ıklıınıfl

daÇkar şı l ıklı vilyetle, Bakl ıkla vesairy1e	 getirilmesi çok , faydal ı
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olurdu, objektiflikbak ım ından Er--er bir merhum arkad.a şım ı z ı dirine ter-

cih edecek, birinden niye çk bahedildi, birinden niye az bahsedildi du-

rwnuııa girecek de;iliz, ölçü oİmadıını belirtmekistiyorum. Tabii bu ko

nuşmalar ım insicam göstermiyor. lOdakika içinde zibnimi avuçluyorum,

vucurna ne gelirse takdirlerinize sunuyorum Bunun dışında bir tek çarem

kal ıyor. 0 çareden de, istesem istes. m Sayin Şiikrii Akmansoy'dan .isteye- -

eim bir söz haklar ı varsa, söz hakk ının uzat ı lmas ına imkan slnmasi

için, o da vermezse ba ş ka daha akin samimiyet görü ş leri içinde ol!d ıium,

söz hakkın ı steyebileceim bir arkada şım yok aziz arkada ş larım. 1

Barolar Bırlıının Lb ır davranı s ında ortaya ç ıkan b ır gorunuyu de

bir Ceza Genel Kurulu karar ıyla belirtmek istirorrn,

kuhterem arkada ş lar; biz hukukçular olarak mesleimizi -hukuki çatı

içinde yaparı z; ancak mesleimizi gelistirmek çabalar ını hukukun d ışında-

ki imknlardan da yararlanarak yapmak orunda7,-r ı2. Çünkü,- hukukun d ışına

çıkmak istiyoruz. Dier ilim bilgileniden, be ş ermünasebetlerde, sevgi-

den, güven vermekten ve çe ş itli biituin di ğer imknlardan faydalanarak hu-

Imki çatimizi gni ş letmek, mesleimizi dahe, iyi imkanlarla yapabime im-

kanını arayabiliriz.. Bu durumda i şbirIii rapaca ırn ı z ki ş iler ve kurulu ş --

lerla görüntiimüzün nasl bir ayniyet arz edeceine iyi dikkat etmek zorun-

da ız. Eylem... Biz rastgele kurulular gibi günlük eylemlere g ı r1myiZ,

mesleimizi yıprat ı c ı eylenı lere.giremeyiz. Nitekim, bir Yar ı tay eza

Genel Kurulu karar ı var, maluraunucIur, 78-9891 karar 78-140. 275 ayıl ı

Yasaya aykırılıktan dava aç ılmış . Devlet Güvenlik Mahkemesi Yasas için

eyleme giri şmi ş bazı kuru ş ar var-. Bir yasa çıkar ı lmas ına karşı fiil£

eyleme geçmenin suç old ı nuYarg ı tay, Ceza Genel Kurulu helirtiyo. Biz

eylemlerimizi bu kabil suç i ş leyen ı lüş larla,..hu davranışİ ar ıya suç

i ş ledii keinle ş en kuru1uş Larla aynı aralellik içine diişmeclen qlemiinizi

yapmak durumundayı z. Bumn geekçerini sorarsanı z, Rapor c,ltle' dolusu.

Ben bunu okurken 4 saat iarf ettim.. Say ı n Başk ım ı z ı bir saat d4ledim
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hürmetle, niye?.. Ortavakovduklar ı görüş lerin lehinde blanlarına İ"Lehin-

deyiz" diyeceiz, aleyhinde. olduklar ımiza ' Şu sebepten aleyhidyiz t1 di

yece ı z Bu ımknı vermedik ve Turkıye kerolar B ırlj ı olarak bu Kongrede

ilk konuşmac ıdn itibaren kou şmalar ın 10 dakika ile s ın ırlandırı ljnas ını n

tatbikat ına geçiyoruz.

ıvuhterem arkada ş lar, alaca ı mı z yolluular, (Alanlar ı çin syluyo-

rum) yahut ceb ı mı zden yanti ımı z masraflare yaz ık 10 dakikal ık bı yaz ı-

yı ben Barolarirlii Yönetim Kuruluna, Geel Kurula telgraf olark 1-

layabilirim. 1'l'itekim gelmi ş bir teigraf, 10 dakika sürer okumas ı . b halde

buraya kadar gelmekten maksat, samimi aile çat ı s ı alt ında meslek smrni-

yeti içinde reseleleri görfi ş ebilmektir. Bir s ık ınt ımiz mı var, çe1tndii-

miz bir ş eyi var, uzun konu ş maktan korktuumuz bir yön' m var?.. Ben

sanmıyorum. So ğuktan da kor1ayı z. Erteleelim, birer palto daha gyelim.

10'ar dakika da konuş sak yine bu ak ş amı yapacağı z.

Muhterem arkadaş la ım, saatı jn ın doldu(unu tahmin ed ıvorum Ikaza

mahal b ırakmamak üzere ve al ınan bu kararın tesciline vesile olsun diye

sözümü keseceim0

BAÇLAN. Daha iki dakikanz var efendim.

NADIKLTIF ISLM (Devamla)-Bak ın, 3 dakika var mı , yok mu mesele-

siyle insicam kaybediyoruz muhterem arkada ş lar.

Bizim davac ı s ı oldu ımu sandıımı z mesele ile şu tabikat ın tutar-

l ılıı yok, çeliki içinde. Tenefüs zilin ı n çalmas ını dört g)zle bkleyen

çocuklar durumuna dü şmememiz l'ı z ıra. Türkiye'nin hukukuna yön vermek iddia-

s ında olan ben	 sizlersiniz. Ben ilk defa geliyoru bu ±-uruia.

Sizler bu kadar gürurükten ınal kaç ırmanııKtel şında olmaınanı z lz ımdı .

Sabahleyin de müzakere aç ı lsad ı seçimler konusunda baz ı gerçeker ortaya

ç ıkacakt ı . Bana arz edilen gerçek, kiliimi yeterince tanımayan Lir ar-

kada şın arz ettii gerçek ile resmen söyleneIiIen ;crçekten farkl ı o1duu.
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Tabii konumuz olmadıı için s5y1emeyeceim. 0 halde hukuk,niyetler'i.sak--

lanarak, baz ı kiş isel sözlerle baz ı neticelerè yarma sanata deilir

arkada ş larım. Hukukun en samimi neticeler±ni, en özlediimiz hukuk; ancak

içimizekiyle ağ z ımızdakinin bir olduğu gün tahakkuk edecektir.

Saygılar sunar ım. Allah hepimize a ı s ın. (Aİış lar)

BAÇKJ-- Buyurun Say ın Tan Doan Reyhanl ı .

TAN D0AN REYHA1LI (Konya)- Sayın arkadalar;

13 ncü 0lan Genel Kurulun Baskanl ık ve Yönetim Kurulu Raporlar ını

hepimiz okuduk. Bizce şu aş ağıda •açıkladıımı z, ndenlerden bu Rapor hem

Yeterli dei1, hem de doyurucu deil. B şkan1ık Raporu uzun olmakla ber-

ber, baz ı konulsrd soyut, baz ı konularda ise yetersiz kalmakta. hukukun

iistiinliiü ilkesini Anyasadan ald ığı güçle daha somut olmas ı erekti > :i ha-

t ırlat ılmakta Raporda. Ancak,. Raporda bu koruda dah sonut bir önei gel-

medii gibi, bunun yan ında bizce muhakkak çekilde zikredilmesi gerken

hukukun evrensellii, ki bu Ielsinki Sonuç Bildirgasiyle de bütün millet-

lerce kanıtlanmış t ır, ortaya getirilmi ş -Gir. Lœidar ayr ı olarak da, günümü-

zün ko şulları içerisinde Roma anlasmas ının gündeme gelmesi gerekir. Bugün

Türkiye'de art ık. nayasan ın verdiüi özgürlükler, insan haklar ı Beybnname-

sinin vermi ş olduu özgürli5kler tehlikededir. Biz bunu da burada .grrnek

isterdik.

12 nci O1aan Genel Kuruldan; yani l979.yıl ından bu yana Ulkemizde

Ulusumuzun simdiki halini,geleceini çok derirden ilgilendiren olala

meydana gelmi ş tir. Bu, hepimizin bildi ği gibi, ş iddet olaylar ı ; yani te-

rör olaylarıdır ve anar şi olaylar ıdır. Anar şi, hem Devletin içindedir,

hem halk aras ında yaygındır, bundan hepimiz şikjetçiyiz. Devletin için-de

anar ş i olursa, bunun halkın aras ına yayılmas ından doal bir ş ey olmaz,

bu baI: ımda halk aras ındaki anariden ş ik T-et etmeye akk ını z rokt ır.

Teröre gelince. Terör Türkiye'de gaip biçimlerde gözükrekt. ôYle.



bir halde gözükmekte ki, sanki Devletten kayndklan ıyorrduş izlenimi'ni ver-
mekte bir yerde. Şimdi öneine bakal ım. İki basit örnek: Biris i

 Mersin'de komiserin evinde katil san ığı yakalanıyor. Abdi pekçi'

nin katili koskoca askeri karargh ın içindeh elini sahaya sallay kaç ı-

yor. Bunlar kimlerdir, kim yapar, kim eder, bunlar ı düzenleyen kirtidir?..

Belli deil. Kald ı ki, yıllardan beri bahsederiz, Türkiye'de bir 1ontr-

gerilla var, bu hissedihiyor. Bu kimlece idare ediliyor. Çünkü, y1ukarda

deindiim iki örnek bunun en belirgin örne;i. Profesyonel i şi, amatör

değil. DeLrıekki Tirkiye'de profesyonel bir örgüt var. ' Bu illea'l cina-

yetler sanki Devletin içinde yuvalanmış gibi, bize bu izlenimi veriyor ve

bunun söylentileriyay ın Bize Devletin bunu aç ıkça g • sternesi, sylemesi

ve aç ıkl ı a'ka ş turmas ı gerekirkn, bip suskunluk içindedir ve bunun ya-

nıt ını verememektedjr.

Bunların dışında bir de	 ile GD sorunu var. Bak ıyorsunuz bir

yer bas ı l ıyor, genellikle kazara bas ı lıyor. Tasavvur edin Mecliste grup

kurma durumuna gelmi ş bir siyasi parti birisi, öbürü de bu partinih yan-

daşı olan bir dernek. Bak ıyorsunuz, bas ı l ıyor dernek, silah yakalanıyor,
katil sanıı yakalanıyor derneite veparti içerisinde. Bunlar ın hakkında
hi.ç bir i ş lem yok; ama k ıyıda, uzakta kalm ıg bir dernek, en ufak bir ey-

de derhal kapat ı l ıyor. Bunun kayne ı nerede?.. Bu hiç aç ıkl ı.a ç ıkrılmı-

yor, daha dorusu ç ıkarılmak istenmiyor. Dii şünehihiyor musunuz; Prfesör

Orhan Cahit Tütengil öldirflldü. Yap ı lan ba.skında rahmetli ].rofesöre bir-

likte Istanbul -Unj-versitesi Rektörü Haluk Alp ın ismi, resmi, adeh. Onun

yanında, Istanbul Baro Ba şkanının ismi, resmi, adresi,giri ş ç ıkış saatle-

ri. Sanki ortadan kaybolmu ş gibi, onlar hakk ında hiç bir i ş lem yokl 0 gün-

den bu yana duyan mar m ı bilmiyorum. Bu- olaylar hakk ında ne gibi i şle ya-

p ılmış?.. Bir de bunun yanında içimizden giden ş ehitlerimiz var. Çok sev-

gili arkada şımı z Umut .en.yakınıdır. Şirddi Tfirkiye'da durum bu. Adalet ger-,

lu
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çekle şmiyor. Ondan sonra da biz ç ıkayoruz, iinderde olan bask ı yasalarını

getiriyoruz. Bask ı yasaları gelince ne olacak; neyi getiriyor, yani baskı

yasaları , yeni bir şey mi?.. limizdekj ceza yasalar ı yetersiz mi yani?..

Bu bask ı yasalarının fosiyonu ne.. Bak ıyorsunuz baskı yasas ına, baskı

yasas ı tamamen ihtiva ettii unsurlar bakııından sibjektif unsurla ihti-

va ediyor. Bu siibjektif unsurlar ı kullananlar da hakimler vel idereiler.

Yani, subjektf olarak adam ın keyfince (Bu, bu anlama gelir, ba şka anlamda

deildir. Makd-i j7 hakkı bir yerde keyfilik de getirir'.) vatandaşın 
1 
ëzgür-_

lüklerin, insan ın özgürliiklerini ortadan kald ırma amac ı güdiilmekt'edir.

Arkada ş lar; ben bir anlam veremi'orum. Bana öyle geliyor ki, bu

tamamer konvansiyon mabkemesinjn me şhur Uç komisyonuna benziyor.. Bunlardan

en me şhuru bildiiniz gibi Ame Seleti'Komisyonu. Ne getirdi bu?, Fransa'

ya getirdi ği, Devlet terörü. Acaba-bunu mu getirmek istiyoruz. Bunun iize-

rinde çok önemle durulmas gerektii kan ı s ındayım. 1961 Anayasas ını

kadük eden eliriizdé kalanlar ı da al ınak istemektedir, t ıpkı Nazi Almanya'

s ındaki Uayman. Anayasas ının parça parça edilerek Nazilerin iktidar gel-

mesi gibi. Türkiye'de görülen manzara odur ve Mussolini ialya's ına

141 ve 142 nci maddelerin'hangi ko şullarda ve hangi sürede getirildiini

de biliyoruz. Bugün de gelen yasalar ayn ı ko şullarla ve aynı çabukfrukla

getirilmek istenmektedir, kimsenin sesini ç ıkarmas ına meydan vermeen.

Ulkemizin içinde bulunuu iç ve 'd ış sorunlar ı , ekonomik duumu ımizu

biliyoruz; biliyoruz ama bunlardan kaynak1and ı .ın ı da biliyoruz ş iddet

olayları ve anar ş inin. Biz bunun kökeninde ekonomi yatar diye Devlte dü-

şengöev1eri bir kenara atarak, bask ı yasalar ı yoluna ç ıkmak demei-,. otd-

matian yasaszli ı ,kanuns1uu biz kendiniz getiriyoruz demektir, bu-

nun ba şka bir anlamı yoktur. Bugün suç-IU kiirsiisiine oturtulmnak istaen

hukukun kendisidir.	 1.

Çimdi istenen, tamamen hak ve özgürlüklerin ıs ıtlnrnas ıdır Ben



isterim ki, Raporda bunün aç ıkça dile r;atirilmesi ve gündemde bunun onu-

şulmas ının gerei aç ıksa belirtilsin. Bu beli:tilmedii sürece bi ülke-

mizin akatlar ı olarak kesinkes hiçbir sonuca yaramıyor ve üstüüze dü-

ş en vazifeyi yap ıyoruz demektir. Bask ı gruhuolamızdan bahsediliyor,

arks ından da sadece Rapora geçen birtak ım orik laf lar ediyoruz. Art ık

biz teoriyi b ırakı , 'biraz da ya ş ama geçmek durumundayı z.

Evet, fevkalade güzel çal ışmalar var. Zaten bu. çal ışmalar ]i977 yı l ı

oıaanüstü Genel Kurulunda fevkalade güzel raporlar halinde verilmi ş , eTi-

nizde doküman haz ır; ama biz bunun miicadelesini vermek durumundayz bugün.

Bunun mücadelesini vermediimiz sürece Türkiyenin ba şına gelecek ş eyle-

rin ileride sorumlusu-oluruz.

Saygılar sunar ım efendim. (Alk ış lar)

BAŞE.AK- Te5e1kflr ederiz Say ın B.eyhanl ı .

Sz s ıras ı Sayın Metin sfendi rarda, buyurun efendim.

t

	

	 LTIN ISFEND İYAR. (Bursa)- Muhterem Genel Kurul Ea şkanlıı , Muhte-

rem Türkiye Barolar Birli ği Başkanı , Yönetim Kurulu ve say ın meslkta ş la-

rım;

Bili ğimiz Yönetim Kurulu, bugünkü toplant ıya kadarki son aaliyet

yı l ında te şekkür etmemiz gereken olumlu bir faaliyet göstermi ş tir, bunu

müşahade etmi ş bulunuyoruz. Ancak, Rrorun ha ırlanışında ve bir * ıll ık

faaliyetle ilgili çal ışmalarda tenkide şayan baz ı noktalar ördüm, onlar ı

arz etmeye ça1 ışaca ım.

Bende ı ize posayla gelen bir y ıll ık faaliyetle lgili Başknl ık

Raporu ve Yöneti Kurulu Çal ışma Raporu çok silik oldu	 aundn okunas ında

çokgiiçlük çektin. Mümkünse daha oku ııaklı bir metnin bundan sonraii yıl

sonlarında arkada ş larına gönderilmesinin teminini istirhara ediyorum. Dil

bakimindan baz ı ki sıml ı ilerici de;il, tutucu olmuş . Belki çok a ş l

Yönetim Kurulu üyelerinden biri baz ı kı s ımlar ı kaleme almış , 0 sebeple bi:



raz tutucu bir dil kullan ılan kı s ımlar var. Mesel, maha1l idarelerle

ilgili aç ıklamalarda. Pardon, mahalli idare mahkemeleri hakk ındak aç ık-

lamalarla ilgili kı s ımlarda.

Bunun dışında, bundan eelki yılların raporlar ını tetkik mk ını

bulabilen arkada ş lar bakımından baz ı konularda devaml ı surette yap ılmış

tekrarlar var. Bu tekrarlar yap ı lmasa daha rahat okunan, daha kil bir

,Rapor olur ve tekrarda da bir fayda olduğu kaaatinde dei1im. Ola olsa,

eğitsel aç ıdan bir fayda dü şünülebilir. Gerçekten bu Raporlar ı okuyarak,

antidemokratik kanun hükümleri hakk ında ve 141 ve 142 nci maddeler hakk ında

gönülden kat ı ldıım baz ı önerileri ö ğrenmi ş bulunuyorum.

Ben Barolar Birli ği Yönetim Kurulunun çalJ şmalar ıyle mesle1 deonto-

lojisine bük katkılarda bulunulduğu kanaati ı deyim. keslek kurallar ı yer-

le şmi ş tir. Mesle ğin vakar ve haysiyeti gerek Yönetim Kur ı .lu trafnd

grek bütün meslekta şlar ım ız taraf ından komuyor. u bak ımdan avukatlar ı

ve meslei töet alt ı da b ırakan konu şmalara, fikirlöre kat ı lmıyorum ve

avukat arkadaslar ını bu ipsüden bugün bir konu şmac ının yatığı konuşmas ın-

da ileri sürdii ğü töhmet alt ında b ırmkı c ı söz1rden de miistani say ıyorum.

Bu arada bir de	 var; ücret tahsili için kolay bir yol, ücretin

pe ş in al ınmas ıdır.	 .	 .

Sosral Sigortalar konusunda baz ı söz1r söylemek lüzumunu hissettim.

Ben birçok arkada ş larımla temas ettim. irkada ş larım halen en vüksekkademe-

den prim ödediklerini bildiklerinden ve bilgileri maalesef sadece bundan

ibaret olduundan, en yüksek kademeden prim ödüyoruz diye yahut şu kadar

bin lira prim ödüyorum diye en yüksek kademeden eekii olacaklar ını zaune-

di ıorlar. Sözüm tabii topluluk sigortasına dahil olan avukatlar içindir

na dahilve avukatlar ın geni ş kesimi de bildi ğiniz gibi topluluk sigortas ı

av-ftkatlardır.

Para de ğerinin enflasyon sebebiyle devam1 ı .dinesi, Sosyal Sigorta-



lar Kurumu tarafından tavanın ve tabanındevamlı art ırı lmas ını 'icap etti-

riyor. Bu vazivette arkada ş larım ı z ın bir defal ık basamak seçimind .n isti-

fade ederek o zamanki en y-ü.sek basamak olan . 8400 liral ık basamağ seçe-
rek prim ödemek suretiyle seçmelerine ra ğmen, hiç bir surette tavana ye-

tiş emeyeceklerini söylüyorum;. Gerçekten senede %l0 art ırmalarla tavanın'

büyük melağlardaki art ışı na yeti şmeye imkan' yok; Bu vaziyette arkadaş la-

rımı z devaml ı surette tabana ,,, akla-mis oluyorldr. Yüksek prim ödeikleri

halde tabana yakla ş mış oluyorlar ve bu da büyük zararlarına yol aç ıyor.

Zira, asgari flöret 1800 fira ike, sonra 2400 lira, sonra 3600, sonra ş i

diki gibi 5400lira olurken, bu se ı elr. içinde 1800 liradan prim Ödeyen

arkadaş lar da 5400 lira üzerinden emekli maşı alacaklar. EinaenaLyh,

yüksek tavan seçip, 'bundan prim ödeuıekte hiç bir fayda kalmam ış oluyor;

çünkü ne kadar yüksek tavan seçiJirse seçilsin netice 'itibariyle bu tavan

5400 lira; yani belki bundan sonra 56.0D lira veya 7500 lira olacak., tabana

yak1amış oluyor. Burada bence Yönetim Kurulumuzun 1978 senesinin birinci

ayındördüncü' ğiinii Sosyal Sigortalar urumu Sosyal Güvenlik a ş kanl ığı ile.

Barolar Birliği , aras ında akdedildi ğini'bildiği ıniz ' sözle ş menin dörkncü mad-

desinin çok 'büyük rolü var. Yani, bu dördüncü madde, gere ği gibi avukatla-

rın yararına olacak, ş ekilde tanzim ve tespit eilmedi ğinden,' o za-man buna

dikkat edilmedt ğinden, bu dördüncü maddedeki tenakizlu iki 'cümlentn yarat-

tığı s ıkınt ı 'sonunda bugünkü üzücü durum has ı l olmuş bulunuyor. Grçekten

bu maddede"prime esas tutulan günlük kazanc ın alt ve üst s ınır ındş yap ı la-t

ck art ırmalar bu. sözle şmenin .kapsa ınina giren avukatlar hakkında La aynen

uygulanır." dnildikte.n sonra as,gari ve azam1 ünlük kaç1ara meydana

gelen art ış oranlar ı aras ında kalmak şart ıyla Kurumca 'tespit edi İ cek n.is-

pet dahilinde art ır ılır'. denmek suretiyle, evvela "Jyen yans ır" denmi ş ,

ondan sonra bu tamamen Kurumun yetkisine b ırekı lmış t ır. Bu sözles' enin

imzalanmas ında bence kafi uyan ıklık, kfi ilgi göstri1memi ş gibi dü ş iinüle-



0

-40-	 1
bilir. Sayın Birlik ı a şkanımı z bu hususta konu şmalarinda geni ş .açı lama-

larda bulundular ve Raporda da bunlar mevcut; fakat bunlar hiç bir, zaman

c ıfa olmuş de ıl, netice al ınmış de ıl Bu neticenin behemahal al ınmas ı ,

aksi halde sosyal üvenhik a ı s ındnBrolar Birliinin bu konuda ftüyiik

çal ışıdaları olduu halde, netice s ıfıra müncer olmu ş gibi oluyor.

Hepinize saygılarım.sunarırn. (lMı la)

BAKAk- Te şekkür ederiz Sayın isfendiyar.

Sayın Nihat Kosova, buyurun.	 L.

NİHAT KOSOVA (Bal ıkesir)- Say ın Ba şkan, Genel Kurulun SayJ üyele-

ri;	 ı
Konuşıama say ın Birlik B şkanımı z ın ve Say ın Yönetim Kurulu üye-

lerimizin müsaahalar ına s ı ? ınarak bir serzeni ş te buluunakia. ba ş ldmak is-

' tiyorum. Ne Raporlarda, ne de Raporu özetlemek üzer' .kürsiiye gelen Say ın

Başkanımı z ın öztlemesinde uzak illerden bu toplant ıya kat ılmak üere

gelen arkadaş larımı za uç dort kel ııned'en ibret b ır umleyle de ola"Ho ş-

geldiniz	 özüne rastlayamadık. Belki bu cümle söylenseyd.i, bu so4ulr, sa-

londa ü şümemiz yine devam edecekti; ama gönfillerimiz ı s ınahilirdi.

Muhterem üyeler;

Raporun 43 ncü . sayfas ında Yönetim Kurulunun s ıkıyönetimle îlgrili

görüş lerine yer verilmi ş tir. Bu, görü ş lerin büyük bir bölümüne kat ılmakta-

yı z. Ancak, s ıkıyönetimle ilgili Yönetim Kurulu görü şü ş öyle bir sbnuca

ulamakteciır: Bakanlar Kurulunun Tlikede s ıkıyönetim ilan etmesi iierine,

bu kararın Türkiye büyük Millet.Meclisinde • onaylanmas ından sonra, Anrasa

Mahkemesine örf idare karar ı ilnının onayianınas ının iptali içinpuüracp.at

edilmi ş , Anayasa Bahkememiz de Türkiye Büyük Millet Meclisi toplat ı s ında

örfidareninonaylanmasIn ın bir kanun. ve içtüzük olmad ı ç' ı gerekçsiyle

bu talebi reddei ş . Syın önetim Kurulumuz, Anayasa Mahkemesin4 hem bu

kararını , hem de bu karr ır± )crekçes ını ele ş tırınektd ır. Bendenı zbu kara-
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rı ve Anayasa Mahkeraesinin gerekçesini uygunbulmaktay ım. Eer Anayasa -

Ma ıkemesi örÊiA idare iianının Türkiye Büyük Millet Meclisinde onar1anmas ı-

nı da iptal edecek olursa,. lk.ede Brfî idare iian ını zaruri görmü bulu-

nan hükümetin ve onu onaylam ış bulunan Türkiye Biiyük Millet iecliiin

kararını kaldıracak olursa,	 ete döherek, "Siz lkede şu, şü, şu -

valler dornuş bile, olsa, bu olaylar ı normal kolluk kuvvetleriyl .e karş ila-

yin, onleyini " mı dıyecekt ır 9 Ler bu goru şu daha ileriye goturcek

olursak, savaş ilanı da Türkiye Büyük Millet Meclisinin ytkisi'dahilinde-

dir. Türlhye Büyük Millet Meclisinin sava ş i ıanına karar verdi±ri dü şü-

neli. Eğer Anayasa Mahkemesi, kendi kanununda gösterilen usuller tin d ı-

şına ç ıkarak, sadece kanun ve içtziikIeri deilde, ava ş ilanı karar ını

da- iptal etmeye kalkars,'Baro Yönetim Kurulumuzun dü şüncesi parlelinde,

o zaman ne olacakt ır?, . "Sava şın en kı zgın anında An -yasa Mahkemesi savaş

ilanı kararını iptal etti, denizaltilar su üstüne ç ıks ın, uçaklar geriye

dön.sün, namlulardaki mermiler geri 'çekilsin" mi denilecektir?.. B u.görü ş

benim kanımca .on derece hatal ıdır. Türkiye Barolar Birlii Y6neirn Kuru-

lununbu konularda daha dikkatli oimas gerektiikan ı s ındaym.

Yine Yönetim iÇurulu Raporunda, kendilerinden istenilen müa1aalara

karşı dü şüncelerinin hildirildii, hangi makamlar ın mötalaa isteii de

belirtilmek suretiyle yer almış bulunmaktad ır, Ancak, Türk Ceza Iahımımun

l4l ve 142 nci maddesinin iptali istemiyle adlî ve askeri mahkem1er tara-

f ından konunun Anaydsa Mahkemesine. intikalinden sonra, Barolar Jrli?^i

Yönetim Kurulumuz kendi dü şüncelerini Anayasa Mahkemesine bildirmi ş ler;

fakat burada bir aç ıkl ık y0k0 Acaba bizim Anayasa Mahkememiz,"Biilli Mah-

keemize ş öyle bir konu intikal tmi ş tir, her ne kadar bu konu iierinde

biz daha önce karar vemi ş ve Türk Ceza Kanununun 141 ve l4 nci maddele-

rinin Anayasaya ayk ırı olmadığına karar vermi ş 'isekde, şimdi buda te-

reddüt halindeyiz, çok ket1i Türkiye Barolar ]iir1ii Yönetim Kurulunun

-	 .
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nıiitalaas ına zaruret has ı l olmuş tur." denilmi ş de, onun üzerine mi! bu

mütalaa gönderilmi ş tir, yoksa kendilerinden mi böyle birmütalaan ın gön-

derilmesjnde zaruret hissetmislerdjr?.. E ğer kendilerinden zaruret hisse-

dilmi ş ise, Türkiye Barolar Eir]ii ğinin yöntemi nedir?.. Anavasa ivfahkeme_

sine iptal istemiyle gönderilen her davada Türkiye Barolar Birlii böyle-

sine bir heyecan, böylsine bir ş evkle mütalaa bildirmekte midir? ' .. Ben

böylesine bir ş evkle, heyeuanla mütalaa bildirdii kan ı s ında de ğilim.

Çiinkü; Türkiye Barolar Birliğinin bu Yönetim Kurulunun çal ışma dönemi içe-

risinde Ülkemizde reform sayIlan bir kanun çıkarı lmış t ır. Bu, Madenlerin

Devletçe İş l.etilmesi £iakkında Ksnundur.Eu kanunu politik bak ımdaiı tart ış -

mak istemiyorum, yeri buras ı de ğ ildir. Bu Kanunu ekonomik rönden IJike ç ı-

karlar ı bakımından faydal ı mıdır, de ğil midir, bunu da tart ışmak istemi-

yorum, yine yeri buras ı de ğildir; ama bu Kanunu tetkik etmi ş bulunan de-

ğerli, meslekta ş larım tespit etmi ş lerdir ki, bir f'ıkra var. Bu fıkra demek-

tedir ki, "Bu Kanun gere ğince Devietlestirme karsrlar ı aleyhine anış tayca

tehir-i icra kara ı verilemez."	 sa ki, yine bizim nayasamızda idaren

her turlu eyleminin denetim kalamayaca" ı yez ı lıd ır Şındı Kanunun bu f ık-

res ıyla Anayasanın bu hükmü aç ıkça çeliçki halinde olmas ına rağmen, her

zaman hukukun iistünlüğii prensibini savunmuş bulunan ne Say ın Baskanımı z ın,

ne de Say ın Yönetim Kurulu üyelerimizin bu konuda hiç bir ş ey söylediğine

ş ahit olmadık. Bu Kanun göri.isiilürken ve kabul edilirken Türkiye Barolar

.Birliğinin Sayın Başkanından ve Sayın Yönetim Kurulu üyelerinden ne bir

ses, ne de bir nefes ç ıkmamış t ır. Şimdi kendilerinden soruyorum; acaba bu

Kanun ç ıkarken veya bu kanun ç ıkt ı ktan sonra, }ıuktkun üstiinliiğü prensibi

veya hukuk-devleti ilkesi tatile mi girmL:ti?..

De ğerli meslekta ş lanım;

10 dakikaiji süre içerisinde çok ş ey söylemek mümkün de ğil. Bunları
biraz aceleyle, biraz da k ısaltarak söylemek zorund kal ıyorum. irkıy e
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Barolar Birli ği Ba ş kanlıının uzun yıllardan beri Iuterem Uocam ı tara-

f ından görülmesinin elbette Tiirkiye Barolar Birii:ine kazand ırd9 çok

ş ey vardır, bu yüzden Say ın Baske ımıza biitün türk avukatlar ı giM ben de.

• müte ş ekkirim; ama Ba şkan ım ı z ın akademik kariyerden gelmi ş oimas ınL, pro-

fesör titrini taşış .olmas ır ın bize, Türkiye Barolar Birliine vc Türk

dezav

aatlarına baz ı dezavantajlar 'getirdi ği de açıkt ı r. redir buan-

tajlar?.. Benim gördüüm kadar ıyle, Türkiye Barolar Birli ği daha çok san-

ki bir üniversite senatosuymuş ças ına, tamamen nazar, bugün Türk vukat-

la ının içinde bulundu,u meslekf s ıkın,t ı lardan tamamen uzak birtak ım so-

runlar üzerinde ura şmaktad ır. Oysa ki, Türkiye Barolar Birli ğinin 'Yöne-

tim Kurulu, her ş eyden önce bir meslek£ te ş ekk4ildiir, bir üniversite se-

natosu degildir. l\".esleki sorunlar üzerinde a ırlıını vermi ş olmas ı gere-

kirdi. bedir. bu?.. Türkiye Barolar Birli.i, genellikle yasalara, genellik-

le yasalar ınuygulayıı larına hangi gözle bakt ıını aç ıklamış t ır üteaddit

defalar; ama bence bu yeterli deidir, hatta, bundan önceyap ı lmat ı gereken

şey; yasaların Türk avukatlar ına nas ıl baktığını , yasa uygulayı c ı larının

Türk avukatlar ına nas ı l baktıının üzerinde durulmas ı erekir. Aç ı kça söy-

lemek ve itiraf etmek durumundayı z Bi, Yasam ı z Türk avukatlar ına bizim ken-

dia•ize verdiimiz itibar derecesinde itibar etmemekte, bize güvenduna-

maktad ır. haz ırl ık tahkikat ı avukata gösterilmez. İ lk tahkikatta avukat

hulamaz. San ık tevkif talebiyle sulh ' hE:iminin huzuruna ç ıkar ılL ı za-

man avukat hu.lunamaz. Peki', avukat ne zaman bulunacakt ır, neden avukat

bunlar ı bilemez, neden avukat ın bunlar ı renmesinde mahzur vard ır?..

Jandarma Onbaşı s ı Ali'nin, Palis kemuru Veli'nin örenmesinde mahr ol-

mayan, Zab ıtKtibi Büseyini ı , Mübair.11asan' ın örenmesinde mahzur bu-

lunmayan konular ı neden avukat ın örenınesinde mahzur dü şiinülr.ektedir ve

Türk avu1atla ı bn gerçek s ıkınt ı lar içerisindedir; ama bu gerçek s ı-

kıntı ların tam olarak dile . getirildiin ben ivan"oum,.görm.uyorurn..Sa



dece dile getirilmi ş olmas ı da yetmez. Türkiye Darolar Birlii, sdece
birtakım doruların söylendidi yer olmaktan mutlak surett ğıkarılmal ı dır.
Ya ne yap ı lmal ı dır?... 0 4oru1ar ın gerçek haline, daha doğrusu i ş le hale
getirildiğini görmek zorunday ı z.

Beni ba ış las ırılar; ama Balıkesir avuJatlar ının kanaatini söylemek
zorumdayım.. Meslek gruplar ı -içerisinde en ba ş arı s ı z, grup akatla ın mes-

lek grubudur. isçiler Avrupa ülkelerinde bile i ş çilere salanmayn hdk-
larını al ırlarken, Türk avukatlar ı kendi haklar ın ı aiamamaktad ırldr'. Dene-
bilir ki, i ş çiler say ı itibariyle çounl ıikta olduğu için bu hakla ın ı ala-

bilmektedirler. Oysa ki raesle, say ı veya baskı grubu olma meselei.deil-
dir. Ya?,, îiesele, say ılarının bizden çok fazla olmadıını tahminettiim

doktorlar, kendi haklarıyla ilgili hususlar ı kanuniaş t ır ı?.akta son derece
baş ar ıl ı görünmektedirler,

BAŞKAK- Sayın kosova, yar ım dakakan ı z var efendim,

NIHAT KOSOVA (Devmla)- Bal ıvorurn efendim. E 3 er Kongre uyun

göriirse, iki dakika da Kongeden istirham ediyorum.

BAÇL.AK- Hay ır, toparlay ın, ondan sonra.

NIiT KOSOVA (Devamla)- Toparlayaca ım Sayın Baş kanıra.

Ş imdi hatırlayacaks ını z deerli meslektaş larım, Tam Gün Ya ta-

sar ı s ı görü şülürken Türk Tabipleri efkr ı umumiyeye, "Eğer bu Yasa ç ıkar-

sa, saıild topallar ko şmaya, körler görmeye ba ş layacak ve, bütün derler

ortadan kald ırı lacak' t havas ını vermeyi ba ş ardı lar ve bu tasar ı Kulaş t ı .
ı a, tasar ı Kanunla ş t ıktan sonra görüldü ki, topallar kömuyor, krler

görmüyor, dertlere derman bulunmam ış t ır, sadece bir k ı s ım doktorun derdine

dernı an bulunmu ş tur he.si o kadar. Tam gün çal ış an Devletin doktorı 26 bin

lira al ırken, tam gün çal ışan Devletin avukatının 6 bin lira aldığı bi

ülkede, avukatların eslek,grubunun ba ş ar ı l ı çalışıaalar yapt ığını !ileri

sürmek mümkün deildir,

Il
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Muhterem- arkada ş larını ;	 -

Sekreterya bölüm'Liniin de iyi çal ışmadığı kanısndayırn. 'Ayi	 a önce
Balıkesir Larosuna mensup Avukat Ahmet Tünay' ın 18. tarihinde vemi ş

olduu bir dilekçeye hâla cevap .verilrnemi ş tif. Lütfen., "Dilekçeniz al ın-
d ı ." ş eklinde bir cev-p lütfedilseydi, avukdt arkada şımı z ın Barolar Bir-
ligine olan b ğl ı lığı daha artardı .

Konuşmamı bal ıyorurn. Biz hukukçular, biz avukatlar, adaletin

mülkün temeli öldu,una inan ıyoruz, arkamda da bu yaz ıyor. Ulkemizin içinde

bulunduu durum bellidir. E ğer adalet gerçekten mülkün témeliyse, Fmülk;
yani illkemi, Vatan ımı z bugünkü sars ınt ılar içindey ken, acaba, bu sars ıntı-
ların nedenini ararken, temele bakmak gerekmiyor mi?.. Acaba bu skrs ın-

t ılar ınnedenitemeldekiçatlak olmas ın?.. ülkenin bugiinkti hale getiril-

mesinde Devleti oluş turan üç organdan rasrne. organ ı suçlanı or, yirütme

organı suçlanıyor ve hakl ı olarak suçlan ıyor; ama üçüncü organ ın hiç suçu

yokmuş ças ına katiyensiiçlanmıyor. Oysa ki, bugüne geli ş imizde, eer bugüne

geirnekten şikyetçiysek, bugüne 'geli ş imizde yasama organı kadar, yürütme

organı kadar, kaza organ ının da, yani hkimlerin de, yani 'savc ıla ın da,

yani avukàtl p rin da kusuru bulundu ğunu kabul etmeli ve aç ıkça ifade etme-

liyiz.

Bana tan ıdığını z süre için, , beni dinle-ken gösterdi ğimiz anlayı

ve sab ır için hepinize ' çok çok te ş ekkür ediyor, Bal ıkesir Barosu avukat-

ların 'sizlere ölansayg ılarını yirıeleyeek huzurlar ın ızdan ayr ılıyorum.

Sağolunuz efendim. (Alkışlar)

BAÇKAJ- Te ş el:ldir ederiz Say ın Kosova.

Efendim, şimdi bir önerge var, önce okuyaca ğım, sonra Divan ın ka-

rarını aç ıklayaca ım'.

Türkiye Barolar Birli ği l nci Genel Kurul Bd şkan1ıına
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Muhterem arkadaş larım;

Sekreterya bölümünün de iyi çal ışınadıı kanı sandayım. Aylarca önce
Balıkesir Larosuna mensup Avukat Ahmet Tunar! ın 18 tarihinde vermi ş
olduu bir dilekçeye hâlâ cevap verilmemi ş tir. Lütfen.? "Dilekçeni al ın-
d ı .?! ş eklindebir ce	 lütfedilseydi, avukat arkada şımı z ın Barolar Bir-
ligine olan bal ı lıı daha artad ı .

Konumamı bal ıyorurn. Biz hukukçular,. bizdvukatlar, adaletin

mülkün temeli olduuna inan ıyoruz, arkdada bu yaz ıyor. Ülkeizjn içinde

bulunduu durum bellidir,	 adalet. gerçekten mü1kti ı temeliyse,
yani Ülkemiz, Vatan ımı z bugiinkii sars ıntılar içindeyken, acaba bu sars ıntı-
ların nedenini aşarken, temele bakmak gerekmiyor mu?.. Acaba bu şdrs ın-
't ı ar ın nedeni temeldeki çatlak olmas ın?.. Ülkenin bugünkü hale .gtiril-
mesinde Devleti oluş turan üç orgalıdan yasama. organ ı suçlanıyor, yiirütme
organı suçlanıyor ve hakl ı olarak suçlanıydr; ama üçüncü organin hiç suçu
yokmuş ças ına katiyen suçlanmı or. Oysa ki, bgiine geli şimizde, er bugüne
gelmekten şikyetçiysek, ugün ge İi şimide yasama organ ı kadar,irfltme

aàiorganı kadar, kaza organ ının d, yani hakimlerin de, yani avc ılrn a,,
yani avükatlar ın da kusuru hulur ıduunu kabur etmeli veaç ıkça. ifade etme-
liyiz.

Bana tanıdıınız süre için, beni dhlrken gösterdiiniz anlarış
Ve sabir için ' hepinize çok çok te ş ekkür ediyor, Bal ıkesir Baro ş

u ukat
ların sizlere olan sagılar ını yneleyee1c huzürlar ın ızdan ayr ı lı orum.

Saolunuz efendim. (Alk ış lar)

EAKAk- Te ş el:kiir ederiz Say ın Kosova.

Efendim, şimdi bir önege var, önce okuyaca ğım, sonra Divanın ka-

rahnı aç ıklayaca ım.

Türkiye Barolar Eirlii 13 nci Genel kurul Bakan1ıına
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Başkanlık Divanının tumumu üzerinde konu şmak istiyorum. Gü

li.k oylamas ına gidilmesini teklif ediyorm.

Say ılarımra.

Nadir Latif İslm

(Sakarya)

-ensi z-

BAIAN- Divan konuyu görii şmiiş tür. Usulde olmamakl a beraber, Divan

Muhterem Genel Kuruldan güven istemektedir. Divana güveni olanlar lütfen

i şaret buyursunlar... Güvensiz olanlar i şaret buyursunlar... ybiliiyle
Divanın...

NADIR LT İF IgLK (Sakarya)- Obirliile deil. Söz vermerek su-

rtiyle gerekçemi açıklamak için gösterdiniz kusurunuzu. Te ş ekkür ederim.

BAÇKAN- Sayın Orhan Apaydın, buyurun.

ORHAN APAYDIN ( İstanbul)- Say ın Baş1an, sayın meslekta ş lar-m;

Türkiye Barolar Birliğinin 10 ncu kurulu ş yı lı tamamlanmış ve 11

nci yıl çal ışmaları baş lamış t ır. Bu 11 nci y ıl çalışmalarının da ïlk Ge-

nl Kuulunu olu şturuyoru.

Sayın Birlik Ba şkanı , Yasanın gere,i olarak Genel Kurula,	 rliC.

çal ışmalar ı hakk ında bilgi vermi ştir bu yıl da. Sayın Ba şkan,geç yı lın

çalışmalarıyla, birlikte Barolar Eir1iinin 10 y ıll ıkfaaliyeti döerninde

geli şmelerini, hukukun gĞ li şmesindeki katk ılar ını ve çizgisini beir1emek-

tedir.

Türkiye Barolar Birliğinin Genel Kurullar ı , bu Genel Kurullarda

yapılan konu şma1a, al ınan kararlar çok deer1i belgeler iteliindedir.

Genel Kurullar, toplumun sorunlar ına, hukuk aç ı s ından ışık tutmuş , sorun-

ların çözüm yollar ın ı ara ş t ırmış , ilgililere ve kamuoyUna. duyurmut.ir .

Geçtiimiz 1979 yılı Türkiye için heryönüyle rajik bir döemdir.

Çe şitli ekonomik ve sosyal bunal ımın çok vahim boyutlara ula şmas ı ve buna

paralel ölarak Ulkemi,zde, toplumumuzda can güvenliinin adeta Éerkes için

ortadan kalkmı'ş bujiumıias ı , terör olaylr ı , l979yıl ın ın bu trajik örünüünü
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sergiliyor.

Türkiye Barolar BirliiGene İ urulun ırn geçen yı 1 Es]çi ş ehij"d ya-

puan toplant ı s ında kamuoyuna sunulan bildiri, bu görünüm içinde ok de-

erli bir taihsel hele niteli..ini taşıyor arkada ş lar. Bu belge Barolar

irl.iine,•bir tarih ksiti içinde icelendi'i vakit' ya şad ı 'ımı z d nem.,

şüphesiz ki büik onur kazand ıracakt ır. Terör olaylar ı Eski şehir oplan-

t ısda da ele al ındı ve-Bar ola .r Birlii Genel Kurulu' şu te şhiste bulun--

du "Yurdumuz ve halkımız, Türkiye üzeMnde çe şitli hesaplar içindi bulu-

nan emperyalizmin ve i şbirlikçilerinin sald ır ı sıyla karşı karşıya.ır.

Saldırının ilk hedefi, Türkiye'nin Anayasal rejimini çkertmek, ç.ulcu

demokratik düzeni gerçekle ştirme çabalarını ortadan kald ırmak.veTürkiye'

• de fa ş ist bir 'dikta rejimi kurnıaktır. Bu hedefe varmak için planli ve

örgütlü olarak sürdürülen bireysel şiddet eyler]ieri son günlerde (Genel

Kurulun toplant ı s ının hemen öcesinde) Kahramanmaraş 'ta gOU rüldüügibi

kitle kıyımlar ına dönü ş türülmü ş tür. Baz ı çevrelerce hala sağ-sol çat ışma-

s ı diye goster ılmeye çalışılan ıddet olaylr ır ı kaynağını faşıs orut-

lenmniu bluşturduu.görü şünde olan Türkiye Barolar Birli 	 Genel Kurulu,

Devletin bütün me şru güçlerini bu fa şist örgütler ile yöneticilerini ve

• onlara bal ı caniler çetesini gecikmeden adalete teslim etmeye ça ğırır."

Bu Genel Kuruldan sonra. Türkiye'de olanlave buüne bizi Ltetiren

olaylar, Türkiye barolar Eirliinin ne kadar hakl ı bir te şhis te bulndu,u-

nu ve gerçei ortaya koydu ğunu kanıtlamaktad ır. Barolar Birlii b ı çiz-

giden kuşkusuz ki geriye dönmeyecektir. Çünkü, Türkiye. Barolar Eiliinin

görüş leri, üyesi olan Barolardan ve üyelerinin dü şüncelerindenkaTnakla-

nıyor. Buçizgidegeri.yegiilmeyecek; fIat daha da ileri 1..aml4er Ba-

rolar Bir İii Ge ıel Kurulunda görülecektir.

Arkada ş lar;

Barolar Birliin GenelKı rullarının ve Yönetiminin getiri hu-
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kukun,üstiiniüü ilkesi, getirdiği derniyrur!ı , savunduu ve tlkemi?de yer-

le ş mesini sa ğ mya çal şhğı hukukun üstünlüğfi ilkesini soyut olarak ele

almakmüm1	 deildir. llukukun üstUni ğ derken, "Hangi. hukukun

sorusunu da sormak gerekir. Hukuk her yerde,-her zaman ayn ı nite1iikleri

taşırnıyor.Bir. 	 insan hak ve özgürlüklerihe sayr > ı s ı zhukuk anlay şı da var-

dır. Toplumlar bunu yakın tarihlerde ya ş amış lardır. Bir nsyonel sosvalist

hukuk anlay ışı vardr, bir fa ş it hukuk anlayışı vardır, bir zorbà hukuk

anlayışı vardır. Yani, hukukuniistiinliiü derken, Türkiye Barolar i'rli ği
bunu objektif bir içerie kavu ş turmanın da savaşını vermiş tir ve bundan

sonra bu Genel Kurulda da ele al ınmas ın ı diliyorum, daha da somutJia ş t ır-
niak ve objektif bir. içeri ğe kavuş turmakgerekir. Hukukun jistiinliiti . ilke-

si uluslararası sözle şmeerle bir nitelik kaan ıyor.. Birle şmi ş killet.ler

Insan Hakları Bildirisi, Avrupa Insan Hakları Sözlemesi. Tiirk. iye Devlet

olarak bunların alt ına imza att ı . Helsinki Sonuç Belgesi. Bu belgelerle

hukuk evrensel çapta objektif bir niteli ğe kavuşuyor. Demokratik hukuk

Anaasa ıızda da bahsedilen. sizii edilen Anayasamı zda Devletin nitelii.

olarak belirtilen demokratik-hukuk, insana say ı lı , insan hak ve zgür-

lüklerine dayal ı hukuk, İ çte Barolar Birli ğinin üstünlüğü için saa ş tığı

hukuk- budur. Bu hukuk düzeninde,yasarna organ ı genel seçimlere dayal ı ola-

rak, ondan kaynaklanaak olu şur. Bu hukuk düzeninde, yarg ı bağıms ı zdır,

bağıms ız ha-kimler taraf ından.göülür.	 .

Arkadaş lar;

Ş imdi Türkiye'mizde bugün bu huku]' ıın zedelenmesi, hatta tahribi

gibi bir faaliyet	 Sayın Baş kan Raporunu özetlerken belirti. .Terörü

önleme söz, konusu. Terörün hedefi ne?,. Biz geçen.yil-ki toplant ıda bunu

koymuş tuk,- tekel hak ve özgürlükleri ortadan kald ırmak, demokrtik hukuk

düzenini yıkmak. Ş imdi bu hedefe bal ı olarak uylann terörü önlemek

için bir önlemler paketi getitiliyor've, temel hak v.-, özgürlükler, ani
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bu teroriin hedefi olan temel hak ve ğzgiirlükl•ör t ırpanianmakistenIor,
daha doğrusu ortadan kaldırılmak isteniyor. Bir yerde madolarIlar ceza-
landırı.l ıyor. Şimdi bir ki şi doknulmazl ı nin, 'ba.şiı a 

ilkeleriHen 
biri,

konut dokunulmazlıı , insanın ki ş i olarak üzerinin a.ranmamas ı insan onuru
bakımından ve bir yarg ı güvenssne balanm ış olmas ıdı r.

BAŞKAN- Sayın Apaydın, bir dakikanı z var.

ORHAN APAYDIN (Devamla)- Şidi bu çerçeve içinde geçen Genel Kurul-

da da belirtilmi ş tir. Türkiye Barolar Birli ği Geflel Kurulu son gunlerde

şiddet hareketlerini önleme ğerekçesiyle Hükümetçe bnerilen ve örgütlenme,

toplanma, konut dokunulmazlıı , özel hayat ın gizlilii gibi temel hak 've

özgürlükleri özüne dokunacak ölçüde k ı s ıtlayan yasal önlemlerin s'Oruna' çö-

züm getirmey'ecei, aksine mevcut durumu daha da a ırIa ş t ıraca ı görüşünde-

dir. Türkiye Barolar Birlii Genel Kurulu, bu çizgisini bugün de koruyacak-

t ır inanc ındayım ve Genel Kurulan alacağı' kararlarla'eyleme de girime'k

bunun içindedir, daha önce de. Genel Kurulun aldıı . kararlar vardir . Ba ım-

siz mahkemelerde yarg ılanma hakkını, ortadan kald ıran Devlet Güvenlik Maha-

kemelerinin yeniden kurulmas ına karşı , olağanüstü haller nedenine dayal ı

olarak çal ışma haklarının, çal ışanların haklarının ortadan kaldırılmasına

yönelik.tüm Devlet terörünii istihdaf eden Uavranislara kar şı , Türkiye Ba-

rolar Birli ği davranışını ortaya koyacakt ır inanc ındayım.

Saygılar sunuyorum. (Alkış lar)

BAŞKAN- Te şe1kiir ederiz Say ın Apayd ın,

Yüksel Keskin, buyurun efendim.'

YuSEL KESKİN (Manisa)-. Sayın Başkan, 13 ncu Genel Kurul s 	 de-

legeleri, deerli avukatlar., han ımefendiler, beyefendiler;

1979 yıl ı Çal ışma ve Ba şkanl ık Raporu elimize birkaç gün ce geç-

ti.. İİğ Raporu da okumaya ba ş layınca ' özellikle Ba şkanlık Raporunaki pa-

ragraf lar ın hiç te yabancısı olmadı .ğımızı ,' bundan örceki Genel Kı u1 Baş -
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kanl ık Raporlarındanmakasanmış paragraf1a ın alt alta sraianrnL ıyia
oluş turulmuş o1du ı u gördiik. Ôrnein, üç yıld ır Genel Kurullarda dinleye
dinleye ezberlediimiz, biraz 6zyöetjmle karışık vesayet, biraz gargitay
Ba şkanının adli yı l ı ; ama en az iki veya üç y ıl önceki adlî yı lı jç1Q ko-
nuşmasl, biraz da oya indirgeli demokrasi bir araya gelm± ş ve e öylece
198rılı Başkanlık Raporu ortaya ç ıkıvermi ş . Her zaman ö ğrencisi dlmakla
öndüümüz Sayın Hocam ız ho şgör şünler, kendilerinden yeni ş eyler. tekli-
yorduk, yni ş eyler duak istiyorduk. Yurt ve uğraş sorunlar ı olarak Baş -

kanl ık Raporunda yer almas ı ve kamuoyuna aç ıklanmas ı gereken o kadar çok
konu vard ı ki Ulkemizde, bunlar ın yer almas ını istiyorduk.

Sayın avukatlar;	 .

Yönetim Kurulu Çal ışma ve Ba şkanl ık Raporlar ında tam anlam' la er
almamas ına karşın hemen'  vurgulamak grekir ki, 1979 yı l ı Ulkemiz için mut-
lu bir y ıl olmaktan uzak, terör ve yaş am pahalı lıının birbiri ile.yar ış -

tığı , yurtta şlara nefes bile ald ırtmadıı bir yıl olaak.geçmi ş tir. tilke-

mizde dfl şiice ayr ı l ıklar ının ş iddet eylemlerine dönü ştüii, can güencesi-

nin kalmadığı bir gerçektir. Te'rörünkayna ında ekonomik, sosyal po ğle-

ler, e ğitim sistemimizdeki başıbozukl, dfl ş ncenin suç say ılmas ı önemini

yads ı.ma olanağı olmayan birer öge olarak kar şımı za çıkar. Tüm bun1ra,

yüların ursamalıını , geçmi ş ten ders al ınmamas ını , her' gün artan ulu-

sal ısrafal ışkan1ıımı zı , •ç ı gibi büyüyen d ı ödemeler çıını ve de çok

ö ı,emlisi,terörn ve terörle sava şın ne oldumıun yônetici kadrolar ile

kolluk kuetlerince bilinmedii de ek1enirse ülke. 'olarak hiç de iç aç ıcı

bir dürumda o1madıımı zı kabul tmek grekir. Isterdik ki, gerek Ba şkanl ık

Raporunda, gerekse Çal ışma aporufida bu husus belirtilsin ve yerini alsn.

Isterdik ki, özgürlükçü, oulcu demokrasiyi kbul etmi ş , huku1mnstün-

1iiü ıü beninsemi ş kiiler olarak, içinde bu1unduumu7, bu hiç te iç aç ı c

olmayan durumun tüm yutsever1eri uyarmas ı gerekti ği belirtilsin. Lnce-

M
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likle Parlamentomuzun ve de siyasi parti sözcüleri ile liderlerinin basit

oy hesaplar ını bir kenara iterek, "Dedim, c1din; yapt ım, :Taptın. T gibi

kı s ır , ve sonu al ınm.az, Ülkeyi nereye götürece ği bilinmez, hiç bir yönü

ile (ilke yarar ına olmayan çeki şmve tart ışmalar ı bırakıp, temel hak ve

özgürlüklere, demokratik haklara dok ıılmadam Ülke dertlerine parma bas-

mas ı , Ülkeyi içinde bulunduğu ç ı1mazda 1mrtarrnas ı gerekir. Aksi takdirde,

görevlerini yapmamış olmanın sorumluluğu altında ezileceklerdir, Ülkemiz

• bugün içinden ç ıkılmas ı zor bir bunal ım içindedir, bir iç sava ş .a Jtilmi ş-

tir. Her geçen saniye I-lkemiz aleyhine i şlemektedir. İ çte ve dış ta1 terörü

kışkırt ı c ı , belirli ve bilinen odaklar ın. üzerine oy hesaplar ı yap ılmdaı

yüreklice gidilmesi, basit ve ki şisel ç ıkarlar uğruna ülke ç ıkarlarının

çiğnenmemesi, Ülke bütiinliiğiinün yeniden sa ğlanmas ı için ön ko şuldur. Öz-

gürlükçü ve ço ğulcu demokrasiyi yitirir, ya da yozla ş t ırırsak, bundan tü-

mümiizün sorumlu olaca ğından kimsenin kÜş su olmas ın. Bu konuda Türkiye

Barolar Birlii olarak, Barolar. olarak, Türk ruketlar ı olarak gerekli

• yapmak, yarg ısal ve yönetsel önlemleri septay ıp, kamuoyu önüne

çıkarmak zorunday ı z. Bu nedenle her iki R,-,- , orda bu konuya de ğinilmmesini

ve de gündeme bu konunun. al ınmamas ını bu•• 1 bir eksiklik olarak gökmekte-

yı z..

Başkanl ık Raporunda ., yürürlükteki yarg ılama yöntem yasalar ııdan

yakınılmakta ve tT yöntem yas alar ımı zda gerekli de ğiş iklik yap ılmadık.a savun-

maya bundan fazla bir geli şme olanağı bulunamayacakt ı r.' T denilmektdir.

Sayın avukatlar

Şu gerçeği kabul etmb gerekir, ki, her biri bir ayr ı ülkede ıı al ın-

mış , birbiriyle ili şkisi bulur;.myan,ulusall ığı yalnız Türkiye'ye çeil-

mi ş olmas ında bulunan yarg ılama yöntem yasalar ı eskimi ş ,hasta yasalar ola-

rak d-e ği ş tirilmesi gerekir. Ancak, b yöntem yasalar ı dan biri olan Ceza

Yargılama Yöntem Yasamızda, ki 14 ncü madde buyru'u üzerinde en a terör
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kad.ar durulmas ı gerekli bir ülke sorunudur. Eğer bir ülkede ceza Yarg ılama

Yöntem Yasas ının 14 ncü madde buyruu gib± hazırlık ve ilk soru ş rman

gizli olacağını öneen bir madde varsa, o ülkede bir uzatmal ı jandarma

onbaşı sı yada ilkokulu zor bitirmi ş bir kolluk memurunun aldıı nlat ı -

lar insanlar ttuklan ıp cezsevlerine gönderiliyorsa; avukat; müvekkilinin

yanına sokul ınuyor, döhyay ı incelemek olanağından yoksun bulunuyorsa, o

ülkede savunmà hakkının kutsalıından söz aç ılamayeca ı gibi, buanlat ım-

lar ile hfl1e giden, ki şi tutuklayan yarg ı ç ile tutuklama isteminde bulu-

nan savc ı , kanımı z odur ki vebaldön k ı rtulamaz. I şte Yürkiye Barolar Bir-

lii Yönetim Kurulunun. her ş eyden önce bukonuda ura ş vermesi geekirdi

di şüncesindeyiz. Türkiye Barolar Eirlii. kurulal ı 10 yıl olmuş , daha nice

10 yıllara; ama 10 yıl içinde Ceza Yarg ılamaYöntem Yasas ınaki bu buyruü

dei ş tirtebilseydi, inanın 10 yılda yapt ıklar ının çok daha önemli s i bir

i ş yapmış olurdu. 'Bir kovu ş turma ya da soru şturma dosyas ı nas ıl savc ı ve

yar: ıca aç ıksa, avukatlara da aç ık blmai ıdır. Avukat ın yasaya, tizüe,

adaletin ortaya ç ıkmas ına, s ır saklamaya en az yarg ıç ve savc ılakaar

sayg ı lı olduklar ından kirnse ı n küşkusu olmas ın. Avukat ın haz ır bulunma-

dıı kovuş turma ve soru şturmadosyalar ında avukatsiz anlat ım almanın sa-

l ıkl ı olarak tutanaa geçtiiden dahi ku şku duymamız doa1d ır. Ceza Yar-

gılama Yöntem Yasas ının bu buyruu kesin olarak dei ş tiri1me1i ve kimse

yanında savunucusu olmadan sorguya çekil ıiiemelidir. Umar ı z, Yöfletiv ı Kurulu

yeni dönemde bu konuda gerekli. 9al ışmay ı ve giri şimleri yapar.

Yine Başkanl ık Raporunda, avukat ın görevinde	 ıms1z1ıının yeter-,

ii olmadıı , ba1 ı bulunduğu, kendini koruyacak, gerekirse desteklyecek

kuruluşun da b.a ıms ız o lmas ı ,erktii görü şünden hareket ile .Tiirkiye

Barolar Birliiin üzerindeki Eakanit vdsayetinin kalkas ı .yineieniyor.

ynı görüşü benimsiyoruz; ancak 1136 say ıl ı Avukatl ık Yasas ının	 ayan

tek yönü de vesayet dei1dir. Ondan çok daha önemli ve avukatlar için f ev-

Il '	,



53 -

kalade sakıncal ı buyrukları vadır. Örne ğin; rasanın 5-G ve 154 ncki madde

buyrukları . Yasanın 5-G maddsj bir avukat ın hakkında borç ödemde haiz
belgesi alınmas ı durumunda, o ki ş inin avukatlık yapamayacağını buyurmakta-
dır.Art ık masa başı , burada oturup'turu ahkm kesip dava alma 

avukatl ı r ı çok
gerilerde kalmış t ır. Art ık avukatl ık, ünhiiKarDantiya döneminden klma
ailzade uğraşıs ı der,i, avukatl ık halk çocuklar ının mesleidir ve1 de bun-
lar avukatlıı bir soylu ki ş i eylencesl, aristokratlar top1ant ı s ınn, övtin-

cesi olarak deil ş namus ve onuruyla çal ışıp geçimini sa1amak iç.i. ya-
p ıyorlar. Bugün için avukat, çantan ın kulpu elinde, cübbenın yakas ese
sinde, bir duru şma salonundan di.? erine, bir kentteki mahkemeden di ğerine
ko şan bir ki şi olmu ştu, sürkhi direksiyondad ır. Tanrı korusun, her an

bir trafik kazas ı .. yaprnasi olas ıdır. Yine bugün için trafik kazalarindaki

tnse ılve tinsel ödence deer1eri tiimümiiziin bilgileri içindedir. Önei,

500 bin veya 1 milyon lira ödence ödemek zorunda ka1ni bir avukatın er

büyük bir mirasa konmam ış sa bunu ödeyemeyece ği, sonuç-,olarak da hkkında

borç ödemed » ciz belgesi ah ınacag ı bir gerçektir. Bu ko şulda yüz kızar-
tıc ı ve kasti bir suç i ş lememi ş olmas ına, i ş lenen suçun ura ş ia bir ilgisi
bulunmamas ına kar şın,, hiç - bir meslekte olmayan uratan men cezas ı a-
katlıkta v.ardır.Buhyruk büyük bir haks ızl ık ve de bu haks ızl ı : ın Yasa-

mızdayer almas ı , avukatlar olarak bizlerin' en b	 ktalihsizliidr. Ya-

samı z ın 5-G maddesine"takdjrli suçlar ve bu suçlardan doan ödenc dava-'

ları dışında" tiimcesinjn kesin olarak eklenmesi gerekir görü ş ve kanı s ın-

yı z.

BAŞLAN- Sayın Kesin, bir dakika ıı .z var.

rJK'SEL KESK1 (Devamla)- 154 ncU madde ise, baz ı suçlamalardan

dolay ı hakkında kamu davası aç ılan bir avukat ın levhadan silip, davalar ı n

Baronun o kentteki avukatlar ına da ı t ı1mas ını buyu.rulmaktad ır. Toplumunu-

zunve uraşımı zın özehhii ile ki ş inin yarad ılışı grei avukatla ı olarak

dostumuzdan çok düşıcanımı .z ın bu1unduu ve de her aldıımı z davada, odaya-
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nın karşı taraf ını yeni bir dli şman olarak listemize ekledi ğimiz gözöniinde

tutulursa, bu maddenin ne denli tehlikeli bir madde olduu çok daha iyi

anla şı lır. Bu madde, ki ş inin yarg ıç karar ı olmadan czaland ırılmas ı , in-

faza geçilmesi gibi hukuka trs di şen bir buyruk getirmektedir.

Sayg ıdeer avukatlar;

Adalet Bakanl ığının iste ği üzerine verilbn ertelemeye ve 647 say ı l ı

Yasada öngörülen önlemlere re'sen karar vermek yetkisinin.Yargıtaya. tan ın-,

mas ı konusunda yap ı lan yasal düzenlemeler hakk ındaki Birlik görüşünde şöyle

denilmektedir: Baz ı ysr ıçlarımı z ın ertelemenin esas ına kar şı oldukları ,

bu nedenle erteleme kararı vermedikleri, hatta bunu aç ıkça belirttikleri

konusunda savunma kat ı oluşturan ura şda ş larııızla birlikte yak ınılmada

bulunulduğu belirtilmektedir. Ama ne yaz ık ki, bu konuda Birlik al ışma-

larının ne olduğundan ve bu Ribi dü şünen yarç ıçlar ile ne gibi u ğraş ve-

rildiinden hiç söz edilmemektedir;

Diğer yandan şu noktaya da de ğinmek isteriz ki, say ın avukatlar,

uğraş sorunlar ımız konusunda Birli ğe yap ılan yak ınmalarda, Birlik razı

örne ğini ilgili drireye göndrmekteve de o dairedeu ai ıı yanı tı yakın-

mada bulunan kurulu ş veya ki ş iye iletmektedir. Bu konuda yan ı t ın olumsuz-

luğu, yasa ve tüzüe aykırılığı durununda Birliğin bir uğraş verdiğini

görmemenin üziintiisü içindeyiz. Örne ğin, adliyede avukat ile tutuklu veki-

linin konuşmasının engellnmesi konusunda yan ılrrııyorsam Sinop Barosunun

yakınmas ı üzerine, o günün Adalet Bakan ının verdiği yanıt yasanın üzerin-

de, Jandarma Nizamnamesinin var oldu ğu sayı ,gibi gayri ciddî ve gayri hu-

khkiA bir durumu ortaya koymas ına kar şın,. Birlik Yönetim Kurulu bu konuda

susmuş ve de bu gayri ciddi ve gayri hukuk görü şü benimsemi şçesin, hiç

bir uraş vermedn bu görfi şiin yanl ı l ğını iigillere kabul ettirm'eden

Bflltnde yay ınlamış t ır ve"Buna uymak zorundas ınız der' bir havaya giril-

mi ş tir, Türkiye Barolar Birli ğihiç 'bir ko şulda PTT da ğı t ı c ı s ı ,.

ulak de ğildir. Avukat ın haklarını ve yararlarıı arayıp kollayac

ya da özel

, bunun
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u,raş sını verip, bunu salayacaic bir kurulutur. Bu konuda Yöne 	 Kuru-

lunun yeni dönemde, duyarl ı davranm ını istemekteyiz.

Saygıdeer delegeler, deerli. avukatlar;

Manisa Barosu ve ' ş ahs ı m, .adına si'zlerö saygılar sunar ım. (A±kış lar)

BAKM'- Tesekkijr ederiz Sayın Keskin.

Sayın 'Şengiiı Erdoa ı , buyurunuz

ŞENGt EBOA (Mersin)- Say ın Ba şkan, de ğerli arkada ş larım; Mersin

delegesi olanak hepinizi syg ıyle selrnlar ım.

Barolar Birliği Ba şkanl ık' Raporu ve Yönetim Kurulu Raporunu titiz-

likle incledik. Bundan evvelki arkada ş larım ı zın kısmen deindklri baz ı

noktalarda ben de €öriiümii iletmek istiyorum.

Deerli arkada ş lar;

Tiirkiye'miz şu "anda son derece ahi ıiı olaylara 'sahne olmaktEjdır ve

belki tarihinde y şaunamış dönemleri' ya ş amaktadır. çal ışma haporu tetkik

etti ğ izde, sanki tüm şu olaylar olmurormu ş vayà ileri bir Bat ı ülkesin-

de her ş eyin güllük, gülistanl ık olduğu bir ülkede Barölar Birlii veya

Barolarmı z faaliyet gösteriyormu ş ças ına bu olaylara maalesef s ı 	 çevril-

mi ş tir, daha ziyade görrnemzlikten g .elinmi ş ir. Biz, Barolarimizin veya

Barölar Brliinin politika yapmas ını doğru bulmuyoruz, Yasa da buna en-

eldır. Ancak, bunun yap ılmamas ı dernek, baz ı konularda Barolar E ırlıının

baskı grubu olma görevini yerine. getirmesine hiçbir zaman eng'l de il ildir.

Yansı z ve güçlü, hukukun üstfinlii,ünii savunan bir Barolar Birli ği, Raporunda

bu vahim olaylara muhakkakki çok daha etkin olarak èrilmeli idi. Biz bunu

Raporun bir noksanl.ıı olarak görüyoruz.

Deerli arkada şlar;	 -

Şu anda bir'Isvi'çre'de, bir Ingiltere'd veya bir PransaFd; yani

avukatl ık zîesle ^,inîn tüm'görevieni, tüm i şlevleriyle oturmu ş oldüu bz ı

ülkelerde b'eli böyle bir rapor daha ziyade akademik, daha blyadeinazar î

olan bi rapor belki hz-ırlanabilirdi. Ancak, .biz bu yönden arkad ş larımı
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zın da tenkitirine, el ş tirilerine -kat ılmakla bu aporun bu yönden yeter-

siz olduunu,• dolayıs ıyle Türkiye'nin siyaler taraf ından daha zyade db-

nü,şU olmayan bazı noktalara ul ş t ır ıİmak istenmesine karşı ıklmamas ını ve

tum Anayasal kurulu şlar r ıb ı Turkıye $arolar b ırlıının de uzerın9 öu ş en

görevi yapmmas ın ı , dolayı s ıyla tüm siyasi partileri ba şta olmak zere, tüm

Anayasal kurulu ş lar ı ele ştirmemesini, onlr ı göreve davet etmemesini bir

oksanl ık olarak kabul ediyoruz.-

De,erli arkada şlarım;	 .

Türkiye'de meslekta şlarin ı z çok güç ko şullar alt ında görev vermek-

tdir. Her ne kadar çal ışma Raporunda bu güvencelerkonusunda yeterli

çal ışma yapı ldıı zikreilmi ş olmakla eraber, biz buna kat ılmıyoruz, her

ne kadar . Türkiye'de avukatların güvenceye ve say . ınlığa kavuş turulmas ı yo-

lunda bas ta Sayın Genel Ba şkanımız Pauk Erem olmak üzere, BarolJ Birli ği

Yöntir Kurulu genellikle üstün ve unutulmayacak göevler vermi ş ler.dr. Biz.

bu görevlrini, çal ış malarını minnet ve şükranlar ımızla karşı l ıyoruz. An-

cak, hiç bir zaman bunu yeterli görmüyoruz, Türkiye'de avukatlar ın sosyal,

• güvencelere kavuş turulması ve sosyal çevrede çok daha sayg ıhhale gei ı il-

•mesi yolunda bireysel olarak avukatlara, Barolara vö Barolar Birline daha

çok gUrevler dü ştüükanı s ı4ı t şıyoruz.	 .	 -

Değerli meslektalar ım; 1

Eepiniz±n bildi.?',i gibi, çok yo:unla ş an .iktisad ve sosyal sorunlar.

karşı sında meslekta ş lar ını z ında sorunlar ı gittikçe artmakta ve ynla ş -

maktadır. Bunlar meslein icras ında gittikçe a şılmas ı ımkns ız en eller

halini taşımaktadır. Bu konuda reterli çal ışmalar ın yap ılrnadıı k4n ı s ında-

yım.'Hitekim, Çal ışma Rpomunda da mesleki sorunlar ım ıza-dier koularya-

ninda daha. az deinilrni ş olmas ı da, bu tephisimizi dorilamaktad ır. Biz

avukatlar ın toplumda gerekli sayg ınl ı a kavuş turulmas ı sorununun, avukat-

ların mesleki ve sosyal sorunlar ıyla soyutlanarnayaca > ı kanı s ındayiz. Avu-

katlar kendi-ki ş isel sorunlar ın çözemediisürece hiç bir surette bir say-

/	 -



_57t
gınhıkbekleyemezler. Bu konuda yeterliçal ışmaldrınyp ılmas ı ge ?ktii

kanı sındayı z.

Barolarımız ın ve bu arada Barolar Birli;imizin, avukatlar ınsorun-

larının çözümü konusunda etkin ve somut sonuca la şı c ı mücadeleler şrme-

dii veya y terli mücadele içinde bulunmadığı kanıındayız arkada ş1rım.

Bu konuda Türkiye'de en küçük bir meslek kurulu şu dahi, kendi üyelerinin

her türlü dardine, her türlü sikâ'Tetine ko şmakta, dolayı sıyla çok taha et-

kili olabilmekte iken, Barölar ırnız ın veya Barolar Birliimizin mücdeleleri

bir düzede ve çok sinirli kalmaktad ır.

Bugün meslee yeni at ılmış arkada ş lar ımı z ın bir hayli problemleri

vard ır. Konut sorunu, yaz ıhane kiralar ı , her geçen gün artan hayat paha-

l ıl ı , ı ve bunlar ın karşı s ında yıllardır takip etti ğimiz davalardan ancak

alabildiirıiz ücreti vekaletle büyük sorunlar olarak kar şımı za ç ıkmakt-

d ır. Bunlarla hem ki ş isel olarak, hem Bar6lar olarak, hem de Barplar Bir-

lii olarak muhakkakki mücadele etmek zorunday ı z.

Deerli arkada ş larım;

Türkiye'de Türk avukat ının yeterli giivenceye kav ııştuu yol

görü ş e kat ılmaya imkan görmüyoruz. iliç bir zaman avukatlar istenen sosyal

ve iktisadi düzeye gelmemi şlerdir, 1endi sorunlr ına ilememi ş lerdir zira

Bunlara çok somut bir iki misal vermek ister•i miisaad ederseniz. Mersin

büyük bir petrol rafinerisi olan Ataş ' ın hemen burnunun dibindedir; fakat

maalesef senelerdir akaryak ıt da ıİırnı en adaletsiz yap ılan bir eirdir.

Bu, hem karaborsayı te şvik etmi ş tir Ş hem de çe şitli mslekgruplarn ın kı s-

men veya ela1t ıııdaıkvya hat ır için akaryakıt salayabilmesisonuounudo-

urrnuştur; fakat üzülerek söylemek gerekirse, bu b:onuda. en fazla mduri-

yet çeken yine avukat arkada ş lar ımız olmaktadır. Çok ac ı olarak ifade etek

gerekirse, şu •anda bir avukat çok sinirli bir benzin bulabilmek için saat-

lerce beklemektedi, an asa ı dört-be saat bekleyip ve kendisine e ıra gel-

meden b.enzinin bittii söylennektedir. Bir avukat ın mesisini dü şünrseniz,
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bu sarf edilen veya avukat ın o toplumda içinde bulunduu statii 	 a p0-

zisyonu sizler her- halde takdir edersiniz. Mersin Baro Ba şkanl ı 	 ilan

tahtas ına şöyle bir yazışma ilnetti: "Baro Ba ş kanlıı , Bàrolar IBirlii

Başkalıına akaryakıt verilmesi için avukatlara öncelik tanınınad yolun-

da bir başvuru ,rapmış ." Barolar Birli,inin cevabli yazı s ı bu istiuin

Petrolofisi Genel i;Iüdürljiüne iletildiine dair bir yaz ı . Petrola'fs

Genel Müdürliiünjjn Mersin Petrolofisi Böle Miidürlüiine avukatlara önce-

likle benin• veya akaryakıt verilmesi konusunda bir Qevab yaz ı ve bun-

lar ın as ılmas ı ile iktifa edildi deerli arkada ş larım, Çu anda hiç bi

somut netice al ı mış dş il, yine avukat gerekirse 5 saat benzin bekliyor,

yine bulamazsa aksama doru ancak yaz ıhanesine elip müvekkillerile

uçra şabiliyor. Bunu şunun için örnek gösteriyorum; istenilen diizeyde mü-

cadele verilmemi ş tir ve Baro veya Barolar Birliinin bir yaz ış ma•sıyla

sonuç al ınamamaktadır. Tiim meslek kurulu şlarına akaryakı t rahatl ıkla

belli bir miktarda veya s ınırs ız tahsis eöilebilni şkn, avukatlar ın

maalesef bu istekleri hiç bir zaman nazara al ınmamış t ır. Buyöndeniçin-

de bulunduumuz durum, giivencemizin olmamas ı . veya bize gösterilensayr;ı-

nın azlıı nedeniyle içler ac ısdir.	 -. -

BAŞKAN- Bir daki1anı z var Say ın Erdoğan.

ÇENGt EP.DOM (Devamla)- Derli arkada ş larım;

Sorunlrını zın çözümü, arolarımı z ın veya Baro]ar Birliimizin

güç kazanmas ı , etkin bir mücadele vermesiyle ancak özflmlenebilir kanaa-

tindeyiz. Bütün sorunlrınız burada düümlenmektedir. Kanaatim o iki, gerek

Brolar, gerekse Barolar- 3iliimizin dahaüçlenmesi, dah et-kin bi

kurulu ş haline gelmesi ve meslek sorunlar ım ı za öncelikle ve a ırJJıkla

egilmesı ve çömüiçin her türlü yolu ara ş t ırmas ı , sempozyumlr düzen-

lemesi, toplant ılar dizenlerei, dolayı s ıyle birinci planda meslek sorun-

larımı zın bir an evvel halli için acil ve sonuca ula ş t ırı c ı karaı lar a-

I ınmas ıdır.
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lleninjzj saygıyle selarLılarım. (Alkış lar)
BAŞ .AP- Te şekkür deriz say ın Erdoan.
Sayın Erzan Erzurumluo'lu buyurun.
Eİ?.ZAN Eİ ZURTJF UOL (Ankara)-'Ankara) Sayın Baş tan, Türkiye Borallr Bir-

liinin say ın üyeleri; hepinizi say ıyle aelmlarım.

Tirkiye Barolar Birliinin bu Genel Kurulu, TJlkemizin . mal ve can

üvenljinen yoksun bul ı mş s ının doruk noktas ına ulaş tıı bir günde
toplanmış bUlunmakt:d ır.

Bana gelinceye dek kcn.) şa.n rî2eslektasiarin, bir bakıma ahatlar ın
me»slek sorunlar ın ın lke s ı runlar ından sb rutlaamayaca ıı gösterm ş ler-

dir. Bir lkede can ve meJ. gflvenlii yoksa, o ülkede adaletin t1celli

edece,ini ümit etmek, her ilde biraz hyalperestlik olar kan ısJndayım.
1968 yı lından bu ya ı . Ulkemizde geli ş en olaylarla birlikt1, anar ş i

ve terör gibi yabanc ı köi.€rj iki sözcükte günlük ya ş amimiza girmi ş bu-

luaktadır. 97'lerden x. yana Ulkernizde yabanc ı kökenli bu iki söz-

cüün ne aniLma geldiini ii lmeseler bile, duymayan kalrnmış tır. ülke-
mizi ve halkımı z ı tehlile, :a da yok olma s ınırına getiren bu kavramlar,
üzülerek ifade edeliri, d amı zdan gelen bir umursamazl ıkla ciddi ola-
rsk ei.e al ınmış v inc<Jen. ş deiIdjr. Saduyulu,. iji niyetli ki şi ve
kuruluş lar ımız bu kav:amla:n ula ş tıı oyutlar ı göstermek için çaba har-
camı lar ve harcamaktEd ırl. Buna kar şı l ık, özellikle siyasdl nitelikli
•kuruluşlarmız zaten iii ir 4 ze yabanc ı olan bu . kavramla ı pekçok konuda
olduu gibi kavram k. ıga ş a: ının birer parças ı haline getirmi ş lerir.
Hatta, düşüen kafal 2 ı şa ırtan davran ış lar ı da ortaya koymuslardır.
rnein, bugün ana.st v€:a terörist diye nitelikleri kimseler, zama-

nında Devlete yard ır1'ıı gü.. er diyebilmi ş lerdir. Olaylar ı daima öyarp ı -

larıyle sübjektif derleuvı irneye tabi tutan siyaslerimiz terö, ve anar-
şinin Suçlusuu bugn bu İrr şlardr. Günlerde ıı beri Türk kumuoyu bu suçlu
etraf ında kopar ı la: t f irtiln, i. ile oyalanrnaktad ı . Suçlu, bildiiiz gibi
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ya.salarımız, ya da'daa genelbr deyi şl•hukuktur..

Saygıdeğer mesekta şlarım;

Siyaslerimizin hiç bir alanda gösteremedikleri üstiin ba ş rı ile

hukuk ve yasa di ş i olan terör ve anar ş i hukukun üstüne yıkılmış vebali

de biz hu1kçulara çe'ktirilmek istenmektedir. Polis Vazife ve Slhi-

leri Kanununda yap ılmak istenilen bir, de ği şiklikle, sanki trö.r hukuk-

• tan do ğduğunu ispat etmek ya ışın	 rmi şlrir siyasi 1mrulu şlr ımı z.

Hukukun ve hukukçular ın bu haks ı z suçlmaya mustahak olmad ığı aLkt ır

Ben ki ş il olarak, kBiiyük , Atamı z ın50-55 y ıl öce haklarında şu sözleri

ile hükiim verdi ği hukukçulardan olmak istemiyorum, sizlerin de olmak is-

temediğinize y-ürektn inan ıyorum. Bak ınız Büyük Atatürk ne diyo'; "Tür-

kiye Buyuk Millet Iviecl ı s ının douş zamanında, onun buunku mah ı ret ve

vaziyotini hukuki esaslara ve ilmi esaslara uyg ırnsuz sayanlr ın başında

en me şhur hukuk şinaslar.bulunuyordu. Büyük Millet Meölisinden kimiy-

tinkay ıts ı z ve şarts ız millette olduğunu ifade eden kanunu. teklif et-

tirdiğim zaman bu esasin Osmanl ı Kanuni Esas ına mugayyeletinden dolay ı

muarız ı bulunanlar ın başında, yine öski ye fazileti ilntyesiyle milleti

i ğfal eden maruf hukuk şinaslar b'ulunüyordu. Bu hadiseler inkil4ç ılarin

en biirük; fakat en sinsi çan d'dşmanı çürih'nü ş hukuk ve o ıun bdefman mün-

tesipleri olduğunu gösterir." Ben ki şisl olarak ve sizlerin de[hukukun

bdermanmüntesibi oldu ğunuzu zannetmiyorum ve olmak istemedi ğimizi de

zannediyorum. Ben Büyük Atatürkün Ankara Hukuk Fakültesini açarken yap-

• t ığı konuşmadaniteldi ği hukukçulardan olmak istiyorum. Bu nedenle de

şahsi ve Ankara Barosu delegesi arkada şlar ım"adına, Türkiye Baolar Bir-

li ğine bir öneride bulunmak istiyorum; ki ş isel'kanım odur, ki, Akara

Barosunun de ğerli' delegasyonunun da kan ı s ı odur ki, bugüne dek anar ş i'

yada terör, (TabiL bu kavramlar birbirinden, çok ayr ı kavramlari) ne Tür-

 kiye Büyük Millet Meclisinde, ne jiniversitelerimizde ve ne de di'er Ana-

yasal kupulug larimizdà bilimsel aç ıdan incelenmi.ş ve objektif sonuçlar ı
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Türk kamuoyuna duyurulmu ş de ğildir. .0 nedenle diyoruz ki, Türkiy Barolar

Birli ği ibi hukukun üstiin1üünü savunan, bunu içtenlikle savunan bir ku-

rulu şun bir görev olarak terör ye anarşi konusunda sosyologlardan, hukukçu-

lardan ekonomistlerden, siyaset bilimcilerinden olu ş an, onların 1at ılaca1

geni ş -bir platformda tart ışılmas ını , bunu sağlayacak organizasyon ı yapma-

s ını ve burada tespit edilecek bilimsel görü şlerin Türk kamuoyuna uyurul-

mas ını ve böylelikle de ş imdiye kadar objektif olarak nereden kanaklan-

.dıı bir türlü belirlenemeyen, ya da belirli kesimlerce şu veya u yönden

kaynaklandığı söylenen anar ş inin, terörün gerçek ned,enlerinin,bilimsel

nedenlerinin ortaya konulmas ıd ır. Hepimiz inanıyoruz ki, anarş i, terör,

ekonomik ve sosyal yap ıdaki bozukluklardan kaynaklanmaktad ır. Ekonomik ve

yap ısal bozuk1k1ardan kaynaklanan terör nas ıl önlenecektir?.. " Şu tedbir-

ler al ınırsa önlenir." deniliyor. Biz birtakirii hu1k£ tedbirler alirarak

terörün önlenebilecei kan ı s ında değiliz. Onun kaynaklar ın ı kurutmadıını z

zaman, terörü önleyemezsiniz. Örnein, ben terörü bir aysberke bnzeti-

yorum. Aysberkin 9/10'u suyun alt ında l/lO'u suyun üstünde. Eline silah

verilmi ş 4 tane çocuğu tutt.unuz hapsettiniz, terörü önleyecek misiniz?..

Kesinlikle 6nleyeneyeceksiniz Terörün 9/10'.0 needen kaynaklanıyor, 0

kaynakları bulmdıkça, o kanaklar ı bilimsel olarak ortaya koymad. ıkça,

o kaynaklar ı kimlerin beslediini ortaya koymad ıkça, teröre Tfirkiye'e çare

bulmak mümkün deildir. Bu nedenleAnkara Barosu adına yine yineliyorum,

Türkiye Barolar Birlji en kı sa zamanda hukukçulardan, sosyologlrdan,

ekonomistlerden ve siyaset bilimcilerinden olu ş acak geni ş bir platformda

terör ve anar ş iyi bilimsel olarak tart ışacak bir tolt ıyı dfizelemeli-

dir.

Hepinize sayg ılar sunar ım. (Alkış lar)	 .	 .

BAŞEAP- Konuşmas ından ve önenisinden dolayı Sayın Erzan Erzurum

luolu'na te şekkür ederiz.

Sayın Turgut Kazan., buyurunuz.
11
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TURGUT IZAN (Istanbul)- Sayın Başkan, Geliel Kurulun say ın delege-

lar; deerli meslekta ş larım;

Gerçekten bu Genel Kurul o' günlerde toplanm ış t ır. Ancak, bu zor-

'luk art ık yalnızca can güvenlii, ya ş ama hakkı sorunundan'doan b r zorluk

olmaktan ç ıkmış t ır. Bu zorluk, hukuk devleti ile demokrasinin tehlikenin

ucuna, 'uçurumun ucuna geldii için bundan dolay ı bir zorluktur. Böylesine

zor bir dönemde bu toplanty ı yp ıyoruz ve böylesine zor bir döernde sayın

Yönetim Kurulunun sundu Raporu tart ı s ıyoruz. 5nce 'şunu söyleyeyim; Say ın

Yönetim Kuruluna geçti ğimiz yıldaki alış alar ı içj-n şükranlar ımı 	 mak

istiyorum. Özellikle alt ını, çizerek söylüyorum, 141, 142 konusunda Anayasa

Mahkemesine sunduu rapor için şUkranlarimi sunmak istiyorum. BunJn az ön-

ce belirtildiği gibi başka davalardan farkl ı dava olduu için şükranlar ı -

mı, sunmak istiyorum. Çünkü bu dava,, demokrasinin temel direidir de onun

çi şükranlarımı sunmak 'istiyorum. ikincisi, s ıkıyönetim ilnı aili şkin.

yargı denetimini reddedn Anayasa Mahkemesiyle Dan ıştay karar ına karşı

çıkan grü şü için de silkranlarimi sunmak istiyorum. Anca1, sözünü ettiim.

bu zor "dönemde gerçekten baz ı meh'lekta ş lar ımın belirtti i gibi bu Raporu

hem eksik bu1uyorur, hem yetersiz buluyorum, hem de daha önceki donemlerde

çok tekrarianan, tekra ın tekrar ı niteliğinde buluyorum. Gerçekte ortak

sütliman olsayd ı', bu Raporu daha bir öpüp h şıma koyacakt ım; ama Ortalik

sütliman deil arkada ş lar. Hangi ko şullarda yaşıyoruz?.. Eirçok mslektaşım

bunu anlatmaya ça1 ış t ı' Nereye gidiyoruz, nereye götürüliyoruz?..Bu Rapor-

dao yok. 0 halde Yösetim Kurulu çal ışma1aıındabir eksiklik var. törevi

mizi yapmamışız 'yahut eksik ynrr-i q, iz demek istiyorum. Ni4in yama ıh ş z,

neden yapmamışı z?.. Arkada şlar, huhık gidiyor, huk devleti'gidiyor. Na-

sil gidiyor?.. Söyleyelim; daha 'önce baz ı meslekta ş larım ı z i şaretetti1er,

bir önlem paketidir konu şuluyor. Ledir bu?, Hem. çok ş eydir, hem hiç bir

şeydir. Çok ş eydir; çünkü polis devletine süriiklen İyoruz. Hiç bir şeydir;

çü1i bu hiç bir şey getirmeyecek, yetmeyecek. Neden yetmeyecek?.. Bu ta-
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sarıyı bu kadar 'bart ış anlar yetmeyeceini hilmi porlarmı ?..1402	 1403.'
te bu tasar ının getireceini. d.aa falas ı kat kat var zaten, uyg1an ıyor.
0 halde biliyorlar. Peki niçin bu kadar israr edivoar, amaçlar ne?.

1- TeörUn önleneeyi ş ine bir bahane bulmak istiyorlar; vali hem

önlemiyorlar, hem de önlemediklerine gerekçe ar ıyorlar. Önun için bu ta-
sar ınıngü iltiiiinfl ç ıkarijrola; f ırt ınas ını kopar ıyorlar.

2- Yeni ve ba şka tsar ı lar getirmek istiyorlar; yani daha enileri
var. Bu tasarı hiç bir ş ey de;il. N var?.. 0laanütü Haller Yass ı var.
Ne midir o?.. d, ücret dondurmakt ır, grev yasaklamakt ır,çl ışma iükUmlü-

koymaktir herkese. Nemi o?., Raporda i ş aret dildii gibi, s ıkıyö-
netim ilanı nas ı l ki yargı denetimi dışındadır, Olaanüstfl Hal Yaas ı ç ık-
t ıktan sonra olaanflstii hal ilan ı da yarg ı denetimi dışında kalacekir;
yani biz hu1kçu1ar oturu• eyirci olaca ı z her ş ey Bunla yetitnecekler
mi?., Sıkıyöneti ı Yasas ı nı dei ş tirecekler. Dahae?.. DGM'leri gtirecek-

ler. Ya ne yapacaklar?.. Kim ki konuşursd, H metinatayaca ı hakimlerin
önüne ç ıkaracaklar. Biz, hukukçu1a nerapca ı z?.. Oturup seyirci laca. ı z.
Q zaman ne mi yapacaklar daha?.. Ceza Yasas ını dei ş tiriyorlar, üse1ik
söylüyorlar, "Kimseye duyiirmadık, gizli yat ık. t diyorlar.. Bunudal sfyie-
dikleri halde, Türkiye Barolar Birli;i bu ı dan önceki Genel Rurulla
rilmi ş talimata ramen bakıyoruz susuyor. "Gizli yapt ık"diyorlar;
da trt ışı lmas ın diye. Neyi gizli yap ı-yorlar?.. Bütün kitleleri, y
kesi ilgilendiren tasarıyı gizli yap ıyorlar ve gizli yapt ıklar ını
yorlar. Arkada ş lar, Anayasay ı da dei ş tireoekler. Dikkat edilsin

biraz oldu; ama son gLinlerde hep yarg ı organını hedef al ıyorlar.

aa ve-

amuoyun-

ni her-

ç ıkl ı -

rada da

avasal
kuruluş lar derken, amaçlad ıkları yarg ı orga... ı d ır.• -Biz de elestirirz yargi
organını ; ama onlar belini kırmak istiyorlar; yani Anayasayı dei ş irecek-
ler, hükümetlerin kuraca ı mahkemelere çıkarıp insanlar ı yargı latadalar.

Bu nedir ar l ada'3lar, niçin boyled ı r 2 .. Kı sacas ı Turkıye ya Parlamen-
tolu bir diktaya, ya palamentosuz bir diktara göürflhiiyor.Arkada ş lar; bu
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bizi çok ilgilendiriyor..Çiinkü biz ., hukuk için v şrz, hukuk-un içidde var ı z,

onun için hukuku savunmak zorunday ız da onun için ilil .endiriyor. Avrupa

ve Amerika öyle istedi ği için gidiyoruz. Basit, çok k ısa. Bugünkü konumu

içinde, bu hukuk kurumlar ı içinde, bu, kadarl ık demokratik mekanizra içinde

enaz ında.n İran'a müdahale edemezler. isté bunun için, ya parlsue4tolu,

ya parlamentosuz bir diktay ı tezghl ıyorlar. Peki, bizne yap ıyor4z?.Sey-

• rediyoruz. "Sald ır ılar var." diyoruz, ıhnıyoruz rrıeslekta ş larımı zd can gii

venliği istiyoruz; ana hukuk elden gidiyor, biz seyrediyoruz.

De ğerli meslekta ş larım;

Biz Türkiye'de ö ğrenim görmü ş hukukçular bir gerçe ği çok iyi bili-

riz. Bizim fakültelemiz Almanya'dan kaçmak zoiunda kal ış .öğ etim iye-'

leriyle temellerini atmı t ır. Niçin kaçmış lardır, ht ırlamak zorudayı z.

0' günldi f a ş i s t t ırma ış a seyirci kaldiklar ı içi ı , sstuklarıı için, zamanın-

da konuşmadıkları için sonra kaçmak zorunda kalm ış iardır. 0 halde biz za-

manında konu ş al ımdyoruz. Niçin?.. Demokrasiyi korumak için konu ş al ım.

Niçin?.. Hukuk devletini korumak için konu ş alım diyoruz vebu Almnya.ör-

neğini her zaman gözümüzü nünde tutal ım diyoruz.

Arkada ş lar;

Diyecekler ki, "Deniliyor." Bu politika de ğil. Biz halkın li, kolu,

az ıyı z. Halk ın elini, kolunu, dilini, ağ z ını bağlamak istiyorlar. İş te o

• biziz, bizi bağlayacaklar. 0 halde konu ş al ım diyoruz. Ben. size bi9 örnek
ereceim;nas ıl bağlayacaklar, Bizi neden iigilendiriyor?.. Braa gelme-

den önce Istanbul'da bizim Büroa arkadaşlar geldiler, Bir i şhanı arandı ,

duydunuz mu?.." dediler. Bir i şh ı Cumartes i gecesi aranmaya ba ş lamış ,

0ağ loğlu'nun göbeğ±nde mal İ ha. PazçqÉ aranmış , Pazartesi aranmış , Sal ı

öleye kadar aranmış . Niçin aranmış bilmiyorum: Aramanin nedeni çk kutsal

olabilir. Örne ğin, öyle san ıyorum, Mehmet Ali A ğca ile ilgili bir ili şki

nedeniyle ara ış , olabilir. Arkad şlar, ben gözleril gördüm ve sayd ım,

8 tane avukat biirosutekme ile k ırı lmı idi ve tekmelerin izi ah ş 4p kapı-
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ların içinde goçui idi ve bu mt ı dosyalar, evaklar, but un kitaplar yerlere
saç ı lmış idi ve Sal ı günü 61eye kadarhiç bir avukat o i şhanına gireemi ş
idi; ama gazeteler yazmadılar,' yazamadilr. İş te öyle bir düzen 'gLtilmek

isteniyor, öyle bir dUnem getirilmek isteniy. Onun için konualm diyö-

ruz, onun için, konu şun diyoruz.

Bu Yönetim Kuruluna şükranlarmı smnyorum, 141, 142 için $UIİd1U
rapora şükranlar ımı sunuyorum. Söyledim, hukuki raklç ımlar ına srunlara
bakış aç ılarına şflkranlarıı sunuyorum; ama konu şmadi. Sanki sütliman bir
Türkiye 'de gerçekten kalin bir Rapor sundu; fakat. konu şmdı .

Şimdi  onumUzde ik tane metin var arkad ş lar. Bu iki meti ıJ Barolar
Birii Yönetim Kuruluna verilmi ş talimat;t ır. Bu iki metinden birinde 17
Olaanustu Kurultayının metnı , DGL'nın ne T2p ılmos ı gerektıı yolunda Öa-
ğaüstü bir Kurultay baz ı görevler vermi ş tir. Arkaö ş 1ar; DGM gündeme öyle
bir getirildi, herkes öyle bir ş a şkınlık içinde sessili	 itildiki, bu.-
ada konu şacak tek kurum öcelikle Barolar Birli ğiydi; fakat DGM konusunda-

bir Genel Kurulu arkas ında taşıdığı halde sustu.

BAÇiL- Sayın Kza, bir dakikanı z var, lflten toparlayn.
TURGUT kAZAN (Dev,m1a)- Sonra, az önce Sayın Ayaydın da be]iirtti-

ler, Eski ş ehir Kongresi bugüne gelen -v-olim alt ını çizmi ş ti; yani Eski ş ehir
Kongresi çok aç ık diyordu ki,"Genel 'Kurulun uyar ı s ı ." Arkada şlar; bnuya-
rıyı bı z Genel Kur ) olarak yurttaşlara yapacağı z, baz ı kurumlara yapacağı z,

ama kendimiz dikkate almayaca ğız, olmaz böyle şey. Kedi s6yledi ğiizin al-
t ını çıze çze takipçisi olaca ı z, takıpçı s ı olmak zorunday ız Burada fa-
ş i ş t bir t ırruanışın alt ı çiziliyor, fa şist caniler çetesinın bir an önce
yakalanmas ı isteniyo ı du. 0 halde bugün erörü baz ı yasalara, yasa ksik1ic-
lerine ve yarg ı organının çekıngen1i ı ne blay ıp hedef sa şırtma ve hedef
ş aşırt ıp demokrasiyi bona giri şiminin kar şı sına hükukçular ç ıkma1yd ı ve
konuşmalıydı . Bu Genel Kurul,bu . eksikli ği tamamlamalidır diyorum. Bu Genel

Kurul, uçurumun kenarına getirilmi ş demokrasiyi, uçururıun kenarına getirıl-
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mi ş hukuk devletini iomak İ çin konu ş mal ıd ır. Çünkü biz, hukuk için var ı z

arkada ş la, hukukun içinde var ız, hukukün bittii yerde biz yozl 0 halde

bugün konuşmak zorunday ı z.

Te ş ekkür ederim.' (Alkış lar)

BAŞKAN- Te ş ekkür ederiz Sayın Kazan.

Sayın arkada ş lar; bir önerge var, onu kısaca arz ediyorum. Trabzon.

Barosunun Rapor hakk ındaki göriiş le ı ini yazıl ı olarak bildirmi şier, aynen

tutanaa geçmes ını istiyorlar, tutanaa aynen eçecekt ır, bunu ar ed ı -

yorum. ()

Sakarya Barosu delegeleri Say ın Kadir Latif Islam ı le Sayın Oz-

demir Apaydın'in bır onerı lerı var, bu karar el ınn ı as ı rle ı lgı lı dır, hun-

demde yeri geldiinde okunacakt ır, bunu da arz ediyorum.

Söz s ı ras ı Sayın Turhan İmre'de, bu7'7urun.

TmIIJ lkE (Afyonka ı ahisar)- Sayın Baş kanlar, Sayın •Yöntm Kurulu

üyelri ve Yüce Genel Kurulun deerli delegeleri;

Bendenı z lonetım Kurulu aorunun sdece sosyal guvenl ık konular ı

olan kı smina t Ğmas etmek istiyorum.

Bilindiigibi, eskiden 280 lira olan taban kazanç, 506 sahi ı Sos-

yal Sigortalar Yasas ının 2167 sa ı lı Yasa ı le de ışık 78 nc ı maddesi ı le

7 Temmuz 1978 tarihinden geçerli olmak üzere 322 liraya ç ıkart ı lm ış id.

1 Mart 1979'da bu sefer aynen memur götergelerinde olduu gibi topluluk

sigortas ı ii-eleri için de isçı gostergelerı yap ı ldı ve i ş çi gostergeler ının

en iksek rakamı eskiden 690'di. 690 rkamı 1979 y ıl ı bütçe katsa-visi 16

ı le çarp ı lıp 0'a bolunduunde, 368 rakamı çıkt ı , yanı 1 ı "art 1979'da da

tavan kazanç 322 liradan 368 liray yükseltilmi ş ti. 18 May ıs 1979 gün ve

7/1 7515 sayı lı Bakanlar ur ıilu Kararnamesiyle yeniden bir i ş çi gösterge

si yapı ldı Bu kere i ş çi gösterge tablosunun en yüksek rakamı 750 oldu.

750 , mevcut bütçe katsey ı s ıyle 1 Ekim 1979 tarihinden geçerli olmak üzere

16 ile çarpilip 30'a bö1ündüünde, bu kere 400 lirayayiikseltildi tavan,
üzon Brosunun. yaz ı s ı tn ın sonundd ır.

1•



tavan kaanç,top1uluk sigortası üyelerinin, tabi olduğu tavan kazanç 1 Ekim

1979'dan geçerli olmak Üzere 400 l±radr. Tabanda ie,b ı1iyorsuı uz 78 nci

madde Asgari Ucret Tespit Komisyonunun tespit edece ği rakamı taban kazanç

olarak kabul etmi ş tir. 0 ise 110 liradan 1 May ıs 1979 tarihind.engeçerli

olmak üzere 180 liraya yükseltilrnistL Böylece, tavandaki ükseli ş orta1a

rnas ı % 12'dir, tabandaki yük•s1i ş ortalamas ı % 63' tür , genel ortalama

% 37,5tur. Bu şekilde sayın meslekta ş lar ımı z ın ttimtinii ilgilendiren bu den-

li ve bu derece önemli bir sosyal güvenlik önusunda maalesef Soyal Sigor-

talar Kurumu, gerek Birli ğimizc, gerekse Barolar ımızca ğstihsaledilen.

adli yargı kararlar ını yanlış olarak tesis edildi ği kanaatini ileri sürmek

suretiyle bu yönden Topluluk Tip Sözle şmesinin 4• ncii maddesine dyanarak,

taban ve tavan kazançlariri birlikte artmad ı halinde, ancak art ış oranının

muhtelif basamaklarda bulunan tüm Sosyal Sigortalara. ba ğl ı topluluk sior-

tal ılarına yans ıtalacağı göıüşiinii aç5klamış bulunmaktadır. Birlieimizin

araretle savunduğu hukukun üstünlüğü kavramıyla Sosyal Sigortalar Kurumu-,,

nun bu noktadaki görü şü birbirine ters dü şmektedir. Ortada her ş eyden ev-

vel bir kesin hüküm vardır ve uygulama raplms ı zorunludur. Ankra ilçünc

İş Mahkemesinin kesinle ş en 28 Mart 1979 gün 78/747 esas, 79/10 karar sa-

yıl ı gerekçesindeki tavan kazançtaki art ışlar ın taban kazançta hrhangi

bir de ği şiklik olmasa dahi, topluluk sigortas ına tabi avukatlar ın günlük

kazançlarınà yans ı t ılmasa gerekece ğine dair düşiince velevki Sosyal Sigor-

talar urumuna belirlenecek oranldahilinde. ülesini kapsasadahi, bu

husus Kuruma.uygul'amada keyfi veya kendince uygun gördfiü oranla' ı saptama

ve uygulama yetkisini asla veremez. Kaldı ki, Kurum belirtti ğimi oranları

hesaplamaya yeteneklidir. Nitekim, Sosyal Güvenlik Bakanl ıı.nda 18 Temmuz

1979 tarihinde Türkiye Barolar Birli ği yetkili 'temsilcileriyle Sosyal Bi-'

gortalar Kurumu 'Genel üdfllüü yetkilileri aras ında yap ılan ve benim de

.kat ı amı amir bula Sa ın. Başkanının telgraf ı üarine kat ıldıım bu

doruk toplant ı s ına, karşı taraf ın ör ş lerinden edindi ğim izlenim bu mer-
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kezde ı rb Bu itibarla,

i- Adli yargı kaarlar ınin ikinci bir dava, aç ı lmas ına gerek bulun

maks ı z ın uygulanma ı konusunda Kuruma ihtarhame ke ş ide edilmesi için Genel

Kuy uluruzca Yönetim Kurulumuza görevverilmesini;

2- ilerde yap ı lacak topluluk tip sözle ş m.elerinde taban-tavan kazanç

ili ş1isii öngören 4 ncü maddenin kaldırı lmas ı ve bu koni2dà 506 say ılı
Sosyal Sigortalar Kanununun aynen 78 nc ı m-dces ınde olduu gibi otomatik

b ır biçimde ve adaletli b ı r tarzda i ş lerlik kazn ırı 1nas ı ı çin Yonet ım

Kurulumuzca keza çaba sarf ed.ilmesi,huu•slar ın ı arz eder, Yüce Genel

Kuru]unuzu deerli delegelerine bu; konuda beni, dinlemek , lituda bulun-

dukları için t ş ekkür ve-sayg ı ları m ı sun.nim.' (Alkış lar)
BAŞKAN- Te ş ekiiir ederiz Sayın imre. .

Söz s ıras ı Sayın Necati Özkaya'da, buyurun.

NECATİ ÖZKAYA (Elz ı )- Hepinizi say ıyle selmlar ım.

Muhterem arkada ş lar;	 .	 .	 ...	
.Raporu okuduk, Say ın Hocam ı .z ı,n hlasas ııı dinledik. İyi haz ırlan-

mış . Yönetim Kuruluna faaliyetlerinden dolay ı te ş ekkiirü bir borç jilirim.

Benden oncekı arkada ş larım ın da bunada dile get ı rd ı ' ı gibi, Turirıye'nın

bugün içinde bulunduu en ııuhım sorun, teror ve s ıddet olaylar ı Geçen

Kongrelerde de dile.getirmi ş imdir, ondan önceki Kongrelerde dede getir-

mı s ımdır, Barolar Bırlıı maalesef bu sahada ı stedıı rnı z etkınli ı gostere-

memış t ır, gostereiyor. Bu gösterreyış yalnı z Barolar B ırlııninde ı l,

Baro olarak biim Barolarımı z ın da, hatta avukatların da bir imsuru. U

tiimiize bir ölü topra ğı serpilmi ş , 17 bin mevcudumuzvar, Türkiye'nin dii şü-

nen ve dıplomal ı en buyuk hıruluşu Bizden dh -uçlu b ı r kurulu ş yok, ama

maalesef olaylar ın arkas ında kaliyoruz. Eier avukat olarak say ın ı imı z

yı t ı rıvorsak, bu olaylar ın arkas ında kalom ı 7da armaaı z lazım bunu. Davayı
kazanırs ın, iyi bir savunma yapars, müvekkili sana te ş ekkür eder; ama

Il
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kaybeden taraf küfreder, Bu, avkata say ınl ık getirmez; ana hallJn çek-.
tii s ıkınt ı ların, olaylar ın, her ş yih avukat gerîsinde deil de, ön saf-
hs ında olursa, meslek seyg ınl ık kazanır, muessesc say ınl ık baza ır, dola-
ys ıyle Barolar Birlii say ınl ık kazanı

şimdi ben şunu arzu ederdim ki, Barolar Birli ğinin bu yı lki.Faali-
yet Raporu ba ından sonuna kadar terörle, şiddet olaylarıyla dolu olsun.
At ıf yap ı lmış t ır, yeri geldii zaman telin etmi ş tir, kınamış t ı r;	 Bro-

lar Birlii ve Barolar, gerekli mücadeleyi yapmam ış t.ır, gereklia!vaşı ver-
memi ştir. 3-5 arkadaşımı z ölmü ş tür, Raporda yer verilmi ş tir; ama Türkiye'de
ölen yaln ı z 3-5 avukat de ğil, binlerce insan ölmüş tür. Ilim admı öldürül-
mü ş tür, gencecik fidan gibi çocuklar ımı z ölrnii ş tür, Kirnisi savunma rpt ıı
için öldürülmüş tü, kimisi diiçüncele' inden dolay öldürülmüş tür	 ma da
karşıyı z; radyolar ı aç ıybru, bir büyük. isim öldü ü zaman, televizbronlarda

büyük yayınlar, gazetelerde büyük yay ı lar, gazetelerde günlerce süren ö-

lüm ilanlar ı , ama dü şüncesinden dolay ı gncecik. bir genç öl,düü zaman iki

sat ır bir kelimeyle gazetelerde bahsediliyör ve televizyonlarda küçük bir

haber... Evet, iki.iiç arkada ı mı ölmü ş tür, ama biz avukatlar ı , 17 bin men-

subu olan avukatları da halktan soyut İaramyı z0' Olen yüzlerce ki ş inin ya-

nında iki üç ki ş i .çok azdır.
Duterem arkada ş lar;

Yasal yollarla ne ş ekilde mücadele yapmak gerekiyorsa biz oha var ı z.

Ça ırsınIar Ankara'ya cübbemizi giyergelifiz. Biz buraya 15 senemzi döl-

durduumuz için geliyoruz, ama içimizde son derece inançl ı , cesur, yepye-

ni ruh re kan taşıyan arkada ş lar ım ız var.. Barolar Birlii istedi ri zaman

her yere geliriz, Istanbul'da toplant ı .aps ın geliriz,. Ankara'da tbplanti.

yaps ın geliiz, gerekirse yasal yollardan mitingimizi yapar ı z yürüşü-,

müzt yapar ız, jop yeriz, dipçik yeriz,ama sesimiz duulur 've bir ?ask ı
unsuru haline ancak bu ş ekilde gelebiliriz. Bu önderli . ti Barolar Brlii



- 70 -

yapmanıış t ır ve maalesef yapamıyor. Inşallah bundan sonraki Yönetimj Kurulu

bu uyar ılarımıza kulak asar.

Muhterem arkada ş lar;

Yine şu unler ın en ırıuhın olayı , kuvvet komutanlar ının ve si. 	 Ge-

nel Kurmay Ba şkanının, MillÎ Guvenlık Kurulu Başkanı sıfatıyla Cumurbaş -

kanına vermi ş olduu uyarı mektubudu. Şu son güniin en mühim olay ıdır. Ra-

por 21 ral ık'tamatbaya verilmitir, ama Barolar Birli ği bu son derece

önemli olan konu hakk ında görüşünü bir ek .rporl buraya etirebilirdi.

Bir  mektup verilmi ş tir. Cumhurba şkan ı iki parti : başkanın. ça ırmış ve mek-

tubu kendilerine okuuştur ve dolays ıyla bas ına yans ınış tır, kamuoyu,na

yans ımış t ır. Şu halde her du şunen ınsanın ustunde dusnmes ı , gorusunu di-

le getirmesinin zamanıdır.

Hukukun üstünhii,ii prensibini savunan Barolar Birliinin, bu çok mü-

him bir olay hakk ında bir görÜsü şu güne kadar buraya getirmemesi, hatta

bugünkü kısa konu şmada Sayın E şkanın burada bunu dile getirmemesi bence

büyük bir noksanl ıkt ır. Bunu da-bekliyoruz.

Hepinizi saygıyla selâmliyorum. (Alkış lar).

BAŞKAK- Te ş ekkur ederiz Say ın Ozkaye

Arkadaş lar, şimdi bir öneri var. Bunu sadece bilgi olarak sunuyo-

rum. Diva da bunun gerini yapma çabas ında. ,Souklar nedeniyle toplant ı-

nın Yarin daha sıcak bir yere al ınmas ı için buhun ha ırlıı var, Lin ka-
rara baladıımızda szle're aç ıklayaca ı z, onu arz edeyim..

Sayın Ietin Turgut, buyurunuz.

LETİIT TGUT (Samsun),- Turkıye Barolar B ırlıı 12 nc ı enal Kuru-

lunu. Sayın Diannı ,de,erli meslekda şlar ırnı ve kıymetli ko ııukla ı , Sam-

sun Barosu mensupları ve sahs ım adna sayg ıyla selml ıvoru ın

öneti. Kurulu Çal ış a Raporunu dikkatle okudum ve kurada B şkanı
1 In

raı zın sunuşunu dikkatle izledim. Bendeniz öncelikle çal ı mlarınd do 1 ayı
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Yönetim Kurulumuza ve Başkanıını za te şekkür ediyorum. Çünkü, gerç4ten or

tada bir çal ışma, bir emek vard ır.

Kendilerine te ş ekir ederken Raporu tam mana ıyla benimsedimi ve

faaliyetlerini •eksiksit takdirle kar şıladığımı ifade edemeyecein ı Müsaade

ederlerse brz serzeni ş te bulunacağım veya tenkit edeceim.

2,iese1. Sağlık Bakanlığının Gıda Koutblhizmetlerinde çalışmak üze-

re, Gıda Kontrol hizmetlerinden anlayan ve aynı zamanda hulaikçu bur uzna

nın dış arıdan istendi ğive buıni.n için 17 bin dolar bütçeye ahsisat.kond,u-

u, bu sebeple Barolar Birliğimizin bir reaksiyon göaterdi ği ve yazışma-

lar tepki içine girdi ğini memnuniyetle ö ğreniyoruz.

Göz alt ına al ınan zanl ılarla avukatlar ın F,briistijrülmediÈrini, aa-

katlarca onanan v.kaletname ërnekle .rinin kabul edilmedii, avukatiar ın üst

ve çantalar ının randığı , avukat ile tutuklu müvekkilinin görü şmsinde bi

gözlemci buiunduruldu ğu ve görü şmelerin sürece kı s ıtlandığı ve bu un. yasal

olmadığı yolundaki tepkilerini takdirle kar şıl ıyoruz.

Hakim, savc ı ve avukatlata vaki sal ırılar karşı s ın.da,etkifl tedbir

lexip görü şülmesi için Bakanl ık temsilcileri,. Yüksek fI.kimler Kurulu ve
•	

Barolar Bjrljj temsilcilerinin kat ılacağı bir toplant ı yap11rnas11yo1urıda-

ki yaz ılarından sonra, bir toplant ının rap ıldığını ve fakat Barolr Birli-

i tems ılcı sının davet edilmedi ğini ogrenı oruz.

Silah ruhsat ı konusunda giri şimlerde bulunulduğunu, birlikyöneti-

mince Devlet Başkanımıza kadar iletiimi ş ve Syın Devlet Ba şkanımz tara-

f ından da zamanın Ba şb.akanlığına duyurulmu ş olduğunu ve ayrıca silah ruh-

sat ı için zamanın Içileri Bakanıyla da yaz ışma ya ı ldığını , faka hiç bir

olumlu sonuç al ıı madıını öğrenmi ş ol ı yoruz.

Her ay veya ortalama iki ayda bir bir avukit.ın öldüğü veyaen azın-

dan bir o kadar ının da döildü ğü bir ortamda ya ş ıyeruz. Buna ra ğmn köy-

deki çobanın belinde olan tabanca, onu laillanaca ğı ri en iyi bi eri siz-
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lere, bizlere çok görülmü ş tür ve görül.mektedir

/	 Buna kars ı l ık ne yapmıı z susmaktan baş ka. Infaz hakimii, yarg ı
affı , devlet aukatlıı ibi hukuka bncUlilk yapan teklifleri takdirle kar-

şıl ıyoruz; fakat sonuç yine yok.

Hukuk mezunu ge ıçlerimiz s ınavkap ı larında beklerken, biz àe adli

ye koridolarında hakim bekliyoruz. Kadrolar bo ş , hakimler bo ş , hakimlik

kadrolar ı boş . Dolu olan hakimler i şe boulmu ş , iş ç ıkararnaz duruma gel-

mi ş . Yüksek Hakimler Kuruluyla iyi münasehetler içinde oldunu, arolar

Birliimizin, memnuniyetle örendiimize göre, bu konuda daha etkin ad ım-

lar at ı labilir olmas ına rajrrıen, at ı lmamış olmas ı nı da yine esefle mü ş ahade

ediyoruz.	
- 1

Sosyal güvenlik konusunda uzun uzun anlatmaya gerek yok; sf il hal-

deyiz. Yar ına dönük hiç bir teminat ım ı yok. Aldık dedi ğ imiz ş ey hiç bir

ş ey de ğildir. Bugün sendika1 ı laşmay.n veya daha güzel bir deyimle sigor-

tal ı olmayan kimse adeta kalnamıştır, tarım kesimi dışında. Biz b ı1rna ra-

men cüz£ bir sigorta teminat ı , ölüm ve emeklilik maaşı ; •bunun dışında

hiç bir teminat ımı z yok, hatta bu dahi i ş çinin tavanının, tabanının d ışın-

da, gerisinde kalmış . Bukonudaki yaz ı maar, u ğraşmalarne ile sÖnuçIn-

mış ? Baş ar ı s ı zl ıkla.

Muhterem Hocam ı z, Birlik Baş kanı mı z, ö ğlden önce burada knu ş ur-

larken, haddim olmayarak tenkit edece ğ im "Avukatlar dühyan ın hiç bir ye-

rinde sevilmez ,." d,ediler. Bu doru olabilir; fakat Say ın Hocamız ql unu söy-

leyebilir misiniz bu kürsüden, "Avukatlar dümya ın hiç bir yerinde ş ayı l-

nıaz." diyebilir misiniz?.. Biz sayg ınlığımı z ı yitirmiş durumdayı z maale-

sef.

Benden önce konu ş an arka'daş lar ııııın biçoğu de ği ş ik meslek orunla-

rı nı dile getirdiler. Ben birkaç tanesine de ğ indim, uzun uzun anitmaya-

ca'ım. Tüm yurtta enflayon zaptedilmz bir h ı zl ı geçim ş artları nı! zorlar-

ken, yap ı lmış olan yeni 'ücret sözle şmesini de bir başır ı kabul etmek maa-
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lesef mimktiıı de ğildir. Bir misal veryim; parasal tutar ı' mi1yon]r ola-

bilen bir icra tetkik mercii duru,%aali iş i için 1500 lira maktu Lcret..

para d )i1dir. Bun1arc ıd ır akada ş1ar, kelimenin tam manas ıyej.ac ıd ır.

Ancak, ac ı olan 'bu sayd ıklarımı z ın birisi deii, hepsi ac ıdır, htta say-

ınadıımı z birsürü derd.irniz vard ır.

Acı olan bilhassa şudur; mensubu olmakla gurur du ıduumuZ Birli ği-

mizin hiç bir ist ği yasama ve yürütme orga ınca ra ğbet blmamış 1t ır. Biz

faaliyet Raporunu okuyup kapad ığırnı z zaman bu kanaat ilk kanaat, olar'ak

beynimizde yerİeti..

17 bin avukatın dilek ve teklifleri adeta el tersiyle itilmi ş tir.

Başka 'bir anlamı yok, siz b şka 'bir anlak' verebiliyor musunuz?.. .Olum-

1i hiç bir teklif sonuca u1amam ış tır. Bunun-nedenlerinin ara şt ı rı lrnas

•gerekir. ' Sadece nedenleini ara şt ırmak de ğil, 'bu onur kır:c ı daranışın

değ işmesini sağlamak gerektir. Bu, henimizin; faks' öncelikle Yönetici-

lerimizin görevidir. Bize öre.s.ebpler çoktur; ama enönde gelJni, Bir-

liğimizin 'bir meslek kurulu şu olarak kalmamas ı , siyaset arenas ında 'belli

'b ır s ıyas£ goruş e an , je olurken, en oTeml ı yurt sorunlar ını , en hafif

deyimiyle gözden ka ır ış olmas ı dır.	 .

Şunu anlatmak istiyorum: Türkiye yan ıyor, ate ş 'bacayı sadı . Can

guvenl ı r	 u	 gı , her trlu zgurlukler < ıtmek uere, tehdit alt ında, hatta

devletimizin temelleri, en ş iddetli zelzelenin yaratmıç olacağı t ıtre-

ş imle zaıigır zanir titriyor. Bunara ğmen Birli ğimiz Devletten Ve reim-

deri yana oidu ğunu aç,k seçik orayakoymam ışt ır. Anar ş inin sebepleri,

odakları , yanın-



da, arkas ında kimlerin o1duu bu kaostan kurtulmak için tutulacak yol

ne olduğu, hurrıyet ve emniyet aas ındakı hassas dengenin nas ıl urulaca-

ı , bunn kurulab ılmes ı ıçin hi ı lere ve urulu ş lara hangi g3rev1erın du ş-

tuu vesa ıre. Bu haste1 ı a te şhisi 17 bin hukuçuyu bunyes ınde brındırm

Barolar Bırlıı koymavacak da, kim koyacak arkada$lar 2 Hukuk, cemiyet

ilmidir. Biz hepimiz hukuk uzman ıyı z;, hukuk mes1eimizdir bizim. Biz top-

lumdakı hasta1'ıı teshıs edip , tedavi tarz ını ortaya koymak Zorundayiz.

Ancak, 100 kusur sayfal ık çal ışma Raporunda buna d e j^,inen hiç bir !husus

goremedım ben. Devleti guçlend ıren, rejimin gclece Cinîteminat alt ına ala-

cak ol an- hiç bir tedbir aa1esef g6emedm. .

BAŞi- Sayın Turgut, bir dakikLniz var, hat ırlat ırım.

FJTİIT TURGUT (Deva ınla)- Bu sorular ın Devletten ve rejimden' yana

olan cevab ını bulup ortaya koymak ve L.ce Ulusumuza dugLırmak gorevını

17 bin hukukçun yapmam ış olmas ını bir kusur say ıyorum, tabiatiyle Yne-

tim Kuulunun eksiği sayıyoruni.	 .	 .

Rucur saydıım seylerden birisi, mesela bas ınla, ama her tiirlil ba-

s ınla ciddi v.samim birdiya1oun kuu.lmam ış olmas ını sayıyor. Birlik

Başkanı veya görev1endirecei ki şiler, meslekta şımı z s ık s ık basn toplan-

t ıları yaparak ve röportajiar yaparak veya beyanatlar.vererek, smpozn.mlar.

tertipleyerek, seminerler tertipleyerek, yurt sorunlar ı , rjim sorunları

ve mesleklA sorunlarımız hakk ında tüm mes1ektaş arımı z ın sesini kamuya du-

yursun. Bu ve benzer çalışmalar ın yap ılmamış olmas ı , s ık sık teevizyonda

mesleimizi küçük dü şüren filmlerin seyredilmosinin ba ş l ıca sebeidir.

Mu]aterm arkda ş1arım;	 . .	 .

Dertler ve sorunlar bitmez. Şükro1sun ki, ümitler de bitm

aiat1ık meslePne daha iyi gelecekler ümidiyle sayg ılar sunuyol

kış lar)	 .	 .	 .

BAŞKA!'- Te ş ekkür ederiz Say ın Turgut.

Sayın Nuran Yilo, buyurun.

or. Ben

. (Al-
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PYIL0Ğ (Izmir)- Bir1iimizin 10 ncu y ı l ı kutlu olsun.

Her 10 yı l ın zaman bak ımından hem k ı sa, hem de uzun bir , sireyi kap-

sadıını biliriz. înit Kabir'e gittiimizde A£atürk t ün gençlie titabi

ıle 10 ncu y ıl soylevını yanyana gorduk Gençl ı e hı tab ının gırıJı ş oyle,

Eugün vas ıl oiduuınuz netice, as ırlardan beri çekilen milli nu1betlenin

intibahı ve bu aziz Vata ın her kö ş esini sulayan kanlar ın bedeljir. t' 10

ncu y ıl söylevininde amaç olarak belirleii muass ır medeniyet şeviyesihe

çıkma çar.esidir. Demekki, içinde yasadıımı z yüzyıl boyunca Atatürkün

deyimiyle muas ırlaşmak, Türkça kar şı 1ııy1a çada ş la şmak, demokrtikle şmek

ve özgürle şmek süreci içindeyiz.

Tarihin ilk Kurtulu ş ' Savaşını yapan biziz.Ard ından ba ınıızlk,

tJlkenin biitiinliiü, ussa dayal ı bir yönetim biçimi, halk ın eendi].!iini

öngören egemenlik kavram ı . 29 huhranı ve Kamu Iktisnd Te ş ekkiil1erinin

kurulmas ı . Bu 10 yill ık sürecin içinde büyük bir a şamh var. Bu açamann

içerisinde de bugün uygulanmakta olan temel yasalar ımı z yar. Araan bunca

yıl geçmi ş . Son 10 yı l ın .dilimi içinde ö bir 12 Mart fa şizmi içnde yuva-

lanan ve bugün odakla şan terör. eylemleri. Bu 12 Mart süresi içine ve on-

ras ında örtülü bir fa şist yöneti içinde yarg ılanan bilim adamlaij ı . Bu bi-,

lim adamlarının yargı1anma ında rapor sunan sözüm ona bilim adaml'ar ı . Yu-

nus'un bir söü vard ır; "Bilim, bilim t.ilmektir, bilim kendin bimekir;

sen kendini hilmezsen,ya nice okumakt ır." Bilim, yöntemli bilgi demek.

Yöntem, deneye, g5leme da1-, anan bilim demektir. Her mes1ein ken ine göre

bir amac ı var. Benden evvel görü ş en tüm arkada şiar ımı z bir amaç .aptamas ı

içerisndeler. Diyelim ki, buras ı Odalar Birlii Genel Kurulu olaydı ,

bir say ın büyük ç ıkacak ve diycekti ki, " TJcr.etler dondurulsun, .emeddii-

ler donduru1su, kiralar dondurulsun." ve bundan yak ıncakt ı ; amTKarlar

dondurulsun" demeyeceti. Demekki., her 	 ruİuş kendine göre bir jön.tern

kendin- göre bir qmaç seçer. E:Lz akat olarak neyi amaç kılma ı z İ z ım,

hukuk ada ı nedir, neyi sanacakt ır?. Buden önce görü ş en say ın arkada ş -



ların bu amac ı saptadılar sanır ım; ana somut olarak koymali gerekir ı Bir
hu1ukun üstühljjjfiji(esj era ında bir ş eyler söylemek istiyoruz, bunuso-
mut olarak keinhikle belirlemc ıniz gerekli; Kesin olarak helirleinemiz için,
kısa ve özlü olarak belirleyebilme piiz için, demorssi kelimesinden, ba şka
sözciik bulanıyoru. Biz demokrasiyi sonuna kadar savunmak zor ıuıday.ı z. Ne-

dir demokrasi?.. czgürlükçü yollarla daha çok özgiirliik isteyen, daha çok

özgürlük saiayan bir düzenin ad ıdır. Biz demokrasiyi sonuna kadar savunmak
zorundayız her ş ye rağmen.

Biraz önce belirten arkada ş larım ı z, 17 bin mensuburiuz oldu ıınu a ık-.
ça rladılar. 17 bin ses : bugün Türkiye'de demokrasiyi. gerçekten yfirk-

ten savunsa, bugün demokrasiye kar şı hiç bir kım bıra1h ı köklemein,
su yiiz-[ine ç ıkma e ğilirnini dahi gösteremeyecektir. Bugün Türkiye'nin içinde
bulunduğu bunal ımın gerçek çözümü, demokrsinin 'tam ve eksiksiz uguln ı
uygu1aİımadıında yatar. Oysa, birtakım arkadalar ımı z budernokratik.do ğ-
rutuda, ki demokratikle şme, çağdaşlasma, özgürle şme doğrnitusunun maala-
sef gerisinde kaldıkları halde ' biz onları kınamyoruz bile Asl ın,a bu
Kurulurnuz bir s ınav kuruluduri Bu Kurulurnuz eer demokratikle şme, adaş -
l şma, özgürle şme sürecine yan çizen veya büna karşı sapan ki şiler görür-
sek, bunları açıkça kınamsmı,z su Kurulda , mümIndfir Biraz ee1 belirtti ğim
üer.e, iki bilim adımı maalesef yine .kendinc.e bilim adamı denilen bilirki ş i
s ıfat ıyle düzenlemi ş olduğu raporlardan yararland'ı . Çok şükür. ki , yirgı
bu ki ş ileri hakladı ; ama bunlardan birisi yine Tiirkiye'riin alt ında olan
başka bir yarg ı yerinin kararıyla' öldürülmek istendi. Bu kur şımlar ın hedefi
nedir?.. Hedef, dii şünceye s ıkılmaktadır, Sdece can güvenli ği söze konu
de ğil, insanlarımız dü5üesin1er istenekteir, uysal ki şiler olsunlar

istenmektedir. Bunun rejim olarak ifadesi fa şizndn ba şka bir ş ey de ği1dir
BAÇkAL- Sayın Yiloğ , bir dakikaniz var, ht ırlatıım.

NUMT HIIOĞ (Devamla) J Geçen Gen1.Kuru1da bu '---onuda haz ırlanmış
olan bildiriye gönülden kat ılı r ım,.ncak, kanılarda gerçekten isabetli ola-
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bilmemiz için bu bildiride geçen kav-ramlar ıı alt ını tek tek çizip e bugiin-

k-, l durum bak ım ından gerçek sorumlular ı , erçek odaliara yklaşımla ı sap-a

tarnak üzere hepimizin görevli olduunu sanıyorum.	 -

Saygı larımı s ımar ım. (Alkış lar)	 1

BA :kN_ ?e ş ekkiir ederiz Say ın Yilo.

Sayin arkada ş ların; Ankara delegesi Say ın Ya ş ar Karayalç ın. ın has-

talıı nedeniyle s ı ras ını dei ş tiriyoruz izninizle, kendilerine söz veri-

yor.

YAŞAR KAPYALÇIN (kara)- Say ın Paş anlar, aziz neslekta ş a ım;

Birliğin Yönetim Kurulunun haz ırladıı kaporu dikkatle inceledim e bz ı

hususlarda farkl ı görü ş lere sahip oldu ğum için bunlar ı huzurunuZd helirt-

neyi vazife saymaktay ım. Sizler de farkl ı görii ş lerde olabilirsifli; ama

bunlar ı size duyurmakta yarar görmekteyim.

Birinci konu; mali müş avirlik konusunda Éaporda yer alan grii ş tür.

Vergi Usul Kanımtmu dei ş tir.ilmesi dolayı s ıyle tasarıya"Aç ı lan dvalarda

mükellefler taraf ından istenildii takdirde mali mü şavir de dinleebi İirt!

hükmü ilave edilmek istenni ş tir. Biliyorsunuz bu konu y ı llardan beri hukuk-

çlarla.mai mi şavir, daha dorsu serbest muhasebe uzmanlari arasinda

tart ışma konusu olmaktad ır.

Aziz meslekta ş larım;

Size uu söylemek isterim ki, siy ş set hayat ında anar ş iden daha

önemli olan, e l-onomi hayat ındaki bu hesap düzensizlii anar ş isidif. katta

ilave ederek direbiliriz ki; bugün siyasi bunal ımın anar ş inin uns.rlar ındafl

birisi de bu hs;ap düzenindeki . anar ş idir. Dernekle'r, sendikalar, biyas

partiler, hatta anonim ş irketler bugün gerçek anlnmda bir denetimefl nah-

rumdur. Adalet ha:.rat ında savunma ve akat ne ise, kanaatimce ekoflomi ala-

nındada, vergi hayat ında da 1ıesupları ve bilçolar ın incelenı ei ve

serbest muhasebe uzman ı odur. ka1esef Vergi Usul Enunun haz ırlayafllar

çok dar ve basit bir göi ş ten hareket, 	 konu 3. bu konularda savunma



görevi alabilme 'olarak benimsemi ş lerdir. Konu bu kadar basit deld ır rnes-

lekta ş lar ım. Konu, Tiirkiye t de avukatlık msleinin örgütlenmesiibi ser

best muhesebe uztanlıı mesleinin de örgütlenmesidir. Türkiye Broar.Bir-

' l ğ flfl bu konuya önem vermesini ve Baolar irlii gibi serbest muhasebe
uzmanlıı te ş ekkiiliin'ün kurulmas ı için iliiilerle i şbirlii yapm s ını öne-

riyorum ve rica ediyorum.

Esasen 1969 senesinde bu tasar ı Büyük Millet Kedisine ge1dii va-

kit, orada Anayasa Komisyonunda Barolar Birl.iinin Say ın Ba şkanı ile dier

ilgililer bir araya gelmi ş ler ve bir protokol, bir uzla şma irazal1mışlardı r.

Böylece, bizim aç ımı zdan bu mesele savunma haLkımı z, imtiyaz .ımız) tekeli

miz ihll.edilmemek kayd ıyle halledilmi ş bulunmaktadır. Bu konuy bu aç ı-

dan,•memleketimizin menfaatleri aç ı s ından önem verilmesini bilhassa' rica

ediyorum.

Ikinci 'konu; yabancı hukuk uzmanlıı hakkında Raporda yer alan gö-

rü ştür. Arkada ş lar; Bir yabanc ı gıda uzmanına senede 17 n dolar vermek

Türkiye için önemli bir •şey deildir ve kpitlaonhobisine de bence

lüzum yoktur., I"esele, Türkiye'de her alanda uzman hukukçular ın y	 ş tiril-

mesi y oiunu açmaktadır. Birinci Hukuk Kongresinde oybirliiyle k ul edi-

len Türkiye adalet Akademisi kurulmas ı teklifi maalesef sonaan akip

edilmemi ş ve, Adalet Bakanlıında kalmıat ır. Aynı zamanda bir yasal meselesi

değil, sadece bir kafa ve zihniyet uee1esidir. Türk adalet hayat

uzmanlıın te şvik edilmesi lz ımdır.	 Asliye mahkern,elerjnde o •seiyede ve

Yar ıtay seviyesinde uzmanla'mış ha-kimlerin kendi yerlerinde istihdam, edil-

mesini salanuak için yüksek Mahkeme 'te ş ebbüste bulunulmas ının yaarl ı

olacağı kanaatindeyim.

141 ve 142 nci madde ile ilgili àlarak	 yer alan görü şleri

dikkatle odum; fakat bir hli tereddüdüm var', buru aç ıklak itiyorum,

belki Say ın Başkanımı z ceRrab ında bu hususa 'eteri kadar ayd ınl ık. tirir

ve belki de o zaman endi şelerim zail olur. 141 ve 142 nci madde n 	 ön-
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lerneye, neyi cezaland ırrQaya çal ışıyor?.. Metne baictıımı z vakit, sosyal
bir s ın ıfın yok edilmesi, dier bir s ınıf Uzerindeki hakimiyetinin kurl-
ması , tahakkm tesisi, ortadan kaldırmak, temel nizam ı devirmek, topyekn
yok etmek gibi fiiller i şin örgütlenmek ve propaganda yapmak suç sa ılmak
tadı r. Şimdi bu toplant ıda ve daha evvelki görü şmelerde Birliimı z, anarş i
ve terör .karşı s ıncla ' vaziyet almış t ır, hukuk devletini savunmaktad ır. Hukuk
devletini savunan bir BiTliin, anar ş i ve teröre kar şı olan birBjr1ijn,
141 ve 142 nci madde kar şı s ında nas ıl bir vaziet, niçin bir kar ı, tavr
takındıını izah edemiyorum. Çünkü, 141 ve 142 İle menedilmek isenen,
önlenmek istenen, anarş i ve terördür. Önlenmek istenen, temel. hu1uk nizamı -
nın korunmas ı ; yani temel haklara, dayanan ve ayr ıca. sosyal hukuk evlet-
nin korunmas ıdır. Bir taraftan bunu ilke olarak kabul etmek, die taraf-
tan terör ve anarş iye karşı olmak, ondan sonra da 141 ve 142'ni'n Anayasaya
aykı rı iıını ileri sürmek, bence bir çeli şme oluş turmaktad ır.

Burada yap ılacak bir hizmet olduu kanaatindeyim Barolar Bir1ii
tafından, her devlet yaşayan bir varl ık olarak kendisini korumak ecbu-
riyeti ııdedir. Dünyada belli ba ş l ı devletlerin sosyalist olsun, 'BaL ülke

• • lerinde olsun, 'ceza kanunlar ındakj bizim 141 ve l LJ2'ye tekabül eden hüküm-

lerinin çevrilmesini yararl ı görmekteyim.
BAŞkAK- Sayın Yaşar Karayalçın, bir dakikanı z var, hat ırla ır ım.
AÇAR KARAYALÇIN (Devamla)- 0 zaman ba şka ş eyler de'söy İ mk is-

tiyorum, çabuk gideyim.

Bunun büyük bir hizmet oIaca 'kanaatindeyim. Tart ışmalar için s.3-

1am bir zemin sağlanmış olur.

Di"er bir nokta; yasalarir-iizin'itntidemokrntik hükiimlerden ar ınma ı
görüşü Raporda yer al ıyor. Sayın meslektaslar ım; Anayasa Mahkemesnin ku-
rulmas ından sonrabence Türkiye t de antidemokrtk kanunlar sorunu- ort'adan

klkmış t ır. Bazı kanunlrd.akı hukumlerı beenmeyeb ılrı z, tenkıt edebıl ı-
riz, mahsurlu görebilirjz, zarrlı gör.ebiiiriiz, bunlar ı gerekçel'erinde
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b1irtiriz; ama art ık biara a ı idemokrati -diyemeyiz. E ğer Anayasaya

aykırı bir husus varsa-,o Anayasa Mahkemesine gider ve orada karara bağ-

laııır,	 -

Son bi nokt; -Raporda' dniyor ki, "27 May ıs Anayasas ının etirdik-

lerını korumak Turk Ulusu ve Turk hukukçsu ıçin bır odevdır." Sakın mes-

lka ş lar ım; her Anayasa zamanla.eskir; zamanla eksik tarafları , mahzurlu

taraflar ı anlaşıl ır ve yeniden g3zden geçirilir. Toplum bunu yapmzsa,

Anay.as ının önüne geçer ve Anayasa geride kal ır. Şimdi bizim 1961 Anayasa-

mız bencebir deelerdirmeye tabi tutulmas ı 1z ım ır. Eksik tarlar ı

nelerdir?.. Bu Anayasanın bilhassa eksik 1an' tarafı , empiyet sübp ı ol-

mayan bir Anayasa olmasid ır, Bunal ımdan ç ıkış yollarını t ıkayan br Anaya-

sa olmas ıdır. Bu itibarla biz hukukçular olarak, bu, Anayasa kar şıına ke-

sin olarak kar şı çıkamayız. Anayasada beirnsenen ilkelere evet; ama Ana.

yas.adhki bo ş luklar ı ve eksikleridoldurmak için çal ışmalar yap ılms ın ı

önermemiz lzırndır. Nitekim, Fransa bu hale gelmi ştir. 1958 senes Ş nde bü-

tn bunlar ı gözönüne alarak Anayasas ını dei ş tirmi ş tir. Nas ıl deirdi-

söylemek zamani de ğil tabii ve bu dei şiklik aras ında bizim çok tenkit

ettiimi2 Devlet Güvenlik Mahkemelerinin ve olaanüsü ha duruuma ait

özel hükümlerin de bulunduunu belirtmek isterim- 	 -

BAJ- Sayın Kaayalç ın, 'süreniz doldu, lütfen toparla ınz.

YAŞAR KAJYJÇiN (Devamla)- Topa,rlayacaim efendim.

-	 Son bir nokta; Birl±k. B9 şkanı Sayın Hocam Erem'in Raporund- yer	 - -.

- al ıyor,-diy6' ki,,"T-iirk adaetinde öz ele ş tiri dönemine geçilmesid-e zo-

runluluk vardır. Oz eleşı rı guçhkluk s ımges ıdır Ben gonulden bu goru ş e

katı l ıyorum Ler ' bır muessese,han ı muessese olursa olsur, yasama, yara ı ,

r ütm, hangi müessese olursa olsun e le5,iri1me zse , öz ele ş tirispi yap-

- mazsa; yani kendi çalışmalarını - kendi aç-ısmdan de.,erlendirmezseJ olumlu, -

olumsuz yn1erini tespit etmezse, dejenere olmaya, Drestijini kaybetmeye,

hatta varlıını kaybetmeye mahkGnı olur. Bu itibarla, ben bu goru ş h gonul-
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den kat ılı oru. Ba y-omu z-un, Barolar. Eiriinin ikinci 10 y ı 1 ık dönemide

bu ç ı r ın aç ı lmas ı 1z ımd ı r., Anayasa kurulu ş lar ı , yargı kuruluş ları ve

evleviyetle Barolar Birliimiz, zaten biBele ş tirisini yap ı roruz burada,

ne vermi ş tir, neyi verememi ş tir, daha iyi hizmet etmesi için nele yap ıl-
mas ı lz ımdır, bunu .bence belli bir seviyede muhafaza etmek kayd ı rle gayet

açı k bır ş ekilde tartışmamız lz ıra ır. Ben Faporda bu goruce yer erd ıı
için Birlik Baskanınabilhassa tes -1--kur eder ve bu çal ışmaların br an

evvel ba ş lamas ını rica ederim.

Saygı lar sunar ım. (Alkış lar)

BAŞ KAN- Te ş ekkiir ederiz Say ın Karayalç ın.

Say ın Hayrettin Abac ı , burun

HAYRETT İİT ABACI (Malatya)- Say ın D ıuan, sayın arkada ş lar,

Bundan iki sene evvel yine bu salonlarda yap ı lan Genel Kurul tp

lant ı s ında, Yurutme Kurulu Raporu uzer ınde konu şurken, ozetle sunar ı soy-

lemi ş tim: Barolar Birli ği Ybnetim Kurulu çal ısmış , çalış madıı söylenemez;

fakat bu çal ışmalar olaan bır dcjnem ı çin gayet olumlu ve verimli say ı la-
vi

bilir. Halbuki, olaaniistü bir dönem ya ş adı ; ım ı za gbr, bu d6neiiz için

ele el ınmasi ğımgelenhaz ı konular ı içeı memektedir ş eklinde kon ş mu ş tum.

Tabiat ıyle ki ş i yarın ne o1aca ını bilemez. Ben iki sene önceki durumu

dahi olaanütü saymışım, bugün bu olaanüstü durum çok daha olanüstü.

boyutlara ulaş mış bulunmaktadır. Bu itibarla, iki sene uvvel söyldikleri-

mı tekrar yınelemen laz ımgeleceh Gerçel f en Yonetı m Kurulu Raporunu çok

• ğüzel haz ırlamış ve bu Raporun yans ıttıı çalışsalar da çok olumlu bir

safhada; ama baz ı noktalar ı itibariyle oiganüstthıün olaanüstüsü bir du-

rumda olduğumuz için yeterli sa ı lmayabi İi.
Yeterli olan tarflar ı : Bir kere 141 ve 142 konusunda Rapora dero

edilen hususlar son derece isabetli bimuş tur. Arkada ş lar; yaş adıım ı z

toplumu anlamak zorunday ı z. Toplum statik de:ildir,: daima kendi kendisini

yeniler veileri gider, ileri gitmek zorunda ır. 50 yı l öncesinin dünyas ına
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göz attıımı z zaman nas ıl ı , şı idiki dünya nas ıl, bundan 50 y ıl sonrasi
nas ı l olacakt ı r, bunu gözümüziin -6nünde cnland ırdıımı z zamn, 141 ve 142'
nin art ık. Türk toplumunu rahats ı z ettii va bundan da daha .baka birçok
rahats ı zl ıkların meydana çkt ı , ıni görmekteyiz.

Arkada ş lar; a ıkkonuş al ım, 141 ve 142 neyi yasakl ıyor?.. Devleti
korumu:or. 141 ve 142, i ş te şu, şu ş ekildeki ibarelerle Türkiye'de fikir

hürriyetini engelliyor, Türkiye'de düş ünce özgürliiiine kay ı tlamalar e-
tiriyor, kı s ı tlamalar getiriyor. Daha da aç ık konuşmak lz ımgeiirse, 141

ve 142, Türkiye Cumhuriyeti toraklar ı 'zerinde bir komünist partiisi
kurulmas ını engelliyor ve bundan da birçok kimseler rahats ı z oluy.or; yani
komünist partisi kurulmas ı ihtimalinden de birçok kimseler rahats ı z olü-,
yor. Niye rahats ız oluyorlar?.. Arkada ş lar; bir ilkedeyademokrasivar

dır veya yoktur.' Demokrasi varsa, orada Türkiye ko ıninist partisi de ola-

bilir, başka bir komünist partisi de olabilir, k ırulabilir ve bunLn de-.

mokrasiye hiç bir zarar ı bimz. Fnans.a'da olmamış tır, Italya'da oLma ı _

t ır, İngiltere'de olmamış t ı r, Amerika'da olmami ş t ır, hiç bir yerd olmamış -

t ır. Deniliyor ki, "Efendim, Türkiye'de komünist partisi olursa, eopo_i-

tik durumumuz dolay ı s ıyle Türkiye Rusya'n ın sultasi alt ına girer. Hay ır

arkadaş lar, bu da rnümUin de ğil, bu da olmaz Niye olmaz?.. Kendi ra ıms ı z_
1ıını kollamak isteyen bir ülke, herhalkrda bağ .ıms ı zlıını 1-coruabi1ir.
Romanya 'yı misal gösterelim. Rusya ile hem huduttur, komlinst bir yönetim-

le .yöneti1rnektedr; ama Afganistan olaylar ı dolayı s ıyle Sovyetler'i kına-

mış t ır; çijnkil ba ıms ı zli ını kollamas ını bilen bir ülkedir. Bu konuda bin

duygusal konuşmuyorum arkada ş lar, sadece bilimsel olarak konu ş naya çalışı-

yorum, objektif olars.k konuşmaya çal ışıyorum. Bir edebiyat yap ı lıyor;"Efen-

dim, Taksim'de kı z ı l bayraklar, şunlar, bunlar." Ne	 rarı vaTasim'd

kı z ı l bayraklarla irünülmesinin, ne getirir bir memlekete, ne götürür?..

,Eer bir memleketin meydanlarında kı z ı l bayr1lar ın ürürnesiyIe 0 mm1ekete

kötü ş eyler gelseydi, İ talya, İngiltere, Amerika, Fransa, çok kdtU sonuç-
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ı arı a karşı karşıya olurlard ı . Böyle o1madı : ına göre; bu edebiy .t ta,
Türkiye'de sadece fikir ve dü şünce özgürliiiinü önlemeye yönelmi birta-
kim çaba ve çal ışmalardı r. Bu bakımdan Birliimiz Yönetim Kurul un çok
isabetli bir göriiş le ve en üst merci sayabilec irniz bir merci 'olarak
141 ve 142'nin 1ald ırlma ı lz ımge1di ğini, Anayasaya ve demokrtik öz-

gürlüklere aykırı "oldu,,',-unu belirtmesini büyük bir- baş arı saymaktay ım,

sağolsunlar, varolsumlar.

Arkada ş larım; bir de . tarih vardır. Bugün var, bir de tarih var.

Bit sne sonra bugün tarih olacakt ır ve bug-UnUn tarihi ya ı lacatı .
Barolar Birliği bu noktayı da dikkatte tutafak çal ısmalar ını yüütmk
zorundadır. Memleketin geleceği için olumlu yönde çal ışmaldr yai ı lırsa,
tarih hakkım ızda iyi ş eyler yazar, kötü çal ı smalaryap ılırsa, tarih hak-,
kımzda kötü ş eyler yazar. Bu itibarla, daima bir biiyükyarg ı karşı sında
olduğumuzu, tarihin hükmü kar şı s ında olduğ imuzu, buünkii hareketlerirnizin
bugün bu veya şu ş ekilde tepkiler uyandırmakla beraber, yar ın için daha
başka türlü deerlendirmelere kon ı olacağın ı bilerek hareket etek zor-

dayı z. Bunu dü şündüğümüz zaman da, hareket1rimizin ve çalış mal ı rımı z ın
yönü geriye do ğru deil, ileriye doğru olacakt ır ve daima da: illriye do ğ-

ru olmas ı laz ımgelecektir.

Bu konuiçinde Raporuben son derece olumlu kar şıl ıyorum;ama sade-

ce raporlar ı güzel yazmak, raporlarda giize1 öneriler getirmek hilç her

ş eyi çözümlemiyor, her. seye ra ğmen bUtiin buzlar yine'de gidiyor i bitekim

141 ve 142'nin terörü önlemeye yönelik b ır madde olduğunu söyledi Say ın

Karayalç ın; fakat 141 ve 142'nin terbrU önlemedi ği şununla sabJ; çünkü

ortada teror vr. Teror oldu"una gore, de'ekk ı 141 ve 142, teroru onle-

miyormuş , ölese terör ol ıazdı . 141ve 142 gerçekte daha ba ş ka ş eyleri

önlemek için konulmuş tur. 1iDerör ve can güvenli ği konusunda çok daha

ileri boyutlarda çalış malar yapmak zorundayı z. Buko-ıular varken de, daha

başka konulara el atmak biraz tuhaf olur. Fatih'in o ıauazzam ordusu Is-



tanbul suları onunde Bizans' ı fethetmek için çaba gster ırken, Bizans'
-taki ppazlar.me ı e ı ;ıerjn Cinsi-yeti 1conuun	 veya könu .ş iükla	 il k ııı
sunda t t ı4a1ar apar1amış. ıne Pranko Ispanya'da ı ç savas ı balata-
rak fasist bir ktl{ kurmak ±ifl faaliyete geçtii zaa Ipayol
papaziarı da yine aynı konular Uzerinde tart ışmalat' yaparlarm ış . Biz böy-
le anlariz durumlara du şmemej için, "Benim tavan ım şu, tabanım bu, tava-
nım şu olursa emekli olduğumda elime şu >eçer,s, u olunca bu geçe..."
gibi sozlerle oyalanai ımız zaman b ır çelış ıye dusmek durumuyla karş
karşıya olmayal ım Çunku, can guvenhıımjz soz konusu. Lan ıki s ene sonra
emekli o1aca ım. Emekli olduum zaman elime geçecek para benim ı çin muhım
de ı l, hiç ınuhm de ıl, fakat ıki yıl once âàam olduren bır arkadaşlarının
duruşmas ı dolayı s ıyle adlıve korıdorlar ına doluşan birtakım insanların
( Afbuyurun, bu insanlardan bir köpi) bana müstekzi, mflstehzi bakarak,

" Senin de s ıran gelece ı . !t lafnı ötesinde, s ırmın ne zaman gelcei
veya gel ıp gelmeyece ını dusuumek durumuyla karşı karşıyayım. Alacağım
emekli maasindan ziyade, bu s ıranan hiç gelmemesi gibi bir durumu dii şiin-
mek zorundayım ve boyle durumlar oldu ?-u içindir ki, Barolar Birl ının
ve Barolar Birli ği Yönetim kuru1uun çal ışmalar ını daha çok bu kplra
teksif etmesi ve bunun nıte1i ıni de sadece raporuna birtak ım ıyi' ş eyler
Yazmak suretiyle de ği1,daj a başka eylem yolrarı bulmak, aa ıak ve göster-
mek suretiyle çok daha etkin şekilde bir savaş vermesini temenni ediyo-
rum.	 -

Soyleyecekler ım, demin panazlar ın durumu ıle ılilı olarak hoyledı-
ğım duurnla çeli şkiye du şmemek için burada kes ece ım. Hep ınizi saj ıla-
rımla selamlarim, sağolun, vaolun. (Alkış lar).	 -

B4iA1- Tesekkur ederiz Say ın Abac ı .

Söz s ıras ı Sayın Ilhami Güven t de, buyurun.	 -

ILIbhI GtN (Ankara)- Say ın Baş aniar, SayınDivan, Yic Kuruiu
Çok sayın uyelerı ,
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Ele ş tirilerime baş lamadan evvel, öncelikle Raporun her sene ol-

duu gibi bilimsel yönü yanında, bilhass.a geçen yıl faaliyetlerini, g-
çen yıl Eskisehir toplant ı s ında sayın delegelerin ileri stirdiik]ri so-

runla ı takip etti, bu sorunlar üzerinde durduğu için Say ın Ynetim
Kuruluna ba ş ta B şkan olaak üzere ş ahsi,--il adina sayg ı lar, 5Ukran ar sunu-
yorum.	 •

Sayın arkadaş lar;

Hat ırlars ın ı z, geçen sene Eski ş ehir toplants ında dilekler bölü-

miinde söz almış , toplant ıda bulunan arkad.a ş lar ımı za yine ben glecek

sene de aran ı zda delege olarak bulunmay ı . çok arzu ediyorum; ama buluna-

mazsarnveda ediyorum demi ş tim. Çok şükür arzum yerini buldu, Sa ın Barom

bilhassa yar ın gelece ğin ümitlri olan genç arkadaş larım bu ya ş mara

men güvenoyu verdiler, hiı zurunuza geldim, mutluyum, bu mutlulumu be-

lirtmek isterim, te ş ekkür ederim, tekrar sayg ı lar sunarim.,

Syn arkada ş lar;

Öncelikle meslek sorunlar ından yurt sorunlar ının soyutlanamayaca ğı
gerçe ğinden hareketle, yu't sorunlar ının bugün içinde bulunduğu olağanüs-

tü durum kars ı s ında biraz evvel Barornuz ad ına yüksek Kurulunuza bir anar-

ş i ve terörizm kurultay ı toplanmas ını adım ı za öneren ve beim . de katı l-

diğım bir öneridir, hepinizin de kat ı'ldıı bir öneridir, bu 3ne4iyi des-

teklemekle birlikte, bugün içinde bulundu ğumuz . olaanüstü durumdan önce-

likle bizi anar ş i ve terörizmi önleme yan ında, ekonomik önlem p1ketinin

de greğine inanıyorum. T-Urki-yê bigün ı s ınmas ı için Cebelitarik'tan ge-

len bir tankere istikbalini bağ larnış tır arkadaş lar. Bukadar zor ko şul-

lar alt ındayı z. Binaenaleyh, her ş eyin kökeninde ekonomi yatt ığ na göre,

ekonomik önlemlere de mutlaka yer verilmesi gere ğine inanıyorum.

• • Sayın arkadaş larım;

10 sene antidemokratik hü1iimlürin,bu hiikiimlerin bulundu ğ yacalar-

dan ay ıklanmas ıyla uraş t ık Istanbul Barosunuıi çok titiz incelmeleri

/



sayesind.e hakikaten çok mii1emel, önleyici iaar ılarda haz ırla ık ve bu

tasarılar Birlikçe ele al ınd ı , olgunla ş t ı r ıldı ; ama göriiyoruz kbugünli

durum iç:erisinde karşımıza bir önlem maketi daha geliyor ve tamamen an-

tidemokratik hükmlerle dolu bir önlem paketi geliyor. Bendenizki şisel

olarak Türkiye'mizdeki mevcut yasalarda bilh ıssa faşist İta1yanYasaşın-

dan kaynaklanan Cza Yasan ı zda fazlas ıyle her turlu anars ıyı ,trorı zmi

önleyecek hükümler olduuna kaniyim, ba ı ş layın 26 senelik bu ms.lekte

çaba gösteriyorum. Binaenaleyh, bugün şu yasada'bo q luliu vardır, u önlem-

lerin al ınmas ı gereklidir görii şüne katiyen kat ı lmıyorum.

Bunu böylece k ısaca belirttikten sonra; çünkü bir senelik s6runlar

birikti, bu bir senelik sorunlar ı burada 10 dakikaya i^drrmak kar şı s ın-

day ız, onun için ba ış layın. Şimdi meslek sorunlar ına dinmek steye-

ceim izin verirseniz.	 ,

•	 Meslek sorunlar ına her zaman belirttiim gii, vuk a tlar İ hala

•	 kariktiirize edilmektedir. Bu dönem içerisinde lrFadikt l. isimli bir temsil

goster ıldı ûelevizyondu, her halde gordunuz Bu tems ılde b ır av ıkat hem

'çirkin beyaz kad ın ticareti yapmaktad ır, hem de mütecaviz bir kii rolün

dedir. Hiç bir tepkimiz olmad ı . Yazar ı savundu TRT, kesleklere kar şı

değildir. diye. Ritekim, ondan sonra da liitfettiler de"liiç bir mes İee

karşı deildir.'7. diye yinebildikierirıi okudular. Birlik,bir tbplantida

bendenı z bunu dile getirdim, kınama orerı sı verdim; ama bunun cLFL sonucu-

nu alamadık.

Arkada ş lar;

Sayg ınlıımı zı yitiriyoruz, her yönüyle yitiiyoruz. Şi ıı diye kadar

olan toplant ılarda hiç olmazsa Adalet Lakan1 ı i' ının bır çı çe? ı gelirdi,

diğer bakan1r ın da gelirdi. Şimdi bakıyorum ki, hiç alaka şı yok, çok

te şekktr ederiz; ama-hiç alkas ı yok, Sayış tayın ge1mi ş , hiç biinin

yok. Bu, hakikaten h em gülünecek, hm alanacak bir durumdur. Kpskoca

Türkiye Barolar Birli ği toplanıyor, Sayış tayın buketi geliyor, ;çe ıenk

1
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diemeyeceim ona. ("Bu bize ait 	 il-,onlara ait." sesi) Bilemiyorum.

Hayır, biraz evvel mali mü şavirlik falan dendi de, acaba diye dü şündiim.

Arkada şlar; mesleimizde gözü olan hiç bir meslee taviz yemeye-

ceiz, Mali müsavirlik iliya edilmekisteniyor; ama savunma hakki yeni-

zaman karşı gleceiz arkada ş lar. Zaten bütün meslek kurul ıış lanı el-

lerinden ğeldiince mesleimizi kötülemek için çaba göstermekted.inler,

bu bir gerçektii arkadaş lar..

Arkada ş lar; ben niye buradayım; ş imdiye kadar hiç açıklamdıın.

Ben 15 seneyi doldurmuş avukat s ıfat ıyla buradayım hepiniz gibi, İmtiyaz-

ii avukat s ıfat ıyla buradayım, ba ış layın. Hepimiz yasada imtiyz tan ın-

mış ki şileriz. Benim burada ol şurnun nedeni, şu kıdem denilen Jessese

kaldıkça ve Baröm da bana güvenoyu verdikçe hurady ım. Kıdem miissesesi

kaldırıldığı gün,delege seçiisem bile huzurunuzda özür di İeyeceim, gaye-

me kavuş tum, izninizle ayr ılıyorum diyeceimbilesiniz.

Arkada ş lar; Sayın B şkanımız bir müjde verdi; ama bu müjde beni

tatmin etmedi. K ıdem meselesi iki öneri halinde Adalet Komisyonuna inti-

kal etmiş ; ama zannederim ki yine geri al ınmaya mahkmdur; ama bu öneri-

lerden hangisi?.. Malumalniz Genel Kurullar ımı zda iki öneri tart ışıldı .

Birisi; her türlü kıdemin, 'L6netir Kuruluna tan ınan kıdemin, Barolar Bir-

ligi delegeliine tan ınan kıdemin, Başkanlığa tanınan kıdemi. azalt ılma-

s ı . Q bizi gayeye kavu şturmuyor ki. Bir de; tümü ile 
kaldırıls ırt teklifi.

Arkada şlar; yinelemek isterim, lütfen ba ışİayını z beni, bir günlük

avukata bütiin sorumlulukları yükiiiyoru da, idam cezas ıyla mahkeme huzuru-

na sevk edile-n. 1-i-f3i,-nin sorumlultI ımu, savunma hakk ını tanıyoruz, milyon-

luk davayı veriyoruz da, anlamıyorümneden seçilme hakk ı tan ımı1oruz, ne-

den seçilme hakk ı tan ınmıyor?.. Ben bu noktaya takıl ıyorum ve bunu anti-

demokratik görüyorum. Yasanın ç ıktı i günden beri bunu antidemokratik

görüyorum.

BAÇKAI Sayın Güven, bir dakikanı z var, hat ırlat ırım.

Li



-88-

ILHAMİ (JVEN (Devamla)- Sayın aSrkada ş lar;

Demokrasi1erin,çou1cu demokrasinin savunmas ıflı yaar ı z her sene;
ama biz ona ayk ır ı yasalarımı zın üzerinde, hüicümlerimizin'eride.dur
ma ı z. Seçme hakkı olan ki ş inin eçil.me hakkı da olmal ıdır. Binaenaleyh,
sayın arkada şıını za, bir günlük avukat arkadaşımıza seçme hkı var; ama

en mukaddes olan secilme hakk ını bahşetmiyoruz. Binaenaleyh, bi ünNk
avukatın, üç günlük avukat ın, iki ayl ık avukat ın, 10 senelik avkat ın
40 senelik avukat ın birlikte olaca ğı bir Barolar Birliği Genel kurulunu
görmek ümidiyle. hepinize sayg ılar Sunuyor, te şekkür ediorum. (Alk ış lar)

BL- Te şekkür ederiz Sayın Güven.

Deer1i arkada ş larım; bir ,konuyu karara ba ğlamak için konu şmalara
kısa bir ara vermek istiyoruz. Bir önerge vard ı , aynen okuyorum

''çalışma salonıındaki ıs ı tma cihazlar ının çal ışmamas ı nedeniyle
soğuktan rahatsı z olmaktayı z. Huzur içinde çal ışmak zarureti, toplantı
yerinin deği ştirilmesini veAnkara 'Barosu ı ca sağlanmış olan Ankara Adli-
ye şindeki Ağır Ceza Salonunda çal ışmanın yarın sabahta ıi itibaren deram ı
na karar verilmesini arz ve teklif ederiz.

Nejat Oğuz Cemaİetti ı Giiçdemir Ahmet Günar H.Ayd ın
Arkadan da şimdi bir yaz ı geldi. Ankara Savc ı lıği toplant ının

Ikinci Ağır Ceza Mahkemesi Salonunda yap ılmas ını kabul etnii ş , tahsis

edilmi ş . Yalnız bu arada Yönetim Kurulunun da fikirlerini aldik,çal ışma-
nın burada daha rahat, .daha geni ş imkanlarla olduğunu, dinlenme için
aş ağıda istirahat yeri imkan ı olduğunu, 'komanya verilmesi bak ımı dan a ğa-
ğıda daha geni ş imkaniarın bulunduğunu söylüyorlar. Orada bir salon içe-
risine. kapalı kal ınacağını , dışta duru şma günler olduğu için 

direr 
mah-

kemelerin i ş lerinin oldu ğunu söylerler. Her iki durumu bilgi ve takdir-

lerinize sunuyorum. Bir de buradaki çal ışmanın daha huzurlu olacağını

söylüyorlar. Bu konud'a bir konu şma açmaya gerek var mı , yok mu?.. ('Yok"
sesleri)
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Bir nQktayı da m.iisaadenizle arz edelim; eer burada Yap ılras ı
kararı verilirse, •yöneticilerle görüşeceiz, is ıtmyı salamala ına

gayret gösterece ğiz.

CEMALETTIN Gt)ÇDEMİR (Gaziantep)- Efendim, e r--er burada ıs ı ma sağ-

lanabilecekse mesele yok; fakat bu so ğuk devam edecekse, so ğuktan başı-

mız ağrıyor. Eğer b±r 'ikram yap ılacaksa, orada da komanya verilrbilir.

Bu nedenle eğer % 100 buran ın ı s ı t ılmas ı salanacaksa mesele yok.

BAŞKAN- Eer burada yap ılmas ına karar ve ı l ırse ona da gajret

ederiz.

Yönetim . Kurulundan bu konuda aç ıklama yapmak isteyen var

BAŞKAN FARUK EREN-. Arkada ş lar; . Yönetim Kurulu çe ş itli aç ı ardai

adliye içerisinde toplant ımı zın devarnında sakınca gorınektedır, arz ede-

rim.

BAŞ A1J Muhterem arkada şlar, onerCe sahiplerinden Cma1et ın Bey de

"eğer ı sıtma sal ırsa bir sak ıncası yoktur." diyolar. Sayın Cemalettin

Bey nediyorsunuz?.. 	
t

CEMALETTIN GtiÇDEMİR (Gaziantep)- Efendim, Birlik Bas kanınn beyanı-

nı -buranın ı s ı t ılaca ı yolunda taahhiit kabul ederek önergemi geri al ı-

yorum.

BAŞKAN- 0 halde toplant ı yarın-da burada devam edecektir.L

Şimdi konu şmalara devam ediyoruz. Söz s ırası Sayın HUseyin Saçaklı-

olu'nda, buyurun.

JsEyİN SAÇAKLİOĞLU (Manisa)- Barolar Birli Ğinin sayın üyelerini

ve Yöneticilerini say ıyle sel ınlarırn.

Sozlerıme bır Osmanl ı sozcuuyle ba ş layaca ım, "Olmaz c ıhda mem-

leket harap, onı miidahalayi aliman eyler harap." Türkçesi şii; De1et ha-

rap o1rn.z; fakat şu glimlerin riyakr1 ıış yalanc ılıĞı yok mu, i şte Dev-

leti harap edn odur. (Alk ış lar).

Muhterem delegeler;
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Barolar Bir1iinin tetkiklerinize sunduu raporda benden évvel

temas buyuran baz ı delege arkada ş lar ın da söyledikleri gibi, en say ıde-

ter, en ileri . seviyede olan husus, Türk Ceza Yasas ının 141 ve l2 nci

maddeleri için Anayasa Mahkemesine vermi ş olduklar ı ilmi hiç bir'* şekilde,

tüyüne dokunulamayacak. şekilde ele ş tirilmi ş beyanlar ı ve miitalarıdır..

Biraz evvel burada 141 ve 142 nci maddelerin neleri yasaklamak istedii

gayet ça.rpt ırılarak huzurlar ını za getirildi. Ben söylüyorum ve u da bel-

ki benim sonun olabilecek. Sonum olduuzaman da, sizlerden nam'ıslular

gelsinler beni sav ıınsunlar. Eer ben dersem ki, bir patron bir şçiyi

çal ış t ı r ıyor, buna 100 lira ye\rmiy veriyor, bu patron bu i ş çiden en az

20 lira fazla gelir sa ğl ıyor; yani o i şçi 120 lira deer yarat ıyor; fakat

bunun 20 liras ını patron cebine koyuyor. Bu, i şverenle i ş çi ara ındaki

sömürüdür, i şçilerin patronlara sömürülmemsi lzımdır, örgütlemesi

1z ımdır dersem karşıma 141 ve 142 nci maddeler ç ıkar, tabii bn bunu

demiyorum şimdi

Arkada ş lar; eer. ben dersem ki, çal ışanlar, yalniz çalış i4ranların

birinci derecede sömüriisüne maruz de ğil, bir de ticaret burjuvasinin

ikinci sömürüsüne maruzdur, çal ışan aldıı yevmiyeyi,pazra gelhii za-

man fatura dalavereleriyle, aldatmavedüzmecelerle o üreten adam, ü üre-

terek pazara sevk eden adam, gerçek üreticinin ürettii mal, ar.c ı dola-

yı s ıyle as ıl üretene tekrar fazla fiyatla sat ılmak suretiyle tekrar sö-

müriiliiyorsun, ticaret burjuvazisi seni sönürüyor dersem, yine 141 ve 142

nci madde benim y :amdan tutar,beni hapse sevk eder; ama ben huiıu demi-

yorum0	 -

Muhterem karde şlerim;

Bir ağır. ceza rnahkemesndeki savunmamda öyle dedim, bu madeler

bize ekonomik dü şünmeyi yasakl ıyor, hepiniz, kiminiz aya ını zda, kiftiniz

başınızdan SO ı . , İ L	 4-$ ınız; ama sosyalistler Türkiye'ninbu gele-

ceini ta 20 sene evvel, 0 sene evvel söylediler.Söylediler d ne oldu?

Çou hapislere, zindanlara t ıkıldı . Hangi maddelerle t ıkı d ı?.. 141 ve
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142 nci,,madde1e y ie. tişüyelirn efendiler, biraz daha ü ş iiyelim, b i raz 'daha
donal ım, bizim e ğer akl ım ı z ekonomik konular ı i ıcelemey 'yetm•iorsa,
siirüm sürün sürüneij ın. Amerika Tirkiye'yi bir üs olarak .ku11anak için
haz ırl ıklar içerisinde, bunu da sineye çe,le1im. Silahl ı Kuvvetleinize
önei1e:r verdilerim, ş öyle yap ın, böyle yap ın diyelim. Baz ı me ş lök te-
ş ekküllerin siyaset yapmamalar ııı söyleyelim. Siyast ne ki?.. Siyaset,

yüksek seviyede memleket hizmeti değil mi?.. Bu yüksek seviyede memleket
hizmetini tflcca ı yapacak, fabrikatör yapacak. da ,, avukat ve onların 'pir-
liği olan şu Yüce Heyet yapmayacak m ı ?.. Yalnı z siyaseti burada. \rurgula-
mayacak mı ?.. Fa ş izan kanunlar ın üzerine çesaret1eyürümeyecek ıai?,.
Oebeitarık'tan ' gelecek tankeri balamakla, Allah'a. dua etmekle vakit mi

geçirece ğiz?..

Muhterem arkada ş larım;

Meseleye ciddi olarak e ğilelim. Barolar Birlii Türkiye'nin beyni'.
Benim kan ını a göre, avukat olduğundan da de ğil, Biiyük Millet Melisinden

deüstiin. Çiihkü burada, cemiyet ilmini tahsil' etmi ş , demiyetin yaralar ına
ne ş herlerini vurmuş , cemiyetin biiiin s ıkınt ılarına biifiil ş hit olmuş
yüksek tahsilli, yüksek bilinçli insanlar ın topluluğu. BuradakiJ adamlar

siyasetle uğraşmayacaklar, , buradaki, adamlar beni yönetenleri ele ş tirmeye-
cek de, ara'oac ı la,r derne ği ini éleQtirecek, onlara, mı havale dec ğiz?..

luhterem karde ş lerim;

Türkiye Barolar Birliği gerçekten iyi bir yolda, gerçekten Türkiye'

nin dertlerine parma ğını bas ıyor ve bunun üzerinde titizlikle duruyor.

Daha evvelki çal ış malarda 141 ve 142 kadar tehlikeli Bankalar Ianunu iie-

rine parmağını bast ı , onun üzerinde durdu. Geçen dUnemde İ zmir deieg'esi

arkadaşıniız Çocuk Mahkemeleri" iizerine parma ğını bast ı  ve 'bu yasa halinde

Meclise sevk edildi. Ş ixıdi yeni yeni atil ımlar, yei yeni ilerlemeler

var. Meseleleri ele ş tirmek çok kolay. Szü çuvala .:oymak zab ıt ktiple-.

rinin i ş i, onlar yazarlar, zapta korlar; fakat 'bunu eyleme geçirmek zor.

pu
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17 bin tane avukat var. Bütün avukatlar ın can giivenlii söz kon ısu; f a-

kit bir taraftan daDemokles'in k ılı c ı gibi omuzumuzda geçim s ı 1: ınt ı si

var. Barolar Birlii bir emir verirse, "Avukatlar bir ay mahkeDeye girme-

yin" derse, .kaçnı z buna ittiba edersiniz?..Denekki bütün sorlarn

alt ında yine ekonomi var, yine şu fa şizan dediğimiz hukuk, hak tanımayan

rejimin polisi gelirde biraz evvelburada beyanda bulunan arkada şımı z ın

dediği gibi kap ılarım ı zı tekmelerse, yakam ızdan tutar bizi siiriim sürüm

sokaklarda süriirse, ne yapaca ğız?.. Barolar Bir1ii ne yapabilir?..

Barolar Birlii, bizden ald ığı güçle, ş imdilik kafa bakımından efkrı

umumiyeyi olueturmaya çal ışıyor; aa Allah bize ilerde eyleme g ÇmeYi. de

nesip edecektir, mahkemeleri de boykot edeceiz ve böylece avükt ın ne

olduğuu gösterece ğiz. Tarihte Alman kayzerlerini dahi o cübbeli kargalar

(Ki, avukat lara bu s ıfat 7Ta ış t ırı1nış t ır Kayzer taraf ından) dize getir-

mi ş lerd-ir. Cübbeleriyle yürüyen avukatlar iktidarlerı yıkmış ve ondan

ş onra da ipe giden insanlar vard ır, bu bizim tarihimizde -ard ır. Avu.at-

ları siz avukat olarak yüce belleyin, ben yüce helliyorum.

Muhterem arkada ş lar;

Mesleki sorunlarımı z gerçekten önernli, s ıkınt ılarımız var Hiç bi-

rinizin ho şuna gitmeyecek bir dii şiincm var; avukatlar ın onore eilmesini

istiyoruz. Ben yine meseleye ekonomik aç ıdan bakayor ve diyorum i ki, emek-

li olan avukat, gerek Sosyal Sigortalardneekli olmu ş , gerek Emekli

Sandıından emekli olmuş ki şi avukatlık yapmas ın. Avukatl ık yaparsa ne

olur?.. Mahkeme koridorları mnfat pazarı olur. Avukatl ık yaparsa ne

olur?.. Emeklilik haline gelmi ş ; cebinde üç-be ş kuruşu olan av kat, mes-

leğe yeni girmi ş olan arukattan daha avantajl ı durumda olduğu için, o

genç çocuk en enerjik döneminde faydal ı olmamakd ıirumUnaii Ş er ve gerekli

incelemeyi yapamaz, meslekte gerekli ier İeeyi sa ğlayamaz. Şu halde ben

şimdi bu oylanacak bir, husus olsaydı bir öneri;yle eIirdim; fakat bir

fikir olarak ileriye at ıyorum. Emekli olan çali şmasn.
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BAŞ!-'AN- Say ın Saçaklı'o ğlu, bir dkikan ı z var efendim.

HUSEYIN SAÇAKLIO-LU (Devainla)- Yüksek yarg ı mercilerindeni emekli

olan ki ş ilerin durumlar ı gün geçtikçe dikkatiinizi çekiyor. Yargaydan

emekli olmuş tur, avukat oluyor, onun durumuyla çntadan yeti ş me avukat

aras ındaki durum çok farkl ıdır. Mesleimizin yticelmesi bakımındrn buna

çok önem vermemiz gerekir. Biriak ım dalaerelein belli odaklaran kay-

naklandıını . da yine bilmemiz gerekir.

Hepinizi sayg ıyle seiamiar ım. (Alk ş lar)

BAÇKA- Te ş ekkür ederiz Sayın Saçakl ıolu.

Say ın Güney Dinç, buyurun.

GtUEY D İNÇ : (lzmir)_ Say ın B şk, sayın akatlar;

Yönetim Kurulu Raporumuz bu dönemde geçen y ı llara oranla oyutla-

r ının daralmış , sayfalar ının azalmış olmas ına karşın,daha donır1ıcu, da-

ha içrikli bir Rapor olarak bizler ulaçt ı Dier arkada ş .ar ınıın da be-

lirttikleri çal ışmaları özetleyen bu Raporundan öti5.rü Sayn Yönetim Kuru-

lunu ve Ba şkanı kutlar, kendilerinete ş ekkiir edeviz. Raporda yap ı lmayan,

yer almayan, ya da bizlerin çözülmediini gördüiimüz konular ın birçou-

nun da, yainızcaYönetim kurulunun çal ışmalarından domadıı , aı cak Ui-

kenin genel koşulların ın henüz bu konular ın üstesinden geleeek üzeye

gelmediği gerçeinden kaynaklanmaktadır. Bu bakımdan dier arkaaş ların

da üzerinde durduu gibi, akatlar olarak öze sorunlar ım ı z ın, hukukçu:

lar olarak Ulkeniiı hukuk sorunları üzerindeki amaçlar ımı z ın gerçekle şme-

mesinin bir büyük nedeni, tilkenin bugün içinde bulunduçu genel koşullar

olmaktadır. örneğin, ş iddet olaylar ı konusu heimzin üzerinde urduu-

muz, ki ş i olarak, toplumun bireyleri olarak ac ı s ını , eziyetini ekti r i

-miz temel bir konu. Ancak, Raporda bu konu gerçekten gerektii içimde

değerlendirilmemi ş , avukatlara. yönelik baz ı saldırıJrın özetlenmesi ile

yetinilmi ş ve toplumsal niteliği üzerinde geçen y ıi'rda oldu,u gibi yine

durulmamış t ır.
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Asl ında avukatlara yöneltilen sald ırılar, tjlkedeld bütün lerici-

lere, yurtseverlere kar şı yöneltilen sald ırılardan ayr ı tutulamz. Geçen

Genel Kurullarimizda aram ızda hulunan, bu kürsüde Bildiri Lomisonu Ba ş -

kanı olarak özgfirliikleri savunan Say ın Umit Doanay dostumuz, Hocam ı zın

aramızdan ayr ı lışı gibi, bir ba şka ileröi yurtsever Say ıh Tüte ıgil'in de

aramızdanzorla kepar ılıp al ınmas ı , genel tllke çap ında karşı laş t ığımı z

terörün bireysel sonuçlar ı olmaktadır ve bu terör bugün bizi 4Ulkeyi

duyars ı zlıını yitirmi ş , sindirilmi ş bir toplum a şamas ına götürektedir.

Asl ında terörün amac ı da budur. Öylesine duyars ızlaş t ırılmaktayz ki,

tero"rii kar şı önlem yasas ı diye getirilen, aslında toplumun democratik İ e ş-

mesini engelleme amac ı giiden yasalar kar şı sında,bizler bir yerde'erd anar ş i

yasalardan domarnktad ır, yasalar ın\bu i şte suçu yoktur gibi sauuma du-

rumuna düşüriilmekteyiz. İş te bir toplum şiddet yoluyla böylesine sindi-

rilmeye itilmekte, böylesine duyars ızlaş t ırilrıaktadır. Bizler bugüne

kadar de ştirilmesin istedi,imiz yasalar ı savunur duruma getikim şiz-

dii, bu noktaya dikkatinizi çekmek isterim. Elbetté bu yasal'ar ıfl bir suçu

yok başımı za gelenlerden ötürü; ancak oy ı anan büyiik oyunu daha aç ık bir

biçimde vurgulamak zorunday ı z. Acaba bu yasalar terörün önlenmesi için mi

getirilmektedir?., Soruburadadır. Eer bu yaalar terörü önlemek .için

getirilmek Ïstenseydi, terörü önleyici nitelikte yasalar olurlard ı .. u

yasalar terörü önlemek için getirilmemektedir. Bu yasalar, teröiin olu ş -

turdu.;u duyar ı zl ık ve sindirilmi ş ortamda kitlelerin demokratik hak ve

özgürlükleini ortadan kald ırmak için getirilmektedir.

Şu halde, bu yasalar ı getirmek isteyenler, terörden yararanmakta-

dırlar, •terör ortamına sm ınmaktadırlar, bu gerçei aç ık biçirnde vurgu-

lamak zorunday ız. Terör bizim sorunumuzdur, terör halk ın soru±uur, te-

rör ya şamak için emeini veren, kafas ını veren insanlar ın sorun ııdur. Te-

rörü önlemek, bu ter6rün ard ına sığınıp demokratik hakları ortadan kal-

dırmak isteyenlerin meselesi. de ğildir.
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Toplunun demokratikle ştirilmesi neleri gerektirmektedir?. Toplumun

demokrat:Lkle şmesi, kitlelerin örgütlenmesini zorunlu k ı1maktadı . Oysa,

kitlelerin örgütlenmesini ortadan kald ıracak yasalar getirilmektedir.

Örneğin, bütün çal ışanlar ın,kamiı kesiminde çal ışanların, memurlr ı , top-

lusözle şmeli, grevli 'sendika haklarına kavuşmaları , toplumun demokratik-

: le şmesi için gerekli bir geli şme süreidir. Getirilen yasalarla bunlar

ortadan kaldırılmak istenmektedir. Bizler örgütlenme özgürlü ğünü geli ş-

• tirmek için 141 ve 142 nci maddelerin kald ırılmas ı için her Genel Kuru-

lumuzda kararlar alırken, terörü önlemek ad ı alt ında bu addelei a ğırla-

t ıran, üstelik özel mahkemelerin yàrgilcima alanı içine sokmak afaC ıfla yö-

nelik yeni yasa önerileri haz ırlanmaktad ır.

BAŞEAD- Sayın Dinç, bir dakik.nı z var, hat ırlat ırım

GJEY DINÇ (Devamla)- Bizler, örütlerıınenin gelimesi içi ı daha

önceki Genel Ktı ullarımızda kararlar al ıp, çabalar içine girmi şJ:en, Der-

nekler Yasas ı ağırlaş t ırılmakta, yeni cezalar olu ş turulmakta, yni demok-

ratik haklar ı ortadan kaldıracak giri şimler içine giri1mektedir Şu hal-

de sorun terörün önlenmesi de ğil, terörün olu şturduğu baskı ortamı alt ın-

da demokratik hakların örtadn kadırı1mas ıdır.

Arkadaş lar;,	 1

Bu sonuç asl ında toplumumuzun diamizmini de be1iremekteir.

ugiin yönetenler, yönetemez duruma gelmi ş lerdir. Bu, bizim gelebekteki

ç ıkış yo1nmuun ortaya konmas ıdir. Burada Barolar Birlinin bice yap- ,

madıı ve daha etkin biçimde yamas ı gereken konu, bundan öncek Genel

Kurullarda da aç ıkladığım gibi, art ık kitleyeyönelmek, demok'a'ik kuru-

luşlarla ili şkileri yönelmek, teröre kar şı mücadele verileceksej, terör-

den yılmış oianlarla birle şmek; demokratik hakları geli ş tirmek için mü-

cadele verilecekse, bu demokratik haklara sahip ç ıkmak durumunda olan ör-

gütlerle birlikte ortak ey1m1er' oiu şturmkt ır've 'arada pekço arkada şı-
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mı zın da soyledı 'rı gibi, mesele art ık bır bildiri, b ır mutalaa, b ır aç ık-

lama aşamas ını geçmi ştir Buun varl ığımı z ı koruyah ı lmek için,( ı ,bu

Genel Kurulda ancak varlıımı z ı koruyab ılme duzey ınde meseleler get ırıle-

blmış t ır şu ana kadar) kendi kabu ğumuzu aşıp topluma yonelmek, toplumla

iç içe olmak ve ayn ı amaçlar etrafında ortak eylemlerde yerimiz . sapta-

mak zorundayı z.

Hepinize te şekkür ec'er, sayg ılar sunar ım (Alkış lar),

/
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BKNeşekküı diz-Sain. Dinç.

Arkaaş ar . ş i	 znle; C

•	 D±3aşkaa sö z isteyen 'var mı? . Cattcin., Gdenıir:.
Dört -arkadaşımız biduğuna göre ., eğer :uunöı

ları bugiin bitireiim.

Sayın Cengiz Ilhan, buyurun.

CENGIZ ILHAN (Izmir)- Sayın Bakan. sayın Divan Heyeti. eri,

sayınBarolar Birliğ i Başkanı ve Yönetim Kurulu üyelri, sayın arkadaş la-

rım;	 -	 -

Ashnda,, Sayın Cemalettin bey arkadaşımı zın da buyurduklari gibi,

aoğüktanbaşımı.z ağrıyor, üstelik saat 2'd.en beri diniediğimiz1oflU Şma1ar.

la da bir hayli kafamı z karıştı . Bunlardan sonra, süreni ı sonun doğru bir-

şeyler söyleyebilmek oldukça güç; kusuru ınu ş imdiden af f edin.

Önce, izninize s ığınarak iki noktadaki üzürıtümü sizlere arz etmek

istiyorum..

Birincisi; aramızda ne kadar yöntem yönünden fikirayk.1 ı1ığ > olur

sa olsun,. Barolar Birliği Sayın Başkanı Faruk Erem'in Ankaal ı .arkad ş la-

rımızca delege olmaya ikna edilmemi ş olmas ını üzüntii ile karşilıyorum.

Ikincisi ise, y.dnetimin, şiiphesiz tedhis olaylar ında b,rqok insanlar

öldürülmüştiir, ama içiınizdeki bir arkadaşımı z eğer öldürülmemiş olsaydı ,

bugiinbürada bulunan bir akada şımı z için bir küçük Vefa borcun ı1n, bir

onur borcunun yerine getirilmei ş olmasını da yine üzüntü ile kr şılıy.ruw-

erçekten, Yönetim Kurulu raporunda yeni bir ş ey yok; aağ 	 ka-

rı son 3-4 yıldır yapı lan toplant ıların de ğiş ik biçimlerde tekr9rından i-

barettir. Ne var ki, arkadaş larımızın yaptıkları ele ş tirilerle, I ki denile-

bilir ki bü, Yöneti ın,Kurulunun raporunda bir de ğiş iklik olma	 için böy-

le olmaktadı r ve fazla bir de ğiş iklik yok. 0 zaman şu noktaya liyoruz:

Birlik, galiba giderek duragan bir noktaya do ğru gelmi ş ir. Bunun,

konu şmalardan çıkardığım kadar ı ile, yahut da bunun iki yorumu olabilir.
•	 iyiyorum;

Birisi,/ki }Tocamı z da iş aret buyurdular; fikirler ortaya at ı lmış , maya tut-

mutur, bundan sonra-bunların geçekle ştirilme kal1adır .KÖ ü yorum

ise; Barolar Birliği hayatiyetini kaybetmi ştir.
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Pek tabii ki, iyimser olmaya, iyi yorumu k.:bul etmeye 	 cburuz.

Biz dün sabahleyin,. Ankara Barosu. Say ın.B şkanının koiı mas ında,

bu konu tekrar ortaya at ıldı . Biz birmeslek örgütüüz sadece. .

uhterenı arkadaş larım, biz bir aemi merkeziyet kurumuyz, làizmet

kurumuyuz. Bildi ğ iniz gibi, savunma bir devet görevidir, savu ı*a bir ana-

yasal hakt ır. Devlet bazı görevleri bizatihi kendi yerine getirbilece ği
gibi, bazı görevleri hizmet ademi merkeziyet kurullar ı kurarak, jpnlara

devredebilir, içte ii.lkemizde, - ş üphesiz çok. ileri bir anlay ş la, savunma

hakkının ör t l rcsini harolara ve Barolar Biliğine vermitirBu bizim

temel görevimizdir. C-özdenuzak tutmayal ım; ruhsat ı biz veriyor ı1ı z, cüppe-

yi biz veriyoruz ve bizim ' kabul etmedi ğimiz bir kimse bu ülkedejavukatl ık

yapamıyor. Bu önemli bir a ş amadır. Kendimizi bir, tabii ki küçfi1 görmüyorı
bir lokantac ılar dern» ğ i gibi de ğerlendirmeyelim.

Ikinci bir görevimiz de var; oda baskı grubu olmak. Ş imdi, bugün-

kü tart ışmalada zannc'orim ki bir sorun ortaya ç ı kmış tı r. Bir lavunma'  hak-

kını örgütloyen kı2r	 olarak, iki, bu ülkenin bir ';atanda şı , bir bakkı gru-

bu olarak butgöevlorimizi nas ıl yerine getireo3 ğiz? Bir görüş egöre,yan-

gına körükle gi .ok..zıi körik stratesi mi, kova stratejisi mi,..Een

bugünkü konu şralardan bu iki anlamı çıkardım. Konu ş a ıım arkadaş lar, ama

kendimizle konu ş r ı a1: nşyi halleder? Şüphesiz Eski ş ehir toplant ı s ında kabul

ettiğ imiz bildiri önemli bir beigedir. Ne var ki, bu' bildiri kaQ gazetede

yer aldı , üzerinde zç ki ş i yorum yapt ı ve ne kadar etkili oldu, bunu biz-

lerden, hatta 17 bir avukat ın bir kı smı dahi biimeyebilir, ba şk kim bilir'

Fikirleri doğru c aptarak yeterli de ğil. Benim md ş terilerime söyledi ğim bir

söz var '; haklı olTnai: yzteli de ğil diyorum; hakkı kabul ettirmek lazı m.

Bizim görevimiz dö bu. Hakk ı nas ı l kabul ettireoe ğiz?.Bunun yönemini sap-

tamamız lz ııı . Bu ii.J.kcde baskı giubu yalnı z biz de ğiliz. Bizden ba ş ka bir-

çok baski grupları var; uzak1ara mı dü ş ece ğ iz? Hangisi tuzaktır, hangsi•

tuzak de ğildir? Ne zaan en etkili bir biçimde, en inand ırı c ı br biçimde

fikirlerlmizi kabul ettirc	 cfl unları .derin derin dü ş iinmek lzım.Evet

konu ş alım, e ğc- ..	 zi rahatlat ıyorsa, gece yatt ığımı z zaman, sadecE
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konu şmu ş olmakla, sadece bildiri yayınlmış olmakla vazifemizi yapt ı imi-

za inanıyorsak, bunları yapalım arkada ş lar. Ama vazifmiz bu .deği1. Her

biriinizin yeti şmesi için en az bu memlekette 10 b±±I ki ş i okuyamadı . Biz

meseleleri çok önlü düş ünmek zorunday ız.. Kendimizi barc ıyamayiZ, Kurumu-

ınuzu harc ıyamayı z. Etkili, inend ırcı olmak; meselenin psikoloj

nı da ele almak zorundayı z,' Türkiye'yi soyutlayamay ız. Hukuk, YU

•hukuk.

Süpermen filmini gördünüz mü? Çok yetenekl İ , çok güçlü b

men bu. Ne.bilyim, füzeleri tutup de ğişhriyor, havada uçuyorv

t araf ı-

siz

süper-

saire..

Sonunda sevgilisini kurtra ıaıyor ve ölüyor ve diyor ki, "Ben seviİ imi

kurtaramadıktan sonra ne biçim supermenl ıkt ır bu?" Ben ınsanları olmekten

kurtaramadıkt.an sonra ne biçim 'hukukt.ur bu yahu?.. Arkada ş lar giiı .de en az

20-30 -40 kiş i ölüyor. Dünyada hiçbir ş ey bir insan hayat ından de ğerli de-

ğildir. Hukukun amacı yaş ama hakkını sağlamakt ır. Hukuk budur. Aaç,hukuk

insanlar içindir, araç de ğildir 1ıukuk. Hukuku ihsanlard.an,topluUd8fl 5'-

yutlayamarı z. Lütfen olaylara bu aç ıdan bakal ım.

BAŞKAN- jayin İlhan, bir dakikanı z var; hat ırlatayım.

CEMALETTIN GOÇDEMIR (Gaziantep)- Ben hakkımı Sayın İ lhan'a veri--

yorum.

BAÇ.KAN Oldu efendim.

Buyurun S ayın İ lhan

CENGIZ İLELN (Devamla)- Çok te ş ekkür ederim; hakk ını ban veren

arIadaş için. Inş allah ben onların haklarırni kötü kullanmış olmam.

Ş imdi arkadaşlar, asl ında, önümüze bir ikilem sürülmü ş t ı '. Bize

deniyor ki, ya diyorb ı insanların ölmesini kabul edeceksiniz, yà da şu

şu şu. metinleri kabul edeeksiniz..Bu bir ikilemdir. Ve karai ve3mesi 0

kadar kolay bir şey de ğildir. Öyle ya; polislerin evimi aramas ı , 1çok sa-

mimi söylüyorum arkada ş lar, polisin benim: evimi aramas ı e ğer 10 ki ş inin

hayatını kurtaracaksa, aras ın. Hatta 1 ki ş inin. .Buyursn aras ın. Polisin

benim yaz ıhanemi aramasi, bu ülkede bir genç çocu ğun ya ş amına olanak sağ-
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layacaksa, gelsin aras ın. Ama mesleki deformasyona d şmyeli; meseleleri

sadece hukuk aç ı s ından görmeyelim'. Hukuk bir araçt ır arzetti ğim gii. Amaç,

insandır. Hukuku br amaç haline getirdi ğimiz. zaman, çok kınadığımı z bir

başka türlü fa ş izme, bir ba şka türlü zulme yol açabiliriz.

'	 1a1 şlar, zannediyoum ki .bn notlar ımı sadece 10 dakika

için almışım ve 10 dakikayı busuretle ikmal etmi ş im; sö.1edik1.erim di ğer

yönlerden .tekrar' olaak.	 .

Kısaca lütfen yöneticilerden .ve sizlerden, meseleyi daha derinle-

mesine, bir şey önerirken, bir i şlem yaparken, bunun nerelere kadar yara-

ca ını düştinmenizi, uzun uzun dü şünmenizi rica ediyorum. Meele ' kendi,vic-

dani rahatlıımı z değildir, mesele örgütümüziin rahatl ığı da de ğildir, mese-

le bu toplumun, bu insanın rahatiııır. Aynı gemideyiz, ya da bu cennet,

bu cehennem bizimdi ı .	 .

Te ş ekkür ederim. (alkış lar)

BA;KAN- Te ş ekkür . ederim Sayın İlhan. .

Sayın Atila Say.,	 . .	 .	 . .

ATİLA 5kV (Ankara)- bay ın Ba şkan, sayın meslekda şları
m; derrı i

dostum ve çal ışma arkadaşım Sayın Cengiz; İlhandan sonra söz almak bir

şanss ı zlık tabii sina san ıyorum ki 1,5 yıl aynı Yönetim Kurulunda çal ışma

arkada ş1ıı yapt ıktan sonra görü ş lerimizde ep.e.yce yakınlık var. .de'çi Cen-

giz İlhan, ki ş isel düşüncelerinin özgürlüü bak ımınd'an çok saygı duyduum

bir arkadaşımdır ve çok defa çat ışmışı zdır ama, bütün iyi düstluklr gibi

bizim dostluğumuz da çat ışmalar üzerine kurulmu ştur.

Efendim., Cengiz Ilhan in bir deyiş ini ş aşkınlıkla karşılad ğ mi

belirtmek isterim. 0 da, bayın aşkanımı z Faruk Erein'in, bu dönemde Ankara

Barosu delegesi olmayışını üzüntü ile karşıladığını belirtmiş olmas ı nokta-

s ıdır. Cengiz' .in.çok paylaşığım bir görü şüx var; biz baroların VeBarolar

Birliğinin ba ımsı zlığı konusunu savurnken, barolar ın da birliğe karşı

baelmsizli&ï görü şünü savunmu ş ve barola ın ve Birliğin birb .irleriiiin içi ş-

lerine kar ışmamalar ını ilke olarak hep savunmu şuzdur. Anl ıyorum tabii, bu
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bir ıç iş e karışma sorunu de ğil, bu b ır belki ınsanc ıl bağlılık dugusu,

b1ki ' yapı1miş hizmetlere karşı ödenmesi gereken bir.. vefa borcu. Y*lnız,.

ben Ankara arosunun burada bir deleg ğ ±yim amà Ankara Barosunun savunucu-

su değilim Baro Genel Kurulunda bütün arkada ş larımı z aday olmak ögürlü-

ğune sahiptirler; Sayın Başkanımı z, Genel Kuruldan b ır sure once dlegele-

re, Birlik delegeleringönerdi ği bir yaz ile bir görü ş a ıkladı '! ve aday

olmak gere ğini duymadı n Sa-yiyorum yani, Baro Genel Kurulunda böyle bir ko-

nu tartışılmadı da .bu bakımdan, Cengiz Ilhan arkada şınıın bu konudaki de-

ğinmsine bu kadar bir aç ıklık getirebilmek olanağına sahibim, bunun d ış n-

da fazla bir ş öy söylemeye yetkili görmüyamn kendimi. Yani san ıyorum ki,

ben Izmir Baros ımdan bir arkadaşın burada niçin delege olrnd ığını dile ge-

tirseydim, Ceng:'de bana ayn ı ş ekilde...

B ŞKA- Sayın Say, lütfn rapor üzerinde konu şunuzlütfen

ATILA SAV (Devanla)- Efendim, Türkiye Ba ı olar Bir1iginin'1_5 ncu

Genel Kurulunun toplandığı şu gun seksenli y ılların ılk gunlerı . Bu günle-

rin gerekuluslarara ı , gerekse ülkemiz. içindeki görünümü pek iç a ıı de-

ğildir. Özellikle hukukçular için ho ş ol ı yan ve , caygı doğuran bir yönü

var 'i ş in. Çünkü, zorbal ık ve kaba kuvvetin. hukuka üstiinlüğünü kabul ettir-

.me çabas ını yaygın grüyoruz ve bu yayg ınlaşmalO yı ldan beri huk4un üs-

tünlüğii ilkesini' Türk.kamuöna kabul ettirmeye ça ış an TUrkiye Barolar bir-

liginin buüne kadargiittUgUçabalar ınd de ğerini tat ışmayasouyor.Ger-

çekten, uyu şTnazl ıkların yumrukih ëzü1médigi ortamlarda hukuk önemj ta şır,

hukukun anlamı orada gözü1iir. Bu itibarla, terörün, y ı1dırganlığın ve anar-

ş inin, karmasanın egesen olmaya ba ş ladığı bugünkü ortam içerisinde -biz

hukukçular için ra ı lacak igler ünem ta şıyor. Önce bir noktada. sorunlara

doğru tanılcr	 zrak zorundayı z Gerçekten herkes b ır tedavi yontenı one-

riyor, fakat tanılarda ve tedavilerde birle ş emiyoruz. Çünkü, yetkili yürüt-

me organınınsonuçlar üzerine getirdi ği tanılar aslında sonuçlari palyatif

tedbirlerle, pyntif 'öemlerle gidermeye yönelik tedbirler gibi özük

mektedir.
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Benden oce konu şan sayın konu şmacı arkada51arımJ-fl b ır kız nın da

belirttiği gibi, ortada çözülmesi güç bir sorun vard ır, bu, sorunun sosyal,

ekonomik boyutlar ı vardır; fakat bunlari çözmek yerine, bunların srum1ulu-

ğunu hukuk£ önlemlerin yetersizl.i ğine, bağlamak suretiyle bütün sörumluluk

hukuka ve hukukçuya yıkılmak istenmektedir. Türdye Barolar Birli ğ bir h-

kuk kurulu şu olarak bu konuda sesini yükseltmek zorundad ır. Çünkü,bu ted-

• birlerle getirilecek şey anar.inin ve terörün önlenmei sonucunu sa ğJaya-

mayacakt ır.

bayın Apay ın' ın da belirttiği gibi, geçen yıl Eskişehir'de topla-

nan Türkiye aro1ar irli ğinin sonuçta yayınladığı bildiride, tanııni aç ık

bir şekilde ortaya koymu ştur. Asl ında terörün ve anar ş inin yapmak istediği

ş ey, Türkiye'de. demokratik özgürlükler rejimini y ıkmaya çai ışmakt ı .erö

rün amac ı budur., nedenlerifarkl ı olabilir. Eğer biz terörü ve anar ş iyi

önlemek için, sahiden özgürlükleri k ı sıtlayı cı birtakım önlemler getirmeye

çal ışırsak o zaman demokratik özgürlükler rejimini yıkmaya çal ış anların,

bunu amaçlayanlar ın oyununa ge1mi oluruz diye düşünürüm. Çünkü, bizim i-

1 •nancırnız odur ki, özgürlüklerin az ı çoğu olmaz, özgürlük yavardr, ya yök-

tur, özgür:Lük bir bütündür. Ve özgülüklerin fzlas ının zararl ı oduğu yo-

lundaki görüş geçerli de ğildir. Özellikle Türk Aıiayasas ınin tanımJadığı

özgürlükü demokrasiler için hiç geçerli d ği1dir. Özgürlüklein fazlas ı-

nın getirdiği ileri sürülen sakıncalar ı önlemenin yolu yine özgürlükleri

sağlmaktan geçer, bunun dışında ba şka bir tedavi yntemi kabul eileme.

Aksi takdirde, özgürlükçüdemo1atik düzenden söz edilemez, o z 'am reji-

min adını yeniden koymak gerekir; buna Türk hukukçularl,.Türkiye Barolar

3irliği ne dereceye kadar raz ı ol ı rlar, onu tart ışmak gerekir.,

Efendim, Sayın Ynetim Kurulunun bize sundu ğu rapor, tatmin ei'i,

doyurucu. Yaln ız bu raporda eksik olduğunu gördüğüm bir noktaya de ğirı eden

geçemeyece ğim. .0 da şu:. Rapor bir tUr kurgu tekni ği ile haz ırlanrni ş Yfli

montaj tekniği ile haz ırlanmış . Birliğin yıl içinde, dönem içinde yapm ış

oldu ğu çalışmalar ve bu çal ışmaların bir kısmı daha önceki y ıllar' an da
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gelmektedir. Örneğin; idarı z.abıta, adli zab ıta ayrmJ- ile ilgili alışma

-tabii başka birtakım çal ışmalarda vardır- bütün bu çal ışmala', yıl

içinde birtkım yaz ışmalar ve çalışmalar yapılmış ; bunların bir kısmı ger-

çekten doyurucu, gerçekten emek.verilmi ş , gerçekten ciddi, bilimse ince-

leme ve araş tırma ürünüdür Ş bunlardan daha iyisini yazmak, olu şturmak ko-

lay değildir; ama bunlar arka arkaya dizilmi ş ve sonuçta bir sentez sunul-

mamış . Sentezi, Sayın Başkan sabahleyin burada raporu özetlerken bir nebze

sundu. Yani Türkiye'nin bugün içinde bulundu genel ortam, bu ort 	 içe-

risinde Türk hukuku± ıun ve avukatl ık uğraşının sorunlarının çözümünü nas ıl

gördüğünü, raporu okudu ğumuz zaman açıklıkla göremiyoruz. Ancak bur sentez

yapıld.ıktan sonra, baz ı noktalara ili şkin gerçek görü şler belli Juyor.

Sanıyorum ki, ele ştirilere' cevap verilirken sentez yapla.cakt ır, yoksa bu

çalışma eksik kalmış olacakt ır. Belirtmek istedi ğim bir nokta bu.

Ikinci nokta su: Biraz önce Cengiz Ilh'an' ın da belirtti ği gibi,.

asl ında Türkiye Barolar Birliği Genel Kurulları bundan daha co şku ıi, daha

heyecanl ı bir hava içinde olurdu ve iki gün arkada şlarımız arka akaya ko-

nu ş klari halde., konu şulacak konuların bitmediği gibi bir izlenle ak ı-

lınırdı . Bugün birird.. günün ak şamında, konu şma konuları bitmiş gibi göü-

küyor. unun iiedenini .ben. geçen yıl yapmış olduğum konu şmada (Cengiz Ilhan

gibi iyihser de ğil) biraz karamsar bir nedene bağlarnıştJm. Wuî rkiye Barolar

Birliği, yavaş yava ş kendi etkinli ğini ve canlılığını yitirmektediir gibi

bir izlenim edinmektem ve bundan kayg ı duyuyorum. Barolar Birliine,ba ş -

langıç döreüiinde yönetim kuruluna bir süre hizmet vermi ş , katkıda bulurma-

ya çal ışmış bir arkadaşını z o'arak, Barolar Birliğinin 10 yıl sonra etkin-

liğini yitirmiş olmas ını kabr etmek istemiyorum. Ama ne yaz ık ki, bir yan-

dan Barolr . Birliği kendi meEek taban ından soutla ış gibi gözü1Ltedir.

Ikincisi; kamuoyu üzerindeki 'tkinli ğini yavaş yavaş yitirmeye ba şlamış gö-

zükmekteduı . Eğer bunun çözün, Cengiz Ilhan' ın söylediği gibi daha çok

bağırmak olacaksa, o zaman b ıralım hep birlikte. Yalnı z, tozdan, duman-

dan fe±'man oktrnmayan bir rtnda daha çok ba ırmanı ne dereceye badar ya-
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• rarı olur? On da düşinmek gerekir.	 1

•	 BAŞKA.N- Sayın Say , 1 dakikanız var, hatırlatırım.

ATILA SAV (Devamla)- Te ş ekkür ederim Sayın Başkan..

•	 Saygı ile, karşı ladığımı z nokta şu: Hukukçu olaİ ak bizim en kutsal

aydığımı z özgürlüklere ve özgürlükler rejimine ba ğlılıktır dedJ.Ve hun-

ların temelinde de hiç ku ş kusuz :dü şiince özgüriüü yatar. Çünkü, insanı di-

ğer yaratıklardan ai'an en önemli özellik düşünme yetene ğidir. rle ise,

düşünce özgürlüğü, bütün özgürlüklerin de kökenindeki özgürlüktüx Ne ya-

•z ık ki,.bugün ülkemizde, düş ünce ve sözden çok silaha ve baruta önem.veri

liyor gibi gözükmekteciir. Tehlikeyi burada görüyoruz. Bugun için daha çok

özgürlük 'istediğimizi durmadan söylemek zorunday ı z. Gerçekten, anarş i ve

trör ortamı yoğunl.aşmaktadır. Özellikle insan hayatına yöneiik suçlar çok

ş leniyor; ne yaz ık ki suç iş leyenlerin çoğu da yakalananııyor. Bu, suçlu-

ların da cüretini artırıyor. Yakalananlar hakkında yargı içi caydrı c ı et-

de yürümernektedjr. Ystelik bir kıs ım hükümlüler, ya da tut ıklular

cezaeverinden kaçmayı  da baş arıyorlar. Bütün bu olaylar kamuoyunün güven

duygusunu sarsmaktad ır. Nerdeyse ortam bir pa ıiğe d5nüş ecek. Bu da hasta-

lığı serinkanlı lıkla tanımlamamı za ve serinkanl ılıkla koyacağımı z1 tanıyı
•bir edai ile düzeltmeye olanak vermiyor. En tehlikuli durum heyecan Ve

panik havas ı içerisinde hastal ıkları bertaraf etmeye çal ışmak zorunda •l-

makt ır,.	 .	 •.	 •	 -

Evet ş daha.çök söylenecek söz yok; arkada ş larımın hepsi söylenecek

sözleri söylediler. . Zaten bizim içerisinde bulundu ğumuz durum, bizi yildı-

ran, daha do ğrusu Turk kamuoyunu yıldıran, h ı z ı uzerınde du şunmeye zorla-

• yan bir yıldırganl ıky terör ve anarş i ortamıdır. Hepimiz bugünümüden, ya-

rınımı zdan, yak ınlar.ımı zın canından ku ş kudayı z. Bu ortam içerisinde Türki-

ye Barolar Birliği Genel Kurulunun daha co şkulu bir toplant ı yapmas ı , daha

somut önerilerle kamuoyunun önüne ç ıkmas ı beklenirdi.

Benidinlediintz için hepiize te ş ekkür ederim efdim.(lk ışlar)

CENGİZ İI1BA14. (Izmir)- Sayın Başkan, izin, ver irse'niz bir tavzih
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yapak istiyorum.

BA ŞKAN Sayın Ilhan izin verin, ş imdi ben a ıklarayJm; siin Sayın

Faruk Erem'in delegeliği ile ilgili konunuz; niçin delege seçllmei, dele-

ge,seçilmesine niçin ikna edilmedi ş eklindedir. Yaıılı .ş an1aşı1mışır:,Ati-

la bey bakimııdan da, ben onu bu ş ekilde açıklıyorum, onun için

tartışmaya girmeye lim.

CENGIZ ILHAN (Izmir)- Te ş ekkür ederim.

BAŞKAN- Ben te ş ekkür ederim.

Sayın Ayten Dik.

AYTEN DIK (Istanbul)- Sayg ı lar.efendim.

Soğuk ve sesinin kı s ı lmak üzere dlmds ı dolayı siyle kulaklar ını z ı

• tırmalayacak sesim dolayı iyle kı sa konu ş .k.istediın. Zaten de ğinmek iste-

diğ m, üzerinde hassasiyetle durdu ğum konulara benden evvel bir iki arka-

daş değindi.0 nedenle konu şmak çok kı sa olacak.

S6zlerinıe baş larken, size ho ş geldiniz demek isterdim; am "dost-

lar ho ş gelmediniz, sa±alar getirmediniz" diyece ğim. Bu ortamda ba ş ka tür-

lü konu şmaya olanak bulamıyorum. Buna biraz sonra gene de ğ inece ğ iIa, Ama.

Yönetim Kurulu raporunu bize sunan sayın Başkanımız, yapt ığı iş le, Yöne-

• tim Kurulunun yapt ığı iş lemler hakkında bilgi verirken, eksiksiz gorev yap

mak bir tarama usulüyle temin edilmi ş tir, dediler. Ben, kendilerinin ek-

siksiz görev yapt ıkları kanı sında de ğilim. Herhalde kendileri de,j bir sür-

çülisan mı diyeyim, veya brba şka ş ey mi demek istediler anlayamak ım.Ikifl-

cisi, taramayı hangi lhstasa göre uygulad ılar, o da bizim için meçhul.

Ben Ynetim Kurulu raporunda somut olarak bir ş ey görmediysem,hani

gözlerim kapal ı oldu ğundari de ğ il, çok a'radım, ama Sakarya Barosu toplant ı-

s ında da de ğindiğim gibi, gerş ktenücünıüzü kanıUayamadık, gerçekten sö-

zümüz geçmiyor. Bu rapor bunu bir kere daha- kan ı tladı .	 •	 1
Sakarya ve Izmir toplant ı s ına verdi ğ imiz öneriler geçen îsene yine-

lendi, Sayın Cengiz Ilhan taf ınan Mukaveleli avukatlar ın sözl şme İ eri-

nin Barolar Birliğince kontrol alt ına alınmas ı ve ücretlerinin befl..irlemnesi.



öz11LAvukat1arda devlet kes idd 	 tdaEeJ ı erdej 2500

lira brüt iicretıe--çai t	 1aı—ard.ır, haftada iki gün oraygite-kko--

şulu ile. Asgari ücret tar'ifesinin dahi' altına duşmuştur - Ancak, önetirn

Kuru1un-ud.a iki defa bu öneri kabul eijln ıesjne karşın, Yönetim KuI'ulunun

hiçbir eylemini görmedik, bu tarama da neye göre yap ıldı , onun için anla-

madım.

Kira sorununa üç kere de ğindik, nihayet geçen toplantımızdan son-

ra Yargıtay, bunu düzeltmek ihtiyac ını duydu, zorunlu olarak bir nbze dü-

zeltti, buna karşın Barolar Birliği yine toplum yararına bir işlemde, bir

elemde bulunamadı , kiraları dondurucu bir kanun tasarı s ı hazırlaadı ,

hâla rant gelirine büyük bir ayr ıcaıık tanınması süregeliyor vé Barolar

Birliği de bundan yana hiçbir faaliyet gösteremiyör.

Emlak Kredi Bakas ı , Emniyet Sandığı , Ziraat .Bankas ı : çiftçi kre-

dilerinin, zira 1edilerinde, Vakıflar Bas ında icra ifls yetkisi oldu-

ğunu, iki dfa vurgulad ım, kanunlarında vardır, icra organ ı görevini yap-

maktadırlar. 115 bin liray ı , o sene d yerin kiras ı iıı almasına kar şın 5,

bin liraya ç ıkaran Eml.kKredi, Bankası halka yardım gayesi iIe..K ııruluş

gayesi budur. Ve bunun kontrolu; al'acakl ı kendisi, takip yetkisi kendisin-

de,'. halka ne ş ekilde sörnürü 'rac ı halinegeldi ği ortadadır', Anayasaya da-

hi aykrı olan bu maddelerin diizeltilmesi, mademki bizim Anayasa neme-

sin müracaat hakkımı z yok düzeltilrnesi için Birli ğin çal ışmas ın karar'

altına almıştır Sayın Genel Krulunuz,. bu konuda da en ufak bir ç ışmaya

değinilınemiştir.

Bizden, könu şmalarımız hakkın'da.bilgi istediler; 10 dakikya s ığ-

dıramamış s ını z, konu şmalarınız nelerseaçıklayın diye sıra ïlé sa şlar.

Arkada şlar biz bir değil, birkaç defa aynı knuları dile getirdik 10 da-

kikaya sığdıramaklar ımı z dile getiremediklerimizdir. Bizden konu ş kları -

mı zı değil, içonu şamadıklarımızı sormaları gerekirdi.

Eski parlamenterlere hak tan ınmas ı—hakkında Genel Kurulun4zda ko-

nu şuldu, bunun Türkiye için nas ıl bir yük oldu ğu dile getirildi, geçen Yö-

netim Kurulu raporunda da buna kar ı çıkt ıkları belirtilmi şti. Arkada şlar,
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bu, raporda kal	 isene içinde en ufak bir eylem görülmedi ve bu kanun

t.asarsı kanunlaştı ve re-sri!, gazetede yayınlandı . Bu arada, benimsedi ği

fikri dahi Yonet ım Kurulu savunmak gereğini duymadı

Bütün bunları boşg6rüyle.karşılayabiliriz; gerçekten de bugün 'için-

de bulundu ğumuz ortam, t ırmana t ırndna odalarımı za giren faşizm kkrş sında

hepsini ho şgoruyle karşılayab ıl ırız, ne var ki, raporda herhangi b ır gaze-

te yazarının yaz ılarınn da gri ş in.de kalacak şekilde yüzeysel bir değinme

var. Bu f şizmin,bu anarş ik ortamın nedenleri, kökenleri nelerdir, sosyo

ekonomik nedenlerine katiyen inilmemi ştir, tamamen yüzeysel bir inceleme

yapılmıştır. Arkada şlar, ho ş gelmediniz, safalar getirmediniz; bu kürsüde,,

eri az 6 bildiri için bütün ' gücünü, yüre ğini harcamış, arkadaşımı z vardı .

Bu . arkadaşımız yaptigï konu şmalarda, .1978 senesinde Ankara kongresinde,77

senesinde Sakarya kongresinde, "çocuklar ımı z" diye konu ştu; "u ' çocuk1arı-
-	

•.mı zı koruyalım,. bunun vebali hepimizin oinuzundadr." dedi. 1978 senesi Ocak

ayında 500 Sencin . bldârUldüCUndenbahsediyordu. Biz ki ş isel olarak yaptı-

ğımı z sayımda, yeni .iktidar değiş ikliğinden bu yana öldürülme say ısı , ga-

zetelerin ya'zdığına gre 32 t dir arkada şlar. Bu saygı de ğer deleg arkada-

şımı z Prof. tirnit Do ğanay'dı . Burada bütün gücü ile, bütün yüre ği Ile ça-

lış t ı . Bildirilerde bunu a ınteri ile birlikte gördük., her konudalkendisin_

dn yardım istedik, çekinmeden bunu verdi. Umit -Do ğanay ço.cuk.larııLı korur-

ken, özgürlük ortamı ararken hunharca kaiftledildi, 20 Kas ımda.' Barolar Bir-..

liği'Başkanı , diğer bütün kurulu şlar gibi, hatta bu eylemin içinde' olanla-

rın başlarının bildiri yayınlamış ças ına,onlar gibi bildiri yayınladı , hare-

ket ı lanetledı .Ondan sonra, benim kesp ıt ettiğim (vakt ını z ı almayayım) 2

sayfa doluu ba ş sağlığı. ilanı ç ıkt ı gazetelerde. Bunlar ın aras ında Barolar

Birliğinin Uinını göremedim; Barolar. Birli ğinin delogesi için ar4ada şlar.

Barolar Birliği delegesi için, üniversite 'mensubu olmas ı nedeniyle üniver-

altede yapılan törende Barolar Birli ğini temsilen kimseyi göremed.m.Merih

.Sez ,en arkadaş sarıldım; "Barolar Brlii ad ına mı geliyorun?" "Iayır' de-

di, 1t ki ş isel olarak, geliyorum*T Orada Limit Doğanay için 'bir saygı onu şması
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yapı lnıad ı ,me-zar'	 duru şıında bulu:ulmadı .

Arkadaşlar, 500-çocuğun 5ldirülmesinde,. "Bu çocuklar hepinizin ço-

• cıiklarıdır t' diyen ve"bunun yebalini artı zdan-.atmayacağı .z diyek arkada-

lar)

Dik.

Sayın İrnit Teoman.

İİMİT TEON (Ankara)- Sayın Başkan, yüce G-enel Kur ı.ı luuiuz

delegeleri;

de ğerli

Çok de ğerli konu ş mac ı arkadaşlarınizın., büyikleriizin göiüş lerini

dikkatle izledim. Kendileriyle ülkemizin ç ıkmazd.a olduğu konusund4 anla ş-
maktayım ve Türkiye'nin içinde bulundu büik soruarı , hukuk.çuara dü-

ş en ödevler nelerdir, bizler neler yapmal ıyı z, hangi konularda haçgi at ı-

lımlara baş lamalıyı z, bu konuda naçizane görüş lerimi sizlere arz .tmek is-

tiyorum.

Önce bir konuyu kesinlikle saptamanın gerekli oldu ğu kanı kınme.

Art ık günümüz, salt e1 ş tiriierin yap ı ldığı ortamlardan çok, ele şLrdiği-

mizin yerine neyi koymarnı zın gerekti ğini söyleyceğimiz ve karar verdiği-

miz konulardayürüyece ğimiz, kavga veeceimiz günlerin, as ırların içinde

yaş amaktay ız. Yalnı z ele ş tiremeyiz, eJe ştirdiğ imizin yerine neyi koyaca ğı-

mı zı söylememiz gerekir, 	 .'	 •

Eğer biz hukuçu1rın. öldürüldüğünden yakınıyorsak,. hukuku İ arın

yanında, gençlerin öldürülüğünden .yakınıyorsak, sorunun temelind yatan

neden yalnı z hukuksal sorunlardan kaynaklanmanaktad ır, ekonomikti, sosyal-

dir ve bizim bu sorunla bakış aç ımı z da,. yıllardan beri izledif.miz ıne-

todun, yöntemin yanl ışlığından kaynaklanınalçtadır. Biz yıllardan beri ken-

dimizi,. emekçi oldu ğumuzu zaman zaman unutarak, sorunlara emekçi s ınıf in

bakış aç ı sı ile bakmamışı zd2.r. Kendimizin emekçi oldumuzu unutL şuzdur.

Bizim gibi emek kavgas ı yapan insanlar ın sorunlarından kendimizi eoyutla-

mışı zdır Ve bugun, saygı değer meslekdaş larıın, deorl ı buyukler ım, ba şba-

ş a kalmışı zdırbuı ada. Ilginç bir tablod.ur asl ında bugün içinde YadıımaZ
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ortam. asn biii, izlemiyor de ğerli arada şlrınL_ nekçi örgütlerLn temsil-'

cileri aramı zdayok, bize seslenmeleri önemli değil, bizim yanı agelme-

leri, bizimle beraber o1ma ı gerekirdi. Ama önce o adımları bizLm atma-

mı z gerekirdi. önc. bizim onlar ı yalnı z bırakniamarnı z, onlarla beraber kav-

- ga vermemiz, ayn ı ' kavganın insanları olarak ğırlığımızı koymamı z gerekir-

di. ayın. Hocam, beni affediniz, sizin elinizde büyÜÜk, bugünlere geldik.

Ele ştiri değil, iyiniyetimin, ifadesi olarak ylüyorum; bugünkü yln ı ziık-

tankurtulmaııın yolu, yeni atıl.ımlara girmemizi, beyanIar ımı zla, eylemimiz-

le kendimizi yenilememizive de ğiştirmemizi zorunlu kılar.hle geilmi ştir.
etkilene-

De ğerli akadaş larım, Polis Vezaif ve Salahiyet Kanununda.p/ele'-

cek, yalnı z avukat barolarının odaları , yalnı z avukat yazılıanelerjL de ğil-
dir.Bizden daha çok, bizim dışımı zda.yaş ayan•enıekçiler ondan ± etdlenecek-

tir. Olağanüstü hal yasas ı , bizden daha çok, her gün zaten bizdnj daha

fazla ezilen, horlanan, yok edilmek istenen inançl ı insanları yok edecek-

tir Türkiye'de. 0 halde sorunumuz bizim ortaIt ır oı . ıarla. Eğer bi Barolar,

Birliği olarak, 10 yıll ık politikamı zda hiçbir değiş iklik yapmayacaksak,

e ğer biz Barolar Birliği olarakralnı zc hukuksal sorunlar ı mı zı a şıklamak-

la yetineceksek, yaln ı ca hukuksal konularda güzel bildiriler, deLçler ha-

z ırlayarak sorunlar ın üstesinden gelece ğimizi zannadceksek, bir ba şka 10

yı lda yine başbaş a kal ır; bir ba şka 10 yılda bir ba şka noktada bugünkü yap-

mdı)darımı z ı o gün bizden hesap soran genç avukatların önüne çik.ak duru-,

muna düşeriz.

Öyleyse de ğerli arkada ş larım; bizim ş imdi hedefim-izin belirlenmesi

lazımdır. Yalnızöa Barolar Birliğinin Yönetim Kurulunun mandut sayı daki

yöneticilerine bu konu şmalarımı zı zab ıtlarageçirerek de ğil, ama àrtik be-

lirli kararları vermek ve o beltii kararlar istikametnde . yürümek I durumun-

dayı zdır. Ve bizim kar şımı zda, aç ıkça soylüyorum, bugün siyasi iktidara kar-

şı Anayasanın bize tanıdığı hakları kullanma noktas ına gelm4izdi, Anaya-

sn bize sağin ı haklarla di ş ? di ş ,, baş a ba ş kagaermek nokas ına

gelmiş izdir. Bunun yöntemlerini saptamak dirumundayı z arkada ş lar. (Alkış lar)
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demeyiz. Artık değerli arkad şlarım, barolarımız ve en üst or

bizim gibi güvncelri yöktr. Ama bir Faruk Eren oraya gi.drse,ama

bir Atila Say oraya giderse, ama sizler oraya gderseniz ve orada bizim d ı-

şımızda aynı uğraşı verecek olan, demokrasiden yana olan kurulu şlarla,hal-

kımızla birlikte birtakım mese]elari tarti.. şırs.ak,sesimiziduyurahilirsek,

zannediyorum ki .en yararl ı mücadle yöntemlerinden birini saptam ış oluruz.

Öyle ise Ankara dışına çıkmak durumuna, noktas ına geldiğimizi de Ïkabul et-

mek mecburiyetindeyiz.

Değerli arkada ş larım, biz yayın hayat ına da artık girmeiyiz.TRT'

de de bakında da yer almal ıyız. Ve biz, blirli görü şlerle birbi;rini yi-

yen, birbirleriyle ayn ı s ıralarda oturmas ına rağmen ters bakan universite

gençliğine, özellikle hukuk talebelerine, daha birinci s ınıltan oaşıayara,

Barolar Birliğinin ç ıkarttığı , Barolar Birli ğinin onlar için düzenleyeceği

koneransları , kursları , seminerle 'ridüzenleyeek onlara bizim görü şleri

mizi, yani bunun alt ını çizerek söylüyorum; özgü'lükçü demokratik ve Ata-

tükçü görü şlerimizi söylemek noktasındayı z de ğerli arkada ş larım.

B ŞiAN- Sayın Teoman, bir dakikan ız kaldı .

MIT TEOMAN (Devamla)- Bitiriyorum Say ın Başkanım.

Bütüiı bunları yaparken saygı de.ğerarkadaş J-arım; kendimizi kavram

karga ş al ıklarından da kurtarma zamanımız gelmi ştir. 0 nedenle de ğerli ar

kadaşlarım; ne istiyoruz ve nereden ba ş layacağı z, neye daha önce 1ba şlaya-

cağı z, hangi eylemi koyacağız, özellikle eylemi koyacağı zdijrorUm, bunla-

rın kararlarını yarınki toplant ımı.zda kesin ş ekilleriyle çöziim alt ına al-

maya ve buradan alacağımı z direktiflerle hepimiz belirli yönde, yani de-

mokrasi, özgürlükğü demokrasi kurallar ına bağlı uğraşimı zı vermenin kesin

kar.a ı içria.inde buradan ayrılmalıyı z.

Ben şuna inanıyorum: ürkiye asl ında mutlu,-bir ülkedir. Türkiye 'de

memleketini, ulusunu seven gençler vard ır. Türkiye'de. emekçi
	 mı z var-
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ır-- ı kLyE•

vardır. BeJıeimizin bu yolda baş arı l ı olac ğı tnancım.L bir. ke

_-1ıyor,hepi ııizi a ıarııı orum.. (Aıkı'ş lar)

B4KA1- Te ş ekkür ederiz Sayın Teoman

daha tek-

Efendim, s on konu şmacı , Sayın C'eıigiz ±lhan'a sıraıarını ermi şle ı

di ama 5 dakikalar ı var, o 5 ddkkayı ku1lanmk isterlerse buyur s.

CEMALETTIN G:[çDEMİR (Gaziantep)- Sayın Diyan Başkanı eiyelei,

pek de ğerli Yönetim. Kurulu Ba şkanımızve çal ışma arkadaşları , az .itz ve sev-

gui meslekd.aş iarım;	 .	 .

Gaziantep Barosunun., 5ahsî sayg ılar ımla birlikte en iyi dilekle ri-

ni arz ediyorum

Konu ş an arkada ş larım aras ında,bilhassa Ayten hanımın göz'aşlarına,

ızraplarına bütiin kalbimle katı l ıyorum.11mit Yaş ar Do ğanay 'için Jve onun

gibi nice hocalar için, doktorlar için, avukatlar için, gençler için dökü-

len gözya şlarına, duyulan ızdaraplara bütün kabimls kat ıl ıyorum.! Hepsinin

fikir yönü 'tesbit etmeksizin, dul e şlerine ., gözyaşı döken anm'eerineba-

balarına, yetim kalan evlatlar ına en derin taziyelerimi, en derin ı zdırap-

ları mı , en derin dualarımi ve tememıilerimi huzurunuzda arz vetscil edi-

yorum.

Sevgili arkada ş ları , Yönetim Kurulu raporu bir., eme ğin	 ulüdür.

De ğerli gayretlerin mahsulüdür., bunu kabul ve tescil ediyorum.

Geçen senlerde getirilmi ş olan konular ın tekrar edilmi ş olmas ının,^'
nedenleri 'oldu ğu kanı s ındayım. Bu takipte devaml ı lığın.ifadesidi. Bu,.c

devrede verilen talimatarın ne derecede yerine getirildi ğinin aı laşılması ,

izahı bakımından çal ışma raporuna al ınmış hususlardır. Ama bütünJkalbirnl

bugünkü konu şmas ına kat ıldığım sayın Cengiz İlhan' ın birkaç de	 evvelki

bir £fadesini de ha-b ırlayaca ğı z; "Biraz 141ı , biraz 142, biraz öz' lük, bi-

raz kül biraz duman, i şte genel kurul toplant ıları budur" şeklin1e zarif

birifadde . bulunmu ş l.ardı . Bu sefer de. öyledir. Arkada şlar, Cengiz Beyin

söylediği, siz r,cslelc_î bir kurulu şsunuz. Bu gerçe ği unutmaak meburiyetin-
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Türkiye'yi ten,,-,il yetkimiz ve bakkıııız
da yoktur, her ş ey varnn ş gibi, mesıeJde1eıe•rindışında avuktııgın

hukukun- dışında bir sürü meselelere el atarsanız, 10 sene evvel baş ladığı-
nız itibaroksjndan bune as ı1'olursuuz. Ve ı dırp iğ inde Isayginli
9'in'izi ,i1g,nizi kaybetti.ğini.ziia.müşaheesiııj. burada dile getirirsiniz

B. DELEGE- Can güvenli ği istiyoruz.
OEMA.LEIİT İN GLiÇDEMrn (Devamla)- Can güvenli ğ i ben de istiyiorum..

Bir taraftan can ve mülk güvenli ğini teminat altına alaı ve,Anayasaya ay-
kırı oadığı Anayasa Mahkemesino..3tescjledjı en hükümlerekar şı çıkarsa-
nı z, bir taraftan teröre kar şı , zulme karşı , , silaha karşı , anarş iye karşı
alınacak tedbirleri devlet tedbiri olarak ş imdiden t.akdıme kak şırsanı z

Meclislerin; Senatonun ve Büyük Millet. Meolisinin ve Anayasa Mabkemesinin

ve en az sizin kadar hassas olaca ğını düşünekiztn, ş imdiden al ınacak ted-

birleri,hürriyeleri yok edici şekilde ıiitelerseniz, ba şka birinin kanına
canına engel olacak tedbirler al ınırken kapııı za bir tekme vurulm ş sa Ş u-

nu büyük bir mesele yapmaya çal ışırsanı z, o zaman can teminat ını z da mev-

zuubahis olamaz. Canı teminat alt ına alacak tedirleri de ihmal etmemek ni-
yetindesiniz. Gerçeği kabul edeceksiniz., oldu ğumuz yeri bi1ece ğ z arkadaş -

lar,bileceğiz. Ye o yerden hukukcuya, en az 15 sene toplumu tanış insan-
lara 4 layık vekar ve ağırlık içerisinde, heyecandan uzak, kötüleekten

uzak, hırpalayıp yumruklamaktan uzak, fakat ak ıllıca bir yolla tedbirleri
tavsiye ederseiıiz, saygınhığını z ı sağlrs ını z; aksi takdirde ş imdiki nok-

taya gelmekle başbaşa kalı rs ını z.

Svgili arkada ş larım, 10 seneden bu yanaher safhas ında Barolar Bir-

liğiğin ge1 şmesine emek veren bütün de ğer1ei sayg ı ve se ıg i,ie, ş ükran-

la karşıiıyom.Elimizle bunun ba ına getirdiğimiz ve temsil ettiimiz ki-

ş inin 10 sene sonra ve en enteresan bir zeminde ve zamanda bizi' terketme-

sini, kendisinin büyük vefa ve sevg duygusuyla kabili telif göremiyorum.

Hocamdan niyaz ediyoru., istirham ediyorum; bizi vekar ıyla, ilmi irfanıyla,

tedbirleriyle, bitmez tiikenmez gayretleriyle bin senedir öz1ei çekien



113-

bir mâdafaa müesseesini birlik haline getirenlerin başında bulundu; titri-

nide, etiketini de att ı , avukat adını 	 Bugün çok entre4?n bir,

vaat ve zemindeyiz. Bu i ş in devamı Hocanın eliyle olmalı . Me şbursözdür,

teşbihte hata olmaz denir; "Pehlivan güe ş rneydanından kaçmaz ve ı ehir ge-

çerken atla iz sürülmez' T 0 halde, Hocamdan rica ediyorum, hiç . olmazsa . nor-

mal sürelerini ikmal huyursunlar, ondan sonra veda etsinler. Anl ıyorum ken-

dilerini, çok iyi anl ıyorum; rahatsitd ırlar. Yaiı i fikren huzur içnde ça-

lış amaınanin verdi ği kalbî rahats ı zl ık içindedirler. Ama buna tahammül ede-

ceklerdir, kendilerinden bunu bekliyoruz. Bu gayretlerin devamını a. Barolar

Birliğ ini sarsmadan bir sonuca' götürece ği kanı s ındayım.

Sevgili karde ş lerim, hepinizi anl ıyorum, hepinizin fikrini en de-

rin hürmetle dinledim ve öyle telkki ediyorum,ania lütfen mübala ğcı lardan

uzakla ş al ım. Lütfen Parlamentonun varl ığ nı kab ı 1edelim., lütfen Meclisin,

5enatonun, Anayasa Mahkemesinin, di ğer anayasal müesseselerin varl ığını

kabul edeliin, kötünı serolmayalım; amma her gün içinde çırpındığın4z kanlı

dumanl ı gerçeklere de s ırt ımı zı çevirip hala fikir 5zgürlüğü edebiyaihyle

akıp gitmeyelim, gerçekleri görelim , arkadaş larım.

Hepinizi gönülden saygı arla selm]arım. Allah memleketimize,mil-

letimize ve Barolar Birliğ ine. daha ac ı günleri göstermesin. Gönülden say-

gılar. (Alkış lar)

BAÇ- Te ş ekkür ederiz Sayın Güçdemir.

De ğerli arkadaş larım, böylece söz isteyen tüm arkada ş lar konu şma-

larını yapmış bulunuyor ı ar.Euna göre, raporla ilgili görü şme İ e bitmiş bu-

lunmaktadır.Bunları cevaplandirmak için herhalde ayJn Hocam mehil istiyor-

lar.Bu durumda, . ("Yar ına kals ın" sesleri)

Bir dakika efndim; San Ankara Belediye Ba ş kanı Ali Diner ile

Türkiye Odalar Birliği Yönetim Kurulu Ba ş kanı Sayın Mehmet Yazar'n Genel

Kurulumuza baş arı teigraflar ı vardjr, bunlar da tutanaklara geçecktir.Arz

ediyorum.	 •

Toplantıyı yarın .saat 10.00'da açacağı z. Bildiri komisyonu kurul-

mas ı için bir önerge vardır. Yalnı z eger münasip görürseniz, yar4 sabah

/	 .	 .
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bunu oylayaıım. (Önerge oknsun" setleri)

Nas ıl tensip ediyorsan ı z..Arzu ediyorsanız bn önöreyiokıfratıfli.

.nergeyi'ökuyalım, lehinde ve aleyhinde konu şmak isteyen varsa yarina b ıra-

kaca ı z.

"Genel Kurulda belirecek görü ş ve önerilerin'somutla ştjrı14rakka

-muoyuna sunulmasını sağlayacak bir bildiri ve karar komisyonu kurulmas ını

bu komisyonun 7 kiş iden olu ş mas ını öneririz.

Aş ağıdaki meslekda ş larımı z ı aday gösteriyoruz.

Saygı ları mı zia."

BAŞKkN- B ır not ilave edilmi ş "Ayrıca b ır yonet ım kurulu yes ının

de komisyona kat ı lmas ını dileriz." Yani 7ki ş idenatrı , 8 ki ş i olacak.

"1- Erzan Erzururnluoğlu

2- Özbey İmamo ğlu

3- Nuran Yulue

L Aydın Aybay

5- Turgut 'Kazan

6- Yı lmaz Tokman	 -.

7- Hayrettin Abac ı o ğlu."

"Qrhan Apaydin	 Güney Dinç	 Ş inasi Yeldan

Atila Say	Teoman Evren"imzalarıyle sunulmu ştur.

: Aleyhinde veya lehind konu şmak isteyen yoksa oylayal ım veya ba şka

bir teklif varsa?.. ("Yar ına kals ın'seslri) Peki, yarın sabaha b ırakıyo-

ruz efendim.

Yarın saat 10.00'da toplanmak üzere tp1antıı kapat ıyorifl

Kapanma Saati: 18.30
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BİRİNC İ OTLrRIJM,

Aç ılma Saati:lO.00

0 -----------

BAŞI- Toplant ının ikinci gUnani,i àçiyoruz.

Dünkü kaldıımı z yerden toplant ıya de^7am edece ğiz.

Bu arada iki telgraf var biri Mardin Delegesi Sabri Dizgören'den,

diğeri Türkiye Sosyalist İşçi Partisi. Genel Ba şkanı 	 :ı Ahmet Kaçmaz 'd.an.

Kongremize ba ş arı dileklerini' il.etiyorlar; aynen tutanaklara geçecektir.

Diin bildiri komisyonunun-kurulmas ı ile ilgili bir öneri seldiginf

söylemi ş ve öneriyi ckumu ştum. Ilatirlanmasi bakımından bir kez d ha , bllgi-

lerinize sunuyorum:

"Genel Kurulda belirecek görü ş ve önerilerin somutla ş t ırılarak ka-

muoyuna sunulmas ını sağlayacak br bildiri ve karar komisyonu kuulmas ını ,

bu komisyonun 7 ki ş iden olu ş nıasını öneriyor, a ş ağıdaki meslekda ş ]1arı Zi

aday gösteriyoruz.

Saygılar ıını zla.

Ayrıca bir Yönetim Kurulu üyesi ıiin de komisyo ıa kat ılmas	 dili-

yoruz.

Bildiri, komisyonuna önerilen ki ş iler: Erzan Erzurumluo ğl ı
 Özbey.

İmam ğlu, Nuran Yul	 Aydın Aybay, Turgut Kazan, Yılmaz Tokman,. Hayrettin

Abacıo ğlu.T"

Önerge sahibi olarak buyurun sayın Evren.

TEOMAN EVRT (Ankara)- Efendim önerimize ilave teklif iMi2 var.

Cemalettin Güçdemir arkada şımı 7 ın 8ni isim olarak ilave edilme9ini is-

tiyoruz.

BAŞKAN- Efendim,, bu öneri hakk ında konu şmak isteyen veya ba şkaca

bir teklif var m ı , yok mu?.

0 halde Komisyon şu ş ekilde: Erzan Erzurumluoğlu, Özbey 1
	 ğlu,

r4

1
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Nuran Güluğ , AyJın Aybay, Turgut Kaan,.Yı1maz Tok..--an, Cemalettin Güçdemir

ve Ş inasi Yeldan.

Ş INASI YELDAN- Benim de mazeretim var ef ğndim.

BAŞKAN- Peki efendim. Ş inasi Yeldan ve Hayrettin' Abac ı o ğ]u iste-

nıediklerine göre 7 ki ş i kaliyprë Tekrar ediyorum:

Bildiri Komisyonunun ErzanErzur'umlu,ğlu, Özbey İmamo ğlu, Nuran

Guluğ , Aydın Aybay Turgut Kazan, Y ı lmaz Tokman ve Cemalettin (xuçdem ır'

den olu ş masına ili şkin öneriyi bylarını z. sunuyorum: Kabul edenl9r ... Ka-

bul etmeyenler ... Kabul edilmi ştir efendimi

Bildiri komisyonu lütfen kendi aras ında toplans ın, çok rica edi-

yorum, bu güç hava ko şullarını da göz önüne alarak saat 14.00'te bildiri-

lerini hazırlayıp getirmelerini i ş tirham ediyorum.

Yönetim Kurulu adına da Vedat Bürcuo ğlu komisyona kat ı lacaklar.

Öneride zaten bu husus vard ı , bunu ayrı caoylamaya i ..erek gmüyor ı.2rn; Yö-

netim Kurulu temsilcisi olarak kat ılacaklar.	 -

Ş imdi, dün yapılan: el ş tirileri cevaplandırmak üzere Say ı n Faruk

Erem t i davet ediyorum.

BAŞKAN FARUK KREM- Aziz delege arkada ş larım; dün toplantiya gi-

rer.ken imzalamak lütfunda bulundu ğunuz çizelgeye nazaran 104 delge ar-

kadaşımız toplant ıya kat ı l ın ış lardır. Bugün 6 arkadaşımı zın daha ilavesiy-

le 104 rakamına ulaş tık Buna rağmen, 17 haronun kat ı lamadığı , 18 baro-

nun da tek delege ile kat ıldığı saptanmış t ı r. Bu rakamları syleuekeki

maksadım; bundan sonraki toplant ı gününün saptanmas ında natara alınmas ını

sağlamtan ibarettir.

Dünkü uyarı lar gerçekten faydal ı olmu ş tur, Yönetim Kurul ı muz için.

Eğer müsaade buy-urulursa, konu şma s ı rasina göre Ynetim Kurulu g5rü ş leri-

ni arz etmeye ça1ış cağım.	 -

Yalnı z, bazı konular tekrar edildiği için, baş ta konu ş aniara ve-

rilecek yanıtlar biraz daha fazla ayr ıntı lı olabilecek. Bu nedenle a ş ağı

do ğru inildikçe, yanıtlrın kısaltı lmas ının bir.tercih olark youm1anma-
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mas ını rica etmekteyim,

İ lk konu şan arkadaşımı z Sayın Nadir Ltif islam , üç günlük bir da-

vete mukabil 10 dakika s ınırlanınas ının isabetli olmad ığını mütaia. buyur-
dular.

Bilindiği üzere, bütüıi toplantı larda Yönetim Kurulunuz bul s ınırla-
maya karşı oy kullanıııış tır. Çünkü, biz buuyar ılardan daha fazla iLstifade

etmenin daha isabetli ôlacaagixx kanı s ındayı z. Bu iki görüş ü telifj edebilmek.
maksadıyla, geçen yıl uyguladığımı z yöfitemi. bu yı l da uygu1ayacağ ; Band-

lardan ve stenodan elde edebilece ğimiz sonuçlara göre her a ı kadaş imı z ın

temas eyledi ği noayı kapsamakla beraber, bunlar ın dışında da e ğ r biz-
leri u raracak hususlar düşünülmüş se, s ınırlama nedeniyle söyleyemmi şler-
sa, onların da bize bildirilmesini bir mektupla rica edece ğiz. Bu±tibar-

la, bir dereceye kadar kı s ı tlamanın zararlarını bertaraf etmek olAna ğını
sağlamış olacağı z.

De ğerli meslekda şımı z., arkadaş lar ımı za vaki saldırı larda yönetim

Kurulunun davranı 1arı da bir tercihe kap ıldığı intiaını vere.kLu şmalar

yapt ılar. Örne ğin; Bursa olayında daha fazlaağırlık koydu ğumuz hLde,4kü-

züm karde ş imin öldürülmesi hususunda ibmalkr davrand ığı mı z iddia edildi.1

Rapor bas ı l ırken uzun surduğu ıçin, parça parça oas ı l ınış e Aku-

ziiın'ün öldürülmesi bu nedenle gere ği içadar buraya aksettiriimem ş ir.Pa-

kat e ğer Birlik Ba şkanl ığının yapmış oldu ğu. bildirinin, o dönemde lyp13.an

bildirile'in, hem hepsinden evvel, hem hepsinden daha a ğır oldu ğu4u düşü-

nülecek olursa, rapora grmesi veya girmemesinin Yönetim Kurulunu il zam

- etmemesi, töhmet alt ına sokmamas ı lz ı mdır.	 -

Gerçekten baz ı kon ş malarda, davranış ]arımı zda taraf tutua du ğu

iddia ediliyor. Bu asla hakl ı de ğildir. Bu olaylar ın bir kı smını tiz ga-

zetelerden ö ğrenmekteyiz, fakat bir k ı smından da ya hiç haberdar dlam ıyo-

ruz, yahut geç habrdar ediliyoruz. Bu nedenle, barolar ımı zdan istirhamj-

mı z, bu çe ş it olayları biz yı ldırım telgraf ı ile bildirsinler ki,j bir

gecikme, bir yanl ış anlamaya sebebiyet vermi ş olmayal ım.

0
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Yine de ğerli meslekdaşımı z, bizim baz ı' kurJu şl-arla işbirliği gö-

rüntüsü halinde oldu ğumuz itbamında bulundular. Türkiye Barolar Birliğinin

herhangi bir kurulu şla organik denebilecek-hiçbir bağı olmamıştır 1 Ne bil-

dirilerimizde, ne çal ışmalar ımı zda ne onlardan fikir sorduk, ne de isti ş a-

re ettik. Bu itibarla dış tan bizim şu veya bu kurulu şun yanında bir görü-

niim vermiş olmamı z tamamiyle subjektif ir kanaattir.

Devlet Güvenlik Mahkemeleri hakk ında daha evvelki genel kurullar-

da al ınan kararlar ın yerine getirilmeinin bir suç te şkil edec'eği, bir baş -

ka kurulu ş hakkındaki ceza genel kurulu kararına nazaran bu suçun art ık

belirli hale geldiği iddia edildi. 'Ü ceza genel kurul kararı , mal ılmunuzdur,

biz suç i şleyecek hiç bir davran ışta bulunmayı z. Çiinkii bir kanuna kar şı

gelmek başkadır, o kanunun haks ız bir yasama tasarrufu oldu ğunu ileri sür-

mek ba şkadır. Biz kanunlara itaatliyiz, fakat kanunlara kar şı gelmek ebi

bir tasavvurumuz elbette olmayacakt ı r.	 -

Reyhan arkadaşımı z, hukukun üstünlü ğü ve dolayısiyle bunun daha

geni ş bir kapsam içinde-hukukun üstünlüğüne bizi daha fazla yakla ş tıracak

'hukukun evrense.11iği konusu üzerinde durdular.
•

	

	 Ku şkusuz hukukun üstünlü ğü ve hangi hukukun üstünlü ğü soruları ak-

la gelebilir.Aa Barolar Birli ğinin, hukukun üstünlüğü açı sından ne düş in-

düğü bu ıdan evvelki bir yönetim kurulu raporunda somutla şt ırılaraI ortaya

at ıldı . Yalnız, genel kurula kat ı lan arkada şlarımı zın hep aynı ki şLiler

(bizzarur) olmamas ı nedeniyle teselsülü takip etmek imk ıiları bulunamadığı

için, bazı .yermeler pek hakl ı da-olamıyor.

•

	

	 Iç ve dış sorunların ve bunların yanında da-meslek sorunlar ının

daha geni ş nedenleri üzerinde Birliğin daha ayr ınt ıl ı , daha derinlemesine

• durmas ını temanni ettiler. Ku şkusuz her sosyal olay ın tek nedeni olmas ı -

mümkün değildir;. Ama ekonomik nedenlerin. sosyal yap ının daha önde gelen

bir etkeni oldu ğunu elbetteki yönetim kurulunuz da takdir etmekteir.Yal-

nız, bu alana girdiiniz.zaman, bunun baz ı muhataraları da celbedeceği,çok

ikkatli olmak icap edece ğini de yönetim kurulu 'dü ş'ünmek zorundadır.
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Rapora iyi çal ı mış 1ar iltifatinda bulundular. Ama mücadele edilme-

mesinden söz ettiler. Bize öyle gel±yor ki, bizim rnücadefömiz dü şünce ala-

ında ölabilir. Kamuoyunun olu ş turulması odaklar ından biri olduğu uzu sanı-

yoruz Bu itibarl. bu tenkit, diiş ünsel mücadelede kamuoyunu olu şt rmakta

kusurumuz varsa elbetteki bunu kabulederiz. Yalnı z, bu s ınırın d şıiaa çık-

mak bahis konusu olmayacakt ır zannındayını .

Metin İ sfencliyaro ğlu, dil bakımından raporu tenkit ettile ı . Elbet-

teki hakl ı . Ama rapor ya ş l ı üyeler tarafından yazı lmış olma it
	 herbal-

de bir ş aka. Evet efendim, çünkü dikkat ettim, arkada şımı z ın sözl beyanla-

rında benim dahi kullanmad ığım ib.reler var; "sadre ş ifa olmamak" jgibi...

Yalnı z, bakın arkadaş lar, şu var: Arı dili kullanma ş çıs ından yaş ipek ba-

his mevzuu de ğil ş imdi. Bizlerden daha çok genç arkadaş larımı zın nas ıl ağ-

d1 ı dil kullandıkları ve bunun da ar ınmamış TUrkçe olmas ının, daha isaetli

oldu ğu kanı s ı ile hareket ettikleri malumdur. Ama bizim gibi ya şlların

hiç olmazsa bir ı azeretimiz var; al ı kanl ıkları be ı araf etmek o kadar güç

ki.

Sosyal Sigortalar* Kurumu ve onlarla olan ili şkilerimiz açs ından,

ve özellikle dördüncü madde aç ı s ından uyarı larinı canı gönülden kbu edi-

yoruz. Yalnı z bu söle şme üçlü bir anla şma ş eklinde tecelli ediyor-.Bakan-.

lık-Kurıil--Barol.r B±rliği. Bir çe ş it pazarl ık da bahis mevzuu olmuyor de-

ğil, Ilk tip sözle şmenin imzas ı kanunun ç ıkm'as ından 10 ay sonra ancak mdm-.

kiin olabildi. Bu itibarla, bu uyar ı lar ölbette de ğerlendirilecektir.Yaln ı Z

hemen şunu söylyeyim ki, yönetim kurulumuzd.aki, bir karara henüz 'ba ğlan-

mamakla beraber, genel kanaat şudur;Bu sistem, para de ğerinde cü9 t i dal-

galanmalara göre o tarihte hazı rlandı . Büyük kusurumuz, son günledeki ş u

para 'de ğer .dümesini. o tarihlerde öngörmemi ş olmamı zdır. Bu e ş devam ede-

.ce ğine göre, sosyal güvenlik sistemiiz gün geçtikçe zay ıflayacak' ır. Bu

itibarla, kanun de ğiş ikliği, hatta bundan evvel, yepyeni bir sözle şme ile

yeni duruma sil yeni baştnmetbdu ile gitmekenbaska çaremiz eletteki

olmayacakt ır. Sanırım ki önüıniizdeki dönemde bu bir çözüme ba ğlanailir.

lu
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Nihat Kosova arkada şı mı z, uzaktan gelen. arkada ş lara te ş ekkür et-

memek gibi 'bir zaktsi ılik içinde oldtığumuzu i şaret buyurdular. Ben unut-

-

	

	 mu ş olabilifim, özür dil iyorum Ama mutaden te ş ekkür ve . seremoni kismi ko-

hu şmaların snunda yapı ldığı için, belki 'bu gelene ğin tesiri alt ıt da kro-

nölÖjik aç ı dan hata etmi ş olabilirim. Yoksa bu karaki ş ta buraya k Ldar gel-

miş olmak za.hmti'ıe katlananlar elbetteki bizlerin te ş ekkürlerine layık

kI ş ilerdir.

Anays.a Mahkemesnin bazı kararları iptal , yetkisi dışında bulma-

Sina karşı Yönetim Kurulunun davranışlarını tendt ettiler.. Bu	 Luda ge-

nellikle Yönetim Kurulunun kanaati şu merkezdedir;

Anayasa Mahkemesinin iptal yetkisi ne kadar geni ş olursa., hukukun

ustunluğu o kadar ıyi sağlanab ıl ır. Bu itibarla Anayasa Mahkemes ın ın yet-

kilerini, yasalarda ve Anayasada olmad ığı halde dar tutmas ını biz ölçü

olarak benh ınsemiyoruz.	 .	 .	 .

141 ve .142 nci maddeler ve bunun iptal edil" ı emesi nedenle	 üze-

rinde biraz sonra daha etrafl ı ca durmama müsaaderiizi rica edece ği

Kendileri konu ş maları ' sıras ında. Ba şkanın akademik kariyer en gel-

mesinin Birlik için dezavantaj te şkil, ettiği gbi' bir 'yermede bu ndular.

Bu haklî olabilir, ama bana öyle geliyor ki, ben bu mesle ğin en aağı ka-

dmesinden ba ş ladım., e ğer o kademe meslek sayı l ırsa. Fakültede 'talebe iken

Ankara Adliyesind.e müba ş irdim ve bütün kademeleri. ..(Alk ış lar) ... ..bütün

kademeleri; hakimlik, savc ılık,, hepsini yapt ım, nihayet  bir do'çen'lik in-

t'ihanı nı kazanarak ünivesiteye g ,rdim, o zamandan buyana da, ne tatbi-'

kattan, ne de av ıikati ıktan ilgimi kes.medim. Ama .ırtim.a bir titri taşımış

olmam bu camiaya dezavantaj get'irmi ş se,• bunun için de, bu ihtiyat ı.z hare-

ketimden dolayı hepinizden özür dilerim.

	

Yasa uygulayı cı s ının bizi ne gözle gördüğü yolundaki it	 kesin

	

surtte haks ı zdır. Eğer yasama. organına şirin gözükmek için ona	 re bir

ayarlama yap ılmak istenirse, i ş te o zaman Barolar Birli ği gerçek 5rev.in-

den uzakla ş mış olacakt ır.
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Sayıları bizden az olan hekim1e;r'idhaiyi

rL, öz eli ikle bamgün ya	 ın y "süz-' bale

idd,,iasıııda bulundular. Tamgün yasas ı bir tartışma k.onusdıır. Bim statü-

müze uygun olan Tabipler Birliği örneği tamgün, yasasının lehi±tde ılir.Ama

bazı nedenlerle kanun yürüyeinez hale gelmistiri Onlar ın birliği 6irş y

sağlamamış , aksine tasarının le ıinde müta1ada bulunmu ştur. 0 haLde, bu

kadar tartışmalı olan bir konı da onlarla bizim kıyas eiimemizd her hal-

de kıyas ölçülerinde bir yanl ış lık olsa gerektir0.

Sekreteryanın iyi çalışmadığı , bir avukat arkadaşı mızın. hsi baş-

vuru.suna zamanında cevap verilmedi ği ileri süüidü.

Raporumuzda, gördünüz arkada şlar, o kadar çok büro iş lemleri içe-

risinde boilmu ş vaziyetteyiz ki, 17 bin küsur, avukat arkada şın tütün

problemleri veya büyük bir kı smı bize geliyor ve cevap veriyoruz. Biz

avukatlar btrMği de ğiliz, Barolar Birliğ iyiz. Bazı başvurulara cevap ver-

medi ğimiz de oluyor; ata bunlar ın Yi5netimKurulundo ı geçmediği ijidiası
doğru de ğildir. Eğer her arkadaşımı z ın talebine cevap vermek durunn ha-

sil olsa, iş te o zaman biz (biraz sonra temas edece ğim) baroların iç iş-

lerine karışmak gibi bir duruma geçerz.Nitekim pek çok arkada şınıı za,lüt-

fen evv-glâ 'oaronuza müracaat ediniz, ondan sonra bizim görevimiz b ş lar

ş eklinde cevap veriyoruz. Ama bu karga ş a içerisinde bir arkadaşıı za eğer

zamanında cevap verilmediyse, elbette şu b'iyiik rakam içinde Kk a4cak o

oranda sorumlu tut.ulabiliriz. Arkadaş .ımıın ismi ya söylenmedi, a ben

not edemed.im, ak ş am araş tırdım, fakat size yaka ile ilgiYi şu anda izahta

bulunamayacağım.

Orhan Apaydın genellikle 10 yıllık çalış manın bizim ıçin b ır du-

zey çizgisi çizdiğini, bundan ayrılmam-in mümkün olmadığını geniş . hatla-

rıyla, ayrıntılarıyla izah buyurdular.

Elbtteki; birbirini takip eden genel kurul toplant ılarındş olu--

şan ilke kararına benzer fikirler ortaya at ılmış , yönetim kurulu tbu tali-,

matları henimsemiş , bugün bir görünüm . ğerçekten ıneydana el ı itiıj. Ama

1	 )
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hiçbir zaman mutiaka bu göiünümün muhafazas ı diye bir şey iddia edilemez.
Genel Kurulumuzun emir ve talimat ı elbett.eki Barolar Bir1iğinj.n

ortaya koyacakt ır.

Kendilerinin ve di ğer bazı s,kadaşlarımızın anarşi, terör ve bu-
nun hedefi hkkındAk ıatlerjne ben şahsen kat ılıyorum, yönetim Iurulun

te şhisi de bu davrarıış1.rın sOn amac ının demokrasiyi yok etmek	 hu-

susundaki kanaatlerini paylaşıyoruz. Ama hi:. birimiz, mutlaka bunu pay-
laşma zorunda da de ğiliz.

Yüksel keskin, Ba şkanl ık raporuna tenkitlerini, aJrl ık nktas ını

o rapor.. üzerinde toplad ılar ve tekrarlardan söz ettiler. Güçdemir arkada-
şım buna kısmen cevap verdi ve biraz evvel sdyledi.im gibi, sorunlar bir
sene içinde bi-tmeyi ııce, elbetteki öbür seneye'de raporda bir ta şma. olabi-
liyor. Ama bana öyle geliyor ki, ilk seçilen .arkda ş larımı zıı da yapmala-

•	 .:
rı icap eden şey şudur: Lütfen şu genel kurul raporlar ı etrafl ıca incelen-

ya haz ırlıklı gelind.iği 'zaman, belki de haks ı z tnkitlerden k ınıl-

manın sağlanmas ı mümkün olabilecktir.

Ayni zamanda, Ba şkanın aynı şeyleri tekrar etti ğinden söz ttiler;
özyönetim vesaire gibi... Ve Hocadan daha yeni şeyler duymaI istiyruz,
dediler.

rkadaş lar, ben aç ıkça ifade  edeyim; tükenmi ş durumdayım. Kendimi
yenileme çabalarının sizin hı zını z.a yeti ş ebilece ği kanı s ını zaten jitir-
dim. Ama gönül ister ki, daha da yeni ş eyler getirilbilsin. Olaylar ın' kö-
kenindeki ekonomik nedenler, basit oy hes'aplar ıyla siyasal çevrenin 'pir
takım sôn-uçlarà varmas ı ve benzeri gnel tenkitler elbetteki hepimz tara-

fından de ğerlend.jrjlecektjr.	 .	 .. ..	 . '

Usul yasalarının başka, ba şka ülkelerden alınışı ve 14,3 ncü
nin, gizlilikteki ifrat vesaire ve sonuçta da bu usul kanunlar ıyie, ki

kendileri "yöntem kanunu" diye daha güzel bir TUrkçe kulla ı mış Iar,'mümkün
alamayacağı. yolundaki kanaatın isabe'tine kendileri dE i ştirak ediyorlar.
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Arzettiğinı gibiarkadaş lar, bu usul kanunları , bir müelliin dedi--

i gibi,- usul kanunundaki hibir de ğiş iklik yoktur k, avukatl ık mesle ğine

etkili olmas ın. 0 halde, bugün avukatlık baz ı imknlara ulaşmış ibe, tek
/

tek incelediın r yasa bunlara elverdi ği için değil, bizim çabalar ımı zdan ve

işi ciddiye tutmainı zdandır. Bugün fiilen avukatara tan ınan pek çk hak- ,

larınyasal mesnedi yoktur. Sebebi şu: Usul kanular ımı zın kökenil80O.

Ilk aydın çağ , sonra orta çağ , sonra Rönesans. Rönesans, Anglosaksonmem-

leketleri•nd ba şarı kazandı .Bat ı Avrupa, kilise hukuku ile Rönesans ı bağ-

daşt ırmak, bir denge unsuru olmak hevesine kap ıldı ve bu o tarihli bütün

kanunlarda vard ır ve buna da karma sistem denir sözde. Tahlil ediiince gö-

rülecektir ki, esas ında karma sistem de ğil, hortlajanengizisyon sitemi-

nin muaddel hafiflettiri]mi ş bir ş eklidir. Biz de bu kanunlar ı böylece al-

dıktan sonra, art ık savunma mesle ğinden ne dereceye kadar söz edilebilir,'

takdirlerinize arzolunur. Ama ş imdi bizde ba şlayan bu başkaldırma, Batı

Avrupas ında bizden daha ileri gidiyor. Diyorlar ki, sizin yapmak istedi ği-:

niz bu kanunlarla uysalla ş t ırılmış -savunmayı sağlamakt ır.. Bu çağın avuka-

tı bu kanunlarfa bu görevi yapacak durumda de ğil.

Bu itibarla, bizim.çabalar ımı zda i şte bu yönde olabilec;ktir..IJsul,

kanunlarırnı zda savunmaya ili şkin hükümlerin ba ştan gözden geçirilmesi ke-

sin zaruret halindedir,

•

	

	 Aciz vesikas ına ilişkin sakıncalar elbetteki hakl ı . Yönetim Kurulü

hazırladığı tasarıda bunlar ı bertaraf etti, meslekten olma keyfiyetiyal-

nız Avukathk Kanunndan de ğil, .belki bütün kanunlardan ç ıkarlma ı icap

eden bir ş ey. Çal ışma hakkının yeni anayasalarda kazandığı kutsallıkla bol

bol harcanan meslekten men cezalar ının yasalarımı zda adeden artmış olmas ı

• keyfiyetini ba ğdaş tırmak imkanı da yoktur.

647 sayılı Kanun ve tecille ilgili bir bUtalaanin bizden istenil-

diği, re'sen bunlar ın verilmesi yolunda mütalaada bulundu ğumuz, fa at bun-

lardan da hiçbir ıetice alılımadığından söz edildi.
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Pek öyle de ğil arkadalar. Bir Bursa olayını , isimzikretLeefl ha-

t ırlatmak isterim. Tecile dü şman hakim, 647'ye dü şman hakim iddias ı yay-

gınlaş iğı bir s ırada, Birli ğin yapmış olduğu griş imler baz ı yer de ğiş-

t5rme nedenleri de olmu ştur Ay ınt ılara girmek ist şmiyorum. Hatta dünkü,

evelki gece yönetim kurulumuzda, bir mahkemeden . bize şu cevap. gedi'Bi-

zim tecil ettiğimiz cezalar ın adedi aş ağıda gösterilmi ştir." Bu alıngan-

lığı dahi bir ba ş arı sayma.kju-ayiz biz. Çünkü elimzde,1 herhalde bkimler

üzerinde disiplin cezas ı uylama, olanağı ybk.

Ş engül Erdo ğan arkada şım, memleketimiz sütlimanmi ş gibi, bu o lay

-lara raporda daha fazla yer vermemiz gerekirken, ihmalkr olduuBuZ yo-

lunda . tenkitlerd.e bulundular.

Arkada şlar, rapormuzun bir bütün bülümünü buna hasretti. Ama

buradaki ağırlık, rneslekda şiarımı a saldırı ş eklinde g3zü1 ştür Memle-

ketimizin uuni durumu hakkında da bu raporda kanaat izhar etmenin belki

de birle ştirici ciamayacağı gibi bazı ki şisel mütaaaİ arıfl rapora akset

mesinin üziinü ile de kar şılanmas ının mümkün olab İ eCe ği gibi,(bhi de

yersiz)bi ku şku iclnde kaldığımı zı da. itiraf etmek 'duruundayı Z

ı bil kendileri bizim pek bekledi ğimiz daha somut öneri-

lerden birini verdiler Bütün patiIerin, kurulu şların göreve daet.edil-

mesi için bir çaba, toplant ılar vesaire yolundaki öneri,önemi ile kayde-

dilm ştir,	 . .	 .	 .	 ..

Akaryakıt dağ tım durumu:

Barolar Birli ği Yöntim Kurulu, öncelik tan ınmas ı için llgli Ba-

lanlığa müracaat etül ve de ıllere birer tamim gönderilmesini ancak sa ğ-

layabildi. Nitckm baz ı illerde bu imtiyazlı durum gerçekle şmi ş ; fakat

ş imdi ö ğ endiğimC göro, Mersinde gerçekle ş ememi Ş . Ama Mersin'deki bu o-

layı Yönetim Kurulnu dünkü toplat ıda ö ğrendi. Acaba bize bir ş ikayet

önderilmi ş olsaydı ,- bu itham, bu suçlamadaha hakl ı olmaz mıydı ?
g 

Erzcrı arkadaş , memleketimizde can güvenli ğinin doruk noktas ı fl

geldiğini, - bu itibarla	 saldırıların diğ rlerden so-
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yut1.anamaa.c-ağıı ., bu itibarla daha ziyade ğeni ş k.psarn]i bir çaJ1şma dü-

zeyi içinde o1mz temeis.inde bulundular ve anarşi ve tercrun azı 1-

gat aniamları tzerine de duarak . kiymtli.bir mütalaada ve temdnnide bu-

lündular. Baz.ı kuru1u şlain, sosyologiar ın, siyaşet bilimi adamlarının ve

ekonomi ile t ğraş anların bir araya getirilerek ..bunun üzerinde bir sempoz-

yum ypı asıni önerdiler. Bu üzerinde durulacak, san ırın y6netil m kuru

luhca da benimsenecekbir konu, bir öne 	 1abi1ir..Eöy1e bir toplantı

sonunda, Yönetim Kurulumuz elbetteki bir hsusa çok dikkat etmek zorunda-,

diri Bundan 'sonraki toplant ıda, yine nazar bir çal ışma ile karşımı za gel

diniz, dedirtmemeye çal ışmağa dikkat etme ğe mecbur kalaca ğı z.

Turgut Kazan arkada şımı zın, zor gönler ve bu arada Yönetim Kurulu

çalışmalarını övücübeyanlarına te şekkür ediyoruz.

Polis devleti olmaya yla şma eğilimi hkındakit.e şhiSi Yönetim.

Kurulunca da zaten deneni ş , gerekli yap ılabilen ç ıkışlar dayapkimıŞtir.

Daha en büyük tehlikenin ola ğanüstü hal ka ıunu ile getirilece ği

bahane edilecek olan terör ve anar ş inin bunlarla hiç ilgili olmayan konu

lara, örne ğin grev hakkı a dahi td ş bilece ği yolundaki ku ş larıL1n hak-

lı olmamas ınI bütün kalbimle temenni. ederim.

Yalnı z, mmleketimizde böyle bir kanun ilk defa ç ıkarılacağı için,

herhalde bizlerih de ola ğanüstü hal kavramının anayasal de ğeri, ıudutlari,

şümulü üzerinde bir ğ al ışmaya girmemiz gerekli olacakt ır.

Devlet Güvenlik Mahkemeleri hakk ındaki talima ın yerine getiril-

mediğinen şik.yette bulundi1ar. Bit bu talimat ı fazlas ıyle yerine getir-

diğiiz kanı s ındayı z. Her ne kadar ş imdiye kadar bu tasar ı çıkarılamamiş

ise, bunun kendi çabalar ı son ıcuoidu ğunu iddia eden bizden ba şka da ku-

rulu şlr var. Amma, biz e, o kanıdayı z ki, önleyici etkenlerin başında

biz .geldik Ilerde bu kanun ç ıkarıl ırsa, veya buna benzer bir kanun ç ı-

karılı sa, herhalde o zamanki talimat ı nazara alacak Yönetim Kurulurnuz

gereğini yapacakt ır.	 .	 . .

Tahsin imre arkada şıma huzrunuzda bir ke ı daha te ş ekkür etmek

unları ir uzmanl ık istyecek h-istiyorum Gerç-eken sosyal ğüvenlik sor
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le geldi. Birliğimizde de bir uz ınailımı Z yotur, bugünkü şartlara göre tut-

mak olanağına da sahip değiliz. İlk akl ımı za gelen, bu hususta ke;ndi ııi uZ-

manlaştırmış olan İmre arkadaşımı za müracaat etmek oldu. Sa ğolsurılar,biZi

yalnız bırakmadılar. Bundan sonra da bırakmayaCakiar ıflı ümit etmekteyiz.

Necati Özkaya, etkinhi ğimizi yitirdi ğimizden söz ettiler. Bakını z,

bu doğru olabihir.Amma şunu da düşünün; 10 yıldır yaptığı mücade]1eye rağ-

sağla-

oruni a-

n bu say-

yasal

siz 1 ik

top-

ının ra-

men, ayakta kalan tek te şekkülüz. Bu nas ıl sağlandı , ilerde nas

nır, elbetteki bunda hepimizin de sorumlulu ğu var

Saygınhığımı z ı yitirmemek için Özkaya arkada şım, halkın

rını benimseen bir çal ışma düzeyine girecek olursak, i şte 0 za

gınlığı yeniden kazanır ız dediler. Belli bir ölçü içerisinde,

olanak ve s ınırları zorlamamak şartiyle halkın sorunları ile ilg

bizim yönetim kurulunun dü şünebileceği bir çözüm de ğildir.

Metin Turgut arkada şım, İçi ş leri Bakanlığında önerdiği-mi

lantıya henüz çarı1mamış olduğumuzu ileri sürüler. Cumhurbaş

pora son dakikada ilave edebildi ğimiz cevabi yaz ı s ının baz1r1 ıklr1flıfl,

yapılmakta oldu ğu iistihbar olunmu ştur. Belki de gelecek toplantcfa bir

ş eyler söylemek veya bu arada bir genelge ile barolar ımı za duru9 duyur-.

ınak mümkün olabilecektir.

Pilhakika, Yüksek HkiuXler Kurulu ile iyi münasebetleri zin bu-

lundu ğu, bu nedenle baz ı ş eylerin yapt ırılabilece ği kanaat ını i ar etti-

ler. İyi münasebetlermi .zin belki nedeni, aynı tehlikede kalmış lmamı z-

dır. Adhiyenin kusurların ı görmüyor değiliz elbette. Yaln ız, ş i bütün

adalet cihazının budaıımak istendiği bir dönemde, bizlerin onlar ı lda yıp-

ratıcı bir ç ıkışın.ne dereceye kadar isabetli olacağını elbettekji dü şün-

memiz lzımdır.	
1

Yüksek H.kim1er Kurulundan ınürihal hkimhiklere tayin, baz ı yar-

gıçlarımı zın davranı.şlarının sakıncaları ve benzeri elbetteki raporda is-

men zikredilerek ortaya at ılamazdı . Amma arzu edilecek olursa, Yi.ksek

ı-Iakiml.er Kurulu ile yaz ışmalarımıza ait ve aldığıLıı z yanıtlara ili şkin
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dosyalar her zaman incelenebilir.

Nuray Gülu ğ arka'daşım, 12 Mart dönemine temas ettiler. Bi

nemin hiç bir zaman yan ında olmadık. Bu dönemin acılarını gidene

şimJ..erimiz de evvelki raporlarımı zda gösterilmiştir.

Ya şar Karayalç ın arkadaşının gerğ.ekten bilimsel ku şku

'bu dö-

giri-

katil-

mamak mümkün de ğil. Fakat bu konular, teselSül eden Genel i'(urül tdplant ı-

larımızda, kendıne ozgu b ır iddia şeklinde ortaya ç ıkıyor.

Birinci temas buyurduklar ı konu, mali müşavirlik. Ve mali müşavir-

liğin örgütle şmemesine Barolar Birli ğinin çal ışhğı yoluıidaki itham doğru

de ğil. Elbetteki bu bir meslektir, onlar ın da örgütle şmesini isteriz.Bi-

zim karşı çıktığııaıız ve bana Yönetim Kurulumun vermi ş olduğu yetki şudur:

Öritle şmesine ça.lışmayacaks ın.Aa benim meslek sahama el uzat ıy4larsa,

o zaman önleyeceksin. Biz bu görevi yerine getirdik, Ankara'daki

lanımla boyuna'iVieclisi aşındırarak.

Bu çabalar Barolar Birliğinin kurulmas ından evvel de v

öylesine ki, yabanc ı mBıi müş avirler de kabul ediliyordu.

Bir anımı biraz sonra arz edece ğim.

Bi rliğimi kurulduktan sonra iki büyük deneme oldu. Bir

kadaş-

Hatta

i dene-

me, aç ıkça mali mü şavirlere yargı öniinde savunma hakk ı tanıyan veya le-

ecek bir

i, bir

erek,

neti-

kesi gibi, uygulamada geni şleyerek 'bütün mesle ğimizi de kapsayab

tasarı idi. Bu taarının önlenmesi için çal ış t ık. Hatta öylesine

komisyondan ç ıkmışt ı , AnayabaKQMÏSYOnt Ba şkanl ığını hareket ett

tasarıyı getirttik ve Anayasanın şu şu şu maddelerine ayk.irioldu

cesine varıldı . Birinci önleme çabamız ancak bu kadar öldu.

Fakat bundan' sonra, hiç de7 yeri ve zaman ı olmadığı ha1d

Usul Kanunlar ı Tadil Tasarisinin en az göze çarpabilecek sonla'r ın

maddede yine bu iş in ortaya at ı ld.ıını gördük.

rgi

bir

Bir ara ' bir komikyona ç.a ğrıldık. Bu komisyona niçin ça ğrıldığılni-

z ı da do ğrusu ya biımiyorduk. Gitti ğimizde, , mali mü şavirlikle ilgili cüm-

le kurulu ş arın 8-rO temsilcisi, bir de BarolarBr1 ği; bendeniz ve yar-

s'
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dımcı .arkadaşım gittik. Tabii manzarayı grince net.ioeyi. anLaij..k. Elimiz-

den ge1n bütün çabarı harcamış olmakla beraber, ta.sarı o karma k ınisyon.dan

çıktı . Karma Komisyon da kendine özgü bir komisyon idi. Bunun üzerine, Ada-

let Kdmisyonuna mür.ca.t ettik, sak ıncaları teker teker söyledik ye orada

da bunun hiç olmazsa orada reddedilmesi sa ğlanabilmiştir. Bugün aynı giri-

ş iniin hazırlıklarının yapıldığı öğrenildiği içindir ki, şu tekrar, öylesi

ne tekrar ki, Barolar 3irliğinin kuruluas ı ndan evvel ba şlayan olaa ili ş-

kin bir tekrarı , bu suçu işlemek mecburiyetinde raporumuzda göstedik.

Yabanc ı uzmanlar mevzuu ve yılda 175 bin dolara bizim kar ı çıktı-

ğımız, bunu raporakadarald ığjimı z hususunda da biz biraz farkl ı düşünüyo-

ru. Ne de olsa Karayalç ın' ın, Türk hukukçüsunu daha ileriye . götü'mek için

bazı uzmanlardan faydalanmas ı yolundaki iyi niyetine tamamiyle katpJ ıyoruz.

yalnız arkadaşlar, bu yabanc ı uzmanlığın alt ında ba şka şeyler daia olabi-

liyor. Bugün acaba Gıda Nizamnes,ini Türk hukukçular ından da i

ciltlerle, incir çekirde ğini doldurmasa bile, içtihd ın bugün ağıIlığı dü-

şiinülecek olursa, bir yabanc ı gıda maddeleri konusunda uzman, hu 	 danış -

mani bize pek de uygun gelmedi. Esasen anla şmanın alt ında uz ınanl k ıl ığı

altında bazı ku şkuları doğurabilecek bir şeleı'sezinledik. Yönetin4 Kurulu,

yabanc ı hukuk danışmanlığı konusunda çok duyarl ıdır. Nitekim, birz evvel

bahsettiğim mali mü şavirliğe ili şkin ilktasarıda, yabanc ı uzmanlar ın d

Türkiye'de faaliyet gösterebilece ği ileri sürülmü ştü. Bu otariht yürür-

lükte olan o Avukatlık Ka İı.ununa dahi aykırı olmakla beraber, bir

kuları mucip oldu, bir ara rahmetli İnönü'ye şikyette bulunmak g

durum oldu, bana şunu dedi;, bağışla, kapitülasyonu tatmayanlar bö:

kümler getirir, dedi. Maliye Bakan ını çağırdı,.-bakanın bu hükümde

olmadığ' ıı söylemekleyetindiğini o aııılarım aras ında size nakled

Eğer ilk Petrol Kanununun haz ırlanmas ında aşırı yabanc ı danışmanl

dilmeseydi, bugün bu sorunlarla kar şılaş abilir miydik, üzerinde d

bir konu. Sanırım ki, bu duyarlılığı si İ er de payla şacak ve her

neti,m Kurulunun bu yolda devam ını arzu buyuracaks ını z.

3yli ku ş

Dibir

Le hü-

haberi

rörum.

'a gi-

ulacak

Lde Yö-
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141-142 nci macidöler mevzuu:-

• - Elbette ki meateketimizin en çok tartıı an konularından biri bu

141 ve 142 nci maddeler meselesidir. Yaln ız, evvelki raporlar inceıeııirse,

Barolar Biriiinin tam içte ıılik ve tarafs ızlık içinde oldu ğu kabul edile-

bilir. Çiinkü.ça1ışmalarımı , 141, 142 ve 163 ncümad.deyi de kapsayan bir

öneri şeklindedir.

Şimdi, amacına bakarak bu maddelerin kar şı sında veya yanında bi-

mak ... Amaç e ğer anarş i ve terörü önlemekse, bu maddelere karşı gelinmeme-

lidir. Nitekim, hukuk devletini dü şünen bir kurulu şun böylece çeli şkili

hale düşmemesi lazım gelir yolundaki uyar ı ları . O. halde, arkadaşıı zın or-

taya att ığı ölçü, bu maddeler hangi maksat için konulmu ştur? Evvela madde-

lerin konuldu ğu tarihi dü şüniinüz. 0 tarihte anarçi ve terör ancak baz ı

ceza hukuku kitaplarında üç sat ırla i şaret ediliyordu. Bu ihtiyaç için

bij maddeler konulmuş de ğildir. 0 halde, Brolar Birli ği niçin bu .addelere

karşı çıkıyor? Çünkü bu maddeler bir dü şünce özgürlüğü açıs ındantehdit

•unsurudur. Bir tehdit klmi.sf üzerinde ürkütÜcU, kimisi üzerinde oimaya-

bilir. Amma,ürkenin de belki syleyece ği çok güzel fikirler olabilir.Pi-

kirleri önleme, Türk kültürünün zenginle şmesine engelleri kald ırma çabas ı

içindeyiz. Biz öyle düş ünüyoruz ki., düşünce özgürlüğünde yasak böfl..ge ola-

maz. (Alkışlar)
- •	 Bu itibarla, Türkiye Barolar Birliinin bu maddelere kar Şı çıkma-

sınn kökeni düşünce özgürlüğüdür. Pilhakika, sonunda de ğerli melekda-

şım bu maddelere karşı tekabül edebilecek yabanc ı maddeler tercüme edilsin

dendi. Bunlar ı tercüme etmek elbette mümkün; fakat bu tercümeyi yaparken

ilk akla ne gelir? 1930 Italyan Kanununun ilgili maddelerinin ter ümeal.

0 maddeler a*nen ş öyledir: Cebir unsuru olmadıkça bu fikirler ortaya at ı-

lahjiir. Bizim kanunumuzda cebir unsuru var m ı?.. Şimdi, ne zaman aldırıİ-

dı , o dahi maddenin amac ını gösterir. 0. txihteki Demokrat Parti ıükümeti

cebir unsur-unu önerdi, Mecliste bir ba şka görü şte olanlar hükümetin tasa-

rısındaki bu fıkrayı çıkartt ılar. Cebir unsurun-un ç ıkar ılmas ı yolndaki

1
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şu tasarrufun mutlaka bir maksad ı göstermesi ve bunun da fikir hürriyeti-

ni baltalamaktan ba şka bir ş ey olmayacağ nı kabul etmemiz icap ekr.

27 Mayı sın yanında, karşı sında olmak hususuna parmak bast ılar..27

Mayı hakkındaki de ğerlendirme ba şka. Bana sörarsanı z; e ğer 27 iiayı s

ayakta durabiliyorsa, bunun tek nedeni vard ır; 1961 Anayasas ı .

27 Mayıs e şittir 1961 Anayasas ı . Hukukçu olarak bizi bu ilgilen

Hayrettin Abac ı arkadaşım, toplumun daha çok önünde gi

rektiği -yolundaki isteklerinin îânetim Kurulunca .uygu1ama olar

da. benimsendiğini arzetmek isterim.

itibarla

ir.

iz ge-

oranın-

Filhakika bir ba ş ta arkadaşımız,.bizden, unuttu ğum bir ş yiha-

tırladığım için söylemek mecburiyetindeyim, 141, .142 nci maddeler hakk ın-

da sizden mütalaa istendi mi, dediler. Avukatl ık Kanununun aç ık hükmiine

göre, bizden mütalaa sorulmas ı mecburiyeti vardır. Sorulmamas ını biz bu

görevimizi yapmamak için bir özüt saymayacagizi Esasen, yapabilece ğimiz

hususlar o kadar az ki, e ğer bunlardan da feragat cdöck olursanı z, o za-

man hiç bir yönetim kurulu sizin tenkitlerinize kar şı koyamayac

Ilhami Güven arkada ımın daima içten, nezih ve çok duygu

lerine aynen kat ı lmaktayım,

5açaklıoğlu'nun baz ı kurulu ş Iar açı s ından uyarıları elb

ginçt.ir.,

Güney Dinç, duyarl ılığını kaybeden bir toplum haline gel

lundaki gözlemlerinin gerçekten bilimsel nedenleri de mevcuttur.

ır.

söz.-.

eki il-

miz yo-

Burada şu noktaya da baz ı demokratik kürulu ş arla birlikte hare-

ket etmekte çekingen davranılmış mıdır? Çekingen de ğiliz arkada şlar, ka-

rarlıyı z. 0 kurulu şlar Idemokratik kurulu ş lar" inmini de alabilirier.Ama

Yönetim Kurulumuz, yasal statüüz aç ı sından herhangi bir organik fbag veya

benzeribir ba ğ1a ıtyı mümkün göremiyor.Kaldı ki, bu hususta bir tecrübe-

mizden de bahsetmek zorunday ıç. Genel Sağl ık Sigortas ı çıktığı zaman,

bizlere getirebi1eeği çok ağır külfetler 0 tarihlerdekiraporl
	

zda

zikredilmi şti. Ve bunu önleyen kurulu ş ların başında da biz olduk. Müşterek
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bir davranış iinde o1mamz için der 3 ııar3.• vb

da asla bir 1aşma mümidin lamaöı .; Bizim bugün by1e bir , tutum içrisinde

olmamı z, bu nedenlerin etkisi alt ında olmu ştur. .ma bu demek de ğildirki,

bazı münferit konularda ortakla ş a çalışma d,üzeyine girmeyelim. 	 -

Hemen bir örnek vereyim: Etibba Odas ıyla bir noktada anlaştık.Ya-

kına programı , çalışma sistmi aç ıklanacakt ı r..

TUrkiyede pek de ğeri,nce geliş tiğini iddia edemediğimiz bia1an

da tıp ve hukuk i1i.şkisii tek isim altında toplayan, diyelim ki tibbi hu-

kuk problemleridir. Hekimler hukukçudan şikyetçidir, hukukçular hekimler-

den. Ve hekimlik ihtisas ı Iiukukçu1 ı k ihtisas ı ilebirlikte çözümlenmesi, i-

cap edenpek çok yasalardan mahrum bulunmaktadr. Çok büyük bir (uç gün de-

vam edecek) sempozyum hazırlıkları hemen hemen bitmi ş durumdad ır. Etibba-

Odas ı da-bizim dışıın.ızda bir krulu ş , ama bu münferit konuda onlarla bir-

likte . çalışmamak için hiç bir neden yoktur.

Cengiz arkadaşımı zın, kendi kendimizi tenkit aç ı s ından daima isti-

fade ettiğimiz beyanlar ı aras ında, raporda yeni bir. ey olmad ığı ama yap ı-

lan ele ştirilerde de yeni bir şey olmadığını i şaret ettiklerini görmekte-

yiz. Bize öyle geliyör ki, ilk kurulu ş anlarının yeniliklerini ş imdi yeri-

ne oturmu'ş bir müessese için beklemek biraz insafl ı olmayabilir. Nitekim

arkadaşıııı , sizin tenkitlerinizde de yeni bir şey görmedile.

Birliğin hayatiyetini kaybetmiş oldu ğu yolundaki gözlemleri. elbette

haklı olabilir; ama bir reanimasyon bahis . mevzuu olmamakla beraber, sizler

bize repyeni katkıi.arınızla yepyeni yollar e ıbetteki göste'ebilirsiniz.

Hayat±yeti kaybetmenin suçlulu ğu için yalnız 11 arkada şını zı suçlamak isa-

hetli olmayabilir.	 . . .	 .

Cengiz Ilhan' ın, baz ı kurulu ş lar ın tuzak mı , •gerçek mi oldu ğu yo-

lundki ay ımı bizi dikkate sevketmesi . akımından ilginç kabul edilmekte-

'dir.

Atila Say , Birliin baro1a ın iç. iş leriıie karışmamas ı icap1 ettiği

Acabayolundaki beyan],ar ını hangi ihtiaç1a söylediklerini kestiremiyorum. 
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hangi baro. başkaiıırnız Birliğin bir baronun iç iş inekarıştığına dir ör-

nek gösterebilir? Hatta öylesine ki, siz BarolarBir]J ğisiniz, şu ihtila-

fı çözmüyorsunuz,. töhmeti alt ında kalıyoruz her gün. Bizim 8 nokt4a baro-

ların kararları üzerimde tasarruf hakkımı z var. Bu yasal olana ğ 1dışına

ç ıkmamak için azami ihtimam gösterilmektedir. Biraz evvel arz etti ğim gibi,

avukatlar birliği olmanıamı .zın da bu hususta bizi hassasiyete sevkettiğini

kabul etmek 1z ım.

Bu arada arkada ş lar, bu yı lı bahis mevzuu olmadı ama, söy1rneden

geçemeyece ğim, önce özerkli ğ i savundunuz, ş imdi terim de ğiş ikliğ i yaparak

özyönetiınden söz ediyorsunuz. Bu, hakikaten izaha muhtaç bir nökta. Biz

özek1iği ortaya attıımı z zaman, hata etmi ş iz. Bugünkü düş üncemizi özerk-

lik terimi izah etmiyor.

Anayasamı z ın 120 nci maddesinde üniversitenin özerkliğinden, 121

nci-madde TRT'nin özerkli ğinden., 122 nci madde kamu niteli ğindekimesIek

kuru1ularının özerkli ğ inden bahsediyor. 120 ve 121 nci maddelerde, özerk-

likten bahsedilmesi çok do ğru. Çünkü üniversiteler de, TRT.' de esas ında

devlet kurulu şu içerisinde olan orgaIard ır. Eğer 120 ve 121 mci ladd'eler--

d özerklten söz edilmeseydi, bunlar idari vesayet alt ında çal ı acaklar-

dı ve bu gayet tabii idi. Vesayet alt ında olmaları icap eden iki kurulu ş a

baz ı ihtiyaçlar nedeniyle özerklik vrilmi ş tir. 0 halde özerkliğin köke-

ninde bir bağdah kurtulmak fri vard ır. Özyönetim ise, kökeninde bağ1 ı

olmayan müesseseler içindir;bizim gibi. Bu itibarla, özyönetim terimi aç ı-

s ından değiş ikliğin, bizim anlayış imı zla bir farkı göstermez, ne istediği-

mizi daha iyi ifade etmek maksad ıyla kullanı lmışt ır.Ama özerkliğe bu ma-

nayı verirseniz nihayet bir terim konusu bahis mevzuu olur.

Rapordamontaj tekniğinin kullanıldığından, bir senteze varılma-

dığından söz ediliyor. BizGenel Kurulumuza azariii derecede elbett4ki say-

gil ıyı z. Bizim çıkaracağımı.z sentez de ğildir önemli olan. Biz sizè malze-

meleri verece ğiz, sentezi bize lütfetmenizi isteyece ğiz. Bu itiba1a,her

faaliyetin sonunda biz bir de ğerlendirme yaparsak, acaba Yönetim Iru1u

sizin yerinize geçmez mi diye ku ş kulara kap ı ldık. Kaldı ki, sentei,i ş aret
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buuriiuklarnı gibi, burada da yapmamız ıaiiınkiin	 /

Aen Dik arka ım, mukaveleli avukat	 k-onusu-nun, d-iizeLlmesi

hususunun bize talimat clarak yerildiden bahsefti. Biz Genel Kruun

talimat ı mahiyetind.e olanları trad.k; bu, talimat mahiyetinde gözükmedi

bize. Biz bunu daha ziyade bir öneri şeklinde aldık. Bu itibarla arkadaşı-

mı z ın söümüz geçmiyor" laf ı pek hakl ı de ğil; 5ÖZÜnÜZ elbetteki geçiyor.

Ve öneri saynamı za rağmen inceledik; tesadüfen Bursa barosu da be:zer bir

öneride bulundular; fakat sonunda, tek tip mukaveleflin yap ı lmaSıl]11fl sa ın-

calı olabileceği de kanaatına kap ı ldık. Belki-doru, belki yanl ış . Fakat

bu kanaat ımı za genç avukatlar ı rnııfl uyarıları da' .sebep oldu. " Şu miktardan

aş ağı olmaz"dediiz zaman,ben kıdemli ile nas ıl mücadele ede4e.im?..

Aynı tarife hakk ındaki beyanlara benzer .itirazlarla kar ş 1 la Ştı 8ı 1z için

bunu biraz daha d şünek iyi olur, demek ve barolarımı z ın mütalaalarını is-

temek gibi bir yola gitmi ş bulunuyoruz.

Kira sorunu elbetteki çok mühim. Bundan ve ciz bir ş ekilde kendi-

leri de bahis burmu ş lardır. Yalnı z arkada ş larbir yıl içerisinde e ka-

dar hukuk sorunu ortaya çik ıybr ki, hangisine yeti ş elim? Kaldı ki, kira

konusundaki görü ş ler de oldukça da ınık. Ama zannederim ki, yeni bir dö-

neme giriyor kira konusu; Yönetim Kurulunun söyleyeCe ği baz ı ş eyi er ola-

bilir.	 «

Baz ı bankaların, bu arada devlet sektörü bankalar ıflin uyulamala

rının hiç de o sektör bankac ılığına benzemedi ği hususundaki uyarlar1n1

gönülden kabul ediyorum; çünkü bu mevzlarla ben de me ş gul oldum. Amma,

mesele bence bu de ğ il. iiesele bugün detlet sektörü bankas ı değil; sivil

bankac ılık sektörüdür.Sami1i olarak şunu açiklamak mecburiyetindeY ki,

?ürkiyemizi büük bir mali felaket bekliyor. Isim zikretmiyor1m, iki ban-

ka hariç, sivil bankacilikta bugün bilanço yapın, hepsi aciz halinde ve

iflas halindedir. Bu, günün birinde patlak verdi ğ i zaman, i şte o zaman

biz anlayabileC ğiz. Bankalar mr2-plar1fl1fl formalite denetimi yerine,

"sizin banka nereye gidiyor?.." bu yolda yöntimi denetleme yoluna gidil-
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me ğ defuktaki. 1el ıJJ.ke ağır--ağır, fakat 4rnaza yakı4şmakt a-

dır. Ama bu o kadar geni ş bir konu ki, üzerine durmam saatleri 4lacakt2-r

Fakat hiç olmazsa Barolar Birli ği Maliye Bakanlığını ayrıntı l ı bJr ş ek .l-

de bu felaketten haberdar etmi ştir. Fakat bu hususa girmeyeceğim;, geçen

Genel Kurulda, zannediyorum ki Ayten Rahim daha etrafl ı beyanlara bulun-

mu ştu.

Milletvekilli ği Kanunu gerçekten bizim bir ihmalimiz çerçevesi i-

çinde düşünülmemesi laz ım. İlk ortaya at ıldığı zaman karşı çıku ı , Cumhur-

başkanı veto etti, ondan sonra da, hiç beklemedi ğiniz ve hiçbir Lunun

ç ıkmadığı biİ dönemde ertesi gün ben Resmi Gazetede okudum. Her Un orada

denebilecek giri ş imlerin neler olabilece ğini tahmin etmek olana ğına sahip

olmadığımız gibi, bu kanunu bu k şekliyle önlememize de maddi ian yoktu.

timit Teoman arkadas ımın,sözlü ele ş tiri dönemi geçti yolundaki söz-

leri basının bizi d.inlememesi, TRT'nin özellikle son günlerde .ilgisini kes-

mesi yolundaki tenkitler hakl ıdır. Amma, onlara hos görünmek gibi de bir

ihtiyaç içerisinde de ğiliz. Yalnı z, Anadoluya aç ılma yolundaki önerisi pek

önemlidir. Herhalde Yönetim Kurulu, Anadoluya aç ılma gibibir konu üzerin-

de duracakt ır. Yalnı z, hiç mi aç ı1mıyoruz?.,Bilmn, siz Anadolu de ğil mi-

siniz? Ş idi, bu şartlar alt ında sizin tenkitlerinizi biz Anadolua açıl-

ma önerisinin bir ba şlangı cı olarak kabul ediyoruz.

Sözlerimi böylece bitiriyorum. Yönetim Kurulu, Ayten Han ı n Yö-:

netim Kurulu görevini eksiksiz ve sürekli yapm ış t ır yolundaki benim d ğer-

lendirmemdeki anlamı pek kavrayar. ıiadıklarından söz ettiler. Ben, 10 arka-

daşımla çal ışan 11 nciyim. Yani arkadaşlarımın fedakarlığını sizlerden bi-

raz daha fazla yakinen görmek olana ğına sahibim Bu göevimi te ş ekkür ba-

bında huzurunuza getirdim.

Yönetim Kurulu hepinize minnet ve şükranlarını arz eder. Sağolun

efendirn. (Alkışlar)

BAŞ] N- Te şekkür ederiz Say ın Erem

- De ğerli arkaaş 1ar. gündenıimizin 7 nci maddesine geçiyoruz:
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"1979 7ı3ç	 alar ndan.iioıayı .Birlik  Yone tta	 ibrası.2'

Birlik Yönetim Kuı ulunu,l979 yııı -ç-alışmalarından dolayı 1 ibras ı-

nı oylarını za sunuyorum

Ibra edenler ... Etmeyenler... 1'e karşı ekseriyetle Yënetiià Kurulu

ibra edilmiş tir.
Bildiri Komisypnundan istirhanı ediyorum, çalışmalarına ba1asın1ar,

saat 14.OÖ'te e ğer getirirlerse çok iyi olur.

Efendim, Ba şk.nıığımı za bir raz ı geldi, onu bilglerinize jsunmak

istiyorum.

Genel .Kurul Başkanlığına

Türkiye Barolar Birliği Başkanl ığı görevini 10 yıl sürdürdüğü-mü,

bunuyeterli bir görev süei say ığımı , 1980 Olağan Genel Kurul'urda gö-

revden çekilme kararında oldu ğumu 6 ay kadar evvel baro ba şkanlıkliarına

ve delege arkadaş larıma yazı ile b. ildirmi ştim. Kesin olan bu karar ımın Ge-

nel Kurulumuzun bilgilerine sunulmas ırlı en derin sagı1arım1a rica ederim.

Av.Faruk Erem

CEMkLETTIN Gtİ Ç'DEIR (Gaziantep)- Sayın Ba ş kan:. söz istiyorum.

BAŞKAN- Hangi konuda efendim?

0EMALTTIN GIIÇDEI.1R (Gaziantep) Say ın Ba şkanın bu karrııın ka-

bul edilmemesi hususunda.

BASK- Ş imdi, giindemimizd böyle bir konu yok, yalnı z de ş ik bir

durum var. Bu ftibarla evvela Say ı n Faruk Erem konu şmak istediler, kendi-

lerine soz veriyorum.

BAŞKAN FARUK EREM- Çok de ğerli arkada ş larım ın, tahminimde hata

etmiyorsam, çekilmemem hususunda bir e ğilimleri olduğu izlenebiliri Bunu

kesin olarak al ınmış bir karar kabul buyurmanı z ı özellikle rica edece ğ im.

Kararımdan dönmem mümkiin de ğildir. Saygı ile arz ederim. Ve konu ş mak is-

teyen arkadaşlarımın bundan vazgeçmelerini en derin saygılarımla rica ede-

rim.

CMAIETIN GiJÇDItIR (Gaziantep)- Sayın Başkan, Hocamııı f	 ine
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hürmet etmekle beraber baz ı maruza-tam Olacak. Lütfen bana konu şma imkanı
veriniz.

BAŞKAN- Buyurun Cemalettin bey.

CEMALETTIN GttÇDEMİR (Gaziantep)- Sayın Başkanım, 'Sayın' D'i+ an', Sa-

ın Yönetim Kurulu, De ğerli Başkanım Faruk Hrem ve aziz arkad'aş la ım;
Arkada şlarım, heyecanl ıyım, tutuk bir hale geldim, hocam ıı bu' tek-

lif inin ve huzu ıunuzdaki kesinliğe del5Jet'eden sözlerinin beni t ı tuk ve
heyecanl ı bir hale getirdi ğini, .sözlerimin aras ında bu heecanım Eaikasi-
la bir tutars ı zlık olursa bağışlamanı z ı niyaz edece ğim.

10 sene evvelini hat ırl ıyorum, daha önceki zamanları hatırl ıyorum;
10 seneden bu yana adım adım yürüyüşümüzü hat ırlıyorum. Barolar Btrliğinin
nasıl bir şuurun, bin seneden beri özlenen müdafaa müessese'sinin nas ıl bir
kitle haline geldiğinin de ğeini idrak ediyorum.

Bu safhalarda emeği geçenleri, bu safha.larda, bu merhalelerde sa ğ-
lığını , i ş ini gücünü, istirahat ını t'erkederek, birkere, be ş kere, on kere,

yüz kere, bin kere de ğil, bütUıı 10 sene-boyunca 'arkada şlarımın ve' özellik-

le Faruk .irem'in bu müessesenin kuru1mas ında,•ge1i şmesinde,fjki bir kudret

merkezi haline gelmesinde ne derece enıekleri geçtiğini idrak ediyorum.

Bu itibarla, kendisine bir avukat olarak, b ır Türk vatanda ı ola-

rak, Gaziantep'teki arkada şlarımla ve şüphesiz buradaki bütün kardç şleri'm-

le birlikte gönülden minnet hislerimi, te ş ekkür duygular ımı arz ediyorum.
Hoca bir hoca idi, Hoca bir fikir adam ıydı , Hoca namuslu '  bi.r fikir

a.damıydı , ciddi bir fikir adamıydı . Hiçbir siyasi istikbale i1t1fa etme-

yen, bütün rnesasini bir şuura sarfeden bir ki ş iydi bizim Genel Bakan ımı z

olarak.

Bu itibarla, böyle bir , dönemde, kendisini seçtiimiz zamanverdi ği-

miz süreyi tamamlamadan çekilmesinde isabet görmüyorum. Mademki kerdileri-

ni şu kadar sene .için seçtik sa ğlıkları elveriyor, s ılıhatleri yer';nde,ça-
lışma güçleri kemal merte'besine her zaman oldu ğu gibi; o halde Hocam ,b±-
zim oy verdiğimiz süreyi ikmal etmelidir.ler. Hiç . olmazsa o süreyi ' mal et-
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melidirler.

Hocamla berabri.z, iiocamın itmesi mümkün de ğildir.Bir ilim adamı ,

bir mücahede adam ı , bir mücadele adam ı bitmez.arkadaş lar.

u itibarla, bendeniz. Hoc ın lütfedip bu kanarlaradan vazgeçme-

sini, kesin olarak söylemi ş ; ifade etmi ş olsa bile, bizim niyammkz ı ,bi-

zim istirhamımı zı , bizim . yaarmamızı kabul etmesini istiyorum..

Arkadaş lar, insanlar birçok yönleriyle de ğerl.idirler tnsanlara

has bir de . vefa meziyeti varr, vefa duygusu vardır; T-ârklerde-en yüce

ş ekildedir bu hatır duygusu,. vefa duygusu, minne't duygusu, istirbam . duy-

gusu. Bu duygularımı zi da izhar ediyoruz. Hocam bunlar ı da itemez bir ke-

nara.	 .	 .

0 halde, S ayın Faruk Erem'den, 'yorgunluklr ını kabul ediorum, ne

derece güç ş artlar içinde bulunduklar ını dakabul ediyorum, hiç bir ihti-

malden tevakki etmeniesini, hiçbir siyasi kudrete mücadele ve muhatap •lun-

du ğu zaman fikirlerini kabul ettirememekten do ğacak üziintülerini d

 bu yolda devam etmesini, derli toplu yine bizi yürütmesi ıi niyaz

ediyouın.Hocamın ş ahs ında, derlitoplu, gayelere itidal ile, yerinde de-

rin heyecan ve vukul' ile yürüyen bir Ba ş kanı kaybetmek istemiyoruz.

Kendisini saygı ve sevg li ile ele ş irdiğ imiz zamanla.r.olmu şt ur. Pa-

kat bunlar, tülbentin kruyacağı süre içerisinde muhalefetini kayetm ş ,

yine sevgi, yine saygı , yine b ğl ı l ık.esas olmu ş tur.

Hocamın bizim bu duygular ımıza, bu niyazlarııza lütfen itibar

etmesini niyaz ediyorum, istirham ediyorum ve e ğer kabul ederse 1uzuru-

nuzda, ya şımı z arasında büyük bir fark olmamakJa beraber, huzurun 1uzda bü-

tün merhaleleri inceden inceye düşinen, bilen, mUş ahidi olan bir arkadaşı

nı z olarak, kendi ad ıma, elini öperek bu kararından vazgeçmesini •istir-

ham ediyorum. (Sürekli alkış lar, "Bravo"' sesleri)

BAŞKJLN- D ğerli arkadaş larım, gündem dışıydl zaten bu, bÏF karar

alma olanağımı z yok. Hocamı z ın kararJba ını arz ettik, Cemalettin	 ge-
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rekli cvab ı verdi, zannediyoru ki alkışlarını z ve tasviplerimiz.le Cema-

lettin Beyin fikrine i ştirak ettiğiniz kaııısındayz. Herhalde 8

de bunu. değerlendiı'eeektir .Bu konuyu burada b ırakıyoruz.

ILHAMİ GUVEN (Ankara)- İzin verirseniz bu konuda söz jet

BAŞKAN- Efendim ş imdi, gündemle ilgili de ğil Sayın tlha.mi

sura bakmayın art ık. Zaten gündem dişi kotıuşma ve karar alma yetk

yok, özür dilerim.

Bir noktayı tutanak düzenleyicilerinden istiyorum:

yöne tim Kurulunun aklanmas ında bir aykırı oya karşı akl

Erem

um.

y,ku-

.z de

demiş -

tim; farkında olmada ı isim zikretmi ş ,. "Ayten Dik' 1 demiştim, o lütf bn tuta-

naktan ç ıks ın efendim.

AYTEN DIK ( İstanbul)- Isim zikretmediniz, isim yaz ıls ın..

BAŞKAN- E isim olur mu can ım?.. Peki efendim, Ayten Dik dire yazil-

s ın; Ayten Dik' in : muhalefetiyle.

Efendim, gündemin 8 nci maddesine geçiyoruz:

" Ankaradan başka ilerden seçilen üyelere Avukatl ık Yasas nın

11212 maddesi uya ınca ödenecek yolluk, ikamet ve di ğer zorunlu gerle-

rintesbiti."	 /
BAŞKA- Yönetim Kurulunun aç ıklaması ...
ILHAM İ GTJVEN (Ankara)- ayın Ba şkan, usul ı bir hata'-var

affedersiniz...

BAŞ 'CA1'T- Evet, buyurun Ilhami Bey.

iba,

ILHAMİ G-OV (Ankara)- Sayın Cemalettin Güçde ııir üstadım, Diraz

evvel çok sayın Hocamı zın, Genel Ba şkanımı z ın istifas ının geri alınmas ını

Èâ

	 rica ettiler. Yüksek Kurulda alkışlaııy1a bu geri almayı onaylad ı .Binae-

naleyh,. Sayın Başkan ığm Hoca ı zı , kürsüye lütf ğn davet edip, geri ald ığı-

nı duymak istiyoruz. (Alkış lar)

BAŞKAN- Bunun usulle bir alakas ı yok, yalnı z Sayın Erem'i kürsüye-

davet ediyorum. Lütfen....(Ayakta ş iddetli ve. sürekli alkışlar)

LE
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FARUK EPJM- Çok üzgiinüm Bana bu kadar güzel ezahüratta bulun-

maklGt'funa. katJa ı oıan rkad armsJge±' ğekten nasıl te şekkr e*  de -

ceğimi. b±lmitum, ama hayatıı. ıda hiçbir zaman kararımı de-ğişti.r9ediın.

Sizlerden binlerce, defa 6zür di1eerekaUrımazda2ı çekiJiyorum efendim.

Sağolunuz. (Alkışlar)
/

BAŞKAN- Efndim, gündemin 8 ni maddesine geçmi ştik.

Gündemin 8 ncimadd.esiyle ilgili olarak Yönetim Kurulunun bir

görüşü var mı?.. Yolluklarla ilgili bir öneriniz var m ı ?..

ENVCR ARSLkNALP- Genel Kurulun t akdırıne bırakıyoru z

BAşKAN.:. Arkadaşlar, giindemi ı 8 nci maddesini tekrar oku,prum:

rı
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"Ankara'dan baka i]lerden seçilen üyelere Avukatlk Y

rin tespiti."
Yönetim Kurulunun bu konuda, bir önerisi yok Genel KuruldarL bir

öneri var mı ?..
leri)

buyu-
("Net 1 000 lira olsun" sesleri) ("Nt 1 500 lira olsun"se

Y NTIM KURULU AfINk	 SLP- San Başkan müsaade

rur musunuz?	 -

BAŞKAN- Size aç ıklama yapın. dem i ş tifll sayın Arslanalp. Buyu

YÖNTIM KURULU ADINA ENVJR ARSLANALP- Say ın ne slektaş larılfl

Bugünkü ekonomik ko şulları , burada aç ıklamaya gerek yok. ile

buraya geldiniz ve bu - ekonomik ko şulların hangg düzeyde olduğunu

ş ahsen gördünüz. Arkada ş l%ıthız ın buraya d ış ardan. gelmi ş olmalar

.J4,.L

mhz

ndiniz

nbu

ekonomik ko şulların daha da ağırl. a ş acağıflı gz önünde tutmanı z gerb'kir.

Geçen sene Yönetim Kurullar ımı z hiçbir zaman'bu ke.senek konusunda fazla

ileriye gidilmesi kan ı sında olmamışt ır, amma size şunu belirtmek isteriz

ki, bugünkü ş artlarda bu keseneğin art ırı lmas ında muhakkak ki bir zorun-

luluk vardir; ' bir ekonomik zorunluluk vard ır. Bu açidan konuyu ele al-'

manı z l ım gelecektir. Burada d ış arıdan gelip vazife görecek olan arka-

dalarım1Z1fl bu durumlarını ağırlaş t ırmak bizim görevimiz olmak .gere-

kir.

Yalnı z size şunu söyleyeyim; vergiler ç ıkt ıktan sonra, vergiler

' Biı liğe ait olmak üzere d ış arıdan. gelen arkadaş larliflı Za günde 500 lira'

bir harc ırah verilmektedir. Buna ilave'olaak buraya gelmek için vas ıta

parları verilmektedir; otobüs, tren ve uçak. Bunlar kar ş ilanmaktad ır.

Tabii durumlar de ği ş iyor. Bu ş ekilde kar şı lanmaktad ır mali külfetler, ama

bugün siz de görmüş olmaktaS ıfliZ ki, bir 500 liral ık gündelik bir harc ı-

rah burada otel, 'yemek, şu-bu rnasrf lar ı kar şı layacak. nitelikte değildir.
tarafından	 :	 ''

Sizler/bunun makul bir seviyeye 'ç ıkar ı lmasını öneriyorU. Tabii bunun

tkdiri sizlere ait. 'Biz .bir rakam vörmeyelim'burada, ama sizler iunU

pala' bir öneri olarak Genel Kurula rzedebi.lirSifliZ. Saygı lar
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("Net 1 000 lira olsun" sesleri)

("Net 1 500 lira olsun" sesleri)

BAŞKAN-ikiiki teklif var.

ILHAMİ GtiVEN (Ankara)- Say ın Baş kan, müsaade eder misiniz.

Sayın arkada ş lar, Yönetim Kurulumuz ba ş ta sayın Ba şkan ımı z

üzere Yasanın: kendilerine tanıdığı hakkı huzuru kurulduğumuz 1969

yana ' almamak f'edakrl ığını gösteruıi ş le. rdir. Binaenaleyh, Yönetim

olmak

dan bu

:urulun-

da görev alan sayın fedakar arkada ş larımı z ın bugünkü hayat pahal ı lığı da

göz önünde tutularak,hakk ı huzur almad ıkları da nazarı dikkate al ınarak

(112 nci maddenin 2 mci bendini i ş letmeme. k suretiyle) bugünkü hayat paha-

lı lığı içerisinde 2 000 lira olarak yolluklar:Lnıfl tespit edilmesini arz

ve teklif ediyorum..

Te ş ekkür ederim.

BİR DELEGE- Net-1 000 lira verir'sek bu vergsiyle beraber 2 000

lirayı bulur. Bu bak ımdan Birli ğin zaten maai müzayaka halinde oluu

maluınlar ıdir. 2 000 liral ık teklif fazlad ır. 1 000 lira normaldir ,. 1000

lira olarak oylanmas ını arz ve teklif ediyorum..

BAŞKAN- Efendim üç teklif oldu.

Şimdi, net 1 000 lira verilmesini oylar ını za sunuyorum. Kabul

edenler... Etmeyenler... Ohalde net bin lira verilmesi kabul edi

tir, diğer önerilerin oylanmas ına gerek kalmamıştır.

Gündemimizin 9 ncu maddesine geçiyoruz:

11 1980 yı lı Bütçesi ile Bütçe Yö ıi.etmeli ğinin g.örü şülmesi ve kàbulÜ

Bütçe önerisi için Yönetim Kurulunu davet ediyoruz.

FEBIVII ÖZÇELİK- De ğerli arkada ş lar ım, haz ırlanmış olan BütŞe tasa-

rı sındaki denkiik Yönetim Kurlu üyeleri yolluklar ının 500 , lira olduğu

esas ı üzerindedir. Bi ıaenaleyh, bu yeni kabul etmi ş olduğunuz meblağ ile

bizim haz ırlamış olduğumuz tasarıdaki denklik bozulmu ştur. Kaynaklar ı

nereden ve nas ı l temin edilebilir, bilmiyorum, ama' bizim sondu ğumuzta-

sarıı şu anda müzakere ederseniz sanırım bir aç ıklık olur. Eğer Genel

Kurulunuz kabul ederse ve Baş kanlık Divanı da izin verirse bu. tasar ıda



ba şka yerlerden aktarma olabilir mi,kı iiuı Lo İa.lir mi; bin 1ii ne"-

tin baliğ ölac ağa. .meblağ nedir, nas ıl bir denk bütçe tagarisi

riz? Bunu bir eraqtiraiiui ve bunu daha sonra mUa1e ein; yaı i

maddeyi eze3.eye1im, (Fas ıl1araraad h1de iti.z	 itti) ?€ti
zw*a* rn*ee aUyor

Khı 1em d şik.iği i 4eriyoWwZ *fl öZeUk?

LtX evaml.)- ıiayr, denk b ır bâle taeaËlsi surıab.o

n*k içifl bUw er'teleyelım dedim, d**	 ı a4d*tdG vı aşeIa.0 .4t*,

AKAN- 'Tauıa, onu mu' 6neriyoz şunuz?

FtOZÇEIXK (Devaınla)-..vet, Eğer bu kabul edilmezse, h
da.ğı a.z bütçeyi sunar ız, bunu fas ıllararas ındaki deği şikliklerle	 le..

debi1ixiz,diyor arkada ş larımı z. Bilemiyorum.

BAKkN- De ğerli arkada şlarım, şimdi Yönetim Kurulunun bir 	 ri si

vaı', lesenekler saptand ıktan sonra butçenın goruşulmesı , bu suret) gün

demde deği şiklik yapılması onerı lıyor. Bu oner ının lehinde ve ale nd'

konuşmak isteyen vaı mı ?. , Buyurun,

Ş.UKRÜ A}ANSPY (Bursa)- Sayın ' Yönetim Kurulu başka bir ka	 bu-

kanıs ında ise bu önerisine kat ı lalım ama bu kaynaklardan

kayn ğımıs yok ise bunu görüşüp fas ıliararas ınd.a değşiklik yapm4k!i sure.-

tiyle halledebilirler.

FEHı/iI ÖZÇELİK (Devamla)- Fas ıllararas ında değişiklik yetksini

ite Yönetmli'ğiyle zaten Yönetim Kuruluna veriyorsunuz ; o zman biz

sunalım efendim.

Şt)]'RU Aİ ANSOY (Bursa)- Eğer başka kaynak yoksa.

FIII OZÇELIK (Devamla)- Yok efendim, Turk ıye Barolar Bırlı

.gelirlerinin kaynağı belli.

eKIO kK£ktSOY (Bursa)- 0 zaman gerek yok efendim, goru şe LL

BAKkN- Yonet ım Kurulu goruşunde ısrar ediyor mu?

£EHM1 Ö:ZÇELtK '(Devaml.a)- Hay ır efendim.

kŞL.N- Geri al ıyorlar. 0 halde görü şmeye' devam ediyoruz.

FEI ZÇEIIK (Devaıala)- Türkiye Barolar Birliği 1980 yı lı 1 ir
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biitçesi çizelges.i:

Gelir.çe şitleri	 .

Kesenekler 7 476 000

Yayın g1.rleri 15 000

Ba şkaca gelirler 555 004

Genel yek6.n 8 037 004

1980 yı l ı gider biitç.esi çizelgesi:

Yönetim giderleri 1 630 004

Pes-onel giderleri 4, 455 860

Büro giderleri 1 723 640

Yat ırı tıı giderleri 90 000

Resim,harç ve. kesenekler 87 500

Mesleki yard ımlar 50 000

Gnel yekn8 037 004, lira olarak takd:Llerinizö sunulmakt

Şimdi izin verirseniz Bütçe önetme1i ğini' de arzedeyim. Bu çen

yıllarınaynıdır:	 .	 .	 . 	 .

1- Türkiye Barolar Birliginin .1980 y ı l ı biitçesi 1.1.1980 gii ııiinden

baş lar, 31.12 1980 ak ş amı sona erer Bu doneme ait Birlik gelr ve gider-

leri 8 037 004 lira olarak öngöriilmü ştür.

2- Bu dönemde barolar ın ödeyecei Birlik kesene ği12 nci Gel

Kurul kararı uyar ınca 31 Aralik 1979 tarihinde barolara kayıtl ı avukat

sayı s ı üzerinden ayd-a 35 TL olarak hesaplanmışt ır.

3- . Bütçe ile kabul edilen ödeneklerin yetmeesi halinde bö1im ve

maddeler aras ında aktarmayapmayà Birlik Yönetim Kurulu yetkilidir.

4- Gelirlerin tahsil fi şi veya banka dekontu kar şı lığı tahsili

giderlerinin harcama belgelerine daynd ırilmas ı gereklidir. Kasa i ş lemle-

ri istisnas ı z tahsil ve ödeme fi ş lerine dayarid ır ı l ır. Bütçe içinde har-

cama Ba şkan ve Sa ımn üyenin oluru ile ya ı lır.	 .

5- Yönetim Kurulu genel kadro ay ık1arı toplamı deği şmemek kayd ı

1e. kadrolar ı ve kadro ayl ık1a ın birle ştirmeye ve kullan ılmayan kadro

aylıklarını diğer1eine eklemeye yetkilidir. . 	 .
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.6—. BYt İI .±n gulaa.sıııa Birlik Yöne tim urulu yet1ili.dir..

Arzederım.

BAKM- Te şekkür ederiz sayın özçelik.

De ğerli arkadaş larım, butçe tasarı s ı , gelir ve g ıderle ı ve Butçe

Yönetmeliği huz ıi1arınizda özetlendi', okundu

Bununla ±lgili söz almak isteyenler var m ı efendin?.. Yok.

0 halde de ğerli arkadaş larım, 1980 yı lı gelir biitçesini 3 bölüm,

6 madde halinde toplam 8 037 004 lira olarak öylar ını za sunuyorum. .Kal

edenler... Etmeyenler... Oy birliiy İe kabul edilmi ştir.

1980 yı lı giderbütçesini 6 bölüm halinde ve 1 nci bölüm 1, 2 nci

bölüm 15, 3 ncü bölüm 10, 4 ncü bölüm 3, 5 ci. bölüm 6, 6nc ı bölil4 1 mad-

de halinde 8 037 004 lira olarak oyla.rn ı z.a sunuyorum. Kabul eden]Jer..

Etmeyenler... Kabul edilmi ştir.
1980.yılı gelir ve gider biitçelerini tümden oylar ını za sunuyorum.

Kabul edenler... Etmeyenler... Kabul edilmi ştir.

Türkiye Barolar Birliğ i 1980 yı l ı Bütçe Yönetmeliğini oylar ını za

sunuyorum. Kabul edenler... Etmeyenler.,.. Kabul edimi ş tir. dayırltı , uğur-

lu olmas ını diliyörum.

Gündemimizin 10 ncu maddesine geçiyoruz:

"Meslek kurallarının. 27 nci maddesine bir fıkra eklenmesi."

Gerekli değışıkl ığı okumak üzere Yonet ım Ku.rulundan bır arkadaşı

kürsüye davet ediyorum.

ÖNETIM KURUIJİJ ADINA ENV ARSIkNALP- Say ın arkadaş lar;

Mesle ğimizin i ş lerliğini sağlayan Kurallardan bir tanesi dej Tür-

kiye Barolar Birli ği Genel Kurulunun durumlara ve ko şullara uygun kural-

ların getirilmesiyle miinıkiin olmaktad ır.

Ortaya ç ıkmış olan ve giderilmesi gereken bir bo ş luk vard ır. 0 da

Meslek Kurallaıımı z ın 27 nci maddesine. bir madde ellemek suretiyle bunun

giderilmesi dü şiiniilmii ş tür. Bu teklif Ankara Barosundan gelmistir. Geçen

sene gelmiştir, inceleme yapı lmas ı dolayısiyle geçen seneki Genel Rurul

toplant ı s ına bu yeti ş tirilememi ştir.
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Ş irndi siziere bunu arzediyo ı'uz:	 -

E1i-ette ki, demokratik bir meslek örgiitü olan barola ımı zın bu i ş-

lerliğini temin etmek aç ı s ından insa ıc ı l vemesleksel dayanışmanın bilin-

cinde oan avukatlar ın disiplin önlemlerini gerektirmeyecek tutum ve dv-

ranış ları ile daha etkinlik kaanacağı görü şündeyiz. Ama öyle durumlarda

muhakkak ki arkad ş larımı z ı ayd ınlatma aç ı s ından, tutumlar ınnve davranış-

larının neler ö İ abilee ğini aydınlatma aç ı s ından bu disiplin kuralları-

n ın da, bu meslek kurallar ının da aç ıklığa ka ş turulmas ı 1z ım jlir.

Soı uıı. şudur: Bugün a ş ağı yukarı 5-6. bin civar ında kamu kesiminde

ve 6zel kesimde ça1 ı an avukat arkada ş larını z vard ır. Bunların sorunları
çe ş itli yönlerden ele al ınmışt ır.Raporumuzda bununla ilgili yap ı rnış bu-

İtınan biı toplantıdan da bahsedilmi ştir; ücret konusunda. Şimdi, uar-

kadaş laİımı z ıtı bu kuruluş larda çalışmaları dolayı siyle karşı laş mı olduk-

ları durumların üzücü noktalara varmış olmalar ı bir gözlem olarak bir

deney olarak meydana ç ıkmış t ır. O'itibarla bu kurulu ş larda çalış a awu-

katların birbirleriyle olan davran ış ları ön plana gelmi ştir. Elbette ki,

bu kuruluş larda çai ı an arkadaş larımı z ın bürokrasinin getirmi ş olduğu

yöntemlerde; hiyerar ş inin getirmi ş olduğu baz ı uygulamalarda yansimas ını
bulmaktadır. Bugün o raddeye gelinmi ştir ki, hiyerar şinin getirmi ş olduğu

bu tutum arkada ş larda baz ı anlaşmazl ıklar, karşı lıklı mücamele dedi ğ imiz

karşı lıkl ı iyi davranış ları sekteye vurmaktad ır. 0 kurumlarda ça]ip ş akta

dileri-

u oldu-

.nd an

rının

Kurula.

nam

bulunan arkada ş larımı z ın baş larında bulunan arkada ş ların sanki

,ni - meslek kurallarını rı dışında takki etmi ş olmalarının bir sonu

ğtı meydana ç ıkmaktadır. 0 itibarla Yöneti ıi Kurulumuz Ankara Baros

almış olduğu bu öneri ışığı aldında 27 mci maddeye, Meslek Kuİall

27 nci maddesine şu fıkraflın eklenmesini önermektedir sayın Genöl

Bunu hat ırlat ıvorum rauorumuzda vard ır. Eklenmesi öngörülmü ş bul

fıkr şudur:

"Kamu veya özel kesim kuruluş larında çal ış an avukatlar görevlerinin

yürütilmesinde e ş itlik ve adalete dayal ı objektif ilkelere olduğukadar,
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meslek onur ve dayanışmsı a uygun tutum ve d.avranış larda bulunmakla da

ikümlüdürler."	 -	
t- Bu itibarla herhangi bir kamu veya özel kurulu şta bir idarf hye-

rarşi aç ı sından diğer meslekta şların görevlerini düzenleme mevkiinde

bulunaı bir arkada şımız hiyerarşinin despotik bir idare olmadığı aç ı sın-

dan muhakkak ki, objektif k ıstaslara göre hareket itmi ş olması gereke-

cektir kendi idaresinde bulunan, idare tabiri de yerinde de ğil, birlikte

çalışmış olduğu arkadaş lara, aynı zamanda da meslek kurallar ınınlbi..r
meslek

gere ği olarak bu/onur ve, dayan ışması , dayar ış a kıstaslarını da..azarı

itibare alması gerekecektir.

0 itibarla Yöetim Kurulumüz eğer meslek Kural]ar ının 27

desine böyle bir f ıkranın eklenmsini, kabul ederse, ortada mevcu

bir sürü ana şmazlıkları ve siirtfl şıııeleri ortadan kald.ırac.ağı kan

yız. Takdirlerinize arzed.iyoruz.

BAÇKAN- Te şekkür ederiz say ın Arslanalp.

Arkadaşlar, Yöntim Kurulunun yapt ığı bu aç ıklama üzerine

Kurallar ına eklenecek f ıkra ile ilgiliolarak söz. almak isteyen

Yok..

0 halde okuyaca ğım ve oyla ınıza arzedece ğim:

"Meslek Kürallarının 27 nci maddesine a ş ağıdaki. f ıkranıne

me sini:

i ııışd-

ol .n

sında-

e al e k

.r mı ?.

:len- -

Kamu ve özel ksim kurulu ş ları da çlışan avukatlar görevlrin

yürütülmesinde e şitlik ve adalete dayal ı objektif ilkelere oldu ı ka-

dar meslek onur ve dayanışmas ıııa uygun tutum ve davranış larda bulunmak-

la ytikürnliidiirler."

Bu f ıkranııi. eklenmesini oylar ını za suııuyörum. Kabul edenl

Etmeyenler... .Kbul edilmi ş tir.

De ğerli arkada şlarım, gündemimizin ll nci maddesine geçiyc

ı r Barolardan al ınacak TBB kesenekleriflin saptanmas ı ".

Bu konuda bir öneri var, önce onu bilgilerine sunay ım.
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"tiıkenin içinde bulunduğu ekonomik ko şullar gözönünde bulunduru-
-	 aidatnın
lararll.l98l tarihinde geçerli-olmak üzere TBB'nin/ayda 50 lira ola-

rak saptanmas ını öneririz.

•	 Saygılarımızla.

TBB Ba şkanı ve Yard ımc ıları , üyeler"

BAŞKAN- Buna göre, 1.1.1981'den geçerli ölmak üzere kesenekleri.

aylık 50 lira olarak saptanmas ı öneriliyor. Elbette gelecek sene baro- -

-	 lar bütçelerine koyacaklar, 1981 t de de geçerli olacak.

Bu öneri tizerinde kontışmak isteyenler?..-Buyurun.

ISMET AKIN (Yır.klareli)- Sayın Ba şkan., de ğerlİ delege rkada ş ia-

rım;

Hesap biitçesini tetkik etti ğimiz zaman görüyoruz kiBirlirimize.

kesene.klerini ödeyen 22 baro var; borçsuz olan 22 baro. Ve bu barolar

aras ında mensubu bulundurum Kırklareli Barosu da mevcut, borcu oLmayan.

Bundan öviinç duyuyorum ve sizlere de bunu ifade etmek istiyorum

Şimdi bIr tasarı var. Kesenekler 50 lira özerinden olmas ı. isten-

mektedir. Diğer baroların keseneklerini mensubu bulundu ğu üyelerinden

tahsil edipte bloke edip Birli ğimie göndermemekte mi, veyahutta tahsil

dememekte mi? Iki şık var. 22 baro borçsuz, di ğer barolar borçlu, Bir-

liğimize. 35lira üzerinden olan lesene ği ödeyemeyen brolar ınıız acaba

50 liraya .ç ıkard ığımız takdirde 'u kesne ği bu borçlarını yahut bu pa

rayı .inensubu bulunduğu avukat arkada ş lar ımı zdan toplayabileceklex' mi?

Bu hususu evleviyetle dü şünmemiz gerekir. 	 -

Ev-velki köenek üzerinde durmam ız, •yani 35 , lira üzerinde durma-

mı z ın dahà uygun olacağı kanaatındayım Sayg ılarımla.

BAŞKAN- Te şekkür ederiz efendim.	 .	 .

Buyurun say ın Akmansoy.	 ..

ŞÜKRU' AIMANS0Y (Bursa) .- Kırklareli delegesi meslekta şımı z. borçlu

olan baro1ar ın'5 lira üzerinden tahakkuk eden borçlar ını . ödeyememi ş

olmas ı nedeniyic 50 liraya ç ıkarılmas ı' halinde, bu mknın daha 4 güç-
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Ben Bursa barosunun içinde .b ıluıduu mali durumu yak ından bildiğim

için hem arkada şımın bu endi ş esini san ıyorum ki, bertaraf edece ğim, hem

de önriyi destekled±imi ifade edece ğ im.

Bir ko şulla: Tavan olarak y ı lda 1 800 lira olarak dondurulnu ş bu-

lunan keseneklerimizin artt ırı lmas ı halinde barolar borçlar ını öeye.bi-

lecek durumdad ır. Bursa Barosu çok cflz'i bir miktarda borçludur.' Ama ş u-
nu ifade edeyim ki, giderlerimiz aç ı s ından Bursa Barosu dondurulmuş olan

bu 1 800 lira nedeniyle 6Ö bin lira civar ında bir aç ıkla hütçe yapmış

bulunmaktad ır. Sanıyorum ki, yasal ba şka önlem olmad ığı için arkada ş-

larımızdarı teberrU yapmak suretiyle bu bo ş luğu dolduı maya çal ış acağız.

Genellke bflik barolaÉ bu tavan sın ırlama dolayı siyle a ı du-

rumdad ırlar. Kendi masraflar ını karşı layamamaktad ırlar. önumüzde1 Baro-

lar Birliğinin bir toplüsözle şme dönemi de söz konusudur. Kırtasiye

masraflarının biraz daha artacağı varsyımınd .ayı Z. Enflasyonun da gide-

rek dahada yoğlinla ş acağı mutlak olduğuna göre, 50 lira art ırı 1n1a şi tek-

lifini ben kendi ad ıma olumlu karşı lıyorum. Ancak, Yöhetim Kurulu 1 800

lira olarak yasal s ınırlamanın değş ikliğ ini temin ko ş ulunu da bir temen-

ni olarak izhar ediyorum. Sayg ı lar sunar ım.

Ş -.Te ş ek1ir ederiz myi n Akmansoy.

Buyurun.

ABDtLKDIR ERYURT (Erzurum)- Muhterem arkada ş larım;

Bundan bir ay kadar evvel Barolar Birlii bir genelge gönderdi.

Birçok barolar baro odas ını dahi süptirtebilecek adama maa ş vereneyecek

halde olduğunu bildirdi, buna ne çare bulunur, diye barola.rdafl sordu.

Barolar Birliği bu tamimi gönderiyor, arkas ınfl da aynı baolara di-

yor ki, siz Barolar Birli ği kesene ğini bu acziniZC rağmen 50 liraya ç ı -

kart ın... Bu biraz teat. Teklif oradan gelmeseyd bu kelimeyi kullan-

mak istemezdm, ama teklif o tamimi yapan Birlikt9r ı gellyor. Küçük ba-

rolarin hali, hakikaten ac ınacak halde. Demin arkadaşımın burd ğu gibi,

lî
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kanun dondurmuş ; 1 800 lira alacaks ın. Borçlu barolar bu 1 800 liray ı da

tahsil edemediği için borcunu ödeyemiyor. Bu durumda .olan .barolaa 15

lira daha bir külfet büyük bir fark yapar ve bunu hiçbir baro ödeyecek

duruma gelemez, borç miktar ı da artar. 35 lira üzrinde.kal ınmas. ve

50 lira teklifinin reddedilmesini istirham ediyorum.

BAŞKAN- Teekkfir ederiz efendim. 	 -

Buyurun.

MUSTAFA YAVUZ (Mersin)- Arkada ş lar., mesele Barolar Birli ği4in ya-

ş ayıp yaş amaması mselesidir. Bu Birli ğ in ba şka bir geliri olmadIğına

gore, bunu ciddiyetle du şunmek zorundayı z Bı z Mersin Barosunda ş oyle

bir karar ald ık; çünkii, Avukatlık Kanunundaki 1 800 lira s ın ırı Larolar

Birliği keseneğinin bu 1 800 lira içinde olup olmayaca ğına dair bir sa-

rahat ifğde etmiyor. Baro aidat ını , setielik aidat ı tavan, olarak 1 800

liraya ç ıkardk ve ayrıcaBarolar irliğin ödenecek àidatin dauta-.

van sınırı dışında kalmasını dii ş iindiik.	 .

Ş imdi, enflasyonun getirdi ği. yiik.ler, Baolar Birli ğinin kendisine

verilen vazifelei yapıp yapamamas ı bu Birli ğ in mali yönden müzaaka

i,halinde olmamas ını gerektiriyor. Bunu dü şünmek zorundayı z Bırlı hepı-

mizin Birli ğidir. Bubakımdan teklif edfien50 liray ı ben fazla u İmu-

yorum. Bugünki. ş artlar içinde bunda zaruret var ve aynen kabuliiniin do ğ-

ru o1ac ğı görii şiindeyim. Takdirlerinize arzeder- ın. ..	 ,.	 -.

BAŞKAN- Te ş ekkür ederiz say ın lavuz.	 .

Sayın Ayap.d ın.	 .	 .	 . . .	 .

0iAN APAYDIN (Istanbul) - De ğerli meslekta ş larım,

Tükiye Barolar Birli ğinin hizmetlerini gere ği gibi görebimeSi

için parasal kaynaklara muhtaç oldu ğu aç ıktır, bir gerçektir.

Bunun yanında brolar ın da hizmetlerini yapabilmeleri içini mali

kaynaklara ihtiyac ı vardır.. Baroların tek gelirini iiyelerindeti a ik-

ları kesenekler . oluş turuyor. Bunun dışında bir imkanı yok barola in.

Barolar tahsil ettikleri keseneklerin bir böliimünii Tiirkiye Barol
	 Bir-
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lııne verıyorr, Turk ıye Barolar. Birliğinin de gelirini bu bar?lar ın

verdikleri keseneklar olu ş turuyor.

Ş imdi bunu ıi ölçüsü ne, biz ne verece ğiz, barolar ne verecek? Bu-

nun bir miktar ı , bir s ınırı , ölçüsü nedir? Anayasa .Malıkemesinin iptal

kararından sonra Baro1arın üe1erinden alabilecekleri ke.spnek tulbar ı
tavan ve taban bak ımından saptandı neml ı olan tabili tavan sınırı 1 800

liradan fazla kesenek tahsil etme imkan ı yok. Bunun yanında Barolar Bir-

liğinin barolardan alaca ğı kesenek üye sayı sı bakımından ne olabilir?

Burda bir ölçü yok, yani bir dengesizlik ortaya çı1akta.

Ş imdi biz 1 800 liradan fazla alam ıyoruz Istanbul Barosu bak ı-

ından a'rzediyorum; 1 500 lira olarak tahil ediyoruz ve 1 500 liraya

göre de bir bölümünü Barolar Birliğine ödüyoruz. Geçen yı l, daha önce-

ki yıl ın artış larına göre ödeme yapt ım-ve burada ifade ediyorum, büyük

güçliklerle bu ödemeyi yaptık.' Geçen yılki karara. gbre Barolar Birliği-

ne odenecek kesenek miktarı artmış tı Duzenledığım ı z butçede yine de

bir gerçeği 'ifade-etmek .için arzediyorum, aç ık olarak bütçeyi . düenle-

dik ve Barolar' Birliğ ine kesenek borcumuzu tüm olarak zaman ında .'asil

ödeyeyebilece ğimiz bizim Baromuz bakımından ba ş l ı başına bir sorundur.

Ş imdi, gelecek yıl için bir art ırmasözkonusu; 50 liraya ç ıka-

rı lması . Bizim 300 liral ık bir marj ım ı z var. Fakat bu 300 liral ık barj

enflasyon hı z ı da dikkate al ınırsa, 1981 ıçin bizi guçluklerden kurta-

ramayacak, daha büyük mali. sorunlarla ba şbaş a bırakacakt ır.

3İJKRU AKMANSOY (Bursa)- S ınır kalkarsa?..

ORHAN .A2AYDIN (Devamla)- Ş di ifade ediyorum; burada 50 liraya

da artırılabilir, 60 liraya da art ırılabilir; fakat Istanbul' Barosu 'ba-

kımından arzediyorum, bizim bunu ödeme imk ıımı .yoktur, ödeyemeyiz ar-

kada ş lar. Yani hem kendi baromuzun hizmetlerini görece ğ iz, bir hzrnet.li

kadrosuna ihtiyac ımız var, de ğiş ik maraflarmı z var, bunun yanında da

Barolar Birligine bir ödeme yapaca ğı z. Bu 50 liraya ç ıkarsa; 35 liranın

iistânde 50 liraya ç ıka±sa biz ödeyememe gibi bir durumla kar şı karşıya
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kalacağız Istanbul Barosu olarak.

ŞtJÜAKMANSOY (Bursa)- S ınırkalkarsa?..

ORIIkN APAYDIN (Devamla)- Ne zaman kalkacak s ını r?

ŞUERil kKMJNSOY (Bursa)- Kanunun de ğiştirilmesi şartı taha1

ettiği miiddetçe karar al ınması .

ORHAN APAYDIN (Devamla)-.Olmaz ki eféndim. Biryasahükmü[yürür-

lükte. Şimdi,-yasa de ğişirse diye, yasa dei ş ikliğiyle bağlı ola ıtak
bizim burada bir karar almam ız mümkün de ğil. Yasa de ği ş ikliği ya ıldık-

tan sonra ne bileyim ben, toplan ır Genel Kurul bir karar verebilir, ama

şimdi şu durumda b ır yasa hukmu var Bu yasa hukme ğore b ız biada ka-

rar almak zorunday ı z.

ımdı bır gerçe ğı vurguluyorum Yan ı b ız geçen yıl uzer ımıze du-

şen yuiimlüliigu yerine getirdik Istanbul Barosu olarak Türkiye Barolar

Birliğine karşı . Bu yıl geçen 3iilki atmaya göre.yerine getiremiz bir

sorun. Bir gerçe ği ortaya koyuyoruz. Yeni bir karar al ırsanız 1931 yılı

için ödeyememe gibi, kesinlikle ödeyemen ıe gibi bir durumla kar şı karşı-

ya kalacağız Bır ımknsı zlık olduğuna gore, yeni b ır Genel Kurul kara-

rı ile olmayacak bir şeyi istemek yerinde de ğildir. kanaatındayım ve hiç-

bir art ırım. yap ılmamas ını sayın Genel Kuruldan 'rica ediyorum.

BAŞKAN- Te şekkür ederim.

Buyurun sayın Ardıçoğlu.

ŞtiXRtİ kKMANSOY (Bursa)- Şart tahakkuk etti ğimüddetçe

etmek üzere.

ORIIA.N APAYDIN(DevamIa)- MUmkiin de ğil efendim. Özür di]er

Başkan, izin verirseniz arkada şıma cevap aı zedeyim. Böyle bir ş

karar alması GenelKuruiarın mümkün de ğil. Kanun hükmü .var. Ge

kesenekmiktarını tayn eder. Ama bunu şu ş artla, kanunun de ğiş

şart ıyle diye bir şarta bağlayarak karara bağlayamaz. 0 zaman Birlik

biitçesini nasıl yaacakt ır? elecek yıl bütçesini?.. Benim kendi anla-

yışım tabii şubjekt ıft ır, bunun mumkun olmadığı şel ınded ır. Arz derim.

m ifade

sayın

tl a -

1 Kurul

si
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BAŞKAN- Te şekkür ederiz sy ın Aaydın

Buyurun say.ınArdı çöğlu4

SABA.BATTIN ARDIÇO ĞLU (Ankaa)- Şimdi efendim, hsaprapo ı

celenmiş se Ankara Barosuııun Birliğe fazla borcu vardır ve en fa2

in-

a bor-

cu olan baro nkara Barosudur. Ankara aosunun bu temerrüdtine s!ebep

nedir?
	 1!

A ıkara Barosu tabiatiyle paras ını bir yerde biriktirmiyor1 ve ve

c ıbelerını yerine getirmeyi de arzu ediyor. Ankara Barosu Birli ğe bor-

cunu ödeyemeyecek bir mali müzayaka iQerisindedir. Şimdi 10 lira ölüm

yardımı , 25 lira da Birlik aidat ı olarak 35 lira ödüyoruz. Bu teklif

kabul edildiği takdirde Birli ğe biz 60 lira ödeyece ğiz ölüm yardkm ı ile

birlikte. Eğer 'ouödeni ı'se bizim Barömuza 100 bin lir,al ıkyda bir kül

f et yüklenmiş olur. 3 500 mevcudu. oldu ğuna göre, 100 bin lira yahut 90

küsur bin liralık bir külf et yük1enmi olur.

Bir toplu sözle şme devresi ğeçirdik 1979 Mavısında. 0 topku söz-

le şme büyük külfetler yükledi ve o:sebeple de bizEylülay ında fevkal-

detoplant ıya giderek tavan aidat ının .ödenmesini Genel Kurulda kabul

ettik. Biz halen. ayda 150, senede 1 800 lira tvan aidat ı tahsil edi-

yoruz, yasa gere ği. Biz zannediyorduk ki hesaplar ımiza göre tavandan

tahsil edersek tâm s ıkıntı larımı z biter, Barolar Birliğinin de borcunu

odeyeb ıl ırız. Fakat uygulama o hale geldi ki, b ı z Barolar £5irl ığ ne

toplant ıdan sonra, fvka1.de toplant ıdan sonra bir 50 bin lira p.ra

gönd.ere'bildik. Halen de Barolar Birli ğine para gönderecek gücümüz yok.

1 milyon 900 küsur bin lira bizim borcumuz var.

Şimdi bu halde bir baro. Biz parayı yemiyoruz, bir. tarafa sarfet-

miyoruz. Bir tek me'cmuaç ıkar ıy6ruz, 33 yı llık mecmuamız var. Bu mecmu-

ayı da ç21armaya mecburuz. Baz ı temsil gelirlerimiz var. Fotokopi maki-

neleriniçal ıştırmaya mecburuz, fotokbpi makinelerini satamay ız. Hatta

o hale geldik ki, eski Adalet Bakanına rica ettik, dedik ki, aman bu

fotokopi makinelerini siz çal ışt ırın. Bu adliyenin görevi. Size vere-
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11m, memurun maa şını siz ödeyi, hiç de ğilse fotokopi külfetinden kur-

öde-

büyiik

sa şar-

Sayın

bütçe

tulalım. Biz mali müzayaka içindeyiz. Barolar Birli ğinin paras ı

yeiniyoruz, ben bu durumu arzediyorum, dedim. Ş imdi bu art ışa gö

batolardan. biri olarak bu paray ı ödeyemeyiz. Yasa tavan ı kaldır

t ı ile de ödemek imkanı yok. Uygulama imkaiı • yoktur gibi geliyor

Orhan payd ın' ın işaret ettiği nokta doğrudur. Yani ihtimale gör

düzenlemesi de olamaz herhalde; yani, tavan de ği ş irse. 0 zaman fe\kalde

Genel Kurulu toplar. Zaten biz bu tavan ı yükseltmeye mecburuz Ankara Ba-

rosu olarak. Bizim toplu sözle şmemiz iki.yı ll•ık müddetle. 1981'd bir

yığın toplu sözle şme yapacağız ve bu toplu sözle şme Baroya asgari, ş im-

diki toplu s.b ^, le şme 2.5 milyon lira getirdi, o zaman belki 5 milyon li-

ra getirecek. Zaten tavanı yükseltmeye mecburuz ve tavan yükseltilme-

diği müddetçe de Barolar Birli ğinin belki borcunu biz yine ödeyemeyece-

ğiz. Bu müzayaka devam ederken, bir de ayda 90 veya 100 bin liral ık bir

külf et yüklenirse bizim Baromuza, Ankara Barosu bunu ödeyemez. Di ğer

baroların gücinü biliyorum tabiatiyle ve hizmet göremiyoruz. Bizim ye-

ni açılmış bir adliyemiz var; iki ağırceza orada, baz ı mahkemeler oraT

da, odası girilemeyecek halde. Oraya bir müstandem 'bulamad ık. Cübbeleri

muhafaza edecek bir àdam bulamad ık. Neden? Bir müstandem 12-13 'bin li-

raya maloluyor. 12-13 bin liray ı ada ödeyecek Baronun gücü yok.

Bu sebeple 35 lirayı bile ödemek bir yük olduğu için, ben 50 ii-

ralık teklifin aleyhinde oy verilmesini talep ediyorum. Ricam bu dur

efendim, te şekkür ederim.'

BAŞKAN- Te ş ekkür ederiz sayın Ardıçoğlu.

Buyurun efendim.

NCMETTIN ARSLAN (Burdur)- Biz Burdur Barosu gibi 45 üyesi bulu-

nan küçük bir baro mensubu olarak büyük barolar ı , Istanbul Barosunu, An-

kara Barosunu, Baro1aı Birliğini gıpta ediyorduk. Çünkü, 45 üyedn top-

lanan aidatla temizliği dahi yapt ırabilecek.asgari , ücret ölçüler

göre bir müstandem bulmak dahi bir mesele idi. Bugün burada say ııı Apay-
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din' 1, sayın Ardı çoğlu'nu dinledikten sonra büyük baroların dahi bizden

farkl ı bir durumlar ının olmadığını üzülerek gördüm.

Bu durumda yapacağımı z tek şey gerek Barolar Birli ği o1ark,

gerek bü-ük barolar olarak masraflarim ızdan biraz kısmak yoluna itmek.

Barolar Birliğin de ayni oner ıde bulunmak luzumunu h ıssedıyoruml Çunku,

-zaten ödeme gücü olmayan küçük, bizim durumumuzdaki barolar ın üzerine

daha fazla varmakta bir mana yok. Ya masraflam ı zdan ' biraz kısaĞğı z,

veyahutta aynı ölçüde: b ırakıp birikmi ş . borçlaıın bu dönem içerisinde

tahsili cihetine gideceğiz. Bu bakmdan ben de art ırılma önerisinin

aleyhinde oy verilmesini talep ediyorum.,

-BAŞKAN- Te şekkür ederiz efendim

Yönetim Kurulu adina say ın Arslanalp., buyurun..

YÖNETiM KUIWLU ADINA ENVER ARSLANALP- Say ın arkadaşlar;

Yönetim Kurulurnuz bir kesene ğin art ırılmasi önerisini getiLrdi

huzurunuza. Arkadaşlarımı z bu önerinin kabul edlr ıesi, edilmemes konu-

sunda çe ş itli fikirlerde 'bulundular.

Kendileri barolar ının hangi parasal s ıkınt ı içinde oldukl

da söylediler. Ve imkns ı l ık içinde olduklarını söylediler. Say İ s-

tanbul Baro Başkanı ödenme zörunlulu ğu ile karşı karşıya kalacağJz de-

diler, hatta ödeyememe gibi bir durumla kar şı , karşıya kalacağı z dediler.

Ankara Baro Ba şkanı ise, kesin olarak gönderemeyece ğiz dediler. ikisinin

arasında bir nitelik farkı var. mı , yok mu onun takdirisizeait. az ı ba-

rolar da, biz aidatlar ımı zı , keseneklerimizi gönde ı miyoruz,	 lar.

Şimdi, Faaliyet Raporu dolay ısiyle arkada şlarımı z Türkiye jBaro-

lar Birliğinin görevlerinin yerine getirilmesi ve daha neler yapimas ı .

gerektiğini aç ık açık ortaya koyuyorlar. Hatta nadolu'ya' aç ılmadn

lahsediliyor. Şunlar yapılsın, bunlar yap ıls ın, deniyor; fakat bunun

parasal yönü ortaya geldi ği zaman da, bir irnkns ızl ıkla karşı ka şıya

olduklarını söylüyorlar. Çözüm yolu? Çözüm yolu Yönetim Kurulunu size

teklif etmi ş bulunduğu keseneğin '15 lira daha art ırılmas ının red i ,l-
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masa gerek. Bunun bir çözüm yolu var, olmal ıdır. Tabiatiyle sizi burada

tarihsel bir: açıklamayagitmekle zb ınanlarını zı israf etmek istem m. Yal-

nı z şunu söylemek isterim:

Şimdi bu keseneklerin ödenmemesi., ödenmeyee ğini ileriyesür-

ü.ş olan baolar ımı z, 1963 senesinde Izmir Baros'unun bu baro ve Türkiye

Barolar Birliğinin parasal kaynakları için nele.rden istifade edilmesi

lazım geldiği önerisini eğer nazarı itibare !almış bulunsaydı ve baz ı

hamasi edebiyat yapmak suretiyle bu önerileri reddet ınemiş bulunsaydı ,

ş imdi biz burada parasal s ıkıntı karşı s ında ne baroların ve ne de Tür-

kiye Barolar Birli ğinin görevlerini yerine getirmeme gibi bir duiimla

kar ı karşıya kalmazdık.

Bn size şunu aç ıklayayımi Izmir Barösunun o tklifinde anen

parasal konular ının khrşılanması için biz mademki kamu niteliğinde bir

kurulu şuz ve mademki bu kurulu ş Adalet Bakanlığının yapmakta oldi ğu

bütün iileri kendi üzerine almaktad ır, o itibarla Devlet bütçesiaden

buraya bir paranın ayrıirns ının şart oldu ğunu •şöylemiş izdir. Fakat bize

o zaman arkada şlar demi şlrdir.ki , biz b ğinsı zl ığımı zı yitireceiz...

Düşünün arkada şlar, öyle bir zihniyetle kar şı karşıya bulunduk ki, Dev-.

let Bütçesinden objektif olarak di ğer :kurıilu şların aldığı gibi bu kuru-

lu şa ayrılacak olan bir paranın bizim bağıms ı lığımı z ı ortadan kaldı-

raca ı fikriyle reddedildi bunlar. Zaman geçti, buna kar şı çıkmış olan

arkada şlarımız, Eski şehir' de yapmış bulundu ğumuz Genel Kurulda,

unuttular ve aynı teklifi yapt ılar ve kaybetmi ş oldu ğumuz zaman

senedir. Bakın ş imdi karşı -karşıya kalmış olduğumu.z durum bu. Bi
AvukatlıkKanunuaun

oruz ki, Ttk-ye	 oİ r	 en buyuk eks ıkl ıklerınden birisi,

kurulu şun oldu ğu gibi, kaynak, parasal kayna ğını gösteren bir ma

yoktur, sadece. bir ke.senşk meselesi vard ır. Bu kesnek meselesi

le acaip şekildeki uygulamalar sonucu Anayasa Mahkemesi. taraf ın

unları

6-17

di-

er

de

eöy-

mip-

tal edilmi ştir ki, hangi devletin, ha.gi hükümetin avukatl ık kanFniarına
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bakarsanız bkını z, bu kannlarda barolar ın yapmış oldu ğu giderleri

karşılamak için üyelerinin katkıda bulunma maddesi vardır. Bund s ınır

yoktur. 0 genel kurul tayin edr bunu. Fakt ş imdi bir kesenek konusunu

sanki bir vergiymi ş gibi Anayasa Mahkemesi bunu ele ald ı ve bunu s ınır-

ladı . Şimdi bakını z biz kendi ba ıusizlıımız meselesini düşünen1 o za-

manki arkada şlarımı z., bugün varli ırnız ıüecburiyetini dü şünmek mecburiye-

tinde kaldıımı zı goruyoruz Bugun Türkiye barolar B ırlıı hakikaten

daha evvelk ı faaliyetlerini, daha evvelkı gorevler ıni daha geni ş şekil-

de yerine ge.tirememektedir. Biz bunun üzüntüsünü çekmekteyiz. Sizler de

çekiyorsunuz ve onun için de e1etiri1erde bulunuyorsunuz Ve buün baro-

larımı z hakikaten vazifelerini tam manasiyle topluma yay ılmak suretiyle

gösterebiliyorlar mı? Nedir bunun nedenlerinden bir tanesi? Nedenlerin-

den bir tanesi de bu parasal zorun1ulukur, parasal k ı s ıntidır. Biz di-

yoruz ki, mademki bu konu bizim önümüze ç ıkmış t ır, palyetif olarak ha-

kikaten bunlar teklif édillmektedir. Çünkü öyle al ışılagelmi ştir; her

genel kurulda bir kesenein art ırılmas ı gerekmektedir. Onun ıçin geti-

rilmektedir ve bu geçici bir tedbirdir; ama Yönetim Kurulumuz barolar ın

ve hepimizin bu örgütlerin parasalkaynaklarin ı düşünmek zorundadırlar.

Bunun tedbirleri nelerdir, bunlar ı duşunLıek zorundadirlar ve boyle ke-

senein art ırılmamas ı suretiyle vazifelerin görülmemesi gibi'bir neti-

ceye varacak karariardan da uzakla şmas ı gerekir.

Bir arkada şımız hakl ı olarak dedi ki, giderlerde kı s ıntı yapalım...

Size şunu söyleyelim ki, Türkiye Barolar Birli ği àçisindan ve zannede-

rim ki, di ğer barolar aç ı sından da konu şulbilir, bu giderlerin asgari

raddede tutulmakta oldu ğunu b ız mü şahade etmektey ız, ama b ır noktaya da

dikkatinizi çekmek isterim. Geçen sene bütçeyi takdim ettiimiz kaman

denklii al ınacak olan bakiye kese ı eklerle karşılamışt ık..Onu sanki tah-

sil edilecekmi ş gibi düşündük ve o şekilde bir denklik yapt ık ve bu sene

dahada fazla yapt ık. Peki bu kesenekler neden tahsil edilemiyor? Biz

geçen sene gayet halisane ded.ikki, çünkü kay ıt simemeseİesi vardır.
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Hiçbir baro arkadaşl ınınve biz1r de kesenek dolay ısiyle kaytlarin

silinmesine taraftar de ğiliz, amma bir zorunluluk da var. Bir uyar ıda

bulunalım. Kat'iyen barolar ın içi şlerine karışmak anlamına gelmesin.

Çünkü verilmi ş olan kararların birde. sadece kayıt silme de ğil, ona zaten

taraftar de ğiliz; ama disiplinel konudan baz ı şeyler yapılabili ı . Buna

karşı çıkildı , ama bu imkns ı zlıklar kar şı s ında da muhakkak ki, barola-

rın ve sizlerin bir çözüm yolu bulmu ş olmanı z ş art. Bizim, şahs'n benim.

kiş isel olarak muhakkak ki, objektif esaslara ba ğl ı , bütçede fasl ı dahi

bulunan Adalet bakanlığının faş]i dahi bulunan 4 çünkü biliyorsunuz  büt-

çede Şbugün verilmi ş olan bütçede 8 milyarl ık bir pul ve harçlar konusu

vardır. Pekala bu konudn bize muayyen bir para ayrılmak suretiyle bizim

giderler,imizi kar şılamak mümkün. Bugün Fransa'da 19 22 senesinden beri

tatbik edilegelen bir usul vard ır. Her davanın avukatla görülmesi halin-

de belirli bir nispet dahilinde, bundan 5 sene evvelkini söylüyorum, her

dava başında 30 frankl ık bir dava, vergi tabirini kullanmayacağım, "Duva

de preduva" dedikleri bir resim al ınmaktadır ve bu baroların hem sosyal

üvenliklerine, hem de. giderlerine aktar ılmaktadır.

Ş imdi sayın arkadaşlar; tabiatiyle YönetinKurulunun mecl3uren si-

ze arzetmi ş olduğu bu öneriyi reddedebilirsiniz. Gayet tabiL yapabilir-

siniz, ama bunları da nazar itibare al ınız ve ona göre ilerki durum-

ları da düşünerek bunlara bir çözüm yolu bulmak gayreti içinde hepimiz

olalım ve Türkiye 'Barolar Bjrliinin bu genel kurulda eksikliklerini

görmüş olduğunuz şeylerin giderilmesi için yapm ış olduğunuz önerileri

daha ıyi b ır ş ekilde yerine getirebilmek aç ı sından da ona gore karar-

larını zı vermenizi istirham edece ğiz.. Te ş ekkür ederim.

BAÇKA- Te ş ekkür ederiz sayın Arslanalp.	 .

Efendim, ş imdi durum aş ağı yukarı aydınlan ııştır. iki görü ş var.

Biri mevcut yasadaki fazla kesenek barolar ın alamamas ı nedeniyle Eir-

liğe ödenecek keseneklerin 35 lirada brakılmas ı , artı nılmamas ı ;
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İkinci görü ş , 50 liraya yükseltilmesi.

50 liraya yükseltilmesini isteyenlerin de görü şünü iki şekilde

topluyoruz. Birisi, 50 1iia şart ı yükseltilsin, biri say ın Akmansoy'ufl

dedikleri gibi, e ğer Yasadaki tavan s ııırı kalkarsa 50 liraya yüksel-

tilsin. Benim şahs kanım, Yasa kenene ği saptar, dediğine göre; şarta

bağl ı olarak bir saptama . olamaz diyorum. •ftabi yine takdir muhterem Ge-

nel Kurulundur.

Ş imdi ilk ö ıce arttıılmamas ı , 35 lirada bırakılmas ı hususunu OY-

larını za sunacağım. Eğer bu kabul edilirse, diğer şıkkın herhangi biri-

sini oylamaya. gerek kalmayacakt ır. 'Bu itibarla Birlik kesene ğiniri 35 li-

ra olarak aynen bırakılmas ı hususuı u isteyenler... Kabul etmeyenler...

Ekseriyetle art ırılmamas ı kabul edilmi ştir.	
t

De ğerli arkadaşlarım, gündemin il nci maddesini de b'itirm ş bu-

lunuyoruz.

Gündemin 12 nci maddesi seçimler maddesidir. Yaln ız, seçimler za

man alacakt ır. Eğer bir öneri varsa, biz Djvan 6larak da rica ediyoruz,

seçimleri sona al ıp, bitirebilece ğimiz birkaç madde var, onlar ı karar-

laştırırsak çok daha iyiolur.

İLİ{Mİ GUVEN (Ankara) Seçimlerin sona al ınmas ı hakkında ben bir

neri hazırlıyorum. Çiù-ikU dilekler k ı smı gere ği kadar ilgi toplam ıyor.

BAŞ1- Efendim, şirdi de ğ i ş iklik önerisini bilahare görü şürüZ.

Saat 1.30'a kadar oturuma ara veriyorum.
0

Kapaama Saati: 12.55

t
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DÖItD,JNCU OTURUM

Aç ılma Saati :13.0

BAÇKAN- Toplant ıyı aç ıyorum.

Gündem maddesi gereğince seçimlere ge ğeceğiz. Ya1nz bu
(

hazırl ıkları yap ılırken bir önerge var, onu oylar ıniza sunup kar

latmak istiyoruz.

çim

a .bağ-

Divan Ba şkanEııına

Türkiye Barolar Birli ği sayın Başkanı Av. Faruk Eremsürsi dol-

madan görevlerinden ayr ılmışt ır. Bo şalan Başkanl ık için bu toplant ının.

gündeminde yer olrnadıından seçim yap ılmas ı mümkün deildir. Ancak Ge-

nel Kurul yeni bir toplant ı kararı verebilir.(Madde 88) 124 ncü madde-

nin son f ıkras ı gereğince bo şalan Birlik Ba şkanlıı için en geç bir ay -

içinde seç ım yap ılmas ı gerektıınden, Birlik Ba şkanli ı seçimi gndem ı

ile olağanüstü toplant ı karar ı verilmesi ve gününin saptanmas ını öneri-.

riz.

Orhan Apayd ın ve arkada ş ları

•	 BAŞKAN- Şimdi arkada ş lar, bu Genel Kurulda Birlik Başkan ığının

boş aldıı kesinle şmi ş durumda. Gündem dışı karar alma yasağı var. Yalnı z

olağanüstü genel kurul toplant ı s ını saptama bu ysa ın dışındadı .. Bu

itibarla olağanüstü gnel kurulun gür ve yerinin saptanmas ı husLsuıida

ir öneri var mı?,.

Söz isteyen varsa; önce önerge sahiplerinden söz isteyeni, aç ık-

lama yapmak isteyen?..

ORHAN APAYDIN (Istanbul)- Hay ır, önergemiz aç ık.

BAŞKAN- Aç ık diyorsunuz. .•

Buyurun Enver bey.

•
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ETWER ARSLANALP- Sayın arkadaş lar;

Önerge hiçte aç ık dei1. Hatta yasaya da ayk ırı . Baş kan F

Erem Genel Kurulumuzun ıtt ı laına sunmak için bir istifa yaz ı s ı ve±di.

Istifalarin kabul veyahutta adem-i kabulü,yiiriirliie konulmas ı org.niar1a

belirlenmi ş tir. Genel ; Kurulumuzun bu 'yetkisi olaca ı kanı s ında deÇiliz.

Aç ık. Genel Kurulun ıtt ılaına sevkedilmi ş bulunan, verilmi ş blun ıi bu

istifa mektubu presedür itibariyle Yönetim Kuruluna gidecektir. Yönetim

Kurulunda bu tezekkiir edilecek, kabul edilecek ve bo ş alacak. Bo şal ınca

yine Kanunumuza göre Baş kan' Yard ımc ı s ı onun yerine geçici olarak 1?u ya-

zifeyi yiiriitecek. Ve Kanunun yine gösten ıni ş buluıiduğu hükme göre,Ba ş-

kanlık Divanında ho ş almalar o1duu takdirde en geç bir ay içinde eçim

yap ı lacak. Ba şkanl ık Divanı biliyorsunuz,-Ba ş kan, Ba şkan Yar ımc ı1arı ve

diğerleri. Baş kan dôCrudan doruya genel ruldan seçilmi ş olduuiçin

gayet tabii derhal bir ay içinde Yönetim Kurulu s ırf bu i ş 'için

Kurulunuzu davet edecek ve. bu toplant ıyı yapacak.

Ş imdi sanki Ba şkanın istifas ının kabul mercii buymu ş gibi

s ıyıiıış gibi bir i ş lemle derhal olağanüstü toplantıyı , karar verme

si Genel Kuruldaymış gibi böyle bir prosediir ortaya atı lıyor 've

yorum ki, iyi bir örnekte olmayacak.

ne 1

bura-

yetki-

nnedi-

- Hatırları z,. Adana toplant ı s ında da buna benzer bir yöntemt takip

edilmek istenmi ş ti. Genel Kurulun toplanmas ına bir saat kala bir Genel

Sekreter istifasını bildirmi ş ti ve orada Genel Kurulda seçim yap ı s ın

denmi ş ti. Bu itibarla biz deriz ki, Kanunumuz aç ık. vet bir bo ş luk var.

Bu bo ş luk gayet tabii doldurulacak ve Kanun da göstermi ş bu bo ş i

nsı l do1duru1aca ını . Hani istical edip kanun maddelerini ve anlb..mlar ı
zorlamak suretiyle böyle bir durumun yarat ı lmış bulunmas ı herhalde

ki-ye Barolar Birli ğinin i ş ler1ii aç ı s ından uygun olmayaca ı kanı t

yı z. Bizim Yönetim Kurulu olarak söyleyeceimiz. bu.

Hepinize sayg ılar sunarım.

Tur-

ında-
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MAN- Teşekkür ederiz, sayın Arsianaip.
Sayın Apaydın, buyurun.

ORHAN APAYDIN (t tanbul)- Say ın meslekta şlarını ;
Yasayı zorlamak yahutta Genel Kurulda acele bir karara gi ek

diye bir düşüncemiz olamaz. Say ın Enver Arsianaip yanl ış anladıla, çok
yan1, ş aniamış lard.ır.

Ş imdi, sayın Başkan Faruk Erem'in istifas ı yeni bir olay de ğil.
Genel Kurulda ortaya ç ı kmış bir olay değil. Çok önceleri say ın Bakan
istifa ka±arında olduğunu açıklamış tır. Hatta barolara ve delegelere
mektupla bildirmi ş tir.. Mektubunda yer alan bir ibare de vard ır; "Seçim
kargaş as ına engel olmak için bildiriyorum." demi ş tir. Sayın Başkanın
istifas ını kuşkusuz ki, üzüntüyle kar şıladık ve bir sorun olarak da
karşımı za çıkmış tır. Bugün çe ş itli sonunlar aras ında bir de Birlik Ba ş-
kanhıı sorunu önümüze gelmi ş tir.

Sayın Enver Arsianaip gibi du şunınuyorum ,5ahsÎ bır cluşuncenı de
de ğil. Nihayet hııkukçuyuz; kanun hüknlerj, yasa hükümleri neyi gerek-
tiriyorsa ona göre davranmak zorundayız. Yasa hükümlerininyorumunda
farkl ı diişiincelere sahip olunabilir. Fakat tereddüt de yoktur. Ba şkan--
lar Genel Kurullar taraf ından seçiliyor. Genel K' urul Birliğin en yüksek.
organıdır. Yine kanun hükmü olarak irade ediyorum, say ın Birlik Başka-
nı da istifas ını kendini seçen organ olarak Genel Kdrula bildirme yo-
lunu seçmi g tir. Daha önce de yapabilirdi, Yönetim Kuruluna bildirebi-
lirdi ve Yönetim Kuruluna bildirmesinden sonra bo ş alma dolayı siyl.e giin--
deme bir Başkanl ık seçimi maddesi konabilirdi. Tek tarafl ı bir irade
aç ıklarnas ıdır istifa. Bunun kabulü veya aderni kabulü diye bir mesetLe
yok. Sayın Enver Arslanalp yine yanl ış bir yorum yaptı ; Genel Sekreterin
istifas ı , Birlik Genel Sekreteri burada istifa etse ne olur? Hiçbir ş ey,
yapamayı z. Bizi ilgilendirmez. Çünkü, Binlik Genel Sekreterini Yönetim

Kurulu seçer, Genel Kurul seçmez. Yönetim Kurulu aras ında bir i ş b 5lümü
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meselesidir, onlar hallederler. Fakat Birlik Ba şkanı Genel Kurul tar-
fı
nda.n seçi1djjne göre, kaar verme durumunda olan da Genel Kuruldu.

Arkadaşla, ne diyor sayın Enver .Arslanalp? Bu Yönetim Kuruluna
ait bir meseledir, orada tezekidir ederiz... Neyi tezkkür edecekle?..

Daha önce Sayın Başkan bu arzusunu ifade etti. Alt ı ay önceana' 71e-
di, ben kendisine israr ettim, 1 öylebjr sorun ç ıkartılmmas ı gerekti_:
inide izah ettim; fakat kesin kararl ı olduğunu söylemi ş ti. Yani Yöne-

tim Kurulunda tezeklçjjrjj • diye bir mesele söz konusu oIamz Burada Genel
Kurul istifas ınjjı geri al ınmas ı hususunda Birlik Ba şkanına bir ei1im
belirdi ve çok_da duygusal b ır biçimde bu e ğilim Ba şkana ıletıldı . Baş-
kan da kararının kesin olduğunu beyan etti.

Şimdi, Birlik Başkanının sçimi. Yönetim Kuruluna b ırakı lırsa
ne olacak? Yani Yönetim Kurulunun ça ğrıs ına? Birlik Ba şkan yok. Yöne-
tim Kurulunda bo şalmalar vvar; Başkan Yardımc ılkları bakımından da bo-
şalmalar var. İş böliimünjj yapmas ı gerekiyor yeniden Yönetim Kurulu. Bir-
lik Başkanı yok, i bölümil. nas ıl yapacak? Baskanlik Divanını nas ı'l o-
luşturacak? Kendi Yönetim Krullar ında .herhalde bunu görü şeceklr arka-
daşlar ımız; fakat Kanun şunu emredior: Birlik Ba şkanlığı boş al ırsa
bir ay-içinde seçim yap ılış 3irlik Başkanlığı doduru±ur, diyor. 124
ncü maddenin aç ık hükmiidür. Şimdi, Genel Kurulda bu mesele ortaya ç ık-
tığına göre, Genel Kurula get rilmeyebjlinjj Yö.hetjm Kurulu giindeme
almazdı , fakat Genel Kurul bu meeleye ilgisiz mi kalacakt ı? Yönetim
Kuruluna mı b ırakacakt ı ?. Elbette Genel Kurul bo şalan bir mevki-ve yeni
bır seçım yapılmas ı ıçin toplantı kararı verecekti 124 ncu maddenin aç ık
hiikmüne göre Genel Kurulumuz bu ko ı uda bir karar vemk zorundadır. Ka-
nun gereği zorundadır. Hatta sure bakımından da bır s ınırlanıa vardır
Bir ay içinde toplanacak. Bu bir ay içinde topinmas ı için bugün karar,
vermezseniz, Yönetim Kuruluna b ıraksanız, Yöntim Kurulu bu bir ayl ıfl
süreye nas ıl uyhilir? Yeniden toplanmas ı , hatta biraz evvel dearzet -



tim, Başkanlık.Divanını oluşturamayacak bir durumda olan YönetimKuruiu

bu meseleyi nas ıl çözecektir? Burada Genel Kurulun yapaca ğı ş ey, ICanuıiun

amir hükmiine gre yeni bir toplant ı kararı vermektir.Çiiııkü gündemine

•alarnıyor., gündem dışı. bir meseleyi karara ba ğlayaınaz. Bu yasak ka' şı sın-

da ancak ne yapabilir? Yeni bir toplant ı karar ı verebilir. Kanundà bunu

gündemde olmayan meselelerin görü şiilememesi •yasa ğına bir istisna blarak

getirmi ş . Genel Kurul yeni bir toplant ı kararı , gündeminde olmasa da ve-

rebilir.

Bu bakımdan kanun hükümlerinin yerine getirilmesi zorunlulu ğu

karşı s ındayız. Herhangi bir zorlama, kanun hükümlerini zorlama falan di

ye birşey nedn söz konusu olsun? Ben de bunu anlayamad ım. Nas ıl lsa

yap ılacak bir i ş lemdir; yap ılacak başka birşey de yoktur ve bunu Genel

Kurula da hat ırlatmak bizim Genel Kurul üyeleri olarak görevimizdir.

Bu görevimizi yerine gtirdik. Aç ıklama sadedinde arzediyorum say ıla-

rımla.

BAŞKAN- Te ş ekkür ederiz say ın Apayd ın.

Buyurun efendim.

ŞARAP DEMIRER (E 9ki şehir)- Muhterem arkada şlarım, şimdi ii gö-

rüş var. Sayın Arslanalp' ın görü şü de kabul dilebilir, say ınApardın' ın

görü şü de kabul edilebilir. E ğer tensip buyurulursa telif edici bp hal

yol'ı önermek istiyorum. Unetim Kurulunun seçimlerine henüz geçilnemi ş_

tir. Dolayısiyle şu anda Yönetim Kurulu görev ba şındadır. Yönetim Kurulu

sayın Başkanı Faruk- Erem'in istifas ı üzerine'toplanıp Genel Kurul top-

lant ıs ının, yani olaanüstü Genel Kurul toplant ı sının ne va.kit yap ıla-

cağına karar verir. Umumi Heyette bu konü şulur, gününde mutab ık kal ınır,

Umumi Heyetin de onay ı alınmak suretiyle gün saptanhış olur.

Takdir Yüce Heyetin.

BAŞKAN- Te şekkür ederiz say ın Demirer.

Bu konuda başka söz almak isteyen var mi?.. Buyurun.
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WJSTAFAYAVUZ (Burdu)- Muhterem arkada ş lar, Kanun günde
deği şiklik yaplamayaca ını , gündeme yeni bir madde eklenemeyece
yet aç ık bir ş ekilde belirtmi ş tir.

Birlik aşkanının istifas ı yeni bir olaya Biz bugün mutt

e bir

ni ga-

i ol-

duk bu olaya. Gündemde bir de ği şiklik yap ılamayacağına göre, Birlik Ba ş-
kanının.ne ' .zaman, ne şekilde, hangi tarihte seçilece ğininin.müzaeresi -
debence münıkin değil. Bu bakımdan bu •önerenin yasal dayana ı yk. Ger-
çekten yap ılacak. i ş , bu, istifa mektubunun Yönetim Kuruluna intikl etti-

rilmesi, Yönetim Kurulunda miizakere edilmesi, istifada . ısrar ediliyorsa
gereğini Yönetim Kurulunun dii şiinınesi ve yeni fekalde toplant ı tarihi-

nin, de Yönetim Kurulu taraf ından tespit edilmesi gere ğidir. Yoks ş. Kanunun
• bu açık hkmii kar şı s ında bizim bu meseleyi şu toplant ıda mtzakeré etmek

yetkimiz dahi yoktü. Benim görü şü bu.

BAŞKAN- Te şekkür ederiz efendim.

Efendim şurndu konu aşağı yukarı aç ıkl ık kazanmış t ır. Bi

yı belirtmek isterim. Elbette gündem d ışı karar alma yetkisi yok

Yasamı z ın 88 mci maddesi yeni bira genel kurulu toplama ve gündem

tama konusunda ayrıcal ık tanımışt ır. Bu itibarla Genel Kurul her

bir konuda bu konuda değil, herhangi bir konuda yni bir genel

topla±ıması ve gündemini tespit etmesi karar ını alabilir, Bu...

ILHAMİ GtiVEN (Ankara),- 'Bu, o maddeye geldi ğimiz zama ı ...

BAŞKAN- -Tabii:. Şimdi sorun şu:

'nokta-

yalnı z

1 sap-

ngi

rulun

Bir olağanüstü genel Kurul,Türkiye Barolar Birli ği Başkarhıiı

seçmek üzee olaanüstfl genel kurulun toplanmas ı gerekip gerekmediği.

Once bu konuyu oylar ını za sunmak istiyoruz

-	 İ LEA.MI GOVEIF (Akara)- Gündemdeki o maddeye geldi ğimiz zaman.

BAŞKAN- Gundem de ğil efendim. Gundemde ola ğanustu genel kurulun

toplanmas ı gerekir mi, gerekmez mi? Gerekirse yer ve tayinini ve gündemi-

ni saptayacağız Yani olağanustu genel kurulun gunnun tespiti gerekir
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.ini, gerekmez mi? Bunu oylar ını za sunacağım. Gerekir denirse giinnii ve gün-

demini, ki gundemi zaten bell ıdır

Barolar Birliği aşkanını seçmekiizere olaaniistii bir genel kuru-

lun toplanmas ı ı çin gun tesp ı tının gerekti ğini kabul edenler Etmeyen-

ler... Ekseriy.etle kabul edilmi ştir efendim.

0 halde günü için liitf en öneri varsa,.. Bir ay içinde oldu ğuna

göre günün-ü ve yerini... ("9 Şubat cumartesi" sesleri)

Yeri?,, ("Ankara"esleri) Ankara.

(D-halde ş öyle oylar ını za sunaca ız. Türkiye Barolar Birli ği Baş-

kanını seçmek üzre, gündemi bu olmak ky ıt ve ş artıyle 9 Şubat Cumrte-

si giinii Ankara'da. Türkiye Barölar Birli ği Genel Kurulunun olaa4iistii ola-

rak toplant ıya çağrılmas ı huusunuoy1arza sunuyorum. Kabuledenler...

("Mers ın'de olsun" sesleri) Arkada şlar, ımdı ers ın, Adana, Antalya,

Hatay; bunlar ı teklif eebiliriz. Ancak o er barolar ının bunu abul

etmesi, sahip ç ıkma ı lzim. De ğilse, Birli ğin merkezi Ankara'djr. El-

bette toplant ı yeri A, kara'da olacak. Yani Ba şka yerde olmas ını isteyen

veya kubullenen baro var mı?,. Yok.	 ..

0lmadıına gore Akara'da 9 ubat Cumartesi gunu toplan ılmas ını

oylarını za. sunuyorum. Kabul edenler... Etmeyenler... Esriyetl.9 Şu-

bat'ta Ankara'da Tiirkiy.e Barolar Birliği Başkdnını seçmek üzere Genel

Kurulumuz olağanustu olarak toplanacakt ır. Gundemı de budur, saptanmış -

tır.	 .	 .	 .

Arkadaşlar, seçim sand ıkları gelene kadar izninizle gündemin 13

ncü maddesine geçiyorum:	 . .	 .

"Yerli ve yabanc ı kongrelere gidecek delegelerin seçilmesi veya

bu konuda Yönetim Kuruluna yetki verilmesi." .	 .

Yönetim Kuruluna yetki verilmesini oyl.ar ınıza sunuyorum. Kabul

edenler... Etmeyenler... Kabul edilmi ş tir.

Gündemin 14 ncü maddesine-geçiyoruz:,
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"Gelecek 0iaan Genel Kurul Toplat ıının zaman ve ye

tanmas ı ."	 -

Bu konuda zaman olarak bir 'önerge var, yer olarak.bi

var mı?.

Onergeyi okuyorum:

Divan Başkanlıına;

Memleket ımı z ın içinde bulunduğu ağır enerji bunal ımı ve

inzimm eden kış ko şullar ı göz önünde 1bulundurulaı ak bundan böy

kiye . Barolar Bjr İjj Genel Kurullar ının Nisan veyahut May ıs ayl

aliumas ını arz ve teklif eylerim

Kırklareli
-	 Ismet Akın

BAŞKAN- Yasal engel yoktur. Yasamızda yer ve. zaman ını tE

eder, der. iiçbr yasal engel yok

Buyurun say ın Sa.	 -	 -.

A İI1 SAY (Ankara)- Sayın naşkan say ın delegeler;

Biraz nce Yüce Genel Kur ıllunuz bütçeyi kabul étti. iit

s ap -

rge

buna

e Tür-

ına

spit

1980

yıl ı sonu itibariyle bdlandı . Birlik ilk kurulduğu yıllarda bua benzer

bir olay oluşınustu. Anınsayacakt ır sayın delége arkada ş larımdan10 dönem-

de görevli olanlar, Birlik A ğustos ayında ilk toplantis ını yapti.. Top-

lant ının gudemı kis ıt] ı olduğu ı çin Birlik butçesiz çal ışmayaf1d1

Sonra 29 Ekim'de Istanbul'da ikinci ola ğan genel kurul yap ıldı bütçe

için, o Genel Kuruldadayi1ba ş 1arına getirilmek suretiyl Aral ık ayın-

da seçim-yapacak baro genel kuru11ar ındaı belli o1ack delegeler-le Genel

Kurulun olu şturulmas ı olanağı sağlandı . Bu nedenle şimdi günü sptarken

yılı aşacak bir sur eye getirilirse, yeni birtak ım yasi sorun İala kar-

n ıla ş biliri. Gerçi k ış ko şullar ının ağirli ı hepimizi üzüyo*ve yoru-

yor, biliyoruz. AnJcara dışında toplandi ı zaman da böyle, Ankara'da

1andıı zaman da böyle. Ama arkadaş larımı zın bu noktayı dikkate almala-
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rı uygun olur. Aksi takdirde, eğer gelecek yıl; yani 1981 yı l ınin Nisan
ayında ise toplant ı önerisi, 15 ayl ık bir dönemi kasayacakt ır. Bu kez.
Birlik üç ay, üçbuçuk ay bütçeiz kalacakt ır. Harcamalar yapma konusun-
da s ıkınt ıları olabilecektir. Bu nedenle say in arkada ş larımı z ın önergeyi
verirken özellikle bu noktaları göz öünde tutup tutmad ıklarını da açık-
lamaları yerinde olur. A1 sj takdirde ters ve eksik bir karar ainL ş .duru-
muna düş ebiliriz.

Te ş ekkür ederim efendim.

BAŞKAN- Te ş ekkür ederiz sayın. Say.
Başka söz isteyen vr ini efendim?.. Yok.

Bu könuda bir öneri daha var:

"1981 Türkiye Barolar Birli ği o1ağanGene1 Kurul 14 ncii
tı s ının 16-17-18 May ıs 1981 günleri Ankara'da yap ı lmas ını önerir

topları-
iz.

Konya	 .	 Ordu	 Çcnakkal e

	

Doğan Reyhanl ı 	 Ahmet Göncü	 Burhan Cahit Al
Yozgat

Kamuran Özkan"

BAŞKAN- Şimdi, yer için başka bir öneri yok, Aflkara olarak öneri
var. Tarih için 16-17-18 Mayıs 1981 deniliyor.

Ş imdi, Atilâ beyin dedi ği gibi, e ğer Mayıs olursa. 5 ayl ıic bir
boş luk olacak. Bu bir kereye mahsus bir boş luk olacak. Bunu herhalde
geçici bir bütçe ile veyahut ba ş ka bir formülle Yönetim.Kurulunuıı bunu
ayarlamas ı mümkün olabilir. Yasamı za- göre, Genel Kurulun toplant ı tari-
hini ve yerii saptama yetkisi vard ır. Ocak a7Tlnda yapı lacakt ır iye
hiçbir yasal bir hüküm yoktur.-Bu itibarla Genel Kurul istedi ği tarihi

	

rahatlıkla saptayabilir.	 . .	 .

0 halde başkaca konu şmak isteyen o1madıına ve ba şkaca br öneri-
debulunulma.d ığına göre, bu öneri ri oylarını za sunacağım.

	

Gelecek Genel Kurulun 16-17-18 May ı s 1981 trihinde	 1da
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jtopiamas ını oylarını za sunuyo ım; Kabul edenle.. . ("16 Cumartesi ye ge-
liyor" sesleri)	

1
BURIM, CAHİTALTAN (Çanakkale)- .Muhterem arkada şlar, niyi im-

zalayan arkadaşlarinlzdan biiym, arzedyim:

15-16-17 Mayıs 1981 günleri Cumartesi, pazar, pazartesi gün İe
rine rastla. ("Yanl ış , yanl ış " sesleri) ("Cuma, cunartesi,pazar"' ses-

leri) 0 zaman niye mahzur ar diyor arkadaşlarımız?.,
BAŞKAI]- Efendim, 16 Cumartesi, 17 pazar, 18 pazartesi efendim

BURHAN CAHİT ALTAN (Devam İ - Tamam efendim; Cumartesi, Pazar,

Pazartesi.

Şimdi, bir teklif daha var. Cuma, Cumartesi, Pazar. Ancak iki'-

sindede yine tatil olnıay.nb±r gün harQanacak. Birinde cuma giinihar-

canacak, birinde pazartesi günü har 'canacak, ama Pazartesinin akal6inde

gelen .gün 19 Mayıs tatildir, bundan da arkada şlarımız 'istifade Ir di-
ye düşündük biz. Yani öneriyi o, bakımdan bu şekilde gün olarak tespit
etti. Takdirlerinize sayg ılarırnı zla arz'ederi.

BAŞKAN- Şimdi o halde önergedeki giibi, 16-17-18 May ıs 19
rihinde Ankara'da toplanmas ını oylarını za sunuyorum. Kabul edeni

Etmeyenler... Eseriytle kabul edilmi ş tir.

Efendim, ' Yönetim Kurulunun ş öyle bir önerisi var. Bu sen

olmak üzere 'bu be ş ayl ık bir ek bütçe sorunu var. Eğer bir yaz ıl
gelirse, Şubat'ta olağan-üstü toplant ımız vaı  zaten, orada o ola ğ
toplant ının gündemine bir madde daha genel kurulun ilave etmesin

gündemdeki düzenme 'bu genel kurula aittir, o ola ğanüstü Genel

ek 'bütçe düzenleme yetkisi bir kereye özgü Yöneim Kuruluna, veri

olur ki, eğer bir yaz ılı' önerge gelirse Divan bunu oylar ınıza sur

Efendim, ş imdi seçimlere geçiyoru." 	 .

Adaylar 've ad'ay olaöaklar lütfen isimlerini yazdırs ınlar.

1 ta-

r...

ye özgü

öneri

niistü

çünkü

ırulda

ni ş

r.
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£önetim Kurulu aday 	 Denetleme Kurulu adyri

Ziya Bilgen (Adana)	 Günay.Dinç (Izmir)

Nejat Ouz (Ankara)	 Mahir İl ıcak (Ankara)

Guneş Atabey Izmir)	 Gungor Çakmakç ı (fparta)

Teoman Evren (Ankara) 	 Metin Isfendiyar(Bursa)

Yılmaz To1an(Eki şehir)

Hilmi Boztepe (Samsun)

Yüksel Önen.(Diyabakır)

BAŞKAN- Efendim adaylar thtaya yaz ıldı .

Bu arada Bal ıkesir Barosunun bir yaz ı s ı var, okutuyorum.

Barolar Birli ği sayın Kongre Baş 1çanlıına

Sayın Başkan, Barolar B ırlıı kongresini çok nazik b ır dnemde

yapmaktad ır. Ulusurnuz için son derecede ciddi kararlar al ınmasını dile-

riz Bu arada savunma mesle ının yuzyı lı aşan geçm i şi içinde avukatlar ın

barolar ve Barolar Bırlıının elde ettıı tum deneyımlerın ısıı içinde

avukatlar ın.sosyal, ekonomik sorunlar ının ve savunman ın, yasalar karşı-

sındaki tum eks ıklerının to-planmas ı laz ım geldıı oru şundeyı z Bunları

uygun bır duzeyde gozden geçirilmesini dılemekteyı z Daha sonra Lnlarin

sureklı çal ışacak b ır komisyonda tekrar bilimsel ve yurt gerçeklr ıne

yasalaş t ırılması ıçin yurt duzey ınde buyuk b ır çal ışmaya girmesinin sa-

yın kongreye derin sayg ılarimı zla sunar ı z.

	

Ferhunde Inal	 Tur gut.Inal	 Fuat Kocadağ

	

Balıkesir	 Bal ıkesir	 Bal ıkesir

';3rev-iJ'•	 ,	 ;ri ve -- ,	 j:• T'urui-na bir•J:

-	
1	 3'	 o	 1 J r'
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BAŞKAN- Bir ön?rge verildi, .onüokuyoru.

1 Ypı lmas ına karar-verilen olağanüstii Genel Kurul gündemine
ek

1 981 yılı Mayı s ayına kadar/biitçe yapIlMaSi yetkisinin Yönetim Kuruluna

verilmesi konusunun bir madde olarak ilave edilmesini öneririz."

•	 BAŞKAN- Bunu oylar ınıza sıınaca ım. Yani 9 Çubatta yap ılcak

olan olağanüstü Genel Kurulun gündemine 2 nci bir madde ilvesi. Bu

maddeye de, 1981 May ı ayına kadar Yönetim Kuruluna ek bütçe yağma yet-

kisinin verilmesi hususunun eklenn ıesidir. Bu hususu oylar ınıza sunuyorum.

Kabul edenler.., Etmeyenler... Kabul edilmi ş tir. 0 halde öla ğantiistii top-

lant ımı z ın gündemi biri Ba şkanl ık seçimi, ikincisi ek bütçekonusudur.

Efendim, adaylar tahtaya yaz ıldı .	 -

Ş imdi tasnif heyetini seçeceiz. ilçer veya be ş er ki ş iliI ola-

bilir. üçer ki ş ilik herhalde yeter zannediyorum. Tasnif heyeti için

ad çekiyoruıa.

(Çekilen kur'a neticesinde tasnif heytine Izzettin Raseldi,

Ahmet Kan Ege, Ali Ya ş ar Yönetim Kurulu seçimi tasnif heyetine,! Nec-

mettin Arslan, Riyaz Kay ıhan, Orhan Ergüden Denetleme Kurulu sdçimi

tasni-f heyetine seçildiler)

BAKA.N- Ş imdi mühiirlü zarf ve kka ıtlar ı dağı t ıyorıı z. Bur

birisi Yönetim Kurulu için, biri Denetleme Kurulu içindir. Bunl ay-

rı ayrı sandıklara at ı lacakt ır.

Ad, okuyarak oyları toplayaca ı z.

(Ad okunmak suretiyle oylar topland ı )

BAŞKAN- ' Oyunu kullanma,	 sayın üye var mı ?..Yok. Oy	 e

iş lemi bitmi ştir. Ş imdi :asnif e geçiyoruz..

(Tasnife geçildi)

BAŞKAN- Deerliarkadaş larım tasnif devam ediyor.

Bu arada Sakarya Btosunun bir yaz ılı önerisi var. Yönetim

Kuruluna birtakım görevler verilmesiyle ilgili. Onu bili1rinie su-
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naca ı z.

Türkiye Barolar Birli ği l. Ge ı el Kurul Başkanl ığ
Sakarya Barosunun 26 nc ı Genel Kurulunda a ş ağıdaki konuların

Türkiye Barolar Bjrljj Genel Kurulu ıa arz ı ile bu konular ın gerçekle ş-

tirilmesi hususunda Birlik Yönetin Kuruluna görev verilmesinin karara

balanmas ınj j- teklifine karar verilmi ş olmakla keyfiyeti sayg ı ile ar-
zederiz.

1- Eelce topluluk sigortas ına giren avukatlara tanınm ş bu-
liman Sosyal Sigortalar Kurumunun mesken kredisinden yönetelikte ya-

p ılan değişiklikle topluluk sigortas ı i ş tirakçileriniıı yararinrnas ı .im-

kanı kaldırılmış olmas ı kar ı s ında Sosyal Sigortalar Krurnunun bu konu-
daki Yönetmeliinin tekrar eski haline dönü ş türülmesi yolunda Tilrkiye
Barolar BjrIji Yönetim Kuruluna ğörev verilmest;

2- Anayasa Mahkemesinde TürkiyeBarolar Birli ^,tinin de iptal

davas ı açab ılmes ı yonunde Anayasa de ışıklıının gerçeklestirilmes ı yo-
lundaki çabaların sürdürülrue şi için keza Türkiye Barolar Birlii Yöne-
tim Kuruluna görev verilmesi;

3- Avukatlıın fonksiyonunu daha yakından örenip tanıyailme-

lrineimkn vermek üzere hakim ve Cumhuriyet savc ılarının özlük hakla-
rınahall gelmemek üzere ,hkımlikstajlarının belirli bir bölüünü
mahş lli baroların beliIeyece ği avukatlar yan ında yapmalar ının alan-
mas ı bakımından gerekli mevzuat dei şikliinin salnmas ı yönün ça-
l ışmala bulunmak üere Türkiye Barolar Birli ği Yönetim Kurul	 gö-
rey verilmesi;

4- Adli yardım miiessesesinin etkinlie kavu şturulmas ı ve[ böyle-

ce müstahakki şilere gerekli dava masraflar ının ve bu i şte görev al a

-cak avukatlara asgari Ücret tarıfesı uzer ınden bedeli haks ız çıkandan
alınmak üzere p şin ödeme yap ılabilmesine imkan verecek bir adlÎ yar-

dımlaşma kanununun ön tasar ı s ının :hazırlanıp gerçekle şmesi kQnus ımda
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çali şmalarda bulunulmas ı hususunda Türkiye Barolar Bir1ji Y5ne4im Ku-

ruluna•:görev verilmesi;

5- Avukatlar taraf ından barolar ına ödenen keseneklerin y ıll ık

tavanının 6 bin liraya yükseltilebilmesi husuunda gerekli kanuni dei-

şikliklerin sağlanmas ı için çal ışmalarda bulunmak üzre Türiye [Barolar

•Birlii Yönetim Kuruluna görev verilmesi; 	

f6- Avukat stajiyerlerine hiç dei1se asgari ücret seviyesinde

bir ödeneğin Adalet Bakanİıı biitçesine konulmas ı ve bu imknın kanunen

sağlanması için çalışmalarda bulunmak üere Türkiye . Barolar Birliği Yö-

netim Kuruluna gorev verilmesi sayg ı ıle arzolunur.

Sakarya Delegeleri

Nadir Lt ıf Islam	 Özdemir Aaydın

BAŞKAN- Deerli arkada ş lar; Sakarya delegelerinin Yönetim Kuru-

luna iletilmek üzere; 6madde halinde sunduklar ı önerileri okumuş bulu-

nuyoruz. Bu öneriler aynen Yöueim Kuruluna yans ıt ılacakt ır. Bu

Sakarya Barosu delegeleri konu şmak istiyorlar m ı efendim"..

NADIR LATIF ISLAM (Sakarya)- Hayır.

BAŞKAN- Pki efendim,. te şekkür ederiz.

Efendim, tasnif i şi devam edrkn gündemimizin dilekler madde-

sine geçiyoruz.	 -

Dileklerle ilgili olarak söz almk isteyenler lütfn isimlerini

yazdır ınlar eLe ıdim

Buyurun.	 -.

FYYETIN ABACI(Malatya)- Sayınar'kada ş a, 1977 yı l ı mali

faaliyt raprımdan ö ğrendiğimize göre, yıl içinde ölen avukat arkada ş -

lam mırasçılarına bır miktar odent ı yapılmış Yalnı z bu odent ılerın

hemen hemen hepsi birbirinin ayn ı miktar; 19 bn lira ile 20 bin lira

arasinda de ği ş iyor.

Arkadaşlar, böyle bir ödnti yap ılmas ının dedeni ölüm yardım
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sandığının bi-r gereği; Öiii yardım sandığının bir gereğidi. Ancak, şunu
kabul etmek laz ım ki, bütün avukat arkada ş lar aynı maddi gfiçtejde ğiller.
Baz ı arkada ş laran ailelerine 19 bin lira, 20 bin lira yardım yap ı lması
hiçbir mana ifade etme; ihtiyac ı olmadığı için. Bir dierine de hiçbir
ş ey ifade etmez; . bundan çok daha fazla ıııa ihtiyac ı olduğu içifl. Şu
halde bugibi durumlarda öliim yard ım sandığının esprisini te ş kil eden
yardım ve dayanış maya uygun olabilmesi için ölen bi ı avukdt a1tada şııi
vrislerinin ihtiyaç durumlar ına göre bu ödentilerin ödenmesi eklin

de bir uygulamaya gidilirse daha iyi bir ş ey olur kanaatınday ım.,

4	 Sayg ılar ımla.

BAŞKAP- Te ş ekkür ederiz efendim.

Sayın Mustafa Yavuz.

MtJSTAFA YAVUZ (Mersin)-Muhterem arkada ş lar burada ya ı lan
konuş malardan,Barolar Birli ği raporundan edindiimiz intibaya jbre,
Barolar Birli ği genel memleket meseleleri üzerinde durdu ğu kadar, mes-
leki sorunlar üzerinde duramam ış t ır. Bu anlaşıl ıyor. Hassaten ve önem
s ıras ına göre yeni Ybnetibi Kurulunun şu meseleleri mutlaka halletmesi-

ni bir dilek ve temenni olarak arzediyorum:

l . Sosyal Sigortalarla ilgili meselelerimiz mutlaka hafledil-
meli, adi, hakk ı bir çöziime hağ1anma1 ıdır. -

Usul kanunlarının avukatl ığın forıksiyonunu tam manas ıyle icra-
sına ngel olan hükiimlerinin de ği ş tirilmesi için aktif bir giri ş imde
bulunulmalıdır.

Avukatl ık ucret tarifeleri bec senede bır. yenı lenmektedır Hal-

buki Türkiye ede enf-lasyon çok h ı zlı seyretmekte, i ş çiler bile iki se-

nede bir defa toplu sözle şme yapmak irnknına sahip bulunmaktadırlar.

Bu bakımdan avukatl ık ücret tarifelerinin çok daha kı sa sürelerle, bir

sene veyà azami iki senede bir yenilenmesi için gerekli yasa de 1

ligi giri ş iminde bulunulmal ı ve bu husuan-sa ğlanı cı lıd ır.



Memleketin bugünkü şartlar ında aatlık yapmak bile bizatihi
yaş am tehlikesi ifade eden bir faaliyettir. Bu bakımdan valilelin tak-
dirine bırakı lmaks ı z ın avukatl ıkmesle ğini fiilen icra edenler hakim-
lik ve savc ılık mesle ği icra edenlerde olduğu gibi, avukat old ıiığunu
ispat etrhek kayıt ve şart ı ile sadece bu şartla istedi ği takdirde si-

lah verilmesi temin edilmelidir.

Akaryakıt s ıkınt ı s ının bulunduğu bölgelerde, hakikaten Güney

Bölgesinde, Mersin, Adana, Antep, Hatay vesaire, avukatlar benin bu-

lamadıkları
-

için bir kamu görevi niteli ğinde olan görerlerini3'apmak-
ta büyük müşkülatlarlakar şılaşmaktadırlar. Birçok meslek müntesibine

bu bölgelerde tercihlj benzin verme imkanı tanındığı halde, avuıkatla-

ra bu sağ lanamamış tır.. Bu konu üzerinde durulmal ve avukatlara ter-

cihli, sıras ız benzin verilebiirnesi imk ı sağlanmalıdır.
Benim dileklerim bundan ibarettir, sayg ılarımla.

BAŞKMJ- T ş ekkilr ederiz.

Efendim, Bildiri Komisyonunun bildirisi gelmi ş tir, ökuorurn:

"Yurt düzeyinde t ırmanışını hızla sürdüren ş iddet olayları ve'

terörün Türkiye'de topluma ve hukuk düzenine yönelik en büyük 'ehlikeyi

oluş turmaya devam etti ğini bir kez daha saptayan Türkiye Barol1r Bir-

liği . Genel Kurulu aş ağıdaki hususları kamuoyuna duyurmaya karar ver-

miş tir:
1- Toplumun her kesitinde yay ılarak sürmekte olan terörün asıl

kaynağı Türkiye üzerinde çe ş itli hesaplar içinde bulunan tüm emperya-

list dış güçierle, onların içerdeki ajanlar ıdır. Bu örgütlü terörün

-•	 hedefi Türkiye'nin Anayasa rejimini çökertmek, ço ğulcu ve özgürlükçü

demokratik ya ş amı yok etmek ve ülkede karanl ık bir dikta .rejimi kur-

makt ır.	 .•

2- Turk Ulusunun varl ığına, esenlığıne ve ulke butunluğune

düşman karanlık güçlerce sahnelenen bu haince oyunları bozmak için
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Türkiye Barolar Birliği Genel Kurulu ş iddet ve tererün yuri içindeki

kaynaklarını olu şturan suç örgütlerine kar şı bütün anayasal kurulu şla-
rı bir kez daha göreve davet edef. Genel Kurul b±'eysel şiddet eylemleri

ile suç örgütleri aras ındaki aç ık bağl ılık göz önünde tutulmadan yap ı-
lacak kovu şturmaların terörün önlenmesinde etkili o1ayacağı geçeğini.

bir kez daha vurgulayarak, ba şta cumhuriyet ba şsavcı s ı olmak üzere, bü-

tüngrev1ileri do ğrudan doğruya suç örgütlerinin yok edilmesi için ge-

reken yasal işlemleri gecikmeden yapmaya ça ğırır.

3- Türkiye Barolar Birliği Genel Kurulu örgütlü terörle sava şımın

. demokratik hak ve özgürlükleri k ı sı iayan .yehi yasalarla de ğil, tüm dev-

let güçlerinin tarafs ız, kararl ı ve etkin tutum ve eylemleriyle ^erçek-

le şecegi kanı sındadır. Bu nedenle teröre kar şı önlemler getirme gere.,-CD

çesiyle demokratik hak ve•özgiirlüklerin öziinü ortadan kaldırabilecek

düşünce özgürlüğü ile çoğulcu siyasal ya ş amı s ınırlama sonucu doğuracak

yeni yasalar ı çıkarma giri ş imlerini gereksiz ve üstelik tefilikeli say-

maktadır.

4- Türkiye Barolar Bir1jj Genel Kurulu Türkiye'de demokrasi ve

özgürlüğü kaldırarak bir dikta rejimi kurma amac ına yönelik örgütlü te-

rörün aynı zamanda Atatürk'ünönderli ğindeld ulusal Kurtulu ş Savaşı ile.

gerçekle şen Türkiye Cumhuriyetinin bağıms ı zl ık ve bütünlüğüne bir saldı-

rı olduğu inancindad ır. illkelerjn ba ğıms ı zlığı a kar şı giri ş ilen her tür-

lü sald ırıyı asla onaylamaan Türkiye Barolar Birli ği Genel Kurulu Tür-

kiye'nin bağımsızlığına, bütünlüğüne ve Ulusumuzun özgürlü ğüne yönelik

dış güçlerce yönlendirilen terörün .önlenmesinin bütün anayasal güçlerin

vazgeçilmez görevi oldu ğunu kamuoyuna duyurmay ı ödev sayar."

BAŞKAN- Bildiri bundan ibarettir.

Bildiri üzerinde konu şmak isteyen var mi., .. Buyurun Ltif bey.

IADIR LTIF ISLAM (Sakarya)-Sayın Ba şkan, değerli Genel Kurul

üyeleri, saygılarımı sunarak söze ba şlıyorum. Di ğer delege arkada şım



ile beraber bir önerge haz ırlamışt ık ilk intibalara göre; ama ge ekten

ana hatları itibaiylebildiriye . bir iki kayd ıi ihtirazi ile kattlabilir

durumda oldu ğumu arzetmek için sözalm ış bulunuyorum.

Biıdirinin ve Genel Kurul ad ına ne şredilecek bildirilerin elbette

ki ki ş isel e ğimlerimizin üstünde, moda tabiri ile asgari mü şterekler

veyahut hukukun hepimizi ku şatacak ç ızgıs ı olçuler ınde olmas ı efekece_

i şüphesizdir. Ki ş iler olarak hukuk görüşlrimizin çe ş idi içind bildi-

rilerin bizleri daha ok tatmin etmesini istemek hakk ıdı hepimizin. An-

cak, gerçekten Genel Kurul ad ına Türkiye barolar Birliği adına ne şredi-

lecek bildiriler in daha bir a ğırl ık taşımas ı hepimizin sanırım mü şterek

arzusudur. Bu a ğırlık özlemi içinde bir iki hususa dökunmak istiyorum.

Acaba bir tenakuz te şkil eder mi diye takdirlerinize sunmak istikorum.

Filhakika memleketin ve hukuk istemirniznkar şı s ında ve knânde

bulunduğu fevkalade durum ve tehlikelemuvaceheSinde bütün anaysl

kurulu şları göreve davet - .etmek en tabii, en genel bir ifadedir. En genel

ifadesiyle bu hat ırlatmayı yapt ıktan sonra, baz ı organlara baz ı kayıtla.

malar getirek veyahut bazı organlar ı özllik]e zikretmek bu genel a ğır-

lığı kaldırı cı , hafifletiiistisnalar mahiyetind geldi bize. Mesela;

• Yasama organı bir anayasal kuruluş de ğil midir Ve Anayasan ın ölçlerine

göre Yasama organının görevlerini Anayasam ı z kendilerine vermez i? Ve-

rir. Bu Yasama organı Anayasayı karşı s ına alsa, bizim BarolarBirliği

bildirisini de karşı sına alsa, tabiatiyle resmi prosedüriçerisillde ve

görev olarak ve Anayasanın bağlayıcıİıı prensibi zorunluluğu ile Ana-

yasayı kàale alaak ırevvelemirde 0-halde bizim bildirilerimizin en

azından Anayasa kar şı s ında, Anayasanın emredicI hükiimleri kar şı sında

• bu görevleri zayıf lat ı cı veya ihmal edici bir tavra davet eder bir ma-

hiyette olmamal ıdır, bir istisna getirmmelidir.

Kaldıki, Anayasa organının olsun, di ğer anayasal organların ol-

5m, kendi Fbrevlerine ıl ı kın olarak yapt ıkları istihbaratta, uzake-
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relerde, deer1end ırme1erde elbettekı ımk.nlrı b ı zler ın maddeden bula-

b1diğiiZ imkn1ardan, tespit imkn1ar ından çok daha fazladir.

Bir diğer husus da Cumhuriyet Ba şsavcı s ının özellikle göreve da-

.vet edilmesi. Bu göreve davet etme biraz mü ş aIıhas hale getirilme'iydi;

.e ğer zaruret var ise. Cumhuriyet Başsavc ı s ı görevleri±ıi bilir 0 halde

gözünden kaçmış bir görev varsa, hat ırlatmakta fayda vardir bunu, 0 iti

'oarla böyle bit özel hatirlatrnaa gerekçe duymad ıına göre bildi, çatı-

sı , bunun ç ıkarılmas ınd.a zorunluluk var diyoruz. Çünkü, şöyleye en-

yor; Reisic.umhuru davet ediyorsunuz, Parlamentoyu davet ediyorsunuz, ic-

ra organını ve bütün yasal organlari davet ediyorsunuz, sanki Cu ı huriyet

-	 Baş savc ı sı Anayasamı zın ve diğer yasalar ımı zıiı görevlerini çerçe1releme-

dii, Anayasa dışı veyahut yasalar di şi bir organmış da, anayasal organ-

larla beraber Cumhuriyet Baş savcı s ını da davet edel ım, gibi bu butunluk

•	 içinde, bu umumi ak ış içinde,umumi genellik içinde güzel hava içinde

fazla bir istisna, fazla bir tekit gibi geldi gözüme. Bu bususta Cumhu-

riyet Başsacılıgı ibaresinin ç ıkarı lmas ını ben arz ve teklif ed1yorum.

• Cumhuriyet 4a şsavci1iginin görevleri, fonksiyonlar ı bellidir. An yasal

bir kuulu şun görevli ki şiidir. 0 itibarla özel bir beiirlemeyelüzrn

- yoktur. adeta o ıu mahçupetmi ş durumda ka1aca ız Herkese umurni ıitap

ediyorsunuz da arkada şım, bana ihmal ettiğim görevi özel olarak 6ster-

miyorsufluz der gibi al ınganl ık yaratabilir; sayın Oumhuriyt Baş savc ı s ı-

nin gorevler ı bakımından.

Saygılar sunarım.	 -

BA.KA1T- Te şekkür ederiz say ın İ slam.

Ba şka söz isteyen?.. Yok. •

E3imdi arkada şiar, Sayın Isl6ia ın teklifi, bildirinin y şlnJLZ Cum-
Ba ş 	 1

Iuriyet/Savcı s ının göreve çar İmas ı hususunun ç ıkart ılmas ı konusunda.

Müsaadenizle orayı tekrar olçuyayım. Ikinci maddedir, ba ştan iti-

baren okuyorum:
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"Türk Ihusunun varl ıına, esenliine, tJlkenin bütünlüiine dü ş man
karanlık güçlerce sahı e1enen bu hince oyn1ari bozmak için Türkiye Baro-
lar Birliği Genel Kurulu ş iIdet ve terörün yurt içindeki kaynaklar ı nı
olu ş turan suç örgütlerine, kar şı bütün Anayasal kurulu ş ları bir kez daha

greve davet eder. Genel Kurul, bireysel ş iddet erlemleri ile' 	 örgüt-
leri aras ındaki a ık bai ı 1 ık gözönünde tutulnı adan yap ı lacak kovu ş turma-
ların, terörün önlenmesinde etkiliolamayacağı gerçe ğini bir kez .aha
vurgulayarak, ba ş ta Cumhuriyt Ba ş savcı s ı olmak üzere bütün görevhleri
do ğrudan do ğruya suç örgütlerinin yok edilmesi için gereken yasal i ş lem-

leri gecikmeden yapmaya ça ırır.'1

Sayı n İ sl.m' ın istediği, "Baş ta Cumhuriyet Ba ş savc ı s ı olmak üzere'.'
deyinıini ç ıkartmak suratiyle "Bir kez daha vurgulayarak bütün görevlile-.
ri doğrudan do ğruya suç örgütlerinin yok edilmesi için gereken yabal i ş-

lemleri gecikmeden yapmaya ça ırır. t1 ş eklinde olmas ı ş eklinde.

BİLDİR İ KOMISYONU ADINA CEMLETT İN GUÇDEkİR (Gazian6ep)- Kmis-

yön adına söz istiyorum efendim.

BAKAN- Buyurun.

BİLDİRİ KOkİSYONU ADINA CE ETT İN.Gt)ÇDEMİR (Gaziantep)- 5 in ar-

kada ş lar; oradaki"Cumhuriyet B aş savc ı s ı ." sözünü ist.imalindön mak ad ım ı z

u idi: Biliyorsunuz tatbikatta böyledir, yasal durum da böyledir suç,

fiil, hareket yasayà karşı suç sayı ldığı aradan itibaren, bunun. takibi,

kovu ş turulmas ı , yargı huzuruna ç ıkartilmas ı savdiların 6revidir. 1Tükiy'

de savc ı lık bir küldür, savc ı l ık:teckiltı bir küldür ve Baş savc ı bunun

tümünü t şkil eder. Burada Ba ş savc ıdan murad ı mı z; suç olan her olay kar-

şı snda, her tedhiş ve her ş iddet hareketi kar şı s ında savc ı ların hareke-

te geçmesi lüzumunu ifadedir. Ancak, bütün bu te ş ekkülü, bu külü emsile	 -	 -
etmesi ftibariyle . burada Baş savc ıya hitap edilmi ş ir. Zabita onun müavi-

nidir CezaMuhakemeleri Usulü Kanuruna göre Savc ı istedigi anda ab ıtayı
bir suun takibine memur eder, yahut kendisi fiili ba ş tan sona k ar ta-

kip, tespit ve yarg ı huzuruna sevk eder- Savc ı l ık bir kül o1duu	 Ba ş-



-179-

savc ı da bunlar ı temsil eyle'diine göre, orada sacl ık mekanizmas ının
t. imiiniihareiete geçirmek gayesiyl bu istimal edilmi ştir. Bu nedenle
Yerinde kalmas ında isabet var. Takdir Yüce ileyetinizindir. (Aki ş 1ar)

BAÇLAN- Te şekkür ederiz Say ın Güçdemir.

Buyurun efendim. 	 -'

ABDOIJKDIR Er-,'YURT (Erzurum)- Muhterem arkada şlarım;
Cumhuriyet Ba şsavc ı sı , Yargıtay Cumhurlyet Ba ş savc ı s ı dır. Tayini

de budur, ismi de budur. D ı er savc ılar Üzerinde de Cumhuriyet ±a şsav-
c ı s ının herhangi b ır husu si tes ırı yoktur her savc ı , savc ı dır Cumhıurı-
et Başsavc ı s ını onların temsilcisi olarak ele almak, hele bizim bu ca-
ia için pek yerinde bir şey o1maz Bu huusu b1irtmek için ç ıkt ım

Hürmetlerimi sunarım

BAŞKAL- Te ş ekkür ederiz Say ın Erjrurt.

Efendim, ; gerek omisy.onun aç ıklamas ını gerek ona kar şı fikirleri
din1ediiz. Şimdi bineri.var, okudğuuz bildiride, "Cumhuriyet Baş-
savc ı s ı " dey ııaının çıkart ılmas ı teklif ediliyor. Bu teklifi oylarını za
sunuyorum. Kabul edenler... Kabul etmeyenler... ^cseriyetle , kabull edil-

memi ştir efendim.	 .

Muhterem arkad şlar; az önce okudu ğum bildiriyi Genel Burl kara-
rı olaak yayınlanmak üzere oylarin ı za sunuyorum. Kabul edenler, Kabul.
etmeyenler... Bildiriiniz oybirli ğiyle kabul ediluiiqtir efendim. (Alkış-
lar)

Değerli arkadasiar ım; Genel 'urul toplant ııniz bitmek Üzer. dir.

Bugün ö ğleden önceki oturumda Sayın Faruk Erem ele ştirileri cevaplad ık-
tan sonra, Birlik Başkanlığından istifasinı Genel Kurul Ba şkanliina sun-
du ve bu. istifay ı ; da sizlere arz ettik. Bu istifa üzerinde de Serekli.

konu şmalar.yapilmı 'şti. Istifas ında kararl ı olduunu Sayın Ee Jz et-
tiler ve kararl ı olduklarını ibradan sonra topint ı salundan ayr ılmak
suretiyle de gösterdiler ve GenC İ Kurulumuz yeni. Ba şkanı . seçm ek Uzere de
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Olağanüstü bir toplant ı tarihi de saptam ış bu1umaktad ır. Sayın fem?in.

Türkiye Barolar Birli ğinin kurulu şuna, Türkiye Barolar Birli ğinin bu

aşamaya geli şineyat ıkları katkı , hiç bir zamaı . inkar edilemeyecek ağır-

lıkta ve büyüklüIted.ir. Bu itibarla Divan olarak Say ın Eremi genel Ku-

rul adına ziyaret etmek ve kendilerine Genel Kurul ad ına ş imdi oIuyaca ım

te şekkürü sunmak dü şüncesindeyi.Bunu okuduktan sonra bilgi ve tasvip--

lerınıze arz edeceğim Eğer tasvip ett ığın ız takdirde, D ıvan olarak ge-

re ği yerine getirilecektir.

"Sayın Faruk Erem,

Turk avukatlarının örgütlenmesinde, tarihsel bir a şarayı olu şturan

Türkiye Barolar Birli ğinin kurulu şundan bu yana 10 y ı lı a şkın bi sürede

Başkanlık görevini üstlenerek yaptığını z de ğerli hizmetler, Birliğimiz

tarihinde müstesna bir yer tutacak ve daima şükranla anılacakt ı r.

Türkiye Baolar Bir1iinin toplumumuzda yüksek .b ır hukuk kurulu-

şu olarak etkiniikle yer almas ındaki çabalar ını z ve ki ş isel ağı r]tığını z,

bundan sonraki çal ışmalar ımı zda bizlere msik tutacak ve büyük bir destek

olacakt ır.

Genel Kurulumuz,. bu dü şünce ve duygularla, derin say ı .ıar4nı siz-

lere iletmeye bizleri memur etmi ştir."

Bu te şekkür yaz ımı z ı Sayın Erem'e iletmemiz için bizl'ere	 tki

verip vermeyece ğinizi ve metnin niteli ğini de tasviplerinize sun o rum.

Yalnı z, bu konuda daha önce bir dei ş ikİ ik yap ılmas ı veya aksine bir,

düşünce öne sürmek isteyen var mı?.. Yok. 'O hald bunu tasviplerinze

sunuyorum...	 . .

CEETIN GIIÇDEMIR (Gaziantep)- Bu mektubunuzu mümküns.e madeni

bir plakaya yazabilir misiniz?...

BAŞKAN- Cemalettin Ber, bugün için mümkün de ğil. ilerde

Genel Kurul karar ı olarak Birlik Yönetim Kuruluna görev verelim, bunu

aynı zamanda madeni bir plak'aya i ş lemek suretiyle de kendilerine ay ıc a
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takdim etsin.ler.

Buyurun Turgut Bey.

TURGUT BULUT (Bursa) Muhterem arkada şlarım;

Bu metni kabul ttjjmjz takdirde, bunu ilerde aynen kendisine
hatıra olarak verilmesi önerisiy.apı .lmış tır. Bu önerinin de kaa ını zl
beraber kabul edilmi ş olmasını oylarınıza sunulms ın talep ediyru.

BÇiAN_ Arkadaşlar; Sayın Erem , j. ziyaret ve bu mesaj ımı zın iletil-
mesi hususunu, bilhara da Yönetim Kurulunun plaket halinde bunu sunmas ı

USUSUIIU 
tasviplerjnize rz ediyorum. Kabul edenler.. Kabul etmeyenler...

0ybir1iiyie kabul edilmiştir efehdim. (A1k1 ş1)
Deerlj arkada şlarım; Denetçi tasnit tutana ı

gelmi ştir, buna göre;

Mahir Can. İlıcak,

- Güney Dinç,

Gungor Çakmakçı

arkada şlarımı z asil Denetçi yelik1e.rine;
Metin Isfend ıyar,

Necmi Duman,

.Behçet çomako

ise yedek Denetçi Uyeliklerjne seçilmi şlerdjr, kendilerini kut-
lariz.-

•	 Yönetim Kurulu seçim sonuçlar ı da g:elmi ştir ç ık1 ıyoru;
Nejat Ouz,

Teoman Evren,

Güne Atabey,

Ziya Bilge,

Hilmi Boztepe

ar adaşlarııı z asil ilyeliklere;
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Yücel Önen
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arkadaşlarımı z da yedek (Jyeliklere seçi1mi ş1erdir, kendilerini

• kutları z	 -

Değerli arkada şlarım; kapanış konu şma ından sonra yeni çil en
Yönetim uru1u tJyelerint eski üyelrle birlikte burada ibölümii yapmak

üzere toplant ıya ça,ırıyorum

ŞüNDEM L4DDESI 16 Birlik Ba şkanı L ın kapanış konu ş:as ı .

BAYKAN- ımd ı gundemı r ı zın son maddesi uyar ınca kapanış konu şma-
s ını yapmak üzere Birlik Baçkanvekilini kürsiiye davet ediyorum.

TBB BAŞKivEKILI EflYER kRSLANALAP (Izmir)- Say ın arkadaşlarım;

Türkiye Barolar Birli )jnjnJ Genel Kurulu, daima bir a şamanın , bir

ileri a şamanın simgesi olmu ştur. Hepimiz bu Genel K ruldan sonra al ın-

ması gerekli dersleri ç ıkarırı z. BÜy1k bir deney laboratuvar ı ilbi ya-

ının dü şüncelri, yarının eylem şekiUıeri burada konu şulanlarlaj olu ştu-

rulur.

Turkıye Barolar B ır1ıı 13 ncu Genel Kurulu, yap ılan ileriye

ve daha geni ş demokrtjkhakların sa1anma ına dönük konu şma Ve öneri-

leriyle, yeni bir dönemin ba şlang ıc ında o İduu aç ıkt ır. Toplum ya şamının

içiçe girmi ş sorunları karşı s ında Barolarin belirli ve aç ık düşünceler

etra£ındabir1e şerk, bunların gerçekle ştirilmesi için belirli 've aç ık

eylemo1larının saptanmas ı a şa ıasinda oiduu sevindiricidir.

Ki ş isel olarak bizim gözlemimiz budur. Bu itibarla, Yöne

Kuruluna v Denetim Kuruluna yeni seçmiş bulunan arkada şlara ni,•

gö-revlefinde ba şarılar diler ve hepinize saygılarımı zı sunarız. Alkış-

lar)

BAŞKAN- Te ş kkür ederiz Sayın Arslanalp.

Deer1i arkadaşlarım; gündemimizi bu suretletamamlam ış b ılunu-

yoruz. Toplantıyı burada kapat ırkenı,.G-enel Kurulumuzun alm ış olduu ka-
• •.	 3acti	 15.50'



rarların, gerek mesle ğimiz; gerek tüm Ulusumuz için hayı rlı ve u urlu
olmas ını diler, hepinize sayg ılar sunarım ëfendim. (Alkışlar)

Kapanma Saati 15.50

e



Sayın. Divan Başknlığ na

Trabzon Barosunun rapor hakk ındaki duş unca ve goruşlerını genış ola-
rak aç ıklamak süre bakımından mümkün- görülemedi ğinden, dört sahiflik gö-
rüşlerimizi ekli olaak sunuyoruz.

Tutanaklara geçmek suretiyle gere ğinin yapılmas ını arz veHrica ede-
ri.

Saygılarımı zla.	 -

•Trabzon Delegeleri

Adil 'Tu ğrul Necmi Duman

Türkiye Barolt Birli ği 13. Genel Kurul Sayın Başkanlık DiVanı ;say-

gıdeğer konuklar, bevgili delege arkada şları m;.

Sözlerime başlamadan önce, yüce Genel Kurulu ba ğl ı bulunduum Trab-
zon Barosu üyeleri ad ına en derin sayg ılarımla selaml ıyor, başarılar dili-
yorum. Genel Kurulun, ülkemizin ola ğan dışı ko şullar içinde tulundu ğu bir
döneme rastlamas ının hukı kun üstünlüğü evrensel ilkesine * gönül balanış
halkımı zın çok büyUk bir ço ğunlu ğunun sosyal ve hukuksal sorunirkna ba şa-
rı lı bir biçimde ele ataca ğına inanıyoz..

Özellikle, gere ğine inandığim bir görevi yerine getirmek istiyorum.
Başkanlık ve Yonet ıın Kurulu çal ışma raporunu buyuk ir dikkatle okuduk, ın-
celedik. Ger ekten önemli.sorunlara parmak 'bas ılmış , yasmız ile birlik
yönetimine verilen yetkilerle sorumluluklar yerine ge*rilmeye çal ışilmış .

Çalışmalar kapsam ındaki daha pek 'çok şey/fi raporlarda yer almad4 ına da
inanıyorum. Bu bakımdan genel inanc ımı z o ki ,, Türkiye'nin içinde bul-undu ğu

ko şullar; s ıkıyönetirnin olumsuz etkileri alt ında yöntim sorumlularının
daha fazlas ın ı yapmalari olanaks ı zdır. Bu görü ş le, bugün burada hesap ver-
me durumunda olan Sayın Kaşkan ve Yönetim Kurulu üyelerine te ş ekkUr ediyor,
kendilerini kutluyorum.

Sayın arkadalar ım, bununla birlikte rapordki baz ı eksik, lre de-

ğinmek ve Ba'omün, raporda, çok kısa olarak ele al ınmış olan 'bu konular hak-
kındaki ele ştirilerini sunmak istiorum: 	 -

izin verirsen±z,'bunlar ı iki ba ş lık alt ında toplamak istiyorum:
1- GENIM MESLIX SORUNLIMIZ':

Sevgili arkada şlarım, bizler . herGenel Kuirulda. , sorunlar ımıı dile

getrmez, bu sorunlar ın halli'konu'sunda al ınan rnsafenin yeterlil ği ve
yetersizii ğini tart ışmazsak bir ad ım ileri' gidemeyiz.' Kanımca, raor bu
aç ıdan yetersizdir.	 •	 .	

,
Meslek sorunlar ımı zın 'büyiik.bir bölümü,. 1136 Say ılı AvukatiL ık . Yasa-

sından kaynaklandığına göre, bu yasanın, günün gereklerini kar şılayacak bir
düzeye ç ıkartılmas ı gerekmktedir. Y ıllardan'b'eri üzerinde durul'a ı de ğişik.
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lik önerilerinin 'bir türlü gerçekleme yoluna girmesi üzüntü verticidir.

Kaldı ki, bu de ğiş iklik önerileri de ytersizdir. Onlar ı değiş en ko şullara
göre yeniden ele almak ve i şleme zorundayız. Bu nedenle raporda yam ız

ile ilgili 'bölümü çok kısa ve yetersiz bulu ğumuzp belirtm Ğliyim.
İşe avukatl ığ n amac ı 've mesle ğ in nitelii'ile ba şlamak zor

Bilindiği gibi, 116 Say ıl ı Avukatlık Yasas ının2 nci maddesi avuk
amacını şöyle düzenlemi ştir:'

"Avukatl ığın amac ı , hukuki münase'betlerin düzenlenmesine, h
h-uk^ki5 mesele ve anla şmazl ıkların adalet ve hakkaniyete uygun olar
lenmesine ve genellikle hukuk kurallar ının tam olarak uygulanmas ı
da yargı organları ve hakemlerle resmi ve özel ki ş i ve kur.ullara y
mektir."

ndayı z..

tlığın

türlü

çözüm-

susun-

et-

Görüldüğü gibi, yasamız, mesle ğimizin kamu hizmeti olma nitli ğini
kabul ederken, bir yandan da onun asil i ş levini gözard ı , etmi ş , ölçUşü Ş i-

çim ve yaptır ımı belli olmayan yardımcı bir hukuk hizmeti olduğunu vurgu-
lamış t ır. Bu' duum çeli şkilidir. Bir hizmet kamu hizmeti ise, , yardm kav-

ramı ile tanımlanamaz. Nitekim bu telakkidir ki, t oplumda çoğunlukLa avu-
katlığın bir arac ı meslek oldu ğu, adil hizmeti bir g e çim vasıtası , bir
ba şka türlü sömürü arac ı durumunda bulunduğu izlenimini uyandı ak1bad ır.
Bu bakımdan, 'bağıms ız yrgı erki içinde avukatlıın amacı ve işlevne ke-
sinlik kazandırmak, görevin yiirütülmesini kesin yapt ırımlara bağla1nak,yar-
gının ve yürütmenin her alan ında avukat ın yetkisinin s ınırlarını yasalarda
belirlemek zorunlu ğu vardır.

GLinUn gereksinimlerine göre, pratikte, bize göre 	 ana bölüde önem

taşıyan sorunlar ale al ınmalı ve ısrarlaizle ıımelidir. Özel hukuk alan ında
avukatlığın yetkileri ve sorumluluklar ı oldukça eski bir gelen ğğin üriinü-

dür. İdare hukuku alanında ise durum şöyledir: Yasam ı z avukatlara 'resmi
ve özel kurul ve kurumlardaki hukuki i şlere rardımc ı olmak 1t amac ını da yük-
lemi ş , bünun gerçekle şmesinin yollarinı ve yaptı rımlarını belirtm4i ştir.
Ancak, idarenin avukata yard ım . etmekle yükümlü oldu ğunu belirtrnitr.Sağ-
1am 'bir esasabağlanmayan bu karşı l ıkl ı yard ımlaşma anlayışı avüka ı idare
karşı sında rica ve minnet arac ı haline düürmüştür. Baz ı idare adamlar ının
avukatlarla izlenen i şleri daha da karış tırmaktan zevk aldıkları , bazıla-
rının da hukuk krallar ınin tam olarak uygulanma ı için sorumluluk Lar yük-
lenen avukatlar ı fuzuli adam saydıkları olaylarla saptanmaktadır. Idarenin
her kat ındaki dosya ve yaz ılar, avukatlar- için kapal ı kutulardir.ynları
açmak için özel ili şkiler ve.kamu hizmti ile ba ğda şması mümkün ol ı ayan -
rica ve minnet aranmaktadır.

-	 Mesle ğimiz için en önemli amaçlar, savunma görevinin yrine getiil-
mesi s ıras ında ortaya çıkmaktadır. Bugiinkü kurallar karşı s ında:den bilir ki,
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ülkemizdeid caza uygulamalar ında savunma yok denecek kadar azd ır. Elbette.
ki'bu ceza uygulamalarının ülkemizde ada1ettep uak olduğuanlamına gel.
Bağıms ı z adliye cihaz ı mı z, olanakları olçusunde amac ını gerçekle ş tirmeye
çal ışmaktadır. Ancak savunmanın çok s ını rl ı yetkiler taşı mas ı nedeniyle
adliye öncesindeki i ş lemler.yüzünden, bazan mkemler de çaresizkalmak-
ta, bu yüzden kaç ınılmas ı mumkun olmayan adil hatalara du şulmekte ır Çunku
savunma ithamla birlikte ba ş layamamktadır.Hazırlık ve ilk soru ştı rma s ı-
ras ında bazan yılları bulan sürelerde san ık avukatından ya±arlanaı1ıamakta,
kutsal savurma görevini yerine getirmek isteyen avukat dosya göremernekte,
tanıklaöğrenememektedjr. Avukat ın kamu görevi yürüttüğinü ileri süren
devlet, ceza yargılamalarında onu kaçını lacak k ı s ı diizeyinè ındırmektedır.
Mele ğimizaçıından bu denli çağ dışı , bu denli dayanaks ı z bir nnt ık •la-
nıaz.

Bugün meslekta ş larımı z, gi.zlisoru ş turmasiras ında kendilerine ve-
rilmesi gereken b ı1g1erı dahi alamanaaktad ır Yine avukatlar, gozalt ına
alınan müvekkilleriyle görü ş türülememektedir. Kollu ğun en küçük derecedeki
bir memuru, avukat ı karakoldan kovabilnıektedir.

Ço ğukez uygulayı cilardan kaynaklanan bu tür eksiklik ve ak1akl ıkla:r.
Için. Türkiye Barolar . Birliği arac ılığı ile ya ı lan baş vuruların kmuoyunııı
gereğince dikkatini çekmediği belli olmu ş tur. Bizim inncımı z odur. ki , bu
eksikliklerin ciddiyetle ele al ınarak meslakta ş ları miz ın dayanışmalı giri-
ş imleri sonunda yas-alarda yapı lmas ı gereken de ğiş ikliklerle ve id1.reye be-
nimsetilecek anlayış larla çözülmesi gerekmektedir. Birli ğ imiz yön1timinin
somut çözümler ara ş tı rmas ı ve bunlar ı Genel Kurul arac ılığı ile kamuoyuna
benimsetecek çal ışmalara öncülük etmesi gerekir. Ancak rapor •bu konulara
sadece de ğ inmekle yetinmi ş tir.

Bunun gibi, avukatlara: i şyeri ve konut kredisi, sa ğlanması o1undaki
çal ışmalar ın yetersizliğ ini de vurgulamak durumundayı z. Bir yasa Jeğiş ik-
liği önerisi de ilgili kuu1u ş ve ki ş ilerde derhal görüşüimelidir.vukat_
ların adalet 'komisyonlarında temsil ed.ilmeleri:Bu konunun ta şı dığ i. önem
o ı tadad ır. Ayrıntiyagirmiyoruz.

Ayrıca yıllardan beri önerildiği ve genel kurullarda üzerinde du-
rufduğuhalde, adli-hizmetin yoksul kesimler - yonunde yaygınlaştirlmave
hizmetin ücretli olu şu hiç delİse yoksul kesimlerin hukuku üzerin1deki 0-

lumsuz etkilerin hafifletilmesi için genel hukuk sigortas ı gibi konulara -
hiç de ğinilmemiş olmas ı da, baromuzun Ûzerinde.titizlikl . e durdu ğu: bir ko-
nu olmai bakımından, bizce önemli bir eksikliktir. Ele al ınan adii yardım
çal ışmalarının sosyal hukuk dev1ti kavramı ile çeli ştiğini belirtmek is-
ter-iz.-

De ğerli arkada ş larım; rapor kapam ındagörernediğimiz, teker teker
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barolarımı zın boyutlarını aşan, ancak Birliğiıniz taraf ından ıstbrla ele
al ınması halinde gerek yasal de ğiş ikliklerle, gerekse Yüksek Rkirler Ku-
rulu ve Adalet Bakanl ığı ile kurulacak ciddi ili şkilerle ele al ınarak çö-
zümü mümkün kimi sorunlar ın üzerinde de gere ğince durulmadığını g6rüyoruz.
Bunların bir kısmını dikkatinizç., sunmak isterim.

Her gün karşılaş t ığımı z ve biriktikçe mesle ğimizin sa-ygınl ğını a-
zaltan sorunlar dile getirilmeli, bir bakıma adliye görevlilerini ı özele ş-
tirisi sayılacak bir a ş amaya geçilmelidir.

Bu gibi sorunların hallinde ne kadar önceden harekete geçiir, ne
kadar programl ı ve planl ı çal ışmalarla bu yolda olu ş an hukuk kamu na ön-
cülük görevi yüklenilirse, ba ş arıl ı olmak için bir neden kalmaz.

Avukatlık mesle ğinin yürütülmesinde karşılaşılan zorluklar, mesle-

ğin hukuksal yapı s ı ve gelenekleriyle çeli şen durumlar ilk bakış ta önemsiz
görünmekte ise de günlük yak ınmalara yol açmas ı ve hukuk mesleğinde kar-

şıl ıklı güven ve hukukun undırdığı genel saygınlık aç ı s ından üzerinde
durulmasının yararl ı olacağına ku şku yoktur.

Yasalarımı zca .yrgıçların takdirine b ırakılan konularda bu takdirin
e ş itlik ve ilkeli olarak inand ırıcıl ık ynünden özele ştiriye tabi tutu1ma-

ında büyük yararlar oldu ğu görü şündeyiz. Örne ğin:
1- Bir san. yargı cımı z ruhsats ı z silah yak.atma suçlar ına genel-

likle tutuklama kararı verilmesine gerek görmemekte, bir ba şka mahkemedeki
sayın yargı c ımız kendi ilkesi oldu ğunu belirterek sanığın 2 il 3^XxJc ya

•da ilenedi..niz 9 ay yat ırılmadan. sal ıverilmesini kabul etmemek edr.
Önlemsizlikle ölüme yol açma ve trafik suçlar ında da buna benzer

i..-,ygulamalar vard ır. Objektif görünümüne göre, kusur oranlar ı ve nktelik-
leri aynı olaylarda de ğ i ş ik uygulamalara girilebilmektedir.

2- Bunun gibi, bir sayın yargı cımız ihiyati haciz isten ılerinde gü-
vence paras ına gerek görmemekte, bir ba şka sayın yargı c ımız bu koLda yeni
ilkeler getirmekte ve giivencesiz ihtiyati haciz karar ı verilmesini ağır ko-
şullara ba ğlayabilmektedir.

3— Cezaların ertelenmesi ve 647 Say ı l ı Yasanın ı ygulanması ve buna
benzer takdirierde ve e ş itlik kurallar ına ters gibi görülen geli şmeler var-
dı . Meslektaşların özür bildirimleri kar şı s ında sayın yarg ıçlarıkı zın ta-
vırları da çok de ğiş ik e ş aşırt ı cıdır. Bir sayın yargı cımız kesin bölge
isteyebilmekte, bir baka yargı c ımı z diğer yanın tavr ını önemsemete,bir
ba şka yargı cımı z da bu konu üzerinde oldukça ho ş görülü. davranabilrektedir.
Buna benzer durumlarda meslek-ba şlarımiz ne, yapacaklar ını ş aşırmış ardır.
Sayın yargı çlarımı zın tckdrlerindeki bu tür de ğişkenlikler, i11ef ilçe-
ler ve hatta ayni adliyedeki yarg ıçlar aras ında farkl ı lıklar	 emekte
bu nedenle isbenryerek adliye adalet, hukuk, e şitiik gibi kavraf ılar konu-
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sunda adliye ile ili şkisi olan yurttaşlar ve meslekta ş1ar2_Z1fl kefasında

karı .şıklığ . öi açılmaktadır.
Urneker± ço ğaltmak mümkündür. Yargıçların takdri tart ışm1i konusu

yapılmamalı dır. Ancak, ruka ıda belirtilen ve benzeri durumlarda lüksek Yar-
gığlar Kurulunun öncülüğünde yaygın ve ilke birliğini sağlayacak üygulama-

lara geçilmelidir.
4- Adliyelerdeki mesai ve devaml ılık durumunun da önemli 4du ğugö_

rüşiindyz. Tespitler, ke ş ifler nede ııiyle sayın yargıçların hiçbii bulun-

madığı zamanlar olmaktadır. Bu durum adliyelerde dilekçe havalesiiiflbek-
leyen yurtta şların ve meslekta ş larımı z ın zaman israf ına yol açmakadır.

Ayrıca duru şmalarda saat uygulamalar ına önem verilmelidir-bu uygu-

lamalarda meslekta şlarımı zın özel durumlar ı dikkate al ınmal ı dır.1
5- Yasal yetkilerin. ve uygulamada kar şılaşılan baz ı durumlrın et-

kisiyle meslektaşlarımı zın duru şmalarda mesle ğin onuru ve özelliklerine ya-

raşır ho şgörüyü görmedikleri kanı sı oldukça yaygındır. Meslekta ş l şrla ya-

ratılan yersiz ve gereksiz tart ı malar duru şma dışı serzeniş ve eie ştiriler

tutanakların düzenlenmesinde oldukça sert ve tek yanl ı yargılar. bu tür du-

rumla ı yaayan meslektaş larımı zı meslekten so ğutmaktadır.
Görev alanları ve yasalarla teaınüllerden doğan kar ıliklıYtki ve

sorumluluklari belli olan yargıç,, savc ı , avukat gibi yarg ı suj,.eleFi aas ın-

daki ili şkilerin sağlıklı bir düzeyde tutulmas ı hukuk mesle ğinin k önde
gelen g'ereksinmeler±nden biridir. Görevin yüriitülmesiıade kar şı l ıkLı saygı

ve görev sorumlulu ğunun objektif ölçülere uygun kullan ılmas ı , duru şmalar-

da,(özeliikle ceza) meslekta şlarımı zın söz 4ve davran ışlarında daha özgür

ve serbest hareket edebilmeleri tümüyle gerçekle şmiş değildir. Barolar mes-
lek ilkeleriyle bunu sağlamaya çal ışmaktadır. Benzer ilkelerin Yüksek Ha-
kimler Kurulu ve adalet komisyonlar ınca da yürürlüğe konmas ı ve denetlen-

mesi gerekmektedir.	 1.
6- Mahkeme ve icrların kalem görevlil'eriyle avukatlar ıfl'iiŞkileri,

nasıl meslek kurallarının kasamı içinde düşiinülmek gerekiyorsa, a İ em gö-

revlilerinin denetlenmesi de bağl ı bulundukları ve yargçlik ve savc ıl ık-

larla adlt komisyonlarınca aynı yaklaşımla èle al ınmal ı dır. Örn ğin, bir

adliyemizde görevli ba şkatiihemen'her gün meslektaşlarımı zla rersiz sür-
tüşme ve tart ışmalara girmekte, bir ba şka adliyemizde ie başvru1ar yasa

ve yönetmeliklerin öngördü ğü karşıl ıkl ı 'görev bilinci ve saygı ile yürütül-

mektedir. Hizmetin giinlUk yak ınma ve szlanmalardan ar ındırılmas4 küçük
görülen aksaklıkların gününde saptanarak ortak çarelerinin ara ş t ırılmas ı

se sağlanabilecektir. Bu aç ıdan barolar bir anlamda özele ş tiri o,larakni

telenebilecek gözlemleri oldu ğu gibi saptanarak hukuk kamuouna yansitmayl
görev bilmelidir. Birli ğimiz buna öncülük etmelidir.



2- GENELGENEL SORNLR:

•	 Bundan önceki genel kurullarda olduu\gib±, Türkiye Baro1a Brli-

•

	

	 lken±n geel hukuk sorunlar ına yeteri* 	 ilgiğinin bu genel kurulunda da 
gösterebilepe ği inancındayız. Çaii şma raporundbilimel aç ıdan hkurnUZufl

demo1rat±kle ştirilmSi için gerekli olan ön ko şullar dile getirili Ştir.

Ancak bu konular dile getirilirken, kullan ı lan üslup her gün karşılaşt1ğı-

mız t inlrce korun ı n çok üzerindedir,. Adeta insan haklarına daYaif laik,
demokratik bir hukuk devleti' olanak ülkemizde olup biten],e'ifl somut göster-

gelerıne gereğince yer verilmediğini gozluyoruZ

Çünkü, ülkemizd e yıllardan beri tezgahlanan hukuk d ışı akımlar,bugüfl

bizleri öylesine sçenek1er1e kar şı karşı ya bırak ıışİardır ki, ge1çmi şteki

mücadelelerimizi bu yolda elde edilen mesafeleri bir ç ırpı a silerek her

şeye yeniden ba şlamak zorunlu ğıı ile karşı karŞiyayıZ. Konuya dik1atifliZi

•	 ekerim. Günlük i ş inde, gücünde olan Türk halkı , kanlI terör ve anar ş i mi,

yoksa baski yasaları mı iklemi ile karşı karşıya . bırakıldıında bask ı ya-

salar ını seçebilr. Bu yasalarla anar şinin örı1enebilece ğine, kanl ı terörist-

lerin yakalanabiece ğ ne inandırılabilir, ancak bizler ülkmizde 1150 yı lı

bulan b ır demokrat ıke şme ve ınsan hakları mucadeles ının halef1e1YıZ.MeS-

lek onuru ve geleneklerini küçük hesa1ar1a kurban etmemesi gereen Türk
el

hukukçular ıyız. Falkmı z ın tem/hak ve özgürlüklerinin. d şmanı ve 1961 Ana-

yasas ının getirdiği muesseselerı b ır turlu içine s ığdıraiflayafl egemen çev-

relerin destekleyerek, bugünkü hline geirdiği toplum olaylar ı , tanınan

özgürlüklerin çoklu ğıinabağlanamaZ.
Genel KrulumuzuntaliI.SiZli ği, yeni haklar ve özgürlükler için ça -

l ı s ırkenvar olan özgüriüklrin kışılmas ı için yo ğun çal ışmalar4YaP3-1dı_

ı 'günlerde toplanmas ıdır. Burada bu talihsizli ği yenmemiz gerekiyor. Ki ş i

dokunulmazlığından dernekle şme hakkına değin, tüm anayasal haklar ımı za sa-

hip ıkııması gerektiğini vurlama1 ı , korkunun uyand ırdığı susluğu yen-

meliyiz.

•	 Bu duygu ve dü şüncelerle Yüce Genel Kurula ba ş arılar dile

pinizi en içten saygılarımla selaml ıyorum.	 • •

Trabzon Delegeleri:

Adil Tuğrul	 Necmi Duman

ek he-
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